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Voorstel IlerindclinX\<ldvic\ 

Gedi:puteerde Staten van luid" Holland blijven bij de k.eUl€ om de 
ge-m€l.iH1tert t).jrk>;tand-, Goeder:eede, Middelharnis ~n Oo~tflakkee s;rnHèîl 

t@ voegen tot een n}ev-we- 9€'n1'l1;>(:<ntB GQoeree·O'Jl'!'tfldkk~l':', lJenterkmq 
V~11 het tuk.aJ)! t\ €ttvur t,lp Goeree·Overftakkee is nam~!ijk nündzakelijk. 
GW-ftputooftht Staten vtnde-r1 dH de oof>te oplo$slng omdet dNe lange 
hjd mee goot over het he!è BH<:lIr"ld qih'it ~11 het gron~"'t m09f:'lijkp. 
draagvlak heeft onder de \l1e-f g€H110@nn"T'Hi~HL 

\\;~!. b d~'- p:n.:'{\:'ó '/(;)
 

PrOVHF1,lk· SLIÜ.Tl h~.>s[Uil.~'n n:Uf '/ft'v'<':'\,:htUlJ, ul1t:rll.;k ':' (ii-.tn\-'tT 2:(}1~)
 

<'W('r hel }knnddlng!DJV1i:) Giwt'e('·Uvo.'I'!hkkn, Ab zij "k.k~'()rd gd,JIj
 

;;'H.'-t iW'T VÎ.'ûI<;'i.d '<-'<!:.H L~~ÓtTi\net'nh· St'l~\:n, ,d\'i';·f('n l1\.: PhW1l)Ut' ZUltl·
 

H<>!hnd dl:." mmhter "if<l!1 Ih1Hwnjdnd~<.:.' Zakl.'i1 om de {':t~m(:t:Ph"n !hrk-,J:1~i.(_L 

Gz!eder{>l'('lt', Middclh,iHllS ('U On)lflakkl".' ",nIH.';) ((' v~~'..'~~{'n r(~1 p(:n 
~l('m('('!l1t;' (,üt:rev,Ov('rfl,:):kkee, Dti[lmJ l~ hd ;N'Xit\1 ,I,,:).:h: Hjnl~l(':'. 

\\:n ;JHg lPwn \\K\nJ? 
Ir; u-;:ü,r; '/0'10 he:bbf'n (xu:lqY;.Ht·'i."n1t.' 'îUlt'l~ \·;.(lr' hd :'('p,;~. t'.HgH·r'i 

j,.;, Lij ~<Hnt"n\l,xgmgv:om d~' '.;H:r st'nl1~'t'nh',1 "b ik JU.'!"! 

;JdFi.Pl,Hl' Y,PSl';wr1l.1k.l: {)ph-.'>'i-'=Oing ZÜ"U ftu >(;ut 1H hrt hl.:TindcLn~·:?-n~')?v"l 

Iq 1)(:1'1·'\.:n dClV '·"ndU!lh' w'trokk{;n ;:1-:1 4(~prE+ku~ Ind ')l1<h:r H'lü'[ ,k 
';;~t'nh'l'nl\'{k'")~ ".,tI rd(~t·? en hd b.tr-rgcn.H'{'nrdl}k S;lnkg\-~'("Tldn,;;"~'nb,ll1d 

V'lTU'l h-('rfLlk kt'!..' nSGUj, Dct(: g("~prekkl n zijn tu-:s!;'n :-,t ptfmbt:r }"l)~) 

\'n kbn:u'l ~~C'~('l ge\((),erd 

!:'<hn-t:n kun de ~1fgd()p<i..'n I1H,l!xkn t'l/;:lgd'l'l1 op dH ht.T.inó:.'lingsQ,nnvHf>. 
h lULU;. (HFV'.ingl'H Cük'Pl1tt'l'uk SU1<;.:n Iln2.1.(3gt·jwemde lj~:ll:,;wiJlCO 

V-.H~ p"rfJcull~n:n, b<.:dn.lvvn fl1 nn.,H."chappt'iqkt or~!,4nH<nie~,;. Dt' rn{'('<;H' 
(LiW",'lil gd~H\ 0\'('1' ,I( h;'l"rd(1;t:'n.lu:.'id .,m (~c'('dcrN>di:.' hij (1(> ~~dn.len\-·('t:p.ng. 

V;uk gl.'llocr(k tl:rl;U!'lWltkn: ((:n htrj!tch.'lü1g is nit') tlmbg, n1<;'! wcn~dijk 

Ci ~:l bf'iU<t< m C;ü(>dr'tH'dc g\'çf'J draai~vlak \·ot)c 

O"k d<~' r:Kk'n V<ln dt' "'"';fT h;·tnlkku) t~·e,tW'~'I-al!n htblxn g(>iT,:l~('{:rd ')P dl'..' 

D1.rkxLmd. Mkkh-:Jharnh t'fl C\)~rn,{kkf(> ~l'('mWn dt' PI"Y./HH H,' n! 

K:o..:{Ul \~nnr '>dnl:nV('i(~g1ng c'l"11da l-q di\' \'ph',;-sing het trilt>;."! dUUrz;LI:rt) 

nndçn ('<~tAJ!:.'n':i.:~,'k k\u'{ \,(,cr {k ~ ~'l'''d n",<'\l. l.df::l ,-u"JÜt[~1h',-d .m<'ld.r 
rnH i-0n gR'z;uHculijke arnhtdtike (.irg,uJÎ<:'dtk, ni:. gCtl'H;'("l'EtradtH VAn 

[JI.tk"id.lhL Midó;:lharn'ü. t'H Oil$IJhk.ket' ~'<A'lu: J,~d" \,z!ç'r dÇZli' v,:ihJf,~ 

"rw,b! Ij} hj:erÜ".!. };U':11 Opl,(\~':',ing lk'n "10;:,', ~k lX"nt~lr!l1k(' k!'wIF'nr~:ll 

<,p !'j('r ni;'lJhL Ook Ç{"~h_'pu~~l.'nk'Sralen \,(";('](>n hlH~ tllv1 \\)<:')1' (mHLu dit 

l'!1()(kJ l'lH_'t kid! ti): V('r.:-~T('Ung ;"'AH dL i)('sruurlq"-ç s:LgkL1i-hL Lr i:' J;u;. 

<;,pni":'i)W ;-Jf:'l"l.rmn{n~~ en :'.\ ">l'i,bu: lt' r;,~(jjg!\b"U~ de ru'n:u:nkn !n~ 

\',,~; ja;)f !lld n.h't'/ 1l'._>dig -ih ji.;' kH':"! v"or iJ-il F:tq) "d ""~'f;lln\..'; 

,,\~,~ tHi'; ;j,;.. iHxurn"'t\(,;-·n '9 (>Uf dü <oi-dvL:"i! 

C\;'depUll.:.'tTdc "kltCH Il('bbol alle l«a,,;wljlt~n [\çEudCt rd ,,"'rl :'pnicu'A 

};,;{~.kt.'b::ï n,ur de ,:rl!.{'n,~ v~u) her KtJk', Zîj z(m tnr Ó: ",lnt.:,::-orn gt'kon,en d;11 

(.\eZI; htTÜH.kEng in;'.h:rd.:;ud wl:n:)t1ij~ t;f1 nodig ,'; Dk: ';{nwnVo(-~,,:H1~! hH<ft 
l:urfidljk H'l1 (}Plu~~1üg V\Xlf, 

• dv C>l1voJóoendl' "Jflt~'t'gjng en kt:ln:e, VDor l;~li:'-\ild1>t\.'dl' \T<~,)*'i.,l'uk.k('n. 

• df~ h'..udigr 'jtrah'w"",:h; K\VAliH:lt \an p"In~'\;'n.H':b~:;.;tul'1:n 

• ó., :-,tr:vigheJ.d van ,,7f ambttHjk(: ct:VJn.l:'J',ltH'. r~lJ ~'n 1.n de tueknrn:'l 

Dl." üjt:'~.l\-n' g~"rnt't'nte GtH:ru:..--.<jved\ü.,kt,(, i~ '(}'He;: 111 ',t,kJt de bt'lal1l;:t"n 
V,lll hel hek çiJ.and l'f' t"1-d.u.fTigr'n. Et zijn rrunder <,fs'!Emrrungsprübh:'nwn 
i"n ('1' iS nÜHdu' bt'''ittîurll)kt' dnJkf<' ])(' <uYlbrdlJkf' org;ln!s~lth- i::., Ht.lnck'r 
kWd$1><:tar. vVd {Hoel de nicl.nvy' guw;Cn1(' k('uzc~ m;~k("n v()or de 
kdl>a<~rhdd \,i,El ;ük kemin Zip hn éLUH1 t"rl de dterIS1\-Vrknjn\! 

;:k modl.'nlt, di<'::1'lsrvcr1enil:f::'.;ro.ogchlkheden IW>f.'ven dt'· ATC-;t'r-t.' ät~>L.Llldvll 

up h.('! \,lLmd d,l,~rbi.i .gco::n p-rr::>blt.>t,;>1111(' l~jn, 

~-hN'f 1,n.iotlTl?U,(' > 
MeRt InJÜrm.::nk (f';{~.r de h~~"(TDdd.\/.lg op (,()-t'rl't'-OVi..'rn<lkkce vmdt ;,) ~,p 

"y\v\'v zu,d holLmd.nUhninddh.gt'n, ki!."'" vu,)r (,A:H'n'f(l>a:'dllkht'f-

Ah 11 I-,.,'! v.;un.1.f! f·h·'nnJdÜlf;:qdllt\..~~, v',."lh i.m;~\tngt'lL kun! u ;J,l 

drH'\'nbd:dt,o V;1H dc website 
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Voordt'lteht 
aan ProvinCÎale Staten 

van Gedeputeerde Staten 

·t Ontwerpbeslllit 

h';.l1 b~~p"lnldo in artikel ,{. \.'er~~;e h:!. jw\ClO ël!<'k'.'i:~ \."jf~k !id. '"dOl d8 Wet aigerners6' rpqels 

1'1(:<' ind(~npg. 

\'ir,t tr stellr:n he! i !f!npdl':II~'1,:"cti.1;,:i~':s r;,,;,';t\'''~"(;''le(';,ikh;~: ZOa!s 2.d~1ge(F:'Vcn n, de bijiage bI; cU 

(-,ntwembeslcl!! Wi)iV"t!1 f'>-iJ!1"WfVjl?V<)! Y:orcH 'Y'd(J"lSeU(l ~je ~Y.1T:fwn!l';:l\ Di,ks!'~!ld. Goe'-1iiJH"mjp 

Mldi,jl:~!tJa,ru"; en O(1st:L:;kke~' U:r;)t,!) \(: V:)~~~l;r' tet ~>i~, \l:("l.!\\it'; Qf-Jn't6'cnle- Go,:;rh:;~O':je:flai<kl.':o. 



2 Toelichting 

v Provinciale Staten stelten eün heriMdellngsontwerp vasl uiterlijk. \tier rn8anden na afloop ',fan de 

tern;IJIl '.\'&aro-p de betrokken gerllPoflteraden hun zlünswJjz('! ~;.enbam hebb-en kunne~) r'nak.(H~ 

(We! ad1i, artikel 8 lid 5), 

- GDdDputeerde Stalen hebben een .l.lènswijl€ OP hel HorinddîngsordwBrp GOt-~ret.~·.overfIHkkee 

ontvangen van de gerneenleraden van Okksland. GondOfocdft Mjddfdhrlrnis l?'m Oo~~WakkBe ef) 

1932 zienswIjzen \!~1j1 pZifil(::uJiefBfl. beorw"en en m~)ats{;happ(.!lJjk.B orqani~atiBs In het voorStel· 

Herindftlîngsar..lvi(JS Gth3'r€le-OverflakIo..00 is op aHe- tl,lcilg ontvangen zlHnswi,izen gereagüü-erd: 

- Gedeputeerde Staten zulh'm hot vastgc-!stülth,; HnnndoiingsadVles Goeree~Overflakken é-WI1 do 

Minister tanden ien een a1schnft aan de bfl1roi(kcn gemc(1I1ten), [ndlen de Minister besiuit (lP 

ba51~> v'an een hefindellngsaüvles een voorstel von( BEUl herjndehngsrogBHng tG donn, zendt de 

t...1iniSter 1'1e1 voorste! aan de rnlnisterraad binn0"!r vior maanden na ontvangset van h(,!! 

hn-rmdelingsadvies {\flet mh!, ar1i~el 11) 
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Voorstel Henndelingsadvies Goeree-Ollerl/a/</<ee 

11. Inleiding 

Voor u ligt het lloorstel tol duuname lIersterking lIan de bestuurskracht lIan de gemeenten op Goeree

Ollerflakkee in de lIorm lIan een Voorstel HerindelingsadIlies. Dil lIoorslel Ilormt de uitkomst lIan een 

uitgebreId en zorglluldig proces met als doel te komen tol een duuname lIer5lerking lIan de besluurskrachl 

lIan hel lokaal bestuur op Goeree-Ollerflakkee. Voor ons heeft gedurende het gehele proces hel strellen 

naar een duurzame adequate oplossing meI hel groolst mogelijke draaglIlak lIooropgestaan. Oe.le 

oplOSSing moest daarbij een oplOSSing bieden \/OOr de knelpunlen zoals geconstateerd in de bestuurs

krachtonderzoeken in 2007. 

Sinds 2001 ([VA ondenoek) hebben de belrokken gemeenten .llch be.llggehouden mei hel lIraagstuk lIan 

duurzame lIersterting lIan de bestuurskracht. Eind 2004 hebben de gemeenten lloor een nieuwe gemeen

schappelijke regeling met niel-I/Iljblijllende samenwerking gekozen. Op basis lIan de uitkomslen lIan de 

gehouden bestuurskrachlonderzoeken In 2007 concludeerden de lIier gemeenten dat de bestuurskracht 

IIêln het lokaal besluur op het eiland moest worden lIerstert:1. De IIler gemeenten hebben echter geen 

eensluidend beeld lIan de bestuurlijke Inrichting lIan het lokaal besluur op Goeree-ollerflakkee. Ook na hel 

adllies lIan de Commissie Schutte zijn de gemeenten er niet in geslaagd tOl eun gezamenlijk gedragen 

regionaal consIstent eindbeeld te komen. De gemeenleraden lIan Dirksland, Middelharnis en Oostnak"ee 

kiezen voor het samenlloegen IIêln de IIler gemeenten op hel eiland tot één nieuwe bestuurskrachtige 

gemeenle De gemeenle Goedereede kiest om .lelfstandlg te blijllen en de besluurskrachl lila de lIorming 

lIan een gezamenlijke amblelijke organisalie Ie lIersierken Deze patstelling was lIoor ons aanleiding tol hel 

starten lIan de procedure op grond lIan de Wet arhl lol WIJZiging lIan de gemeentelijke indeling op Goeree

Ollerf1akkee In hoofdsluk 2 gaan WIJ In op de aanloop tot het Heflndelingsontwerp Goeree-Ollerf1akkee 

Op 2 maart 2010 hebben WIJ het HerindelingsonlWerp Goeree-Ollerflakkee lIastgesteld en aangeboden aan 

de betrokken gemeentebeSluren. Hel HerindehngsonlWerp Goeree-Ollerflakkee is bijgelloegd als bijlage 1. 

Op baSIS lIan de gesprekken gedurende de fase lIan het open aml-Qllerleg IS in hel herindelingsonlWerp 

een afweging gemeakt lIan alle relevante aspecten gencht op hel duurzaam lIersierken lIan de bestuurs

kracht lIan het lokaal bestuur op het eiland Goeree-Ollerflakkee. In het henndellngsontwerp hebben WIJ 

gekozen lloor hel samenlloegen lIan de gemeenlen Dirksland, Goedereede, MIddelharnis en Oostflakkee 

Het Herindelingsontwerp Goeree-Ollerf1akkee heeft lIan 15 maan 2010 lol en mei 10 mei 2010 ter inzage 

gelegen. Wij hebben 1.932 zienswijzen ontvangen lIan parliculieren, bednjllen en maatschappelijke 

organisaties. Daarnaast hebben de lIier belrokken gemeenteraden een zienswijze opgesteld. In dit Voor5lel 

Henndelingsadllies Goeree-OIIerf1akkee behandelen wij alle argumenten uit de ontllangen zlenswlj.len. In 

hooldsluk 3 gaan wij in op de zienswijzen en onze afwegingen leidend tol dit Voorslel HerindelingsadIlies. 

Wij, Gedepuleerde Slalen lIan ZUid-Holland, stellen lIoor de gemeenten Dirksland. Goedereede. 

Middelharnis en Oostflakkee samen Ie lIoegen tol de nieuwe gemeenle Goeree-Ollerflakkee. Wij bieden dit 

lIoorslel aan Prov1nclale Stalen ter lIaststelling aan. Op grond van de Wet algemene regels herindeling (Wel 

aml, artikel B, lid 5) .lijn ZIJ het bevoegd orgaan om een Henndellngsadvles vaslte stellen In hoofdstuk 5 

zeften wij in ons voorslel uiteen 

In hoofdsluk 6 gaan wij 111 op de vervolgprocedure Hoofdstuk 7 bevat de samenllêllllOg en conclUSies 
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I 2. Op weg naar hel Herindelingsontwerp 

Op 25 maart 2009 hebben Provinciale Staten van Zuid-Holland het provinciaal beleidskader voor de 

kwaliteit van het lokaal besluur 'Samenwerken aan de kwaliteit va'n het lokaal bestuur in Zuid-Holland' 

vastgesteld. In dit beleidskader is een stappenplan opgenomen voor de versterking van de kwaliteit van het 

lokaal besruur. In her stappenplan zijn de 5~appen opgenomen die,gemeenten en provincie zetten om de 

bestuurskracht van het (verlengd) lokaal bestuur op peil te houden enlof Ie versierken. Hoewel het proces 

van versterking van de lokale besluurskracht op Goeree-Overflakkee gestart is voordat Provinciale Staten 

het beleidskader hebben vastgesteld, is hel proces vertopen zoals in het stappenplan is vastgelegd. 

Voor een uitgebreide beschrijving van de voorgeschiedenis verwijzen wij u naar het Herindelingsontwerp 

Goeree-Overflakkee. 

2.1 Bestuurskrachtonderzoek 

In 2006 hebben de vier gemeenten gezamenlijk opdracht gegeven tol het laten uitvoeren van een lokaal en 

regionaal bestuurskrachtonderzoek. In 2007 blijkt dat de bestuurskracht van de vier gemeenten (net) 

voldoende is, waarbij de gemeente Goedereede het meest bestuurskrachtig is van de vier gemeenten. De 

onderzoekers concluderen dat met het oog op de toekomst het lokaal besluur op Goeree-Overflakkee over 

hel geheel gezien te weinig besluurskrachtig is. In het herindelingsontwerp zijn wij in hoofdstuk 3 ingegaan 

op het proces en de conclusies van deze onderzoeken. 

Op basis van de uitkomsten van de bestuurskrachlonderzoeken kiezen de colleges van Burgemeester en 

Wethouders van de vier gemeenten voor een gezamenlijk traject dal vóór 1 januari 2009 moet leiden lol en 

gezamenlijke eensluidende adequate oplossing voor de bestuurlijke en ambtelijke toekomst van het lokaal 

bestuur op Goeree-Overflakkee. 

2.2 Adviescommissie Bestuurlijke toekomst van het lokaal bestuur op Goeree-Overflakkee 

In januari 2009 hebben wij moeten constateren dat de vier gemeentebesturen er niet in zijn geslaagd te 

komen tol een gezamanlijke eensluidende adequate oplossing voor de bestuurlijke en ambtelijke toekomst 

van het lokaal bestuur op Goeree-Overflakkee. 

Op basis van ons stappenplBll hebben wij de externe adviescommissie Bestuurlijke loekomsl van het lokaal 

bes~uur op Goeree-Overflakkee ingesleld. De commissie stond onder leiding van de heer Schutte. De 

Commissie Schune heeft gesprekken gevoerd mei alle colleges en gemeenteraden en heeft een openbare 

hoorzining georganiseerd. De commissie heeft op 31 maar!2009 hel rappor! 'Samen voor ons eiland, 

Goeree-Overflakkee - een eenheid in verscheidenheid' uitgebracht. In dal rapport vergelijkt de commissie 

twee modellen voor de bestuurlijke toekomsl: fusiemodel en samenwerkingsmodel. Wij hebben de com

missie de gelegenheid geboden de gemeenteraden een slandpunt te vragen over de beide modellen. Op 

basis van de standpunten van de raden koml de Commissie Schune op '6 juni 2009 mei haar eindadvies 

waarin zij ons adviseert het initiatief te nemen en onder provinciale regie de procedure te starten om op een 

zo kor! mogelijke termijn te komen tot één gemeente Goeree-Overflakkee bestaande uit de huidige ge

meenten Goedereede. Dirksland, Middelharnis en Oostflakkee. 
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2.3 Arhi-procedure 

Na consultatie van de stalencommissie Bestuur en Middelen begin september 2009 hebben wij op 

15 september 2009 besloten tot het starten van de procedure op grond van de Wet arhi lot wijziging van de 

gemeentelijke indeling op Goeree-Overflakkee. Wij hebben de colleges van Burgemeester en Wethouders 

van de gemeenten Oirksland. Goedereede, Middelharnis en Oostflakkee uitgenodigd voor overleg over de 

wenselijkheid tol wijziging van de gemeentelijke indeling op Goeree-Overflakkee. Ook hebben wij overleg 

gevoerd met de gemeenteraad van Goedereede, hellnlergemeenlelijk Samenwerkingsverband Goeree

Overflakkee (ISGO) en het Waterschap Hollandse Delta. De fase van hel open arhi-over1eg is na in

stemming van de betrokken gemeenten op 1 februari 2010 beêindigd. 

In hoofdstuk 4 van het herindelingsonlwerp zijn wij ingegaan op alle gevoerde overleggen. 

Voor ons heeft gedurende het gehele proces vooropgestaan het stre\len naar een duurzame adequate 

oplossing met het grootst mogelijke draagvlak die een oplossing biedt voor de knelpunten zoals ge

constaleerd in de bestuurskrachtonderzoeken In 2007. 

2,4 Herindelingsontwerp Goeree~Overflakkee 

Op 2 maart 2010 hebben wij het Herindelingsontwerp Goeree-Overflakkee vastgesteld en aangeboden aan 

de gemeenten Dirksland, Goedereede, Middelharnis en Oostflakkee. In de fase van het open arhi-overteg 

hebben de gemeenten twee varianten \loor de bestuurlijke loekomst van Goeree-Overflakkee aangedragen. 

In het herindelingsontwerp hebben wij deze varianten geloetst aan de criteria uit hel beteidskader 

'Gemeentelijke herindeling' \lan de Minister van Binnenlandse Zaken en Koninkrijksrelaties en ons eigen 

beleidskader 'Samenwerken aan de kwaliteit van het lokaal bestuur in Zuid-Holland'. 

In het herindelIngsontwerp hebbon wij, gezien het belang \lan: 

•	 de opgaven waar de gemeenten op het eiland gezamenlijk voor staan: 

•	 een duurzaam, bestuurskrachtig en consislent eindbeetd voor het gehele gebied; 

de noodzakelijke eenheid \lan bestuur, beleid en uitvoering op hel eiland ('ownershlp'); 

•	 hel verminderen \lan bestuurlijke drukte op het eiland; 

•	 de standpunten die de vier gemeenleraden hebben ingenomen naar aanleiding van hel rapport van de 

CommIssie Schulte: 

het doorbreken van de patstelling o\ler de bestuurlijke toekomst die daarmee is ontslaan, 

• een heldere bestuurlijke aansturing van de gezamenlijke eilandbrede ambtelijke organisalie. 

gekozen voor het samenvoegen van de gemeenlen Dirksland, Goedereede, Mîddelharnis en Oostflakkee 

als oplossing \loor de noodzakelijke versterking van hel lokaal bestuur op Goeree-Over11akkee. 

2.5 Conclusie 

Wij waarderen de stappen die de gemeenten Dirksland, Goedereede, Middelhamis en Oostflakkee de 

afgelopen jaren hebben gezet in de discussie over de bestuurlijke toekomst. Met de \lier gemeentebesturen 

onderschrijven wij de noodzaak lol hel versterken van het lokaal bestuur op Goeree-O\ler11akkee. Wij 

hebben moeten constateren dat de gemeentebesturen niet in staat zijn gebleken tol een gezamenlijke 

eenslUIdende adequate oplossing \loor de geconstaleerde knelpunten te komen. Om die reden zijn wij 

- na het eindadvies van de Commissie Schutle - de arhi-procedure gestart. Dil heeft geleid tol hel 

Herindelingsontwerp Goeree-Overflakkee waarin wij hebben gekozen \loor het samenvoegen \lan de 

gemeenten Dirksland, Goedereede, Middelharnis en Oostfiakkee. 
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I 3. Van Herindelingsontwerp naar Herindelingsadvies 

In hel Herindelingsontwerp Goeree-Overflakkee hebben wij gekozen voor het samenvoegen van de 

gemeenten Dirksland, Goedereede, Middelharnis en Oostflakkee omdat wij vinden dal die variant leidt lol 

de meest duurzame verster!<ing van de bestuurskracht van hel (verlengd) lokaal bestuur op Goeree

Overflakkee. 

Conform de Wel ami hebben de betrokken gemeentenraden en eenieder de gelegenheid gehad een 

zienswijze in te dienen, In dit hoofdstuk gaan wij in op de ontvangen zienswijzen. 

3.1 Informatievoorziening 

Bij de start van de arhi-procedure in september 2009 is in de vief gemeenten huis-aan-huis een provinciale 

informatiekrant verspreid. In die krant is aan inwoners en andere belangstellenden uitgelegd waarom 

Gedeputeerde Staten de herindelingsprocedure zijn gestart en hoe een herindelingsprocedure wer!<t. Na de 

vaststelling van hel Herindelingsontwerp Goeree-Overflakkee in maart 2010 Îs opnieuw een provinciale 

inrormatiekrant huis-aan-huis verspreid. In die krant is aan inwoners en andere belangstellenden uiteen

gezet waarom wij hel besluit tot het vaststellen van het herindelingsontwerp hebben genomen. Daarnaast 

zjjn bewoners en belangstellenden via de informatiekrant uitgenodigd voor een informatieavond over het 

Herindelingsontwerp Goeree-Overflakkee. 

Op 8 april 2010 hebben Gedeputeerde Staten een informatiebijeenkomst georganiseerd in Dirksland. Bij 

deze bijeenkomst waren ongeveer 140 inwoners van Dir!<sland. Goedereede, Middelharnis en Oostflakkee 

aanwezig. Tijdens deze bijeenkomst. onder leiding van een externe gespreksleider, hebben wij het her

inde!ingsontwerp nader toegelicht en konden belangstellenden vragen slellen. Hel verslag van deze 

bijeenkomst is als bijlage 2 bijgevoegd. 

3.2 Terinzagelegging 

Hel Herindelingsontwerp Goeree-Overflakkee heeft van 15 maart 2010 tol en met 10 mei 2010 voor een

ieder ter inzage gelegen in de gemeentehuizen van de bij de herindeling belrokken gemeenten en in het 

provinciehuis van Zuid-Holland. Daarnaast konden belangstellenden het herindelingsontwerp downloaden 

van de website van de provincie (www.zuid-holland.nl/herindelingen) en/of een exemplaar opvragen bij hel 

gemeentehuis of provinciehuis. Hel Henndelingsontwerp Goeree-Overflakkee is als bijlage 1 opgenomen bij 

dit advies. 

Gedurende de termijn van de terinzagelegging zijn er in totaal 1.932 zienswijzen ingediend door
 

particulieren, bedrijven en maatschappelijke organisaties.
 

De vier bil de herindeiingsprocedure betrokken gemeentebesturen hebben een zienswijze ingediend. De 

gemeenteraden van Dirksland, Middelhamis en Oostflakkee hebben daarbij gekozen voor een gezamenlijk 

opgestelde zienswijze. 

Alle omliggende gemeenten van de in de herindelingsprocedure betrokken gemeenten, het Wate"'chap
 

Hollandse Delta en de provincies Zeeland en Noord-Brabant hebben het Herindelingsontwerp Goeree


Overflakkee toegezonden gekregen. Geen van hen heeft een zienswijze kenbaar gemaakl. 

•
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3.3 Zienswijzen gemeentebesturen betrokken in de herindelingsprocedure 

Oe zienswijzen van de gemeenteraden over het herindelingsontwerp worden hierna samenvattend 

beschreven. alsmede de reactie van Gedeputeerde Stalen hierop Oe integrale zienswijzen van de 

gemeonlebesturen zijn in bijlage 3 opgenomen. 

Gezamenlijke zienswijze gemeenteraden Dirksland, Middelharnis en Oostflakkee 

Oe gemeenteraden van Dir1c:sland, Middelharnis en Oostflakkee hebben in gezamenlijkheid een zienswijze 

opgesteld. Oe raden van DirKsland, Middelharnis en Oostflakkee hebben elk een eigen aanvulling gedaan. 

Wij behandelen de argumenten in deze zienswijzen hieronder gezamenlijk. 

De gemeenteraden stemmen in met hel Herindelingsontwerp Goeree-Overflakkee waarin wordt voorgesteld 

de gemeenten Dirksland, Goedereede, Middelharnis en Oostflakkee samen te voegen tot één gemeenle 

Goeree~Over1lakkee, 

Elke raad hecht eraan Ie melden dat zijn zienswijze samen met de gemeenten Dirksland, Middelharnis en 

Oostflakkee is opgesteld. 

Oe raden kornen lot de keuze voor één eilandbrede gemeente op basis van de afweging welke bestuurfijke 

setting de beste oplossing biedt voor het verbeleren van de (nu onvoldoende) inlegrale afwegingen van de 

eilandelijke vraagstukken. van de huidige strategische kwaliteit van het lokale bestuur en de ambtelijke 

organisatie. Daarbij heeft de raad gekeken naar democratische legitimatie, professionaliteit, klantgericht

heid, duurzaamheid. kostenaspect en gebiedsregie. 

De raden stellen dat de 3+1-variant geen duurzaam antwoord is op de bestuurlijke problematiek op Goeree

Overflakkee. De raden voegen daaraan toe dat deze veriant geen inhoudelijke betekenis kan hebben, 

omdat er in de eigen gemeente geen politiek-bestuurhjk draagvlak is voor hel laten ontstaan van een 

gemeente Overflakkee (bestaande uil de huidige gemeenten Oir1c:srand. Middelhamis en Oostflakkee). 

Alles overziende concluderen de gemeenteraden dat de bestuurtijke toekomst van de gemeente het best 

gediend is met samenvoeging van de vier gemeenten op Goeree-Overflakkee, De vorming van één 

gemeente voor hel gehele gebied Goeree-Overflakkee borgt op duurzame wijze de belangen van alle 

burgers op hel eiland. 

Aanvulilna gemeen\eraad Dirksland 

De raad van Dirksland reageerf bij zijn zienswijze op een aantal ingediende zienswijzen omdat er in die 

Zienswijzen een verzoek aan de gemeente wordt gedaan c_q, een opvatting aan de gemeente wordt 

toegeschreven. 

Aanvulling gemeenteraad Middelharnis 

In zijn zienswijze reageert de raad op de ingediende zienswijzen. Oe raad constateert dat hel merendeel 

van de zienswijzen zich tegen de samenvoeging keert. Oe raad geeft aan dat gemiddeld gezien de argu

menten voor deze mening gegrond zijn op vermeende ontwikkelingen die deels weerlegd moelen worden 

met huidige concrete gegevens en deels op verwachte ontwikk.elingen die nu niel zIjn te slaven door 

feitelijke ontwikkelingen. Oe raad is van mening dal deze zienswijzen niet van dusdanige aard zijn dat die 

een heroverweging van hel eerder ingenomen standpunl rechtvaardigen. 

,
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Aanvulling gemeenteraad Ooslflakkee 

De raad van Ooslflakkee acht hel van grool belang dat duurzaam draagvlak wordt gecreëerd voor de 

nieuwe bestuurlijke setting van Goeree-Overflakkee. Door middel van burgerparticipatie vanuÎI alle kernen 

op hel eiland kan dal draagvlak worden verslerk\. Om die reden acht de raad het van groot belang dal het 

provinciaal bestuur voor dit specifieke traject gerichte steun geeft. 

Reaclie Gedepuleerde Slalen 

Wij reageren hieronder op de elementen waar de raden in hun zienswijzen naar hebben gekeken. 

Democratische legitimatie 
De raden geven aan dat een meer compacte besluurlijke setting bijdraagt aan de door de raad gewenste 

bestuurlijke transparantie gericht op het versterken van de democratische legitimatie van hel (regionale) 

beleid. Wij delen deze noodzaak gelet op het gegeven dal veel opgaven op de schaal van hel eiland 

opgepakt dienen Ie worden. 

Professionaliteit 
De raden slellen dat ambtelijke schaalvergroting een noodzakelijke weg is om de door het Rijk en de 

burgers gevraagde professionaliteit duurzaam Ie borgen. Wij onderschrijven de noodzaak om de 

bestuurlijke en ambtelijke professionaliteit duurzaam te borgen en vinden - gezien de opgaven van hel 

eiiand - schaalvergroting een adequate oplossing voor de bestuurlijke toekomst. 

Klantgerichtheid 

De raden stellen dat mei modeme dienslverlening de grolere fysieke afstanden adequaat zijn te onder

vangen. Daarnaasl achlen de raden dat een andere invulling van de bestuurdersrol meer een politieke dan 

een bestuurlijke invloed heeft op de klantgerichtheid. Wij delen deze analyse en verwachten dat het nieuwe 

gemeentebestuur de relatie mei inwoners, maatschappelijk middenveld en bedrijfsleven als een van de 

centrale elementen van de nieuwe gemeente beschouwt. 

Duurzaamheid 

Wij delen de conclusie dat de vorming van één gemeente voor het gehele gebied Goeree-Overflakkee op 

duurzame wijze de belangen van alle burgers op het eiland borgt omdat hiennee sprake is van één recht

streeks gekozen gemeentebestuur meI één ambtelijk apparaal dat verantwoordelijk en aanspreekbaar is 

voor de eenheid van bestuur, beleid en uitvoering op het eiland, 

Kostenaspect 

De raden geven aan dat doorgaan zonder opschaling de organisalies uilennate kwetsbaar maakt en dal 

een bepaald werkvolume gewenst is om het juiste personeel blijvend te kunnen binnenhalen. Wij bena

drukken de noodzaak van een kwalitatief goed ambtelijk apparaal waarvan de kosten in verhouding zijn lot 

de geleverde kwaldeit. Voor Goeree-Overflakkee is schaalvergroting een adequale mogelijkheid om de 

kwetsbaartleid van de afzonderlijke ambtelijke organisaties op te lossen. 

Gebiedsregie 

De raden beoordelen het als een logisch stap om voor het gehele gebied tot een bestuurlijke autoriteille 

komen om zodoende de bestuurlijke regie congruent te laten zijn aan de beoogde samenhangende 

gebiedsontwikkeling. Deze opvatting sluit aan bij onze keuze voor één gemeentebesluur voor hel gehele 

eiland. 

'0 
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3+1-valiant 

Oe raden wijzen de 3+1-variant af. Zij stellen dat de 3+1-variant geen duurzaam antwoord is op de 

bestuurlijke problematiek op Goeree-Overflakkee. Wij hebben in het herindehngsontwerp de afweging 

gemaakllussen de beide varianten Met de gemeenteraden zijn wij van mening dat de 3+1-variant niet 

duurzaam IS, mede ge.z:ien hel feit dat er - zoals de raden het zelf noemen - in de eigen gemeente geen 

politiek-bestuurlIjk draagvlak is voor het laten ontstaan van een gemeente Overflakkee. Wij constateren dal 

de gemeenleraden van Dirksland, Middelharnis en Oostflakkee de 3+ 1-variant afwijzen en onze keuze voor 

een gemeente Goeree-Overflakkee steunen. 

Buraernarticlpalie 

Wij delen het belang dat de raad van Oostflakkee aangeeft dat duurzaam draagvlak wordt gecreëerd voor 

de nieuwe bestuurlijke setting van Goeree-Overflakkee, De raad vraagt aan het provinciaal bestuur gerichte 

steun om door middel van burgerpartic!patie vanuit alle kernen op het eiland het draagvlak voor de nieuwe 

gemeente te versterken. Wij achten het de verantwoordelijkheid van de gemeenle(n) om het draagvlak voor 

de nieuwe gemeente te versterken. Wij zijn echter bereid om het fusieproces daar waar nodig met inacht· 

neming van ieders verantwoordelijkheid te faciliteren. 

Samenvattend 

De gemeenteraden komen tot de keuze voor één eilandbrede gemeente op basIs van de afweging welke 

bestuurlijke selting de besle oplossing biedt voor hel verbeteren van de (nu onvoldoende) integrale 

afwegingen van de ei landelijke vraagstukken, van de huidige strategische kwalHeit van hel lokale bestuur 

en de ambtelijke organisatie. Met de raden concluderen wij dat de bestuurlijke toekomst van de gemeente 

het best gediend is met samenvoeging van de vier gemeenten op Goeree-Overflakkee. 

Zienswijze gemeenteraad Goedereede 

Voor de gemeenl.eraad van Goedereede is de kem van de zienswijze gelegen in de beantwoording van de 

vraag: "Voor de oplossing van de besluurlijke problematiek 00 het eiland is door Goedereede een duur· 

zaam altematief aangedragen in de vorm van een 3+.'-vanant. In hoeverre is hel provinciaal bestuur bereid 

gebleken medewerking te verlenen om de variant nader te onderzoeken en af te wegen tegen de provin~ 

ciale wens lot fusie van de bestaande vier gemeenten op het eiland lot één gemeenteT 

Voor de raad stond voorop dal de Ie kiezen variant een oplossing moet bieden voor: 

de onvoldoende integrale afweging en keuzen voor de eilandehjke vraagstukken;
 

de huidige strategische kwaliteit van het lokaal bestuur;
 

• de robuustheid van de ambtelijke organisalie, nu of op termijn. 

Oe raad geeft aan dat het vraagstuk voor Goedereede genuanceerd ligt omdat de uiigevoerde bestuurs

krachtmeting laat zien dat Goedereede op dat moment een bestuurskrachtige gemeente was en dal op 

termijn ook kan blijven, Oe eerste voorkeur van Goedereede ging uit naar volledige zelfstandigheid. Daar 

waar In de toekomst eventuele zorg is over de robuustheid van de eigen organisatie, heeft Goedereede de 

bereidheid geloond mee Ie werken aan een eilandelijke oplossing. In de 3+1-variant wordt daarop een 

antwoord gegeven door de vorming van een eilandelijke ambtelijke organisatie. 

. De raad stelt dat de provincie op geen enkele wijze heeft lalen blijken serieus de 3+1-variant te onder

zoeken en daarmee besluur en inwoners van Goedereede Ie kijk zet. Daarbij geeft de raad aan dat 

ondanks de lengte van het dossier deze variant niel onderzochlls en de provincie op de vraag vanuit 

Goedereede dit onderzoek te facilileren een 'nee' heeft gegeven. 
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De raad is van mening dal de provincie opereert vanuit hel standpunt 'eilandelijke fusie' en dat daarmee 

herindeling is verheven tol doel in plaats van middel. De raad steil dat dil in strijd is met hel beleidskader 

van hel Rijk, 

De raad steil dal er van acute en grootschalige problematiek op het eiland onvoldoende sprake is. Er liggen 

ontwikkelvraagstukken, zowel op het bord van de provincie, het eiland als de individuele gemeenlen. De 

raad ervaart de samenwerkingszin ais groeiend en toekomstbestendig. De raad werpt dan ook de vraag op 

of eilandelijke fusie niet een Ie zware bestuurlijke oplossing is. 

Concluderend slelt de raad van Goedereede dal Gedeputeerde Slaten op geen enkele wijze zijn ingegaan 

op de vraag van Goedereede en alleen het bestaande denkkader van vóór de zienswijze is herhaald. 

Samenvattend is de raad van mening dat: 

1.	 er geen (h)erkenning iS van de eigenstandlge positie van Goedereede en haar inwoners als deel van 

het eiland; 

2.	 er geen bereidheid is van de provincie lot nader onderzoek van de 3"1-varianl als variant voor 

eilandelijke fusie: de provincie wil nader onderzoek niet faciliteren: 

3.	 alles gezegd is en.geschreven, alleen niet op het terrein van de 3+1-varianl; dil geeft een gevoel van 

onvolledigheid in proces en teleurstelling bij de Goereese bevolking; 

4.	 Gedeputeerde Slaten geen bestuurlijke houding hebben getoond, slechts een politieke; 

5.	 Gedeputeerde Staten geen hand uitsleken naar Goedereede; 

6.	 de grootste teleurstelling gelegen is in het feit dat Gedeputeerde Stalen alles uillegt in de door hen 

gewenste vorm van fuste. waardoor automatisme van redeneren ontstaat dal geen ruimte biedt voor 

andere denkwijzen; dit terwijl veel veronderstellingen over oplossingsverrnogen van lusies op zijn minst 

onjuist. niet overtuigend of niel bewezen zijn; 

7.	 wij twijfel hebben aan de bestuurtijke vernieuwingsdrang van de provincie, anders dan fusies; 

8.	 dat niet strookt met het rijksbeleid en ontwikkelingen in het land: er is geen innovalief concept mogelijk 

van wat elders is toegepast; 

9.	 de uitlatingen van de gedeputeerde kwetsend en bestuurlijk onnodig zijn: 

10,	 er onvoldoende aandacht is geweesl voor de financiêle risico's bij zowel de 3+1-variant als bij de 

variant voor eilandelijke fusie; 

11. de raad de provincie oproepllot een eerlijk en objectief onderzoek van beide varianten. 

Reactie Gedeputeerde Staten 

Hierna gaan wij per conclusie in op de samenvattende conclusies die de raad van Goedereede heeft 

getrokken. 

Ad 1. De raad geeft aan dat er geen lhler1<:enninq is van de eigenstandige positie van Goedereede en haar 

inwoners als deel van hel eiland. 

Wij zien dat de historie van de gemeenschappen (en de gemeenten) heeft geleid lot verschillen tussen de 

gemeenschappen in Dirksland, Goedereede, Middelharnis en Oostflakkee. Tot in de 18' eeuw was er nog 

sprake van twee afzonderlijke eilanden: Westvoorne (Goeree) en Zuidvoome (Overflakkee). In 1751 werd in 

opdracht van de Staten van Holland een dam aangelegd tussen Goeree en Overflakkee. Landschappelijk is 

hel eiland ook nu nog te verdelen in de twee voormalige eilanden, elk met zeer specifieke landschaps

kenmerken. Goeree beslaat vooral uit duinlandschap en schurvelingenlandschap met hoge recrealieve, 

ecologische en cultuurhistorische waarde en loeristlsche voorzieningen, Overflakkee heeft een open, 

agrarisch karakter, behoort tot het zeekleipolderlandschap en is omringd met buitendijks naluurtandschap. 
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De raad van Goedereede benadrukt de eigen identiteit en de sociaal-culturele verschillen tussen de 

gemeente en gemeenschappen in Goedereede en de gemeente en gemeenschappen in Dirksland, 

MiddelharniS en Oostflakkee. Dil is voor de raad een argument om de gemeente Goedereede zelfstandig Ie 

laten voortbestaan_ Wij erkennen dat elk dorp van oudsher zijn eigenheid en identiteit kent, maar be· 

schouwen he! eiland als een logisch afgebakende sodaal-geografische eenheid. Veel opgaven waar de 

gemeenten voor staan overstijgen de schaal van de gemeenschap of het dorp en liggen op de schaal van 

hel eiland. Daarom kiezen wij voor een gemeenlebestuur dat integrale afwegingen en keuzes kan maken 

voor hel gehele eiland. Wij zien hel daarbij als de verantwoordelijkheid van het nieuwe gemeentebestuur de 

inrichling van de nieuwe gemeente op een zodanige wijze vorm en inhoud te geven dat recht wordt gedaan 

aan de verschillen tussen dorpen en idenliteit van de Inwoners, en legelijkertfjd hiertussen verbindingen 

worden gelegd. 

Ad 2, De raad vindt dat Gedeputeerde Staten geen bereidheid lonen tot nader onderzoek van de 3+1

variant als variant voor eilandeliike fusie omdat Gedeputeerde Staten nader onderzoek niel willen 

faciliteren. 

Bij de uitnodiging ....oor het eerste open ami-o....er1eg (bnef Gedeputeerde Stalen van 15 september 2009) 

hebben wij de .... ier colleges ....erzocht duurzame ....arianten of altemalieven aan te dragen die eveneens· 

leiden lot een duurzame versterking van het lokaal bestuur en een consistent regionaal eindbeeld op 

Goeree-Overtlakkee. Het college van Goedereede heeft tijdens het overleg op 21 oktober 2009 de 

3+1·variant ingebracht en aangeboden deze ....ariant nader uit te werken. 

'In onze brief van 30 oktober 2009 aan de vier colleges hebben wij· gezien de functie van hel open ami· 

over1eg - aangegeven in ie gaan op hel aanbod van Goedereede en hen in deze fase ....an de arhi·proce

dure de gelegenheid te bieden de ingebrachle variant nader uit te werken en te bespreken met ons en de 

drie andere gemeenten op Goeree-Overflakkee. Daarmee hebben wij de bereidheid getoond en de ruimle 

gegeven aan Goedereede om de 3+1·varianl nader Ie (laten} onderzoeken. 

Op 19 januari 2010 hebben wij een open arhi-over1eg gevoerd met de ....ier gezamenlijke colleges. In dat 

over1eg heeft Goedereede een toelichting gegeven op de nadere uitwerking van de 3+1·variant die het 

college heeft laten UItvoeren. In de rapportage spreekt Goedereede haar waardering uit aan het adres van 

de provincie die· mede gezien de uilspraak van de bevolking van Goedereede in juni 2009· alsnog de 

mogelijkheid heeft geboden voor een duurzaam alternatief. Goedereede verzoekt de provincie tevens 

om verder onderzoek mogelijk Ie maken. He! eindrapport van de Uitwerking van de 3+1-variant door 

Goedereede;s als bijlage bij het verslag van 19 januari 2010 opgenomen. 

Tijdens hel overleg hebben de colleges van Dirksland, Middelharnis en Oostflakkee aangegeven niet voor 

de 3+1~variant te kiezen, De raden van Dirksland, Middelharnis en Oostflakkee hebben dat standpunt În 

hun zienswijze herhaald; zij wijzen de 3+1-varianl af. 

In het o....erleg van 19 januari 2010 was de vraag aan de orde of geconcludeerd zou kunnen worden dat 

gedurende hel open arhi-over1eg voldoende gelegenheid is geweest aUe opvattingen en alternatieven naar 

voren Ie brengen en dat alle denkbare varianten en argumenten die daarbij aan de orde kunnen zijn, 

voldoende male zijn besproken. De oolleges van Dirksland. Middelharnis en Oostflakkee beantwoordden 

deze vraag positief en waren van mening dat de fase van het open amiko....erteg daarom afgerond kon 

worden. Het college van Goedereede heeM aangegeven dat geen nieuwe punten worden ingebracht en dat 

de (ase ....an hel open arhi-o....er1eg op een goede manier afgerond kon worden, 

Wij zijn van mening dat wij gedurende de fase van het open ami-overleg Goedereede voldoende 

gelegenheid hebben geboden de 3+ 1·varianl nader uit te werken en hiervoor draagvlak Ie zoeken bij de 
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andere gemeentebesturen. Op basis van de uitspraak van Goedereede dat de fase van het open arhi

overleg op een goede manÎer afgerond kan worden omdat geen nreuwe punten ingebracht zullen worden 

en de standpunten van de colleges van Diricsland, Middelharnis en Oostflakkee over de 3+ 1-variant. zijn wij 

tot de conclusie gekomen dat verder onderzoek naar do 3+1-vanant weinig vruchtbaar ZOu zijn. 

Wij moeten vaststellen dat de activiteilen van Goedereede om de gemeenten Dirksland, Middelharnis en 

Oostflakkee te overtuigen dat de 3+ 1-variant de beste oplossing is voor de bestuurtijke toekomst van het 

eiland niet tot positief resullaal heeft geleid; de drie gemeenteraden wijzen de 3+1 ~variant af. Wij con

stateren dat de raad van Goedereede In de zienswijze niet is ingegaan op het ontbrekende draagvlak voor 

de 3+1·variant bij de veronderstelde samenwerkingspartners. 

Tot slol zijn wij van mening dat de Commissie SchuUe reeds een zinvolle handreiking heeft gedaan door de 

vergelijking van het fusiemodel en het samenwerkingsmodel op 14 verschillende aspecten. 

Ad 3. Oe raad geeft aan dat een gevoel van onvolledigheid in proces en teleurstelling bit de Goereese 

bevolking leeft omdat over de 3+1-varianl nret alles gezegd en geschreven is. 

Ten aanzien van het gevoel van onvolledigheid in proces verwijzen wij naar onze reactie onder ad 2. 

Wij hebben veel zienswijzen ontvangen uil de gemeente Goedereede. In de meeste van die zienswijzen 

wordt uiteengezet waarom een herindeling niet nodig is. niet wenselijk is en dat er onvoldoende draagvlak 

bestaal voor een herindeling. Oe gemeenteraad van Goedereede heeft een eigenstandige verantwoor

delijkheid om het draagvlak voor ons herindelingsonlwerp Ie onderzoeken. Wij waarderen dat de raad het 

draagvlak actief heeft onderzochl. Wij KUnnen echter op basis van de door ons ontvangen zienSwijzen niet 

de analyse delen dat onder de bevolking een gevoel van onvolledigheid in proces en teleurstelling leeft 

omdat over de 3+1-variant niet alles is gezegd en geschreven. Dit gevoel halen wij niet uil de ontvangen 

zienswijzen. Naar onze mening is de teleurstelling gelegen in het feil dat wij in het herindelingsontwerp niet 

hebben gekozen voor behoud van zelfstandigheid van Goedereede. 

Ad 4. De raad is van mening dat Gedeputeerde Staten geen bestuurlijke houding hebben geloond. slechts 

een politieke. 

Wij nemen aan dat deze conclusie aansluit bij de opmerking van de raad dal wij onvoldoende gelegenheid 

hebben geboden de 3+1-variant te onderzoeken. Onder ad 2 zijn wij ingegaan op onze positieve reactie op 

hel aanbod van het college van Goedereede om gedurende de fase van het open arhi-overteg de 

3+1-variant nader uit te werken. Ook in de periode na het uîtkomen van de bestuurskrachtonderzoeken 

(2007) hebben wij de gemeenten alle ruimte gebodan tot een gezamenlijke oplossing te komen. Wij hebben 

moeten conslaleren dat bij de door Goedereede beoogde samenwerkingspartners geen draagvlak bestaat 

voor de 3+ 1wvariant. Wij achlen verder onderzoek naar de 3+ 1-variant daarom weinig vruchtbaar. Omdat wii 

geen samenwerkingsverband kunnen opleggen, is de 3+1-variant geen realiseerbare oplossing voor de 

noodzakelijke versIericing van de bestuurskracht van het lokaal bestuur op Goeree-Overflakkee. 

Ad 5. Da raad is van mening dat Gedeputeerde Staten 'geen hand uitsteken naar Goedereede'. 

In de aanloop naar de start van de arhi-procedure hebben wij de vier gemeentebesturen alle ruimte 

geboden te komen tot een gezamenlijke gedragen adequate oplossing. In die periode hebben wij meerdere 

overteggen gevoerd met de betrokken gemeentebesturen. Zoals al aangegeven hebben wij positief 

gereageerd op het aanbod van Goedereede de 3+1-variant nader uil te werken en hierover overleg Ie 

voeren met Dirksland, Middelharnis en Oostflakkee. 
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Ad 6. De raad slell dat de grootste teleurslellino gelegen is in het feit dal Gedeouteerde Staten alles 

uilleggen in de door hen gewenste vorm van fusie. Hierdoor ontstaat automatisme van redeneren dat geen 

ruimte biedt voor andere denkwijzen. 

Wij begrijpen de teleurslelling bij de raad dal wij niet kiezen voor de 3+1·variant. Voor ons heeft gedurende 

het gehele proces vooropgestaan hel sireven naar een duurzame adequate oplossing met hel grootst 

mogelijke draagvlak die een oplossing bledl voor de knelpunten zoals geconstateerd in de besluurskracht

onderzoeken in 2007. Om die reden hebben wij in hel herindelingsontwerp de twee ingebrachte varianten 

gewogen aan de hand van verschillende criteria. Op basis van deze weging vinden wij het samenvoegen 

van de vier gemeenten een meer adequate oplossing voor hel versterken van de bestuurskracht van het 

eiland dan de 3+1·varianl. 

Ad 7. De raad heeft twijfel aan de bestuurliîke vernieuwingsdrang van de provincie, anders dan fusies. 

Provinciale Staten van Zuid·Holland hebben de nola 'Samenwerken aan de kwaliteit van het lokaal bestuur 

in Zuid·Holland' vastgesteld. In dat beleidskader is vastgelegd dal de provincie streeft naar bestuurs~ 

krachtige gemeenten. In de nota is een stappenplan opgenomen. Dit stappenplan is gericht op het op peil 

houden en/of versterken van de bestuurskracht van het lokaal bestuur. Bij onvoldoende bestuurskracht of 

gebrek aan (toekomstige) bestuurskracht is een gemeenIe zelf aan zei om concrete acties in gang te zetten 

gericht op herstel door: 

het starten van een verander· of verbelertraject: 

samenwerking met andere gemeenlen, of 

ol fusie met andere gemeenten. 

De afgelopen periode hebben wij in verschillende regio's afspraken gemaakt over versterking van de 

bestuurskracht van die gemeenten door het intensiveren van de samenwerking. Voorwaarde hierbij is 

wel dal alle betrokken gemeenten van mening zijn dat Intensivering van de samenwerking de meest 

adequate wijze is om de bestuurskracht van de betrokken gemeenten te versterken, Wij willen de raad van 
Goedereede daarnaast allenderen op het actieprogramma Provincie Nieuwe Slijl (PNS). Met dat pro· 

gramma hebben wij gekozen voor een provincie die zich concentreert op onze hoofdtaken, een krachtige 

en uitvoeringsgerichte provincie die zich richt op (boven)regionale vraagstukken en op het provinciale 

belang. 

Ad B De raad steil dat bovenstaande insteek niet strook1 met het rijksbeleid en ontwikkelingen in het land: 

er is geen innovatief concept mogelijk van wat elders is toegepast. 

De raad refereert aan het rijksbeleid. Dil beleid is vastgelegd in de Wet arhi en hel beleidskader 

'gemeentelijke herindeling'. In dil beleidskader schetst de minister dat het gemeenten niet altijd licht valt 

unaniem te kiezen voor eenzelfde oplossingsrichting voor de bestuurlijke toekomst. In een proces waarbij 

alle betrokken gemeenten en de provincie het erover eens zijn dat er een duurzame bestuurlijke oplossing 

moot komen. heeft de provincie een elgenstandige verantwoordelijkheid om het initiatief van gemeenten 

(over) Ie nemen en een bestuurlijke afweging Le maken die leidt tol een herindelingsvoorslel. In het geval 

van de gemeenten op Goeree·Overflakkee is hiervan sprake geweest. 

In het herindelingsontwerp kiezen wij voor het samenvoegen van de vier gemeenten ats oplossing voor de 

noodzakelijke verslerking van het lokaal bestuur. Dit IS de oplossing met het grootst mogelijke draagvlak 

onder de betrokken gemeenteraden. In ons beleidskader hebben wij gesteld te streven naar regionaal 

consistent eindbeeld, gedragen door de gemeenten. Wij. maar evenmin de betrokken gemeenten. hebben 

in dit proces een gedragen adequaat innovatief concept kunnen vinden. 

"
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Ad g. Oe raad is van mening dal de uillahnqen van de gedeputeerde kwetsend en bestuurii"lk onnodig zijn. 

Wij zijn van mening dat de informatievoorziening in het arhi-traject zorgvuldig is geweesl. Met de huis-aan

huis informatiekranten en de provincîaJe website hebben wij iedereen geïnformeerd over de te ondernemen 

slappen in hel proces. Op de bewonersavond op 8 april 2010 hebben wij het herindelingsontwerp nader 

loegelicht en kon iedereen vragen slellen. Daarnaast zijn zeer frequenl berlchlen in de lokale media 

verschenen, waaronder enkele interviews meI de gedeputeerde. 

Ad 10. De raad vindt dat er onvoldoende aandacht is geweest voor de financiêle risico's bij zowel de 3+1

variant als bij de variant voor eilandeliike fusie. 

Mei medewerl<ing van de vier gemeenten hebben wij samen met hel Ministerie van Binnenlandse Zaken en 

Koninkrijksrelaties een financieel onderzoek naar de ingebrachte herindelingsvarianten verricht. Hoewel wij 
het gezamenlijke Înitiatief van de vier gemeentebesturen tol nader financieel onderzoek zjnvol achten, 

herl<ennen wij niel het door de raad van Goedereede geschetste beeld dal er onvoldoende aandachl is 

geweest voor de frnanciêle risico·s. 

Ad 11. De raad roept de provincie op tot een eerlijk en objectief onderzoek van beide varianten. 

Hiervoor hebben wij reeds aangegeven dat wij van mening zijn dat in de fase van het open arhi..averteg 

voldoende gelegenheid is geweest voor een onderzoek van beide varianten. Het college van Goedereede 

heeft hiertoe een aanzet gedaan, maar heeft dit initiatief niet doorgezet vanwege het geconstateerde 

ontbreken van draagvlak voor deze variant bij de beoogde samenwerkingspartners. Gezien de resultaten 

van de overleggen gedurende de aanloop tot de arhi-procedure, de vergelijking die de Commissie Schutte 

heeft gemaakt en de resultaten van de fase van hel open arhi-oveo1eg (overleggen en het onderzoek dat 

Goedereede heeft laten uitvoeren) zien wij geen nut en noodzaak tol opnieuw een onderzoek naar beide 

varianten. 

Samenvallend 

Wij concluderen dal de gemeenteraad van Goedereede onze keuze in het herindelingsontwerp voor de 

vorming van een gemeente Goeree-Overflakkee niet deelt. De raad is van mening dal de 3+1-variant een 

afdoende oplossing biedt voor de bestaande knelpunten. Wij vindell de·3+1-variant geen afdoende op· 

lossing voor de bestaande knelpunten. Een keuze voor deze variant leidt opnieuw tol afstemmingsvragen 

tussen twee gemeenten. Daartoe moet een nieuw samenwerkingsverband worden vastgesteld lussen de 

betrokken gemeenten. De gewenste vermindering van bestuurlijke drukte op het eiland wordt hiermee dus 

niet bereikt. De keuze voor de 3+1-variant leidt weliswaar tol een minder kwetsbare ambtelijke organisatie. 

maar niet lot een noodzakelijke·verhoging van de strategische kwalileit van hel lokaal bestuur. Daarnaast 

vinden Wij dat de vorming van een gemeentebestuur een betere voorwaarde voor de essentièle integrale 

besluurlijke afwegingen en keuzen voor de eilandelijke vraagstukken. 

3.4 Zienswijze andere belanghebbenden 

In de periode tussen 15 maart 2010 en 10 mei 2010 hebben wij 1.932 zienswijzen ontvangen van 

particulieren, bedrijven en maatschappelijke organisaties. 

Strekking 

Aantal positieve zienswijzen 5 
Aanlal negatieve zÎenswijzen 1.926 
Neutraal 1 
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I1:lli1 
Aantal standaardbrieven par1îculîeren 1616 
Aantal standaardbrieven bedrijven 73 
Overige zienswijzen 41 

Herkomsl 

Gemeente Goedereede 1,667 

Gemeente Dirksland 6 

Gemeente Middelharnis 16 
Gemeente Oostflakkee 6 
Elders 33 

Het gros van de zienswijzen die wij hebben ontvangen is een standaardbrief die huis-aan-huis bij 

particulieren en bedrijven is verspreid door Herindeling NEE Burgercomité Goedereede 

(hltp:/Iwww.neetegenherindeling.nl). 

Hieronder gaan wij in op argumenten die in de verschillende zienswijzen zijn genoemd. Wij behandelen 

deze argumenten per Iype brief. 

Standaardbrieven particulieren
 

De standaardbrief particulieren kent drie hoofdargumenten tegen samenvoeging:
 

a. een herindeling is niet nodig: Goedereede heeft voldoende bestuurSkracht 

b, een herindeling is niet wenselijk: de nadelen voor Goedereede zijn groot; 

c. een herindeling heeft geen draagvlak: 89% is tegon herindeling; 

d. verzoek herindeling niet door te voeren en het geluid van b.urgers van Goedereede serieus te nemen. 

Elk hoofdargument wordt ondersteund door een aanlal punten. Hieronder gaan wij in op deze punten. 

!zienswiize Reactie 

~, Een herindeling is met nodig: Goedereede heeff 

~oldoende bestuurskracht. 

Met de vier gemeenten vinden wij dat versterking van 

et lokaal bestuur op Goeree-over1lakkee noodzakelijk 

s. 

~ 1, Uit het bestuurskrachlonderzoek blijkl dal Uil de I8ppMage van juni 2007 blijkl dat de be

!Goedereede voldoende bestuurskracht heen. stuurskrachl van Goedereede voldoende Î:s. Oe 

pnderzoekers slellen echler ook dal de grenzen van het 

~aalbare langzaam maar zeker in zichl komen. Zij 

benadrukken dat de toekomstige bestuurskracht van de 

~emeente Goedereede niet los gezien kan worden van 

het eiland. Oe onderzoekers zien de kwetsbaameid van 

~e oraanisalie als een aandachlsount. 

a2, Uit hel bestuurskrachloriderzoek blijkt dal hel niveau 

van dienstverlening goed IS. 

De onderzoekers hebben geconcludeerd dal het niveau 

van dienstverlening als ruim voldoende tot goed wordt 

beschouwd. Oe onderzoekers hebben geen reden aan 

de toekomstige kwaliteit te twijfel~n. mits de gemeente 

erin slaagt de juiste mensen voor de doorontwikkeling in 

huis te halen. Wij verwachten van alle gemeenten dat zij 

hun dienstverlening op orde hebben, Hel enkele feil dal 

de gemeente zijn dienstverlening op orde heeft, (s 

daarom onvoldoende reden om buiten de regionaal 

Qewensle helindelinCi te worden aehouden. 
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Izienswijze Reactie 

1a3. Goedereede Ileeft het meeste geïnvesteerd in de Iin de fase van hel open arhi-overleg hebben zowe1 

leilandelijke samenwerking en er ook het meeste college als raad van Goedereede aangedragen dal de 

uitgehaald. ilandelijke samenwerking veel heeft opgeleverd. Wij 

hebben geconstateerd dat dit beeld onvoldoende wordt 

aedeeld door de andere aemeenten. 

~4. Goedereede is goed in staat om in de toekomst aan Wij constateren dat Goedereede kiest voor zelf· 

haar opgaven te voldoen. tan~i9heid en de vorming van één eilandelijke 

ambtelijke organisatie, enerzijds om de andere 

gemeente tegemoet te komen en anderzijds om de 

wetsbaarheid van de eiClen orcanisatie 00 te vanaen. 

1a5. Goedereede ziet verdere intensivering van De raad en het college van Goedereede kiezen voor 

samenwerking als kans om de ei landelijke uitdagingen amenwerking en de vorming van een gezamenlijke 

op Ie pakken.	 ~mbteljjke organisatie om de eilandelijke opgaven op te 

~akken. De beoogde samenwer1t.ingspartners kiezen 

lechter voor een andere oolossina. 

b. Een herindeli~g is niel wenselijk: de nadelen voor ~ij vinden herindeling de beste oplossing voor hel 

Goedereede zijn QrooI. ~i1and. 

bl. Herindeling leidt ertoe dat het lokale besluur niet ~ij vinden dat de inrichting van het lokaal bestuur moet 

meer dicht bij de burger staal. passen bij de opgaven van een regio. Daarbinnen dient 

~ellokaal bestuur zodanig Ie worden ingericht dat de 

toegankelijkheid van het bestuur gewaarborgd is. Ons 

!evaluatieonderzoek naar gemeentelijke herindelingen in 

lzuid-Holland heeft lalen zien dat bij een samenvoeging 

de afstand burger-bestuur inderdaad toeneemt. Wij zijn 

echter van mening dal er voldoende mogelijkheden (en 

voorbeelden) zijn om de toegankelijkheid te waarborgen 

n de nieuwe Qemeente. 

102 Herindeling leidt tot een toename van fysieke afstanc Wij zien een ontwikkeling waarin hel contact tussen 

ussen burger en bestuur(scentrum). burger en gemeente steeds meer digitaal verloopt. Oe 

wijze waarop de nieuwe gemeente haar dienstverlening 

inricht (locaties. openingstijden enz.) is aan de nieuwe 

gemeenteraad. In het herindelingsontwerp hebben wij 

aangegeven te verwachten dat de fysieke alsland(en) 

op hel eiland voor de meeste inwoners, maatschappelijk 

fnÎddenveld en bedrijfsleven geen knelpunt zal hoeven 

ziin. 

b3. Goedereede heeft enkele zeer specifieke eigen- Ook wij zjen deze specifieke eigenschappen bij 

chappen: identiteit, politieke stabiliteit, toerisme, visserij Goedereede. zoals ook Dirksland. Middelharnis en 

en hoog voofZieningenniveau. Bij een herindeling wordt	 Oostnakkee specifieke eigenschappen hebben. 

gevreesd voor het voortbestaan hiervan. ~ii zien het als de taak van hel nieuwe gemeenle~ 

bestuur de bestuurlijke inrichting van de nieuw Ie 

!vormen gemeente op een zodanige wijze vorm en 

nhoud te geven dal daarbij recht wordt gedaan aan de 

tverschillen tussen dorpen en identiteit van de inwoners, 

maar tegelijkertijd verbindingen worden gelegd hier~ 

ussen. 
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Voorslel Herindelingsadvies Goeree-Overflakkee 

!zienswiize Reactie 

~teeds meer gemeenten. maar ook professionals in de ~ij nemen kennis van deze mening. Wij zien echler ook 

~estuurskunde en universiteiten, keren zich tegen ~al gemeenten in Zuid-Holland de keuze voor her

~ergelijke gemeentelijke herindelingen. ndeling maken (onder andere Zuidplas. Kaag en 

~raassem. Teytingen, Westland, lansingenand) als 

beste bestuurlijke oolossinc. 

Herindeling is een weg die wordt gekenmerkt door een 

geldvel1ilindende operatie waar vele miljoenen mee 

gemoeid zijn. 

Herindeling is nooil een doel op zich. De keuze voor 

hel samenvoegen van gemeenten koml voort uil de 

onderschreven noodzaak tot het versterken van het 

lokaal bestuur op Goeree-Overflakkee. 

Hel is correct dat het fuseren van gemeenten kosten 

met zich meebrengt. De nieuwe gemeente ontvangr 

hiervoor een vergoeding van hel Rijk (ongeveer 

12,5 milioen eurol. 

pe provincie heeft als doelstelling om op korte termijn 

Ivan 90 naar 45 gemeenten te luimpen, zonder ciÎfer~ 

matige onderbouwing van de betekenis voor bedrijven 

"nlof burgers. 

De provincie heeft geen doelstelling om van 90 naar 45 

gemeenten Ie krimpen. De provincie gaat voor ver

betering van de kwaliteit van het lokaal bestuur en 

~estuurskrachtige gemeenten die berekend zijn op hun 

aken. Ons beleid is vastgelegd in de nota 'Samen

werken aan de kwalileit van het lokaal bestuur in Zuid~ 

Holland' (vastgesteld 25 maart 2009 door Provinciale 

Slalen van Zuid-Holland). 

Ons bedrijf vindt dat het proces op Goeree-Overflakkee 

onzorgvuldig en ondemocratisch verloopt. 

Wij zijn van mening dat wij het proces zorgvuldig 

hebben georganiseerd. 

Nadel de vier gemeenten niet lot een gezamenlijke 

eensluldende oplossing konden komen, hebben wij 

alle slappen en beslismomenten van de Wel afgemenE 

regels herindeling gevolgd en rekening gehouden mei 

de vereisten van hel beleidskader gemeentelijke 

herindeling van BZK en ons eigen beleidskader. Beide 

kaderstellende documenten Zijn door volksvertegen~ 

woordiaende oroonen oeaccordeerd. 

Er iS te weinig'aandacht besteed aan de effecten van de 

~erindeling voor burgers en vooral bedrijfsleven. De 

Kjnanciêle gevolgen blijven onduidelijk. 

In het herindelingsontwerp hebben wij aangegeven dat 

r-et nieuwe gemeentebesluur expliciet aandacht moet 

[besteden aan de relatie met in\NOners, maatschappelijk 

frniddenveld en bedrijfsleven. De gemeenten zullen de 

Ikomende periode aan de slag moeten met het treffen 

van de noodzakelijke voorbereidingen. Het is vervolgens 

~e bevoegdheid van de raad van de nieuwe gemeente 

bm keuzes Ie maken over hel dienstver1eningsconcept 

en de financiên (inclusief OZBlwoonlasten) van de 

nieuwe gemeente. Het finandêle variantenonderzoek 

seeft de raden daarbij inzicht in de financiE!le gevolgen 

'Van een herindelino. 
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Voorslel Herindelingsadvies Goeree-Overflakkee 

!7ienswijze Reactie 

puidelijke doelen voor de nieuwe gemeente ontbreken; 

n het bedrijfsloven ZOU je zo nooit aan zo'n fusie 

~eginnen; er is geen businesscase en er ontbreekt een 

~edegen risico-inventarisatie, 

De keuze voor samenvoeging van de vier gemeenten 

kent zijn oorzaak in hel gegeven dal de vier ge

meenten met elkaar van mening zijn dal een 

gezamenlijke oplossing gevonden moet worden voor 

bestuurlijke (eilandelijke) knelpunten. 

De Wet artli (artikel 79) steil dat gemeentebesturen 

tijdig de benodigde voorbereidingen dienen Ie treffen. 

Onderdeel van deze voorbereidingen IS hel opstellen 

van een visie voor de nieuwe gemeenle. Wij hebben 

begrepen dat de vier gezamenlijke colleges 

voornemens zijn een nader financieel onderzoek te 

lalen verrichten. 

Overige zienswijzen
 

Naast de standaardbrieven zijn er 41 overige zienswijzen ontvangen. De argumenten die in deze ziens


wijzen zijn genoemd, worden hieronder themagewijs samengevat behandeld vanwege de leesbaarheid.
 

Izienswiize Reactie 

Proces. 

Het proces is ondemocratisch verlopen gezien de 

uitkomst van de enquête Goedereede. 

Oe provincie moet hel herindelingsproces stoppen. 

De communicatie lussen provincie en gemeenten 

en tussen gemeenten onder1ing is nÎel goed. 

Burgers zijn onvoldoende in de gelegenheid 

geweest hun mening le laten horen. 

Het maatschappelijk middenveld is verdeeld over de 

toekomst 

Er is geen draagvlak voor eilandbrede samen

voeging. 

tyvij zijn van mening dat de procedure zorgvuldig is 

"'er1open. Wij kiezen niet voor de voorkeur van 

!Goedereede, maar hebben deze variant wol in het 

~erindelingsontwerp beoordeeld. Wij zullen de artli

[procedure niet stopze"en. 

~ij vinden dat de inwoners van de vier gemeenten 

woldoende gelegenheid hebben gehad hun mening te 

aten horen, Dirksland, Middelharnis en Oostflakkee 

hebben bewonersbi;eenkomsten georganiseerd. 

Goedereede heeft daarnaast eBn enquëte verspreid. 

Ook heeft eenieder een zienswijze kunnen indienen. Oe 

provincie heeft op 8 april 2010 in Dirksland een bij

eenkomst voor inwoners van de vier gemeenten 

georganiseerd. Inwoners zijn geïnformeerd met de huis

aan-huis inrormatiekranten en de provinciale website. 

In het helindelingsontVJerp hebben wij aandacht besteed 

aan de uitslag van de enquële in Goedereede. Het 

beleidskader van alK stelt dat de provincie dient uit te 

gaan van de standpunten van de gemeenteraden. 

Hoewel wij de uitslag van de enquêlB in Goedereede 

hebben meegewogen in ons oordeel, hebben WIJ 
iteindelijk onze keuze gebaseerd op de standpunten 

an de vier gemeenteraden. 

In de aanloop naar de start van de ami-procedure waren 

emeenten verdeeld, en het maatschappelijk midden

eld ook. Dat ster1oç,l ons in de gedachte dal het zinvol is 

eweest de arhi·procedure te starten omdat het eiland 
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Voorstel Herindelingsadvies Goeree-Overflakkee 

Zienswiize Reactie 

iet zen in staal is gebleken haar eigen toekomst 

~ezamenlÎjk richting te geven. 

Het is inderdaad van groei belang dat de vier ge

meenten in de aanloop naar de samenvoeging de juiste 

rroorbereidingen treHen zodat de nieuwe gemeente goed 

wan start kan oaan. 

Financiên: 

Het financieel onderzoek is niet volledig. 

'Alles wordt duurde(. 

De herindeling leidllot kapitaalvernietiging. 

pa provincie houdt financieel ami-toezicht op de vier 

gemeenten. Doel van dat toezicht is ervoor zorgen dat 

de financiële ruimte van de nieuwe gemeente niel 

onevenredig wordt beperkt. 

Gesuggereerd wordl dat de samenvoeging zal leiden tot 

lastenverzwaring. Op basis van het financieel varianten

onderzoek en de wijze waarop de afgelopen jaren in de 

ier gemeenten omgegaan is met de gemeentefinanciên 

delen wij dit beetd niel. Het financieel onderzoek her

ndelingsvarianten heeft een indicatie gegeven van de 

verwachte ontw;kkeling van de woonlasten. Wellicht 

~ordt het in de nieuwe gemeente niet goedkoper, maar 

be gemeente zal wel beier in staat zijn de eigen op· 

gaven le realiseren. 

De nieuwe gemeente ontvangt van 8ZK de vergoeding 

oor frictiekosten (Ie welen ongeveer (12.5 miljoen 

euro), dil wordt geacht voldoende Ie zijn. Het financiêle 

ariantenonderzoek laat zien dal de fusiegemeente 

evensvatbaar is. 

Relatie burger - bestuur: tuit het evaluatieonderzoek naar herindelingen blijkt dal 

Toename fysieke afstand. ra een herindeling de betrokkenheîd van inwoners bij de 

Dienstvertening. rieuwe gemeente in oerste instantie iets afneemt 

locatie nieuwe gemeentehuis. 

~ij delen het oordeel van de raden van Dirksland. 

~iddelharnis en Oostnakkee dal de toegenomen fysieke 

~fsland met moderne dienstverlening adequaat kan 

r-vorden ondervangen. 

Het is aan de nieuwe gemeenteraad een keuze te 

maken over de huisvesting (locatie en vestigingen) van 

He aemeenle. 

~ndere oplossingen dan herindeling: Gedurende de fase van het open arhi-overieg hebben 

Samenwerking door middel van 3+1-variant. gemeenten alle mogelijke varianten en alternatieven 

Afslanking management ISGO. Kunnen inbrengen. Er zijn in totaal twee varianten 

ngebracht door de gemeenten: Goedereede kiest voor 

amenwerking (3+1-variant). Dirksland. Middelharnis en 

Oostflakkee kiezen voor een eilandbrede oplossing waa 

de vier gemeenten worden samengevoegd tot een 

gemeenie. 
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Voorstel Herindelingsadvies Goeree-Overflakkee 

ienswiize Reactie 

tNij zijn van mening dat in de fase van hel open ami

loverleg voldoende ruimte en gelegenheid is geweest om 

~et elkaar te spreken over varianten voor de bestuut

ijke loekomst (zie onder meer hel verslag van 19 januari 

~OlO), 

~ij de samenvoeging zal het ISGO opgaan In de nieuwe 

~emeente. Een keuze voor enkel afslanking is dan niel 

laan de orde. 

Identiteit en onderlinge verschillen. 

~ondagsrust. 

De vier gemeenten vormen samen hel eiland Goeree-

Overflakkee. Naar ons oordeel is daarmee sprake van 

een logische sociaal-geografische eenheid waarbinnen 

overbrugbare verschillen beslaan. Wij verwachten dat 

aan de nieuwe gemeente op een zodanige wijze vorm 

en Inhoud wordt gegeven dal daarbij recht wordl 

gedaan aan da varschilJen tussen dorpen en identileil 

van de inwoners, maar tegelijkertijd verbindingen 

worden gelegd hiertussen. 

Wij delen de verwachling van de Commissie Schutle 

dal fusie geen belangrijke invloed zal hebben op de 

zondagsrust omdat dil ook in de andere gemeenten 

een belanariike waarde is. 

!opdracht Commissie Schutte was niet onafhankelijk. 

I 

Oe externe Adviescommissie Bestuurlijke toekomst 

van het lokaal bestuur op Goeree-Overflakkee' 

(Commissie Schutte) heeft de volgende opdracht 

gekregen: "Breng een advies uil waann is nagegaan 

hoe te komen lot een gemeente Goeree-Overflakkee 

per 2012. Daarbij geven wij de commissie mee dat van 

deze variant kan worden afgeweken indien uw com· 

missie constateert dat alle vIer gemeenten tot een 

eensluidende alternatieve oplossing hebben besloten 

die voldoet aan de op , 9 juni 2008 door ons gefor

muleerde voorwaarde: een duurzame en toekomst· 

bestendige oplossing die recht doet aan de consta

teringen in de vier lokale besluurskrachtonder-zoeken 

en het regionale onderzoek en die daarbij een ade· 

quaat antwoord biedt voor toekomslige ontwikkelingen 

op Goeree-Overflakkee." 

De Commissie Schutte heen bij de uitvoering van haar 

laak nadrukkelijk gekeken naar alternatieven voor 

herindeling. Daarbij heeft de commissie een samen

werltingsvariant vergeleken mei de fusievariant. 

Alvorens de commissie haar eindadvies uitbracht. 

hebben de gemeenlen de gelegenheid gehad hun 

standpunt over de beide varianten te neven. 



Voorstel Herindelingsadvies Goeree-Overflakkee 

Izlenswli~e Reactie 

Leefbaarheid van de kernen Wij zijn van mening dal juist hel gezamenlijk aan

pakken van de leefbaarheid van de kernen voor hel 

eiland als geheel tol een beier behoud en spreiding 

van voorzieningen zal leiden. In de Regionale 

Structuurvisie is met de kemenprofilering hiertoe een 

constructieve basis gelegd. 

Daarbij onderschrijven wij het belang dal de nieuwe 

gemeente aandacht moet besteden aan kernenbeleid 

en haar relatie met inwoners, maatschappelijk midden

veld en bedrijfsleven. 

~antal raadsleden. Oe nieuwe gemeenteraad zal beslaan uil 29 leden. Oe 

huidiee vier aemeenten hebben in totaal 60 raadsleden. 

[Economische crisis waardoor mensen hun baan Wij zien geen verband tussen deze fusie en de econo

~erlie2en_ mische crisis. Oe Wet arhi stelt dat alle ambtenaren 

rrverkgelegenheid en posilie van ambtenaren en ander (voorlopig) overgaan in dienst van de nieuwe gemeente 

personeel. artikel 57 en verder). 

~chaalvergroting is geen oplossing; groot is niet per 

~efinÎtle beter. 

~erindeling is geen goede oplossing voor geconsla

eerde regionale problemen. 

Wij zijn hel eens met de stelling dat groot niet per 

definitie beter is. De schaal van het lokaal bestuur moet 

aansluiten bij de opgaven in een gebied, schaalver

groling is dus nooit een doel op zich. In de situatie van 

Goeree-Overflakkee achten wij herindeling wel de meest 

adequate oplossing voor de geconstateerde regionale 

problemen. 

Behoud ruimtelijke kwaliteiten. 

MigratIesaldo o. 

In de Provinciale Sirucluurvisie is het ruimtelijk beleid 

voor de gehele provincie vastgelegd. De samen

voeging zal niet leiden tot een ander ruimtelijk beleid 

vanuit de provincie. 

Er is op Goeree-Overflakkee geen relatie tussen hel 

vraagstuk van de inrichting van het lokaal bestuur en 

het gegeven 'migratiesaldo O' omdat dit is vastgelegd 

in hel ruimleliikeordeninQsbeleid. 

SportfunclionarÎs. Het iS aan de nieuwe gemeenteraad om hierin een 

euze te maken. 

pnvermogen van het lokaal bestuur op Overflakkee. Wij herkennen ons niel in deze kwalificatie van de 

aerneentebesturen OD Goeree-Overflakkee. 

~aarom moet Goedereede meedoen? 

Elke gemeente moel zijn eigen broek ophouden. 

Economische basis voor de kop van Goeree staat 105 

Ivan rest van hel eiland, vraagt dus ook om eigen 

"esluur. 

Goedereede kan zelfstandig blijven. 

Het gaat in deze procedure om het vinden van een 

adequale duurzame oplossing voor de inrichting van 

het lokaal bestuur op het gehele eiland, dal kan én 

mag niel zonder Goedereede. 

Gezien de opgaven en belangen van het eiland, nut en 

noodzaak van een adequate duurzame oplossing. het 

ontbreken van draagvlak voor de keuze van Goede

reede waardoor 'restproblematiek' onlstaat en het 

uitgangspunt dat wij hel onwenselijk vinden als een 

gemeente een regionaal gewenste herindeling kan 

tegenhouden, terwijl de herindelingspartners een 

herindelin(l met die Qemeente wel wenseliik vinden 
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!zIenswijze Reaclle 

zijn wij van mening dat Goedereede onderdeel moet 

zijn van de samenvoeging van gemeenten op 

GoereeOverflakkee. 

Op hel eiland werKen de vier gemeenten reeds jaren 

niel-vr1jblijvend samen; de vier gemeenten op het 

eiland hebben elkaar dus nodig. 

Het eiland Goeree-Overflakkee is een logisch afge

bakende sociaal-geografische eenheid. De gemeenlen 

hebben een sterke gezamenlijke oriêntaUe op de 

eilandelijke opgaven, waaronder hel belang van 
recreatie en loerisme. De economische basis voor de 

Kop van Goeree is ook afhankelijk van de voor

zieninoen en structuren oe hel aehele eiland. 

~ergelijking mei Schiermonnikoog en Schouwen-

Duiveland. 

De situatie van Sd1iermonnikoog is niel goed verge

lijkbaar met Goeree-Overflakkee. Schiermonnikoog 

werkt niet-vrijblijvend samen met de andere Friese 

Waddeneilanden om op die manier de bestuurskracht 

van hel eiland Ie versterKen. De vier Friese Wadden~ 

eilanden zijn hel met elkaar eens over deze oplossing. 

Gedurende het proces is regelmatig de parallel mei 

Schouwen-Duiveland getrokken. Op Schouwen-

Duiveland is gekozen voor een eilandelijke fusie. Mede 

om die reden is in de informatiekrant van maart 2010 

de burgemeester van Schouwen-Duiveland geïnler

viewd over de ervarinÇlen en leerpunten. 

Hel is nu toch goed? Alles 'NOrdt minder. 

~ooral nadelen voor inwoners. 

Oe vier gemeenten zijn van mening dat de bestuu~· 

rachl versterkt moet 'NOrden om daarmee zorg te 

dragen voor betere integrale afweging en keuzes voor 

i1andelijke vraagstukken. vergroting van strategische 

kwaliteit van het lokaal bestuur en de robuustheid van 

rie ambtelijke organisatie. Met hen zijn wij van mening 

dat de kwaliteit van het (verlengd) lokaal bestuur op het 

iland versterkt dient te worden. Alle inwoners op het 

iland zullen uiteindelijk profiteren van een lokaal 

bes.tuur dat afge'NOgen keuzes kan maken in het belang 

an het oehele eiland. 

3.5 Conclusie 

Wij hebben kennisgenomen van alle zienswijzen en hebben hiervoor op de aangedragen argumenten een 

reactie gegeven. 

Wij constateren dat de gemeenteraden van Dirksland. Middelharnis en Oostfla~kee in gezamenlijkheid hun 

zienswijze hebben opgesteld en dat de raden onze keuze in het herindelingsontwerp tol het samenvoegen 

van de vier gemeenten op Goeree-Overflakkee sleunen. Wij constateren daarbij dat de gemeenteraden van 

Dirksland. Middelhamis en Oostflakkee de 3+1-variant die de raad van Goedereede nastreeft. afwijzen. 
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Wij constateren dat de gemeenteraad van Goedereede ons voorslel tot samenvoeging van de vier ge

meenten op Goeree-Overflakkee niet steunt en vaslhoudl aan de 3+ '-variant zonder daarbij aandacht Ie 

besteden aan het ontbreken van draagvlak voor deze variant bij de beoogde samenwerkingspartners. 

Goedereede heeft ons ook niet duidelijk kunnen maken of en indien dat het geval zou zjjn, wanneer dal 

draagvlak wel zal ontstaan bij de andere gemeenten. Wij zijn lot de conclusie gekomen dat verder 

onderzoek naar de 3+1-variant weinig vruchtbaar zou zijn. 

Wij constateren dat er op het eiland nog immer twee verschillende keuzen worden gemaakt voor de 

bestuurlijke toekomsi van het lokaal bestuur. 

Wij hebben overwogen of wij een samenwerkingsverband (3+'-variant) zouden kunnen opleggen aan de 

vier betrokken gemeenten. Afgezien van de afwijzing door drie van de vier betrokken gemeenteraden, het 

feit dat reeds jaren niet·vrijblijvend wordt samengewerkt en ons oordeel dal een keuze voor deze variant 

leidt tot een suboplimale oplossing, dient sprake Ie zijn van een verzoek van een of meer gemeenten en 

een zwaarwegend openbaar belang. In de situatie van Goeree-Overflakkee zullen wij niet overgaan tot het 

opleggen van een (nieuw) samenwerkingsverband. 

In het Herindelingsontwerp Goeree-Overflakkee hebben wij gekozen voor hel samenvoegen van de 

gemeenten Dirksland, Goedereede, Middelhamis en Oostflakkee als meest duurzame adequate oplossing 

voor de knelpunten zoals geconstateerd in de bestuurskrachtonderzoeken in 2007. Wij conduderen dat 

dit voorstel de oplossing is met het grootst mogelijke draagvlak. Het samenvoegen van de gemeenten 

Dirksland, Goedereede, Middelharnis en Oostflakkee is de meest duurzame oplossing voor de nood

zakelijke versterking van het lokaal bestuur op Goeree-Overflakkee. 
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I 4. Toetsing aan de crileria herindeling 

In het Herindelingsontwerp Goeree-Overflakkee hebben wij de ingebrachte varianten gewogen en ver· 

volgens toegelicht aan de hand van de criteria uit het beleidskader 'Gemeentelijke herindeling' van de 

Minister van Binnenlandse Zaken en Koninkrijksrelaties. In dit hoofdstuk gaan wij aan de hand van de 

zienswijzen nogmaals in op deze criteria. 

4.1 C,riteria herindeling 

Voor een toelichting op de criteria verwijzen wij u naar hoofdstuk 5 van het Herindelingsontwerp Goeree

Overflakkee. 

Draagvlak 

In de zienswijzen is aandacht gevraagd voor de uitkomst van de enquête in Goedereede. Volgens veel 

indieners toont deze uitkomst aan dat er onder de bevolking van Goedereede geen draagvlak bestaat voor 

herindeling. Wij hebben kennisgenomen van de uitkomst van de enquête, maar dienen ons oordeel over 

het draagvlak Ie baseren op de slandpunten van de betrokken gemeenleraden. Daarbij constaleren wij dat 

de raden van Dirksland, Middelharnis en Oostflakkee zich voor eilandbrede samenvoeging hebben uit

gesproken. Wij hebben levens moeten constateren dat Goedereede er niel is in geslaagd draagvlak Ie 

vinden voor de 3+1-variant. Wij zijn ervan overtuigd - op basis van de zienswijzen van de raden van 

Dirl<sland, Middelharnis en Oostflakkee - dat dit draagvlak ook niet gevonden kan worden. Daarmee is hel 

samenvoegen van de vÎer gemeenten met als doel het versterken van de bestuurskracht van het lokaal 

bestuur op Goeree-Overfiakkee de oplossing met het grootst mogelijke draagvlak. Dil sluil aan bij de 

bepalingen in het rijksbeleidskader 'Gemeenlelijke herindeling' wanneer er geen unanimiteit is bij de 

betrokken gemeenten. 

Bestuurskracht 

In dit proces heeft voor ons altijd vooropgestaan het vinden van een adequate oplossing voor de ver7 

slerl<jng van de bestuurskracht van hel (verlengd) lokaal bestuur op Goeree-Overflakkee. Hoewel uit de 

bestuurskrachtmeting van Goedereede in 2007 een beeld naar voren komt dat de bestuurskracht van de 

gemeente op dat moment toereikend is, stellen de onderzoekers helder dat de toekomstige bestuurskracht 

niet los kan worden gezien van de toekomst van het eiland. Een keuze voor de door Goedereede inge

brachte 3+1·variant komt naar ons oordeel onvoldoende tegemoet aan de noodzakelijke vermindering 

bestuuriijke drukte en vergroting van de eenheid van bestuur. beleid en uitvoering. Naast het ontbreken van 

draagvlak voor deze oplossing, be~ek~nt een dergelijke keuze een suboptimale versterking van de lokale 

bestuurskracht op het eiland. 

Duurzaamheid 

De ontvangen zienswijzen hebben geen alternatief opgeleverd dat wij als meer duurzaam beschouwen dan 

het samenvoegen van de gemeenlen Dirksland, Goedereede, Middelharnis en Oostflakkee. Wij zijn van 

mening dal samenvoeging van deze vier gemeenlen de meest duurzame oplossing is voor de noodzake

lijke versterl<ing van het lokaal bestuur op het eiland. Een keuze voor de 3+1-variant heeft een beperl<te 

duurzaamheid vanwege de (bestuurlijke en ambtelijke) arstemmingsproblematiek voor eilandelijke opgaven. 
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Interne samenhang 

In zijn zienswijze benadrukt de gemeenteraad van Goedereede de eigen idenliteit en de sociaal-culturele 

verschillen tussen de gemeente en gemeenschappen in Goedereede en de gemeente en gemeenschappen 

in Dirksiand, Middeiharnis en Oostflakkee. Wij erkennen dat elk dorp van oudsher zijn eigenheid en identi

teit kent. maar beschouwen het eiland Goeree-Overflakkee als een logisch afgebakende sociaalijeogra

fische eenheid. Veel opgaven waar de gemeenten voor staan oversUjgen de schaal van de gemeenschap 

of dorp en liggen op de schaal van het eiland, Daarom kiezen wij voor een gemeentebestuur dat integrale 

afwegingen én bestuurlijke keuzes kan maken voor het gehele eiland. Wij zien het daarbij als de verant

woordelijkheid van het nieuwe gemeentebestuur de inrichting van de nieuwe gemeente op een zodanige 

wijze vorm en inhoud te geven dat recht wordt gedaan aan de verschillen tussen dorpen en identiteit van de 

inwoners, maar tegelijkertijd hiertussen verbindingen worden gelegd. 

Regionale samenhang en evenwicht 

De ontvangen zienswijzen hebben niet tot nieuwe inzichten geleid len aanzien van de regionale samen· 

hang en evenwicht. Wij blijven van mening dal samenvoegtng van de vier gemeenten een posilieve impuls 

kan geven aan de mogelijkheden de belangen van hel eiland Ie agenderen bij bestuurlijke partners zoals 

provlncle(s). het Rijk en de Rotterdamse regio doordat nu één bestuurlijk verantwoordelijk probleemeige

naar ontstaat ('ownership'). 

Planologische ruimlebehoef!e 

Terecht constaleert de gemeenteraad van Goedereede dal er op dil moment geen grootschalige 

problematiek· aan de orde is. Wij herhalen ons standpunt dat de keuze voor hel samenvoegen van de vier 

gemeenten ook niel zijn oorzaak vindt in de noodzakelijke beantwoording van huidige ruimtelijke 

knelpunten. 

4.2 Conclusie 

De weging van de argumenten in de zienswijzen leidt niet tot een ander inzichl in de meest duurzame 

adequale oplossing voor de kneipunten van hel huidIge (verlengd) lokaal besluur. Gezien hetbelang van 

eenheid van bestuur, beleid en uitvoering voor de toekomst van het eiland Goeree-Overflakkee houden wij 
vast aan onze keuze voor samenvoeging van de gemeenten Dirksland, Goedereede, Middelharnis en 

Oosmakkee. 

2.
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I 5. Voorstel Herindelingsadvies 

Op grond van de Wet algemene regels herindeling (Wet arhi) zijn Provinciale Staten het bevoegd orgaan 

om een herindelingsadvies vast te stellen. Op basis van de Wet arhi, artikel 8, lid 5, stellen Provinciale 

Staten een herindelingsadvies vast uiterlijk vier maanden na afloop van de termijn waarop de gemeente

raden hun zienswijze kenbaar kunnen maken. Provinciale Staten dienen het Herindelingsadvies Goeree· 

Overflakkee vast te stellen voor 15 oktober 2010. 

5.1 Advies 

Op basis van de ulIkomst van de fase van het open arhi-overleg zoals verwoord in het herindelingsontwerp, 

de ontvangen zienswijzen en onze beantwoording daarvan doen wij, voor het duurzaam versterken van de 

bestuurskracht van het lokaal bestuur op Goeree-Overflakkee, he! volgende voorslel aan Provinciale Staten 

van Zuid-Holland. 

Wij slellen voor de gemeenten Dirksland, Goedereede. Middelharnis en Oostflakkee samen te voegen tot 

de nieuwe gemeente Goeree-Overflakkee. 

Wij doen dit voorstel gezIen' 

•	 de opgaven waar de gemeenten op het eiland gezamenlijk voor staan; 

•	 de noodzaak van een duurzaam. bestuurskrachtig en consistent eindbeeld voor hel gehele gebied;
 

de noodzakelijke eenheid van bestuur. beleid en uitvoering op het eiland ('ownership');
 

•	 de gewensle vermindering van bestuurlijke drukle op hel eiland;
 

de zienswijzen die de vier gemeenteraden hebben vastgesteld naar aanleiding van het
 

Herindelingsontwerp Goeree-Overflakkee;
 

•	 de Ingekomen zienswijzen van eenieder;
 

de noodzaak van het doorbreken van de patstelling over bestuurlijke toekomst;
 

de noodzaak van een heldere bestuurlijke aansturing van gezamenlijke eilandbrede ambtelijke
 

organisatie.
 

Wij conslateren dal de gemeenteraden van Oiric.sland, Middelharnis en Oostflakkee ons voorstel tot samen

voeging ondersleunen. Op basis van deze standpunten concluderen wij dat er sprake is van een regionaal 

gewenste herindeling, gericht op het komen lot één gemeentelijk bestuur voor hel gehele eiland. 

Wij conslateren dat in Goedereede geen bestuurlijk draagvlak bestaat voor ons fusievoorstel. Onder her

kenning van de eigenheid van Goedereede en haar inwoners als deel van het eiland, zijn wij van .mening 

dat Goedereede onlosmakelijk deel dient uit Ie maken van de te kiezen oplossing voor de versterking van 

het lokaal bestuur op het eiland. Oe noodzakelijke versterking van het lokaal besluur vraagl immers om een 

eilandbrede oplossing. Het niet betrekken van Goedereede in het voorslel tol versterking van hel lokaal 

bestuur leidt tol een oplossing met beperkte houdbaarheid. Daarnaast leidt dil lot 'restprcblematiek' omdat 

bij de overige gemeenten op hel eiland het draagvlak voor de keuze voor samenwerking (3+1-variant) 

ontbreekt. Op basis van ons provinciaal beleidskader voor de kwalileit van het lokaal bestuur vinden wij het 

onwenselijk als een gemeente een herindeling kan legenhouden terwijl de herindelingspartners een 

herindeling mei die gemeente wel wenselijk vinden. Om die reden betrekken wij Goedereede in ons 

voors lel tol samenvoeging van de vier gemeenlen op Goeree·Overflakkee. De gemeente Goedereede kan 

vanuit zijn kwaliteil een goede bijdrage leveren aan de nieuwe gemeente Goeree-Overflakkee. Op basis 
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van bovenstaande overwegingen vinden wij een eventuele keuze voor 3+ 1·variant zonder gezamenlijke 

ambtelijke organisalie dan ook geen adequate oplossing voor de bestuurlijke knelpunten. 

5.2 Naam nieuwe gemeente 

De naamgeving van de nieuwe gemeente vormt onderdeel van het wetgevingsproces. Het eiland vormt een 

afgebakende sociaal-geografische eenheid, te welen het eiland Goeree-Overflakkee. Wij zijn van mening 

dat het daarom logisch is dal de naam van de nieuwe gemeente zal luiden: Goeree-Overflakkee. 

5.3 Opgaven in het gebied 

De belangrijkste opgaven voor het lokaal bestuur op Goeree-Overflakkee zjjn te groeperen in een aantal 

clusters: 

Wonen en leefbaarheid van kernen 

•	 Het versterken van de leefbaarheid en de economische vitaliteit door herstructurering. lransformalie en 

ontwikkeling van woon· en werkmilieus, passend binnen de kernkwalileiten van het landschap en 

rekening houdend met de Ie verwachten krimp van de bevolking. 

•	 Voor Goeree-Overflakkee geldt een woningbouwopgave van 2.100 woningen in de periode 2004-2020. 

Binnen de provincie Zuid-Holland geldl voor hel landelijk gebied builen de Zuidvleugel (waaronder 

Goeree-Overflakkee) migratiesaldo nul waarbij minimaal 50% binnen bestaand bebouwd gebied en 

maximaal 50% op uitleglocaties binnen de conLour gerealiseerd mag worden. 

Economie 

•	 Het in stand houden en toekomstbestendig uitbouwen van de economische vitaliteit op het eiland, 

onder meer door uitbreiden en versterken van hel aanbod op het gebied van recreatie en toerisme. 

•	 Het vinden van nieuwe economische dragers voor Goeree-Overflakkee. 

•	 Het benutten van de Brouwersdam met de Kop van Goeree als belangrijk toenstisch speerpunt voor de 

provincie. de Randstad en daarbuiten. 

•	 Innovatie van hel visserijcluster. 

•	 Innchting van het landschap met behoud van een duurzame landbouw (als drager van het landschap). 

Klimaat en duurzaamheid 

•	 Inspelen op ziltere omstandigheden ondermeer als gevolg van herstel van estuariene dynamiek in het 

Hanngvliet (KiertJeslui! HaringvlIet met herstellen van de gelijdenwerking) en hel mogelijk weer zout 

worden van het VolkeraklZoommeer (Zoetwaleradvies, 2009). 

•	 Het herstel van de getijdenwerking heeft gevolgen voor het ruimtegebruik op en rond het eiland, onder 

meer voor natuurontwikkeling, vooral in de builendijkse gebieden, landbouw en de recreatie 

(walerspor1). 

•	 Anticiperen op een loekomstbestendige zoetwateNoorzienning voor de zoetwaterafhankelijke functies. 

•	 Werken aan een toekomslperspectief voor duurzame energievoorziening (wind- en getijde-energie). 

In de nola Vitaal belevingseiland in de Delta, Ontwerp Regionale StrucluuNisie Goeree-Overflakkee' 

hebben de gemeenten hun gezamenlijke visie op de toekomstige ontwikkeling van Goeree-Overflakkee 

neergelegd. Naast vorenstaande opgaven onderscheiden zij daarin de volgende aanvullende opgaven: 

•	 Een duurzaam antwoord vinden op de neerwaartse sociaal-economische spiraal. 

•	 Bekendheid en imago als eiland in de Zuidwestelijke Della vertJeteren. 

•	 De bereikbaarheid en doorstroming waarborgen met daarbij de garantie dat de verkeersveiligheid niet 

verslechter1. 

30 



Voorstel Herindelingsadvies Goeree-Overflakkee 

De gezamenlijke gemeenten streven naar Goeree-Overflakkee als authentiek en vitaal belevingseiland in 

de Delta waarbij het ontspannen wonen, werken en recreëren is in dorpen en landschappen met een hoge 

herkenbare ruimtelijke kwaliteit. In het Herindelingsontwerp Goeree-Overflakkee zijn wij in paragraaf 2.5 

nader ingegaan op deze opgaven. 

5.4 Profiel nieuwe gemeente 

De vier gemeenlen (al dan niet in ISGO-verband) en de provincie hebben de afgelopen jaren verschillende 

visies ontwikkeld ten aanzien van soclaal-economische en ruimtelijke ontwikkelingen. Het gaat daarbij 

onder meer om de leefbaarheid van de kernen, de economische vitaliteit van het eiland en klimaat en 

duurzaamheid. De gemeenten hebben alle een eigen toekomstvisie vastgesteld. 

In de Regionale Structuurvisie hebben de gemeenlen gezamenlijk aangegeven te sireven naar een 

Goeree-Overflakkee als authentiek en vitaal belevingseiland in de Delta waarbij het ontspannen wonen, 

werken en recreêren is in dorpen en landschappen met een hoge herkenbare ruimtelijke kwaliteit. 

Deze visies en beleidsdocumenten vormen een goede basis voor de visie die de nieuwe gemeente moet 

vaststellen. Daarin maakt de nieuwe gemeente keuzes over onder meer hel gewenste niveau VBn 

dienstverlening en het kernenbeleid van de nieuwe gemeente. 

5.5 Financiële gevolgen 

In hel Herindelingsontwerp Goeree~Overflakkee en het Financieel onderzoek herindelingsvarianten 

Goeree-Overflakkee zijn wij ingegaan op de financiële gevolgen van het samenvoegen van de gemeenten 

Dirksland, Goedereede, Middelharnis en OosWakkee. Wij zijn daarbij tot de conclusie gekomen dat de 

samenvoeging van de vier gemeenten leidt tot een financieel levensvatbare nieuwe gemeente. 

De nieuwe gemeente zal een vergoeding voor de frictiekosten ontvangen, de 'lijdelijke verdeelmaatstaf 

herindeling'. Op basis van de seplembercirculaire 2009 bedraagI dit bedrag € 12.534.821,00. 

Als gevolg van artikel 21 van de Wet ami vallen de gemeenten Dirksland, Goedereede, Middelhamis en 

Oostflakkee sinds de vaststelling van het herindelingsontwerp onder preventief arhi-toezicht. Doel hieNan is 

hel voorkomen dat de betrokken gemeenten een zodanig financieel beleid voeren dal de nieuwe gemeente 

in een financieel ongunstige startpositie wordt gebracht. Het prevenlief ami-loezicht geldt tot aan de dag 

van de samenvoeging. Met de vier gemeenten zijn afspraken gemaaklover het preventief arhi-toezicht. 

Wij zien dat de financiële situalie van gemeenlen in Zuid-Holland en dus ook op Goeree-Overflakkee veel 

inspanningen van gemeenten vergt om een sluitende meerjarenbegroting te kunnen presenteren. Het Îs 

vooralsnog niel goed duidelijk wat de effecten van de economische crisis voor de komende jaren zullen zijn. 

Dat geldt ook voor de doorwerking van de accressen van hel gemeentefonds. Wij achten het van groot 

belang dat de gemeenten samen optrekken om zorg te dragen dat de nieuwe gemeente Goeree

Overflakkee een zo gunstig mogelijke Anancîële startpositie kent. De gemeenten dienen te streven naar een 

sluitende begroling voor de nieuwe gemeente. De onderlinge afspraken tussen de gemeenten Dirksland, 

Goedereede, Middelharnis en Oostflakkee, waarbij de vier ponefeuillehouders financiën regelmatig oveneg 

hebben, vormen hiervoor een goede basis. 
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I 6. Vervolgprocedure 

Op grond van de Wet arhi dienen Provinciale Staten het Herindelingsadvies Goeree-Overflakkee voor 

15 oktober 2010 vastte slellen (Wet ami, artikel 8, lid 5). 

Vervolgens wordt het vaslgestelde Herindelingsadvies Goeree-Over1\akkee aan de Minister van Binnen

landse laken en Koninkrijksrelaties (BlK) gezonden. De Minister van BlK steil hel wetsontwerp op en 

zendt dit voorstel met het advies van de Raad van Slate aan hel parlemenl. Bij een tijdige en voorspoedige 

behandeling door het parlement kan de nieuwe gemeente per 1 januari 2013 worden ingesteld. 

Wij achten het van belang dat de betrokken gemeenten nadat ProvinCiale Staten het herindelingsadvies 

hebben vastgesteld tijdig beginnen met de voorbereidingen op de (bestuurlijke en ambtelijke) inrichting van 

de nieuwe gemeente (Wet arhi, artikel 79). 

De Abvakabo FNV, CNV Publieke Zaak en RMU sector Ambtenaren hebben ons per brief laten weten dal 

dit herindelingstrajac! ean kans biedt om de organisatie kwalitatief te verbeteren. Zij geven aan dat het
 

noodzakelijk is om al in een vroeg stadium aan deze verbetering te werken. Inmiddels is een Bijzonder
 

Georganiseerd Overleg en een Bijzondere Ondernemingsraad samengesteld. De voorbereidingen op de 

ambtelijke inrichting van de nieuwe gemeenle worden getroffen door de betrokken gemeenten (Wet ami. 

artikel 79). Daarbij zullen zij de ambtenarenbonden betrekken. Wij hebben de taak zo nodig te bevorderen 

dat hel overleg van de gemeenten met de ambtenarenbonden tol sland komt. 

Wij zullen hel fusieproces actief volgen en zijn bereid hel fusieproces daar waar nodig met inachtneming 

van ieders verantwoordelijkheid te faciliteren. 
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17. Samenvatting en conclusies 

Voor u ligt hel voorslel tot duurzame versterking van de bestuurskracht van de gemeenten op Goeree

Overflakkee in de vorm van een Voorslel Herindelingsadvies. Wij, Gedeputeerde Staten van Zuid-Holland, 

stellen voor de gemeenten Dirksland, Goedereede, Middelhamis en Oostflakkee samen te voegen lot de 

nieuwe gemeente Goeree-Overflakkee. Wij bieden dil voorstel aan Provinciale Staten ter vaststelling'aan, 

Op grond van de Wel arhi, artikel 8, lid 5, zijn zij het bevoegd orgaan om een herindelingsadvies vaslle 

stellen. 

Dit voorstel vormt de uitkomst van een uitgebreid en zorgvuldig proces met als doel te komen tot een 

duurzame versterking van de bestuurskracht van het lokaal bestuur op Goeree-Overflakkee. Voor ons heeft 

gedurende het gehele proces het streven naar een duurzame adequate oplossing mei het grootsl mogelijke 

draagvlak vooropgestaan. Deze oplossing moest daarbij een oplossing bieden voor de knelpunten zoals 

geconstateerd in de bestuurskrachtonderzoeken in 2007, 

Wij waarderen de stappen die de gemeenten Dirksland, Goedereede, Middelhamis en Oostflakkee de 

afgelopen jaren hebben gezel in de discussie over de bestuurlijke toekomst. Met de vier gemeentebesturen 

onderschrijven wij de noodzaak tot het versterken van het lokaal bestuur op Goeree-Overflakkee. Wij 

hebben moeten constateren dat de gemeentebesturen niet in staat zijn gebleken tot een gezamenlijke 

eensluidende adequate oplossing voor de geconstateerde knelpunten Ie komen. Om die reden zijn wij 

- na het eindadvies van de Commissie Schutte - de arh~procedure gestart. Dil heeft geleid tot het 

Herindelingsontwerp Goeree-Overflakkee waarin wij hebben gekozen voor het samenvoegen van de 

gemeenten Dirksland, Goedereede. Middelhamis en OostOakkee, 

Wij hebben kennisgenomen van alle zienswijzen en hebben hierboven op de aangedragen argumenten een 

reactie gegeven. 

Wij constaleren dat de gemeenteraden van Dirksland, Middelhamis en Oostflakkee in gezamenlijkheid hun 

zienswijze hebben opgesteld en dat de raden onze keuze in het herindelingsontwerp tot het samenvoegen 

van de vier gemeenten op Goeree-Overflakkee sleunen, Wij conslaleren daarbij dal de gemeenteraden van 

Dirksland, Middelhamis en Oostflakkee de 3+1-varian1 die de raad van Goedereede nastreeft, afwijzen. 

Wij constateren dat de gemeenteraad van Goedereede ons voorslel tot samenvoeging van de vier 

gemeenten op Goeree-Overflakkee niet steunt en vasthoudl aan de 3+1.variant zonder daarbij aandacht te 

besteden aan het ontbreken van draagvlak voor deze variant bij de beoogde samenwerkingspartners. 

Goedereede heeft ons ook niel duidelijk kunnen maken of en indien dat het geval zou zijn, wanneer dat 

draagvlak wel zalonlstaan bij de andere gemeenten, Wij zijn tol de conclusie gekomen dat verder 

onderzoek naar de 3+1-variant weinig vrucl:'tbaar·zou zijn. 

Wij constateren dat er op het eiland nog immer twee verschillende keuzen worden gemaakt voor de
 

besluurlijke toekomst van het lokaal bestuur.
 

Wij hebben overwogen of wij een samenwerkingsverband (3+1-variant) zouden kunnen opleggen aan de 

vier belrokken gemeenten, Afgezien van de afwijzing door dne van de vier betrokken gemeenteraden, het 

feit dat reeds jaren niet-vrijblijvend wordt samengewerkt en ons oordeel dat een keuze voor deze variant
 

leidt tol een suboptimale oplossing, dient sprake te zijn van een verzoek van een of meer gemeenten en
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een zwaarwegend openbaar belang, In de situatie van Goeree-Overflakkee zullen wij niet overgaan tol het 

opleggen van een (nieuw) samenwerkingsverband, 

In het Herindelingsontwerp Goeree-Overflakkee hebben wij gekozen voor het samenvoegen van de ge

meenten Dirkstand, Goedereede, Middelhamis en Oostflakkee als meest duurzame adequate oplossing 

voor de knelpunten zoals geconstateerd in de bestuurskrachtonderzoeken in 2007, Wij concluderen dat 

dit voorstel de oplossing is met het grootst mogelijke draagvlak, Het samenvoegen van de gemeenten 

Dirksland, Goedereede, Middelhamis en Ooslflakkee is de meest duurzame oplossing voor de nood

zekelijke verster1<ing van het lokaal bestuur op Goeree-Overflakkee, 

De weging van de argumenten in de zienswijzen leidt niet tot een ander inzicht over de meesl duurzame 

adequate oplossing voor de knelpunten van het huidige (verlengd) lokaal bestuur. Gezien het belang van 

de eenheid ven bestuur, beleid en uitvoering voor de toekomst van het eiland Goeree-Overflakkee houden 

wij vast aan onze keuze voor samenvoeging van de gemeenten Dirksland, Goedereede, Middelharnis en 

Ooslflakkee, 

Op basis van ons provinciaal beleidskader voor de kwaliteif van het lokaal bestuur vinden wij het 

onwenselijk als een gemeente een herindeling kan legenhouden terwijl de herindelingspartners een 

herindeiing met die gemeente wel wenselijk vinden, Om die reden betrekken wij Goedereede in ons 

voorstel tol samenvoeging van de vier gemeenten op Goeree-Overflakkee. 

De visies en beleidsdocumenten die de afgelopen jaren zijn opgesteld vormen een goede basis voor de 

visie die de nieuwe gemeente zal moeten vaslstellen, daarbij zal de nieuwe gemeente keuzes moeten 

maken over onder meer het gewenste niveau van dienstverlening en het kernenbeleid van de nieuwe 

gemeente, 

Op grond van de Wet arhi dienen Provinciale Staten het Herindelingsadvies Goeree-Overflakkee voor 

15 oktober 2010 vast te stellen, Bij een tijdige en voor,;poedige behandeling door het parlement kan de 

nieuwe gemeente per 1 januari 2013 worden ingesteld, 

Wij achten het van belang dat de betrokken gemeenlen nadat Provinciale Staten het herindelingsadvies 

hebben vastgesteld lijdig beginnen met de voorbereidingen op de (bestuurlijke en ambtelijke) inrichting van 

de nieuwe gemeente. Wij zullen het fusieproces actief volgen en zijn bereid hel fusieproces daar waar 

nodig met inachtneming van ieders verantwoordelijkheid te lacilileren. 
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Herindelingsontwerp Goeree-Overflakkee 

1-..:.1-=--,-----"In.:.cle=id=in:..:.;g'-- ~ 

Op 15 september 2009 zijn wij de procedure op grond van de Wet algemene regels herindeling (Wet
 

ami) gestart voor de gemeenten Dil1c;sland, Goedereede, Middelharnis en Oostflakkee op het eiland
 

Goeree-Overflakkee. Wij vinden een versterking van het lokaal bestuur noodzakelijk zodat hel lokaal
 

bestuur bestuurskrachtiger wordt en zijn laken beler"kan uitvoeren.
 

Naar aanleiding van de bestuurskrachtonderzoeken (2007) concluderen de vier gemeenten dat een 

gezamenlijk proces noodzakelijk is om te komen tol de gewenste versterking van hel lokaal bestuur op 

het eiland. In januari 2009 hebben wij de externe adviescommissie Schutte ingesteld nadat de gemeen· 

ten er niet in waren geslaagd voor de afgesproken datum tot een eensluidende adequate oplossing te 

komen. Na consultatie van de standpunten van de gemeenteraden heeft de Commissie Schutte in 

juni 2009 ons geadviseerd het inItiatief te nemen en onder onze regie de procedure te starten om te 

komen tol één gemeenle Goeree-Overflakkee. 

Mede op basis van het advies van de Commissie Schutte en ons eigen beleidskader zijn wij op 

15 september 2009 de arhi-procedure geslart. De Wet arhi schrijft voor dat de procedure start met de 

fase van het zogeheten open arhi-overleg. In overleg mei de gemeentebesturen is de fase van het open 

arhi-overleg op 1 februari 2010 beëindigd. Gedurende deze fase hebben wij een aantal overleggen met 

de colleges van Burgemeester en Wethouders van Dirksland. Goedereede. Middelharnis en Oostflakkee 

gevoerd. Daarnaast hebben wij overleg gevoerd met de gemeenteraad van Goedereede en meI het 

dagelijks bestuur van hel Waterschap Hollandse Delta en hel Intergemeentelijk Samenwerkingsverband 

Goeree-Overflakkee. 

Op basis van de Wel arhi dienen wij uiterlijk drie maanden na afloop van hel open arhi·overleg een
 

herindelingsonlwerp vast Ie stellen. In het voorliggende henndelingsonlwerp Goeree-Overflakkee pre


senteren Gedepuleerde Staten van Zuid-Holland hun keuze voor de bestuurlijke toekomst van hel
 

eiland Goeree-Overflakkee.
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Herindelmgsonlwerp Goeree-Overflakkee 

Karakteristiek en opgaven van het gebied ====_~ 

De regio Goeree-Overflakkee is een eiland dat bestaat uil vier gemeenten: Oirksland. Goedereede. 

Middelharnis en Oostflakkee. Hel eiland maakl onderdeel uit van de zuidwestelijke della van Nederland. 

In dit hoofdstuk geven wij een beschrijving van Goeree-Overflakkee. Er wordt een korte karakleristiek 

gegeven van hel gebied en de gemeenten. Vervolgens wordt ingegaan op de belangrijkste opgaven en 

vraagslukken waar hel gebied de komende jaren voor staat. 

2.1 Karakteristiek van Goeree-Overflakkee 

Goeree-Overflakkee is het meest zuidelijke eiland van Zuid-Holland en grenst aan de Zeeuwse eilan

den. Daarmee is de karakteristiek van het eiland gedeeltelijk vergelijkbaar met de Zeeuwse eilanden. 

Het eiland vormt de schakel lussen de zuidvteugel van de Randstad (met name de Stadsregio 

Rotterdam) en het Dellagebied (Zeeuwse en Zuid-Hollandse eilanden). Rust. ruimte en de omlijsting 

door de grote dellawateren zijn belangrijke kwaliteilen van dil gebied Religie, 'zorg voor elkaar' en 

'handen uit de mouwen' zijn belangrijke aspeclen die de band mei het eigen dorp en het eiland sterk 

maken. 

De watersnoodramp van 1 februari 1953 heeft een belangrijk stempel gezel op de huidige vorm en de 

loesland van het eiland en zijn bewoners. Het eiland Goeree-Overflakkee heeft zijn huidige vorm ge

kregen na de aanleg van de Statendam als eerste vasle verbinding tussen Goeree en Overflakkee (in 

1751 in opdrachl van de Staten van Holland) en de daaropvolgende inpolderingen. Het eiland is ook nu 

nog te verdeien in de twee voormalige eilanden Overflakkee en Goeree met elk zeer specineke land

schapskenmerken. Overflakkee heeft een open, agrarisch karakter, behoort lot het zeekleipolderland

schap en is omringd met buitendijks naluurlandschap. Goeree bestaal vooral uit duinlandschap en 

schurvelingenlandschap met hoge recreatieve, ecologische en cultuurhistorische waarde en toeristische 

voorzieningen. 

Hel eiland wordt geheel omslolen door water: Haringvliet, Krammer Volkerak, Greveiingen en Noordzee. 

Goeree-Overflakkee is via de Hellegatsdam verbonden met de Hoeksche Waard (Haringvlietburg) en 

Noord-Brabant. De Grevelingendam en de Brouwersdam maken de verbinding met Schouwen

Duiveland. De Haringvlieldam (met de Haringvlietsluizen) loopt naar Voorne-Putten. Over hel eiland 

lopen de rijkswegen N57 en N59 en de provinciale weg N215. 

Hel eiland Goeree-Overllakkee heeft een oppervlakte van ruim 397 km' en 47.937 inwoners'. Voor hel 

eiland geldl, als onderdeel van hel iandelijk gebied builen de Zuidvleugel hel migratiesaldo nul. In onze 

Provinciale Strucluurvisie gaan wij voor de periode lol 2020 voor de gemeenlen Goedereede, Dirksland. 

Middelharnis uil van een prognose van een krimp van de bevolking lussen de 0 en 5%. Voor de ge

meente Oostflakkee geidt een prognose van een bevolkingskrimp van meer dan 5%. 

2.2 Oe gemeenten op Goeree-Overflakkee 

De huidige structuur van het lokaal bestuur op Goeree-Overflakkee bestaat sinds 1966 na de eiland

brede fusie van de toenmalige 13 gemeenlen tol de hUIdige gemeenten Dirksland, Goedereede, 

Middelharnis en Oostfiakkee. 

Voor hel gehele document geldl dill uitgegaan wordt van gegevens per 1 januari 2009. lenzij anders is aangegeven. 
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Herindelingsontwerp Goeree-Overflakkee 

Gemeenle Dirksland 

olaal aantal inwoners 8,357 inwoners 

Kernen Dirksland 5.036 inwoners 

Herkingen 1.172 inwoners 

Melissant 2.149 inwoners 

"'otaal oppervlakte 74,15km' 

Land 55,56 km' 

Water 18,59 km' 

I<>.antal raadsleden 13 

Gemeente Goedereede 

otaal aantal inwoners 11.505 inwoners 

Kernen Goedereede 2.030 inwoners 

Havenhoofd 360 inwoners 

Oostdijk 240 inwoners 

Ouddorp 6,OSO inwoners 

Stellendam 3.440 inwoners 

otaaloppervlakte 153,85 km' 

Land 71.18 km' 

Water 82,67 km' 

lIIanlal raadsleden 15 

Gemeente 

Middelharnis 

otaal aantal inwoners 17.984 inwoners 

Kemen Middelharnis 6.606 inwoners 

Nieuwe Tonge 2.511 inwoners 

Sommeisdijk 7.468 Inwoners 

Stad aan 't Harinovliel 1.399 inwoners 

!rolaaioppervlakte 86,79 km' 

Land 61,12km' 

Waler 25,67 km' 

l<\antal raadsleden 17 

Gemeente Oostflakkee 

~olaal aantal inwoners 10.100 inwoners 

Kernen Achthuizen 1.200 inwoners 

Den Bommel 1.670 inwoners 

Oollgensplaat 2.510 inwoners 

Oude Tonoe 4.720 inwoners 

!rolaai opperviakie 107,44 km' 

Land 74,68 km' 

Waler 32,76 km' 

ltIantal raadsleden 15 
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2.3 Samenwerking tussen de gemeenten 

De vier gemeenlen werken inhoudelijk en niet-vrijblijvend samen in hetlnlergemeenlelijk Samen

werkingsverband Goeree-Overflakkee (ISGO). In de periode lot 2004 betrof de samenwerking hoofd

zakelijk de uitvoering van de gemeenlelijke milieutaak. Na de wijziging van de gemeenschappelijke 

regeling eind 2004 is deze samenwerking gericht op het iniliëren en coördineren van de integrale 

ontwikkeling van het gebied Goeree-Overflakkee. 

In de Gemeenschappelijke Regeling ISGO zijn doelstelling en taken van hellSGO verwoord: 

Vanuit de gedachte van verlengd lokaal bestuur streven naar een evenwichtige ontwikkeling van 

het gebied van de deelnemende gemeenten. bevorderen van verdergaande samenwerking lus

sen de gemeenten, bevorderen van gemeenschappelijk optreden en naar voren brengen van ge

meenschappelijke standpunten bij overleg meI derden.
 

De deelnemende gemeenten zullen. zo veel mogelijk via de gebiedsgerichte aanpak. inhoudelijke
 

en niet-vrijblijvende samenwerking aangaan (op regionaal niveau) op de volgende lerreinen:
 

openbare orde en veiligheid. sociale zaken. onderwijs en welzijn. volkshuisvesting. ruim/elljke
 

ordening en economische zaken. milieu, verkeer, archiefzaken. 

Hel besluur van hellSGO wordl gevormd door het algemeen bestuur. bestaande uit leden die tevens 

collegelid zijn van één van de deelnemende gemeenten en het dagelijks bestuur. bestaande uil leden 

dÎe burgemeester ziin, van wie één levens voorzit1er is. De secretaris van het 15GO is tevens directeur 

van hel uitvoeringsorgaan. Bij de inwerkingtreding van de nieuwe gemeenschappelijke regeling (eind 

2004) hebben de raadsleden gekozen geen deel meer uit te willen maken van het regiobestuur. 

De vergaderingen van het bestuur worden voorbereid door Portefeuillehoudersadviescommissies (PAC) 

Milieu. VROEZ (Volkshuisvesting. Ruimlelijke Ordening en Economische Zaken). OOV (Openbare Orde 

en Veiligheid) en MA (Maalschappelijke Aangelegenheden). Daarnaast bestaat er een Sluurgroep 

Verkeer. Adviezen Van de PAC's worden voorbereid door ambtelijke werkgroepen vanuit het ISGO en 

de gemeenten. 

2.4 Andere samenwerkingsverbanden 

De gemeenten Dirksland, Goedereede. Middelharnis en Oostflakkee werken samen mel de provincies 

Zeeland en Zuid-Holland en de gemeente Schouwen-Duiveland in het Natuur- en Recreatieschap de 

Grevelingen. Samen met ondernemers in het gebied willen zij een impuls geven aan de regionale 

economie en aan duurzame ontwikkeling van de Grevelingen en de omliggende eilanden. De moderni

sering van de Brouwersdam IS daarbij een belangrijk speerpunt. Het vraagstuk is gekoppeld aan de 

Meerjarenprogramma Infras/ructuur. Ruimte en Transpon (MIRT-verkenning) hoe op een duurzame 

wijze de dynamiek in het Grevelingenmeer kan worden vergroot. 
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HerindelingsonIwerp Goeree-Overflakkee 

Klimaat en duurzaamheid 

•	 Inspelen op 2iltere omstandigheden ondermeer als gevolg van herstel van estuariene dynamiek in 

het Haringvliet (Kierbesluit Haringvliet mei herstellen van de getijdenwerl<ing) en het mogelijk weer 

zout worden van het Volkerak/Zoommeer (Zoetwateradvies, 2009). 

•	 Het herstel van de gelijdenwerking heeft gevolgen voor het ruimtegebruik op en rond hel eiland, 

onder meer voor naluurontwikkeling. vooral in de buitendijkse gebieden. landbouw en de recreatie 

(watersport). 

•	 Anticiperen op een toekomslbeslendige zoetwalervoor2ienning voor de zoelwaterafhankelijke 

funclies. 

•	 Werken aan een toekomstperspectief voor duurzame energievoorziening (wind- en getijde-energie). 

In de nota 'Vitaal belevingseiland in de Delta, Ontwerp Regionale Structuurvisie Goeree-Overflakkee' 

(ter bespreking in de gemeenteraden in februari 2010) hebben de gemeenten hun ge2amenlijke visie op 

de loekomstige ontwikkeling van Goeree-Overflakkee neergelegd. Naast vorenstaande opgaven onder· 

scheiden 2ij daarin de volgende aanvullende opgaven: 

•	 Een duurzaam antwoord vinden op de neerwaartse sociaal-economische spiraal. 

•	 Bekendheid en imago als eiland in de Zuidwestelijke Delta verbeleren. 

•	 De bereikbaarheid en doorstroming waarborgen met daarbij de garantie dat de ver1<eersveiligheid 

niet verslechlert_ 

De gezamenlijke gemeenten streven naar Goeree-Overflakkee als authenliek en vitaal belevingseiland 

in de Delta waarbij het ontspannen wonen, werken en recreëren is in dOrjlen en landschappen mei een 

hoge herkenbare ruimtelijke kwaliteit. 

2.6 Conclusie 

Goeree-Overflakkee werkt samen met de provincie en andere partijen aan een toekomstprofiel in de 

context van de Zuidwestelijke Delta, waarin duurzaamheid, klimaalbestendigheid en leefbaarheid een 

grote rol spelen. De sociaal-economische vitalileit en de leefbaameid in de kernen staan onder druk 

door onder andere bevolkingskrimp. Daarnaast spelen vraagstukken als waterveiligheid en de toekom

stige verzilting. Een integrale en ge2amenlijke aanpak van deze vraagstukken is nodig om een vitale en 

duur2ame toekomst voor Goeree-Overflakkee veilig te stellen. Basis hiervoor zijn de landschappelijke 

kernkwaliteilen, de culIuurhistorie en de onderscheidende kwaliteiten van de bestaande bebouwing en 

dOrjlen in relalie mei het water rond en op het eiland. 

Met vier gemeentebesturen'en een samenwerkingsverband is er sprake van relatief veel bestuurlijke 

drukte op het eiland. De2e bestuurlijke drukte komt de slagvaardigheid van het lokaal bestuur niet ten 

goede. Het is gebleken dat het soms moeizaam is tot gezamenlijke keu2es te komen terwijl dal gezien 

de opgaven waar het eiland voor slaat wel van groot belang is. 
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Herindelingsontwerp Goeree-Overfl8kkee 

Bestuurskrachtonderzoek Goedereede 

De onderzoekers stellen dal de gemeente Goedereede samenwerkt als die samenwerking iets oplevert 

voor de inwoners van de eigen gemeente. De gemeente krijgt: 

•	 als beleidsmaker een voldoende voor de huidige opgaven, maar wellicht niet voldoende voor de 

toekomslige opgaven: 

•	 als dienstverlener een ruime voldoende tot goed en is er geen twijfel over de toekomst kwaliteit: 

•	 als samenwerker een voldoende: 

•	 als organisalie een voldoende en op onderdelen een ruim voldoende voor. de huidige opgave, maar 

zijn er twijfels ten aanzien van complexere en omvangrijkere vraagstukken in de toekomsl. 

In de aanbiedingsbrief van het college van Burgemeester en Wethouders aan de gemeenteraad conclu

deert het college dal de bestuurskracht van Goedereede positief wordl beoordeeld. Daamaast stelt hel 

college dat het belang van een goede samenwerking mei de andere gemeenten op het eiland onder· 

schreven wordt en dat die samenwerking versterkt mag worden. 

Besluurskrachtonderzoek Middelharnis
 

De onderzoekers stellen dal er veel ontwikkelingen op de gemeente a",omen waarbij de gemeente
 

schaalvergroting van de organisatie als mogelijkheid ziet om de voor het eiland noodzakelijke vakinhou


delijke expertise en managemenlkwaliteit aan te trekken en vast Ie houden. De gemeente krijgt:
 

•	 als beleidsmaker een kleine voldoende voor de hUidige opgave. maar is nielloereikend voor de 

loekomst; 

•	 als dienstverlener een voldoende voor de huidige en loekomstige opgaven; 

•	 als samenwerker een voldoende; 

•	 als organisatie net een voldoende voor de huidige situatie. maar is te weinig robuusl voor de toe

komst 

In hel voorjaar van 2007 had de gemeenteraad al een malie aangenomen waarin de raad het college 

opdraagt een verkenning uil le voeren naar het samengaan van Middelharnis met de overige gemeen

len op hel eiland. In de aanbiedingsbrief van hel college van Burgemeester en Wethouders aan de ge

meenteraad steil het college in lijn met de molie gesprekken aan te gaan met de buurgemeenten. 

Besluurskrachtonderzoek Ooslflakkee 

De onderzoekers constateren dal de gemeente in eigen huis over de eigen toekomst wil kunnen 

beslissen. Of dat op langere termijn mogeiijk zal zijn en of het besluur daarmee voldoende efficiënl en 

effeclief zal zijn. slaal nog Ie beZien aldus de onderzoekers. De gemeente krijgt: 

•	 als beleidsmaker een kleine voldoende voor de huidige opgave. maar is nieltoereikend voor de 

toekomst; 

•	 als dienslverlener een goede voldoende voor de huidige en een voldoende voor toekomstige opga

ven; 

•	 als samenwerker een ruime voldoende: 

•	 als organisatie net een voldoende voor de huidige situatie, maar is te weinig robuust voor de toe

komsl 

In de aanbiedingsbrief van het college van Burgemeesler en Wethouders aan de gemeenteraad stelt hel 

college dal de foegevoegde waarde van hellSGO diffuus is en dat hel versterken van de eilandelijke 

samenwerking derhalve een herdefiniëren en versierken van de rol van hel ISGO vereist Hel college is 

geen voorstander van samenvoeging van de vier gemeenten op het eiland. 
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Herindelingsonfwerp Goeree-Overflakkee 

Regionaal bestuurskcachtonderzoek 

De onderzoekers concluderen dal de bestuurskracht van de gemeenten globaal bezien (net) voldoende 

is voor de huidige opgaven. De onderzoekers concluderen dat de strategische kwaliteit van enkele van 

de gemeenten op Goeree-Overflakkee nu al tekortschiet. Ook stellen zij dal de gemeentelijke organisa

lies Ie weinig robuust zijn om én de dienstverlening aan de burgers op peil Ie houden én de strategische 

functies van de gemeente op niveau te brengen. De onderzoekers constateren dat veel (beleids}on(

wikkeling reeds op eilandschaal gebeurt, maar dal door hel ontbreken van aandacht voor afstemming 

van de planvorming op de lokale uHvoelingspraktijk misverstanden en wantrouwen ontstaan die hel 

samenwerkingsklimaal aanlasien. Kijkend naar de toekomstige opgaven stellen de onderzoekers dat 

voor de vier gemeenten geldt dat de bestuurskracht over hel geheel gezien te weinig robuust zal zjjn. 

Volgens de onderzoekers kan hel lokaal openbaar bestuur op Goeree-Overflakkee alleen op de 

toekomstige opgaven van het eiland voorbereid zijn als dal op eilandschaal gebeurt. 

De onderzoekers steBen dal veel vertegenwoordigers van regionale organisaties van mening zijn dat de 

huidige inrichting van het openbaar bestuur niet voldoende efficienl is. In de beleving van deze verte

gen_woordlgers moet elke regionaal gemaakte afspraak door de vier gemeenteraden worden herbe

vestigd. waardoor de uitkomst niet altijd even goed voorspelbaar is. 

Conclusies en vervolgstappen 

De onderzoekers concluderen dat 'hel versterken van bestuurskracht wellicht niet mogelijk is binnen de 

huidige verhoudingen'. Zij stellen de vraag of het. gelet op ontwikkelingen en ambities, niet tijd wordt 

voor het aanbrengen van veranderingen in het bestuurlijke landschap van het eiland. De onderzoekers 

komen tot drie ontwikkelopties voor Goeree-Overflakkee: 

Optie 1 versterken strategische niet-vrijblijvende samanwerking; 

Optie 2 vormen van één gemeente; 

Optie 3 fuseren van Middelharnis en Dirksland tot centrumgemeente en daarmee tol de bestuurlijke 

'brievenbus' voor hel eiland. 

De vier colleges van Burgemeester en Wethouders hebben allen aangegeven zich te hert<.ennen in de 

uitkomsten van de bestuurskrachtonderzoeken. In de zomer van 2001. kiezen de vier colleges voor een 

gezamenlijk proces om te komen tot versterking van de bestuurskracht van het lokaal bestuur als oplos

sing voor de pun\en die in de bestuurskrachlonderzoeken naar voren zijn gekomen. De uitkomsten van 

de bestuurskrachtonderzoeken en het voorstel voor een gezamenlijke aanpak zjjn medio 2007 bespro

ken in de afzonderlijke gemeenteraden. 

Slandpunt gemeenteraad Dirksland 

Hel college van Dirksland stelde in zijn aanbiedingsbrief bij het onderzoeksrapport aan de gemeente

raad dat ~niel moel worden doorgemodderd tot de gemeenten hel niet meer trekken" en komt tot de 

conclusie dat samenvoeging van de vier gemeenten op de lange termijn de beste oplOSSing is. Op 

23 augustus 2007 heeft de gemeenleraad van Dtrksland met een molie hel college opdracht gegeven 

"Ie onderzoeken naar en Ie rapporteren, uiterlijk voor 1 mei 2008, over de mogeJijkhaden van 

gemeentelijke samenvoeging van de vier gemeenten van Goeree-Overflakkee binnen een termijn van 

4 jaar (uiterlijk eind 2011)". 
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Herindelingsonlwerp Goeree-Overflakkee 

Standpunt gemeenteraad Goedereede 

De gemeenteraad van Goedereede heeft op 6 september 2007 ingestemd met het opstellen van een 

plan van aanpak om de verbeter- en aandachtspunten goed vorm te geven zodat Goedereede klaar is 

en blijft voor de toekomst. Goedereede wil sturen op zijn eigen zelfstandige toekomst. Het belang van 

een goede samenwerking met de andere gemeenten wordt onderschreven en deze mag worden ver

sterkt. 

Standpunt gemeenteraad Middelharnis 

De gemeenteraad van Middelharnis heeft op 31 mei 2007 een motie aangenomen waarin hij het college 

opdraagt een verkenning uitte voeren naar het samengaan van de gemeente Middelharnis met de 

overige gemeenten op Goeree-Overflakkee. Deze verkenning zou in ieder geval de voor- en nadelen, 

de mogelijkheden en onmogelijkheden en een verkenning van de gedachten hierover bij de andere 

gemeenten dienen te bevallen. 

Standpunt gemeenteraad Oostflakkee 

De gemeenteraad van Oostflakkee heeft op 13 september 2007 over het dilemma met betrekking tot de 

bestuurlijke toekomst dat de onderzoekers schetsen gesproken. De raad van Oostflakkee heeft daarbij 

zijn voorkeur voor zelfstandigheid uitgesproken en wil werken aan het verbeteren van de samenwerking. 

Na de bespreking van de resultaten van de bestuurskrachtonderzoeken in de afzonderlijke gemeente

raden slagen de vier colleges er eind oktober 2007 niet in tot a/spraken te komen over een gezamenlijk 

vervolgtraject. Begin november 2007 wordt met gedeputeerde Van Engelshoven·HulS de afspraak ge

maakl voor 1 maart 2008 met een standpunt te komen. tn maart en april 2008 organiseren de colleges 

daartoe twee gezamenlijke werkconferenties die geleid worden door een extern deskundige. Als Ull

komst hiervan meidden de vier colleges eind april 2008 gezamenlijk per brief aan ons het volgende: 

"Alle mogelifkheden voor een andere dan de nu bestaande samenwerking zijn bewust breed be

sproken. Daarbif hebben de colleges vastgesteld beslist verder Ie willen op de nu ingeslagen weg 

en een gericht onderzoek willen ins/ellen. Daarbif moel worden ingezoomd op de meesl ver

gaande amblelifkc samenwerking (één amblelifke organisatie). Deze zal moeten worden afgezet 

tegen hel zgn. SETA-model (Samen En Toch Apart). Aansluitend kan worden bepaald welke be

Sluurlifke aansturing hier het beste pas/. Hel eindbeeld daarvan slaat nog niel vast, geen enkele 

samenwerkingsvariant IS op dil moment uilgesloten. Hel beoogde onderzoek zal voor eind van dil 

jaar in besluitvormende zin worden afgerond". 

AlS reactie hebben wij in juni 2008 met de vier gemeentebesturen afgesproken dat de gemeenten vóór 

1 januari 2009 mei een duurzame en toekomstbeslendige oplossing komen die recht doet aan de con

stateringen in de vier lokale bestuurskrachtonderzoeken en het regionale onderzoek. Daarnaast hebben 

wij aangegeven dat de oplossing een adequaat antwoord moet bieden voor toekomstige ontwikkelingen 

op Goeree-Overflakkee. 
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Hennde/rngsontwerp Goeree-Overl/akkee 

Na deze correspondentie hebben de Viel colleges ieder voor zich het gezamenlijke voorstel aan hun 

gemeenteraad aangeboden. In lijn met de brIef van april 2008 luidde dit voorstel: 

1	 Hel verrichten van een onderzoek naar de vormmg van één ambtelijke organisatie voor de vIer 

gemeenten en hellSGO en dil model te vergelijken mei vananlen (tac/lilalr bedrijf en malnx-model) 

binnen hel Samen En Toch Apart-model. 

2.	 Hel vemchren van een onderzoek naar de besle bestuurlijke samenwerkingsvorm lussen de vIer 

gemeenlen. passend bij de gekozen ambtelijke samenwerkingsvorm onmiddellijk nadet het 

ambtelijke model is bepaald. 

In september en oktober 2008 hebben de vier raden zich afzonderlijk over dil voorslel gebogen De 

gemeenteraden van Goedereede en Oostllakkee slemden in met het voorstel De gemeenleraden van 

Dirksland en MiddelharniS stemden niet in met het voorstel omdat zij van mening waren dal eerst de 

besluurlijke vraag beantwoord moes! worden 

Om uit de ontstane impasse Ie geraken, komen In november 2008 de vier burgemeesters en vier 

secretarissen met hel vool1>lel om tegelijkertijd hel onderzoek naar de ambtelijke organisatie en de be

stuurlijke aanslunng uil te voeren en de gemeenteraden hierbij Ie betrekken. Dit vOOl1>lel wordt echter 

nle! In stemming gebracht In de verschillende gemeenleraden. 

3.3 Conclusie 

De bestuurskracht van de vier gemeenten is In 2007 (net) voldoende. maar de onderzoekers conclude

ren dal met het oog op de toekomst het lokaal bestuur op Goeree-Overflakkee over het geheel geZien Ie 

weinig bestuurskrachtig IS 

Veel (beleids)ontwikkelingen gebeuren de afgelopen jaren reeds op de schaal van hel eiland. veelal 

gezamenlijk georganiseerd door of via heliSGO. De vier colleges van Burgemeester en Wethouders 

onde*ennen het nut en de nOOdzaak van gezamenlijk optreden bij de vel1>terking van de kwaliteil van 

het lokaal bestuur op Goeree-Overflakkee Naar aanleidrng van de bestuursk.rachlonderzoeken kiezen 

Goedereede en Oostflakkee daarbij voor verslerklng van samenwerking, Middelhamis en Dirksland 

kiezen daarbij voor samenvoegen van de vier gemeenten. 

De colleges van Burgemeesler en Wethouders van de vier gemeenten kiezen voor een gezamenlijk 

traject datv66r 1 januari 2009 moet leiden tot een gezamenlijke eensluidende adequate oplossing voor 

de bestuurlijke en ambtelijke toekomSlvan het lokaal besluur op Goeree-Overflakkee In 2007 en 2008 

IS er door de eilandbestuurders veel liJd en energie besteed aan hel zoeken naar een gezamenlijke 

oplossing ter verstarkmg van de bestuurskrachivan hel lokaal bestuur. Dit leidde echter nlel tol een 

gezamenlijk resultaat. 
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Herindelingsonlwerp Goeree-Overflakkee 

4. De arhi-procedure en de standpunten van de gemeenten en andere 
belanghebbenden 

In dit hoofdstuk gaan wij in op de aanleiding tot de arhi-procedure en de verschillende standpunlen en 

aandachtspunten die wij van onze gesprekspartners hebben vemomen. 

4.1 Aanleiding en start van de arhi-procedure 

In januari 2009 hebben wij moeten constateren dat de vier gemeentebesturen er niet in zijn geslaagd 

voor de afgesproken datum van 1 januari 2009 tol een gezamenlijke eensluidende adequate oplossing 

te komen voor de bestuurlijke en ambtelijke toekomst van het lokaal bestuur op Goeree-Overflakkee. 

Op basis van het provinciale beteidskader lokaal bestuur 'Samenwerken aan de kwaliteit van het lokaal 

bestuur in Zuid-Holland)' hebben wij gekozen voor het instellen van de externe 'Adviescommissie 

Bestuurlijke toekomst van het lokaal bestuur op Goeree-Overflakkee'. De commissie staat onder leiding 

van de heer Schutte. Wij hebben (in onze brief van 19 januari 2009) aan de Commissie Schulle ge

vraagd advies uit te brengen over hoe Ie komen tot één gemeenIe Goeree-Overflakkee waarbij daarvan 

kan worden afgeweken indien de commissie constateert dat de vier gemeenten lot een eensluidend 

adequaat en duurzaam alternatief hebben besloten. 

De Commissie Schutte heeft in februari en maart 2009 gesprekken gevoerd met de colleges van 

Burgemeester en Wethouders en de raden van de vier gemeenten. Daarnaast heeft zij een gesprek 

gevoerd met het dagelijks bestuur van hetlSGO en een hoorzilling georganiseerd voor het maat

schappelijk middenveld op het eitand. 

De Commissie Schulle komt op 31 maart 2009 in het rapport 'Samen voor ons eiland', Goeree

Overflakkee - een eenheid in verscheidenheid tot de conclusie dat de vorming van één gemeente de 

meest adequate oplossing is voor de toekomstige inrichting van het lokaal besluur op Goeree

Overflakkee. Elke andere variant acht de commissie minder duurzaam en toekomstbestendig. De com

missie constateert dat de vier gemeenten eensgezind van mening zijn dat de huidige samenwerking niel 

voldoet. Op verzoek van de gemeenteraden heeft de commissie twee oplossingen voor de toekomst 

met elkaar vergeieken: een samenwerkingsmodel met verregaande overdracht van taken en bevoegd

heden en een fusiemodel. De commissie is van mening dal, wanneer de vier gemeenteraden eensge

zind zouden kiezen voor dit samenwerkingsmodel. het een alternatief is voor samenvoeging van de vier 

gemeenten. 

MeI onze Instemming verzoekt de Commissie Schutte de vier gemeenteraden voor 15 juni 2009 een 

keuze te maken uit hel samenwerkingsmodel of het fusiemodeL Naar aanleiding van het rapport van de 

Commissie Schutte hebben de vier gemeenten een gezamenlijke brochure huis-aan-huis verspreid over 

de bestuurlijke toekomst van het eiland. De gemeenteraden van Dirksland, Middelharnis en Oostflakkee 

hebben bewonersavonden georganiseerd om meningen van inwoners te horen over de bestuurlijke 

toekomst van de gemeente. In Goedereede is een schriftelijke enquête gehouden onder alle kiesge

rechtigde inwoners. Hen is een keuze voorgelegd tussen zelfstandigheid (met intensieve samenwerking) 

en fusie van de gemeente mel de andere eilandgemeenlen. Van de 5.426 ontvangen geldige antwoord

kaarten (opkomst 62%) heeft 89% zich uitgesproken voor zelfstandigheid van Goedereede en 11% voor 

fusie. De gemeenteraad heeft deze uitslag zwaar lalen meewegen in zijn besluitvorming. 
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Herindelingsontwerp Goeree-Overflakkee 

Op 3 juni 2009 maken de vier gemeenteraden ieder hun keuze. De gemeenteraden van Dirksland, 

Middelharnis en Oostflakkee kiezen voor het fusiemodet De gemeenteraad van Goedereede kiest voor 

hel samenwerkingsmodel (vanwege de voorkeur voor zelfslandigheid van de eigen gemeente). 

Op basis van deze vier raadsbesluilen komt de Commissie Schutte op 16 juni 2009 tot haar eindadvies 

aan Gedeputeerde Stalen. Zij adviseert: 

"om hel initiatief te nemen en onder uw regie de procedure Ie starten om op een zo kort mogelijke 

termijn te komen /01 één gemeenre Goeree-Overflakkee bestaande uit de huidige gemeenten 

Goedereede, Dirksland. Middelharnis en Oostflakkee". 

Op 30 juni 2009 hebben wij per brief aan de gemeentebesturen van Dirksland, Goedereede. 

Middelharnis en Oostflakkee aangekondigd dat wij voornemens zijn de procedure op grond van de Wet 

arhi te starten tot wijziging van de gemeentelijke indeling van Dirksland, Goedereede. Middelhamis 

en Oostflakkee. Op basis van het advies van de Commissie SchuIIe. het coalilieakkoord 'Duurzaam 

denken, dynamisch doen' en de nota 'Samenwerken aan de kwaliteit van het lokaal bestuur in Zuid

Hoiland' zijn wij tot de conclusie gekomen dat een wijziging van de gemeenlelijke indeling op Goeree

Overflakkee gewenst is. Gezien de besluitvorming op 3 juni 2009 in de vier gemeenteraden verwachtten 

wij niet dat de vier gemeenten zelf hel initiatief zullen nemen om Ie komen tot de vorming van één ge

meente Goeree-Overflakkee. 

Arhi-procedure • fase van open arhi.fJverleg 

De arhl-procedure is op 15 september 2009 geslart met de fase van het open arhi-overleg. De colleges 

van Burgemeesler en Wethouders van Dirksland. Goedereede, Middelhamis en Ooslflakkee zijn op 

15 september 2009 schriftelijk uitgenodigd voor een open arhi-overleg. Wij hebben daarbij het doel van 

het overleg uiteengezet en een aantal vragen gesteld. 

Op 16 september 2009 hebben wij een informatiebijeenkomst georganiseerd voor alle leden van de 

gemeenteraden en leden van de colleges van Burgemeester en Wethouders van de gemeenten 

Dirksland. Goedereede, Middelharnis en Oostflakkee, De aanwezige bestuurders zijn geïnformeerd over 

de arhi-procedure en de beslismomenten in het proces. Doel hiervan was dat het voor alle betrokkenen 

helder is wat van welk bestuursorgaan op welk moment gedurende het proces wordt verwacht. 

Eind september 2009 hebben wij huis-aan-huis een informatiekrant verspreid waarmee wij inwoners en
 

andere betrokkenen hebben geïnformeerd over de start van de arhi-procedure, Op de website van de
 

provincie zijn sinds de start van de arhi-procedure aile openbare documenten Ie raadplegen.
 

Gedurende de fase van het open arhi-overleg hebben wij overleg gevoerd met de colieges van Burge


meester en Wethouders van Dirksland. Goedereede, Middelharnis en Oostflakkee.
 

Daarnaast hebben wij de vier gemeenteraden de geiegenheid geboden voor overleg in de fase van het
 

open arhi-overleg. De gemeenleraad van Goedereede heeft schriftelijk om een overleg verzocht De
 

gemeenteraden van Dirksland. Middelharnis en Oostflakkee hebben geen gebruik gemaakt van ons
 

aanbod.
 

Ten siolie is overleg gevoerd met het ISGO en het Waterschap Hollandse Della.
 

Deze fase is op 1 februari 2010 met inslemming van de vier colleges van Burgemeester en Wethouders
 

beëindigd. Hiervan zijn de gemeentebesturen door ons schriftelijk in kermis gesteld (brief van 26 januari
 

2010).
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4.2 Standpunten van de gemeenten 

De verslagen van de overleggen en diverse bijlagen waaronder de schriftelijke beanlwoording door de 

afzonderlijke gemeenten zijn opgenomen in de bijlage bij dit herindelingsonIwerp. 

Eerste ronde 

Op 21 oktober 2009 zijn overleggen gevoerd mei de colleges van Burgemeester en Wethouders van 

Dirksland. Goedereede. Middelharnis en Oostflakkee. 

Dirksland 

Het college van Burgemeester en Wethouders van DirKsland heeft aangegeven sinds 2007 te streven 

naar één gemeente Goeree-Overflakkee bestaande uit de huidige gemeenten Dirksland. Goedereede. 

Middelharnis en Oostflakkee omdat de bestuurskracht van de eigen gemeente voor de langere termijn 

onvoldoende is. Het college is van mening dat de besluuriijke impasse tussen de vier gemeenten door

broken moet worden en is hel ermee eens dat Gedeputeerde Staten de procedure zijn gestart. Het 

college is van mening dat er bij de vorming van Iwee gemeenlen (3+1-varianl) op het eiland sprake zal 

zijn van een bestuurlijke onbalans tussen de grote robuuste gemeente en de kleine gemeente die 

samen de belangen van het eiland moeten behartigen. 

Goedereede 

Het college van Burgemeester en Wethouders van Goedereede heeft aangegeven zelfslandig Ie willen 

blijven. volstaan kan worden met het intensiveren van de bestuurlijke samenwerKing. Deze keuze wordt 

gedomineerd door het belang van lokale vraagstukken zoals recreatie/toerisme, visserij, identiteit. hoog 

niveau van onderhoud en beheer van voorzieningen en de eigen financIele situatie. De bestuurskracht 

van Goedereede is goed. de verbeterpunten uit het bestuurskrachtonderzoek zijn uitgevoerd. 

Goedereede is van mening dat samenvoeging van de gemeenten niet nodig is; kleine gemeenten laten 

in de praktijk zien dat zij met samenwerking gedecentraliseerde taken prima aan kunnen. 

Het college constateert dat de gemeenten Dirksland. Middelharnis en Oostflakkee willen opschalen. 

Deze drie gemeenten kunnen samengaan tot één nieuwe gemeente (3+1-varianl). Deze nieuwe ge

meente en de gemeente Goedereede kunnen vervolgens samen één ambtelijke organisatie vormen. 

Hel college is van mening dat Gedeputeerde Staten er niet verstandig aan hebben gedaan om de arhi· 

procedure te starten voor Goeree-Overflakkee omdal de gemeenten nog met elkaar in gesprek waren. 

Het college heeft verzocht de 3+1-variant nader te mogen UilwerKen. Wij hebben hiennee ingestemd. 

Middelharnis 

Het college van Burgemeester en Wethouders van Middelharnis heeft aangeven een spoedige samen

voeging van Dirksland. Goedereede. Middelharnis en Oostflakkee Ie wensen. Hel college onderkent de 

noodzaak van versterking van de eilandelijke bestuurskracht en ziet de start van de arhi-procedure door 

Gedepuleerde Zaken als noodzakelijk om tol een goede oplossing te komen. Zij is geen voorstander 

van de 3+1-variant en ziet dit model als suboplimaal omdat het niet leidt tot de noodzakelijke eenheid 

van bestuur. beleid en uitvoering op hel eiland. Het college is van mening dat de belangen van hel 

eiland dienen Ie prevaleren boven lokale belangen. 

Oostflakkee 

Het college van Burgemeester en Wethouders van Oostflakkee heeft aangegeven dat de gemeenteraad 

de afgelopen periode na diepgaande discussie een inhoudelijk gemotiveerde omslag heeft gemaakt van 

de keuze voor zelfstandigheid naar de keuze voor samenvoeging van Dirksiand, Goedereede. 
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Middelharnis en Ooslflakkee. Het college is geen voorstander van de 3+1-vaoanl. De gemeente slaat 

voor omvangrijke opgaven de komende jaren. 

Oe gemeenleraad kiesl voor opschaling vanwege de eigen conclusie dat de gemeente niet in staal is de 

opgaven voor de toekomsl (lokaal en eilandelijk) alleen aan te kunnen en vanwege hel belang van een 

heldere democratische legilimatie. Daarbij heeft zij. mede op verzoek van de gemeenteraad. aandachl 

gevraagd voor de leefbaarheid van de kernen op het eiland. Alhoewel het college hel starten van de 

arhi.procedure door Gedeputeerde Slaten zien als een logisch vervolg op hel advies van de Commissie 

Schutte. heeft zij gepleit de regie in dil herindelingsproces terug op hel eiland Ie leggen. 

Tweede ronde 

Zoals hiervoor aangegeven hebben wij het college van Goedereede in de fase van hel open arhi

overleg de gelegenheid geboden de 3+1-variant nader uitte werken en te bespreken met ons en de drie 

andere gemeenten op Goeree-Overflakkee. Dil overleg is op 19 januari 2010 gevoerd met de 

gezamenlijke colleges van Burgemeester en Wethouders van Dirksland. Goedereede. Middelharnis en 

Ooslflakkee. 

Goedereede 

Het college van Burgemeester en Wethouders van Goedereede heeft benadrukt dat Goedereede de 

afgelopen tijd flink heert geïnvesleerd in eilandelijke vraagstukken en samenwerking. Het college acht 

hel voor de inwoners van Goedereede van essentieel belang dat de huidige identiteit bewaard blijft en 

vanuit de gemeente wordt ondersteund. He' college wil op zoek naar een combînalie van de voordelen 

van ambtelijke schaalvergroting en hel behouden van de kleine afstand lussen bestuur en burger, waar

bij ook de eilandelijke belangen een goede behartiging krijgen. 

Goedereede heef( een verkenning lalen uitvoeren naar een duurzaam alternatief voor eilandelijke her

indeling ('Op zoek naar een duurzaam alternatief VOOr eilandelijke heru,deling Goeree-Overflakkee', 

WagenaarHoes. 8 januari 2010).
 

In de rapportage schelsen de onderzoekers drie problemen op hel eiland die zouden moeten worden
 

bestreden:
 

•	 Onvoldoende integrale afweging/keuzes op de schaal van het eiland: te sterke focus op lokale 

belangen. 

•	 Onvoldoende strategische kwaliteit van hel lokaal besluur: het ontwikkelen van vis.e. legenspel 

bieden aan marklpartijen en omringende gebieden om het eiland Ie beschermen. ontwikkelen waar 

nodig en aanhaken op het rijksbeieid en provinciaal beleid gebeurt te weinig. 

•	 Oe kwetsbaarheid van de amblelijke organisalie: kwetsbaar door de kleine schaal, onvoldoende 

slralegische kwaliteit en op lermijn ?nvoldoende in slaat de dienstverlening op adequaat peil te 

houden. 

Oe onderzoekers stellen dat door deze problemen uiteindelijk burgers, ondernemers en instellingen op 

het eiland tekorl worden gedaan. 

Op basis van de verkenning kiest het college van Goedereede voor de volgende uitwerking van de 

3+1-varianl: 

•	 Fusie van Dirksland, Middelharnis en Ooslflakkee tot de gemeenle Overflakkee. 

•	 Fusie van de ambtelijke apparaten In een gemeenschappelijke organisatie die werkl voor de fwee 

participerende gemeentebesturen (de inrichting van de organisalie op de schaal van het eiland 

geeft daarbij de meeste garantie voor een robuuste organisalie), waarbij: 
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de taken van deze organisatie de taken van de beide gemeenten alsmede de gemandateerde
 

taken bij het ISGO omvallen;
 

de kostenverdeling geschiedt op basis van gewenste kwaliteit en kwantileit.
 

•	 Bestuurlijke aansturing nog nader uitwerken op basis van het uitgangspunt van een zo licht moge

lijke samenwerkingsconstructie. 

Dirksland, Middelharnis en Oostflakkee 

Op 4 december 2009 is door Goedereede aan de colleges van Burgemeester en Wethouders van 

Dirkstand , Middelharnis en Oostflakkee een eerste informele reaclie gevraagd en is hen ook de 

mogelijkheid geboden na overleg meI hun gemeenteraden een reactie Ie geven. 

In hel overleg op 19 januari 2010 hebben de colleges van Burgemeester en Wethouders van Dirksland, 

Middelharnis en Oostflakkee allen aangegeven niet Ie willen kiezen voor de 3+1-variant die Goedereede 

voorslaat. Er is kennisgenomen van de briel van 15 december 2009 die Goedereede naar aanleiding 

van de uitkomslen van het overleg op 4 december 2009 aan de drie colleges heeft gezonden. 

Het college van Burgemeester en Welhouders van Dirksland heeft gesleid dal de specifieke kenmerken 

van Goedereede die zijn geschetst, zoals de betekenis van recreatie en loerisme, de visserij- en land

bouwproblematiek worden herl<end en erkend. Hel college kiest voor een eilandbrede samenvoeging 

waarbij aandacht is voor de specifieke kenmerken van Goedereede. 

Het college van Burgemeesler en Welhouders van Middelharnis heeft aangegeven dal het oplossen van 

bestuurlijke problemen niet mogelijk is door de vorming van één gemeenschappelijke ambtelijke organi· 

salie. Het college kiest daarom voor een eilandbrede samenvoeging. 

Het college van Burgemeester en Welhouders van Oostflakkee heeft aangegeven niet te kunnen 

instemmen met de 3+1-variant en geeft daarvoor de volgende redenen: 

1.	 er wordl niet bereikt dat Goeree-Overflakkee als eenheid en als één bevoegd gezag naar buiten zal 

treden, en 

2.	 er ontslaat een nieuwe alslemmingsproblematiek voor een organisatie die twee gemeenten moel 

bedienen en ervoor moet zorgen dal de twee gemeenten dezelfde mening naar buiten loe presen

teren. 

Het college kiesl daarom voor een eilandbrede samenvoeging. 

Overleg gemeenteraad Goedereede 

OP 19 januari 2010 hebben wij overleg gevoerd met de gemeenteraad van Goedereede. Een meerder

helo van de gemeenteraad is voorslander van zellstandigheid (tracties van SGP, CU, PvdA, VGB). Een 

aantal fracties van de gemeenteraad is voorstander van een samenvoeging van de vier gemeenten op 

hel eiland lot één nieuwe gemeenIe Goeree-Overflakkee (fracties van CDA en VVD). 

De argumenten van de gemeenteraad voor behoud van zelfstandigheid: 

•	 behoud van de lokale idenliteit; 

•	 het effectief kunnen inspelen op lokale thema's (zoals bijvoorbeeld toerisme of visserij); 

•	 behoud van de politieke stabiliteil; 

•	 behoud van het hoge voorzieningen- en onderhoudsniveau În de gemeenle: 

•	 behoud geringe afsland lussen burger en bestuur; 

•	 grole fysieke afsland van de kop lOl de staart van het eiland: 
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•	 positieve uitkomst van het bestuurskrachlonderzoek voor Goedereede; 

•	 de huidige gemeente kan ziJn opgaven aan; 

•	 uitkomst van de volksraadpleging naar aanleiding van hel rappen van de Commissie Schutte. 

De argumenten van de gemeenteraad voor samenvoeging van de vier gemeenten: 

•	 de bestuurlijke toekomst van de gemeente is een middel, geen doel op zich: 

•	 de nadruk moet liggen op hel behartigen en veiligslellen van de belangen van de burgers van 

Goedereede in het herindelingsproces, niet op het voorkomen daarvan; 

•	 geen voorstander van hel omwikkelen van de 3+1-varianl, enerzijds vanwege het ontbreken van 

draagvlak bij andere gemeenten. anderzijds vanwege de ingeschatte kosten/batenverhouding van 

dil alternalief: 

•	 gelet op standpunten en houding van andere gemeenlen op het eiland en de provincie lijkt er geen 

plaats voor een allernatief: 

•	 herindeling biedt ook voordelen, zoals meer slagkracht door de schaalgroolle. efficiënter besluren. 

kortere lijnen voor maatschappelijke organisaties en meer daadkracht richting regio, provincie en 

Rijk. 

Wel slellen voorstanders van een eiland brede fusie dat inzicht in de financiële situatie van de 

gemeenten essentieel is. 

Door de SGP-fractie in Goedereede is op 19 Januari 2010 aan ons een nolltie aangeboden waarin hel 

eilandbrede SGP-overleg aandachtspunten formuleert voor de herindeling van Goeree-Overflakkee. 

4.3 Standpunten van andere belanghebbenden 

Naast de opvatlingen van de vier gemeenten hebben wij in de fase van het open overleg ook andere 

(overheids)organisaties om hun opvatting verzocht. De verslagen van de overleggen en/of reacties zijn 

opgenomen in de bijlage bij dit herindelingsontwerp. 

Intergemeentelijk Samenwerkingsverband Goeree-Overtlakkee 

Op 13 januari 2010 hebben wij overleg gevoerd met een delegatie van het dagelijks bestuur van hel 

Intergemeentelijk Samenwerkingsverband Goeree-Overflakkee (DB ISGO). Het DB ISGO heeft verwe

zen naar de slandpunten van de vier gemeenteraden. Als uiteindelijk sprake is van herindeling waarbij 

één gemeente wordt gevormd bestaat er geen onduidelijkheid over de positie van heilSGO. Dan vervalt 

de gemeenschappelijke regeling van rechtswege en wordl het ISGO ontbonden. Alle rechten en ver

plichtingen gaan dan over naar de nieuwe gemeente. Als drie gemeenten worden samengevoegd. is de 

situatie minder duidelijk. In dat geval blijft de gemeenschappelijke regeling van rechlswege in sland. 

Gelet op het voomemen van de vier gemeentebesturen om te komen tot één ambtelijke organisatie, zal 

er dan ook sprake zijn van opheffing van het ISGO. Daarmee blijft de vraag onbeantwoord hoe om Ie 

gaan met regionale vraagstukken en onderlinge bestuurlijke afslemming hierover. 

Waterschap Hollandse Della 

Op 13 januari 2010 hebben wij overleg gevoerd met een delegatie van het dageiijks bestuur van het 

Waterschap Hollarldse Della. Hel walerschap benadrukt dat mei alle gemeenten goed wordt samen

gewerkt en dat hel waterschap geen mening heeft over de bestuurlijke toekomst van de gemeenten. Het 

waterschap zal kennisnemen van de gekozen bestuurlijke oplossing. Wel wordt vermoed dat de ge

meente Goedereede zichzelf tekort zou kunnen doen als die gemeente zelfslandig blijft voor1bestaan bij 

fusie van de andere drie gemeenten. 
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Werkvoorzieningsschap Binnenhof 

Het dagelijks besluur van het Werkvoorzieningsschap Binnenhof heeft op 26 januari 2010 schriftelijk 

een reactie gegeven. Het bestuur van de gemeenschappelijke regeling realiseen zich dat hel niel meer 

dan volgend kan zijn aan de besluitvorming van de deelnemende gemeenten. Daarnaast vraagt het 

besluur aandacht voor de financiële consequenties van het beëindigen van de gemeenschappelijke 

regeling. 

Veiligheidsregio Rotterdam-Rijnmond 

Het dagelijks bestuur van de Veiligheidsregio Rotterdam-Rijnmond heeft op 7 december 2009 schriftelijk 

laten welen geen aanleiding Ie zien gebruik te maken van de uitnodiging. Zij staal in pnncipe positief 

tegenover de plannen en zal Zich conformeren aan de definitieve conclusies van de provincie. 

4.4 Conclusie 

Het proces van versterken van besluurskracht van hel lokaal bestuur op Goeree-Overflakkee kent een 

lange voorgeschiedenis. De vier gemeenlebesturen zijn van mening dat de huidige samenwerking niet 

voldoet. De Commissie Schutte heeft - na een vergelijking lussen een samenwerkingsmodel en een 

fusiemodel - geadviseerd om onder provinciale regie op een zo kort mogelijke tennijn Ie komen tol één 

gemeente Goeree-Overflakkee. 

Omdat de gemeentebesturen niet tot een gezamenlijk gedragen oplossing zijn gekomen, zijn wij op 

15 september 2009 de arhi-procedure gestan. Tussen 15 september 2009 en 1 februari 2010 hebben 

wij een open arhi-overleg gevoerd mei de colleges van Burgemeester en Wethouders van Dirksland, 

Goedereede, Middelharnis en Oostllakkee. Daarnaast hebben wij overleg gevoerd mei de gemeente

raad van Goedereede. het dagelijks bestuur van het ISGO en het dagelijks bestuur van het Waterschap 

Hollandse Della. HeL dagelijks bestuur van het Werkvoorzieningsschap Binnenhof en de Veiligheids

regio Rotterdam hebben schriftelijk gereageerd. 

Gedurende deze fase zijn door de betrokken gemeenten twee bestuurlijke varianlen bepleit: 

a. een samenvoeging van de gemeenten Dirksland, Goedereede, Middelharnis en Oostflakkee; 

b. een samenvoeging van de gemeenten Dirksland, Middelharnis en Oostflakkee (ergo Goedereede 

zelfstandig) met één ambtelijke organisatie voor de beide gemeentebesturen (3+1-variant). 

Andere varianten zijn daarmee niel (meer) aan de orde en zijn ook niet nader verkend.
 

Wij stellen vast dat de vier gemeenlen nietto! een eensluidende keuze voor de bestuurlijke toekomst
 

komen. Goedereede pleit voor de 3+1-varlant, onder meer vanwege het belang van lokale
 

vraagstukken. Dirksland. Middelharnis en Oostflakkee pleiten voor samenvoeging van de vier gemeen


ten op hel eiland vanuil hel principe van eenheid in bestuur, beleid en uilvoering.
 

De overige gesprekspartners kiezen voor een eilandbrede fusie dan wel zijn daarin neutraal (volgend).
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I 5.	 Op weg naar een standpuntbepaling 

In dit hoofdstuk gaan wij in op de criteria voor de afweging van herindelingsvoorstellen zoals die zijn
 

vastgesteld in het beleidskader herindeling van het Rijk en de provinciale nota 'Samenwerken aan de
 

kwaliteit van het lokaal bestuur in Zuid~Ho/land'.
 

5.1	 Beleidskader herindeling van het Rijk 

Een voorstel tol wijziging van de gemeenlelijke indeling geschiedt bij wet. Dit betekent dat hel parlement 

in laatste instantie beslist of een wijziging van de gemeenlelijke indeling al dan niel door kan gaan. De 

Minister van Binnenlandse Zaken en Koninkrijksrelaties hanteert hel Beleidskader gemeentelijke her

indeling. 011 beleidskader is een uitwerking van hel kabinetsbeleid voor gemeenlelijke herindelingen. 

Bovendien is het bedoeld als een houvast voor gemeenten en provincie bij discussies over gemeente

lijke herindelingen. Het beleidskader geefl een aanlal criteria voor de afweging van herindelings

voorstellen. Deze criteria zijn: 

a.	 Draagvlak 

Er moet sprake zijn van een zo optimaal mogelijk draagvlak voor het voorstel. Dit betekent dat 

niet alle betrokken gemeenten het met het voorslel eens moeten zijn of dat er binnen gemeenten 

geen opmerkelijke verschillen mogen bestaan. Het gaal erom dat tijdens de procedure is gewerkt 

aan een breed draagvlak en dat bij de beoordeling van het uiteindelijke voorstel aandacht wordt 

geschonken aan het draagvlak. 

b.	 Bestuurskracht 

De bestuurlijke en ambtelijke organisatie moel voldoende weerbaar zijn en in staat moelen zijn 

om zijn taken, bevoegdheden en verantwoordelijkheden goed uit te oefenen. Hel gaal erom dat 

de gemeente kwalitatief goed bestuur en goede dienstverlening kan leveren aan haar inwoners. 

die voldoen aan de eisen van deze lijd. 

c.	 Duurzaamheid 

De nieuwe gemeente moet goed zijn toegerust voor een langere periode. Voorkomen moet wor

den dal de nieuwe gemeenle binnen afzienbare termijn wederom bij een herindeling wordt be

trokken en aldus van de ene in de andere herindelingsdiscussie terechlkom!. Die mogelijkheid 

wordt niet alleen bepaald door omstandigheden binnen de nieuwe gemeente, maar ook in de om

geving. 

d.	 Interne samenhang 

De gemeente moet een logische, interne samenhang hebben die identiteit geeft aan de nieuwe 

eenheid. Die samenhang kan heel verschillende uitingsvormen hebben: culIureei, sociaal, eco~ 

nomisch, geografisch, enzovoorts. 

e.	 Regionale samenhang en evenwicht 

De gemeente moet een goede, effectieve besluurtijke partner zijn voor omringende gemeenlen en 

een bijdrage kunnen leveren aan intergemeentelijke samenwerking. Voorkomen moel worden dat 

'restproblematiek' ontstaat Door de vorming van een nieuwe gemeenle mogen buurgemeenlen 

niet in een beklemde positie geraken, waardoor het toekomstperspectier van deze gemeenten 

ongunsüg beïnvloed wordt. 
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f.	 Planologische ruimtebehoeNe 

Een voorslel lol herindeling of grenswijziging kan zijn oorsprong hebben in de beantwoording van 

ruimlelijke knelpunten. Ruimlelijke knelpunten dienen zich aan wanneer een gemeente niet goed 

in staat is haar functies - van lokale of regionale aard - op het eigen grondgebied te vervullen en 

door de buurgemeenten ook niet in staal wordt gesteld die luncties op hel grondgebied van die 

buurgemeenten te vervullen. Het heeft de voorkeur van het kabineI dat grensoverschrijdende 

problemen of vraagslukken door middel van samenwerking warden aangepakt. Wanneer de 

provincie nie"emin vaststelt dat samenwerking voor het betreffende ruimlelijke knelpunl geen 

begaanbare weg is. moet de provincie het antwoord van herindeling of grenswijziging kunnen 

kiezen. 

In hel beleidskader gemeenlelijke herindeling van Binnenlandse Zaken en Koninkrijksrelaties wordt 

gesteld dal het denkbaar is dal er geen overeenstemming beslaat tussen gemeenten die zijn betrokken 

bij een herindelingsdiscussie over de gewensle oplossing. Uit hel uitgangspunt van herindeling van 

onderop vloeit voort dal de betrokken provincie in dat geval aan zet is een afweging te maken om hel 

initiatief lol een herindelingsvoorstel te nemen op grond van haar verantwoordelijkheid voor het lokaal 

bestuur binnen de provinciale grenzen. 

5.2	 Provinciaal beleidskader 

Provinciale Staten van Zuid-Holland hebben op 25 maart 2009 de nota 'Samenwerken aan de kwaliteit 

van het lokaal bestuur' vastgesteld. Daarin geven Provinciale Staten aan dat zij van gemeenten ver

wachlen dat gemeenten zullen zoeken naar een zo groot mogelijk draagvlak voor een duurzame en 

toekomstbestendige oplossing die recht doet aan de constateringen in lokale en regionale bestuurs

krachlonderzoeken. Daarnaast verwacht de provincie dat die oplossing een adequaal antwoord biedt 

voor loekomstige ontwikkelingen op lokaal en regionaal niveau. De praktijk van de afgelopen jaren laai 

zien dat in sommige gevallen gemeenten er zelf niet uitkomen. Dan zal de provincie zo nodig de knoop 

doorhakken. 

Aanvullend op de rijkscriteria hebben Provinciale Staten de volgende uitgangspunten voor beoordeling 

van samenwerkingsmodellen, gemeentelijke herindelingen en grenscorrecties geformuleerd: 

•	 De voorkeuren van gemeentebesturen, waarbij de provincie hecht aan initiatieven van onderop. 

•	 De uitspraken van de betrokken gemeentebesturen over nul en noodzaak van mogelijke 

grenscorreclies met buurgemeenten. 

•	 De regionale opgaven in een gebied; de gemeenten moeten met een regionale blik naar zichzelf en 

de andere gemeenten kijken. 

•	 Een duurzaam, besluurskrachlig en consistenf eindbeeld voor hel gehele gebied. 

•	 De ruimtelijk-economische ontwikkelingsmogelijkheden van de centrumgemeente verdienen mei 

urgentie aarlzienlijke verslerking waarbij altijd de vraag aan de orde is of een (beperkte) grenscor

rectie vaar deze gemeente voldoende is. 

•	 GeleI op de grote opgaven en hel dynamisch karakter van het gebied (voor zover van toepassing), 

behoeft de bestuurskrachl van de meeste inliggende gemeenten belangrijke versterking. 

•	 Naast bestuurskracht en ruimte ÎS ook 'ownership' essen(ieel: ambities en vraagslukken verdienen 

een verantwoordelijke en daadkrachtige probleemeigenaar; stroperigheid in besluitvormingsproces

sen moeten daarmee worden aangepakt. 

•	 In hel algemeen word I de bestuurlijke herslructurering van een gebied niel gediend met opdeling 

van gemeenten over nieuwe gemeenten. 

24 



Herindelingsonfwerp Goeree-Overl1akkee 

Pro.... inciale Staten stellen dat deze uitgangspunten richtinggevend zijn, maar niet absoluul. Daarnaast is 

tussen deze uitgangspunten geen h,èrarchie aangebracht. 

5.3 Overwegingen bij de standpuntbepaling 

Wij hebben gemeenten tot 15 september 2009 alle gelegenheid geboden zelf met een adequate oplos

sing te komen voor de versterking van het lokaal bestuur op Goeree-O....erflakkee. Wij zijn van mening 

dat de gemeentelijke initiatieven hiertoe tot onvoldoende resultaal hebben geleid. Gedurende de fase 

van het open arhi.-overleg hebben de gemeenten twee ....arian1en ingebracht die wij hebben getoetst aan 

de rijkscrileria en de criteria \,Ian Provinciale Slaten. Het resuitaat van deze toetsing geven wij aan in hel 

volgende hoofdsluk. 

5.4 Conclusie 

Op basis .... an de criteria in hel beleidskader gemeentelijke herindeling van Binnenlandse Zaken en 

Koninkrijksrelaties. onze nota 'Samenwerken aan de kwaliteit van het lokaal bestuur in Zuid-Holland', het 

advies van de Commissie Schutte en ons Coamieakkoord 'Duurzaam denken, dynamisch doen' nemen 

wlj met dil herindelingsvoorstel onze verantwoordelijkheid voor de versterking van de k.waliteit van het 

lokaal bestuur op Goeree-Overflakk.ee. Deze verantwoordelijkheid gaat uil boven de belangen van 
afzonderlijke gemeenten. 
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6. Het voorstel 

In dit hoofdstuk gaan wij in op onze keuze voor de bestuurlijke loekomst van Goeree-Overflakkee. Bij de 

toelichting op onze keuze gaan wij aan de hand van de criteria in het beleidskader herindeling en ons 

provinciaal beleidskader in op de in het open arhi-overleg aangedragen varianten en aandachlpunten. 

6.1 Onze keuze uit de ingebrachte herindelingvarianten 

In de fase van hel open arhi-overleg hebben de gemeentebesturen twee varianten ingebrachl: 

•	 de 3+1-varianl; 

•	 eilandbrede samenvoeging van de vier gemeenten. 

Bij de 3+1-varianl worden de gemeenten Dirksland, Middelharnis en Ooslfiakkee samengevoegd lol één 

gemeente. Deze gemeenle en de (zelfstandig gebleven) gemeente Goedereede staan gezamenlijk voor 

de belangen en opgaven van het eiland. De twee gemeenten vormen één ambtelijke organisatie. De 

bestuurlijke afstemming over de eilandbrede (gezamenlijke) opgaven is niet uiigewerkt. Wij stellen 

daarbij vasl dal er geen helderheid wordt geboden op welke wijze de gemeenten lot overeenstemming 

komen indien dil noodzakelijk is in het belang van het eiland. 

Bij een eilandbrede samenvoeging van de gemeenten Dirksland, Goedereede, Middeiharnis en 

Oostflakkee is er sprake van één rechtstreeks gekozen gemeentebestuur met één ambtelijk apparaat 

dal verantwoordelijk en aanspreekbaar is voor eenheid van besluur. beleid en uilvoering op het eiland. 

Gezien hel belang van: 

•	 de opgaven waar de gemeenten op het eiland gezamenlijk voor Slaan; 

•	 een duurzaam, besluurskrachtig en con sisten I eindbeeld voor hel gehele gebied; 

•	 de noodzakelijke eenheid van besluur, beleid en uitvoering op het eiland ('ownership'); 

•	 hel verminderen van besluurlijke drukte op het eiland; 

•	 de standpunten die de vier gemeenteraden hebben ingenomen naar aanleiding van het rapport van 

de Commissie SchuIIe; 

•	 het doorbreken van de patstelling over besluurlijke toekomst die daarmee is onlstaan;
 

• een heldere bestuurlijke aansturing van gezamenlijke eilandbrede ambtelijke organisatie:
 

kiezen wij voor samenvoeging van de gemeenten Dirksland, Goedereede, Middelharnis en Oostflakkee
 

tot één gemeente. 

Uil de gevoerde overleggen concluderen wij dal er sprake is van een regionaal gewenste herindeling, 

gericht op het komen tot één gemeentelijk besluur voor het gehele eiland. Daarbij zijn wij. op basis van 

ons provinciaal beleidskader. van mening dal het. gezien de hierboven genoemde belangen, niel ge

wenst is dal één gemeente een regionaal gewenste herindeling tegenhoudt. 

6.2 Toelichling van ons voorslel 

In de aanloop naar de arhi-procedure en gedurende de fase van het open arhi-overleg zijn door de ver

schillende colleges van Burgemeester en Wethouders, de gemeenteraden en afzonderlijke politieke 

partijen varianten en aandachlspunten voor de toekomst van het lokaal bestuur op hel eiland inge

bracht. 
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Hieronder lichten wij ons voorstel toe aan de hand van de criteria uit het beleidskader 'Gemeentelijke 

herindeling' van de Minister van Binnenlandse Zaken en Konlnkrijksrelalies aangevuld met een aantat 

overige aspecten Wij gaan daarbij ook In op de lot op heden Ingebrachte punten. 

a. Draegvlak 

Wij dienen ons oordeel over hel draagvlak van onze keuze Ie baseren op de ~tandpunten(voorkeuren) 

van de betrokken gemeenteraden. Gemeenten zijn zelf velantwoordehjk voor het betrekken van de 

Inwoners en andere belanghebbenden bij het herif\dehngsproces. Na de vaststelling van dit VQOf

liggende herindelmgsontwerp dienen de gemeentebesturen het maatschappelijke draagvlak voor een 

beoogde gemeenlelijke herindelmg Ie verkennen. Hier kunnen wij derhalve alleen een beeld ~chetsen 

van de activiteiten lol OP heden. Dit beeld ,s ondermeer gebaseerd op de antwoorden van de colleges 

van Burgemeester en WethoudeIS gedurende de lase van het open arhi-overleg (zie bijlagen bij de 

verslagen). 

De gemeenteraden van Dirtsland, Middelharnrs en Oostflakkee hebben zich voor deze samenvoegmg 

uitgesproken. De gemeenteraad van Goedereede krest voor zelfstandigherd. 

Op 15 december 2008 heeft hel comité 'Eén Goeree-Overflakkee, Je kunt er niet omheen I' een open 

brie' gezondefl aan de Commissaris van de Koningin en de Goeree-Overflakkeese besluurders waann 

z~ pleiten voor samenveeging van de vier gemeenten door het bundelen van kennis, kracht en kunde 

om te komen lot één vitaal Goeree-Overflakkee. 

Naar aanleldmg van hel rappon van de Commissie Schutte hebben de vier gemeenlen in mei 2009 een 

gezamenlijke brochure huis-aan-hul~ verspreid over de bestuurlijke toekomst van hel eiland. Voor elk 

van de betrokken gemeenten geldt dat Inwoners en maatschappelijke organisaties gelegenheid hebben 

gehad hun standpunt kenbaar te maken In de beanlwoording op onze vragen (bijlage bij brief van 

15 september 2009) hebben de colleges van Burgemeester en Wethouders geschelst op welke wijze 

dal is gebeurd' 

In Dirksland heeft de gemeenlelaad de bestuurlljke loekomst van de gemeente regelmal1g geagen


deeld, waarbij de betrokkenheid vafl inwoners genng was. Naar aafllelding van het rapport van de
 

CommiSSie Schulle IS een bewonersavond georganiseerd waar ruim 60 personen aanwezig waren
 

Van hen was de overgrote meerderheid vOOr herindeling.
 

In Goedereede IS een schriftelijke eflquêle gehouden onder alle kiesgerechtigde inwoners. Hen is
 

een keuze voorgelegd tussen zelfstandigheid (met intensieve samenwerking) en fusie van de ge


meente met de andere ellandgemeeflten. Van de 5.426 ofltvangen geldige antwoordkaanen (op


komst 62%) heert 69% Zich uitgesproken voor zellstlmdigheid van Goedereede en 11% voor fUSie
 

De gemeenteraad heelt deze Uitslag zwaar lalen meewegen rn zijn besluitvorming.
 

tn Mlddelhamis heen de gemeenteraad een aparte informerende raadsvergadeling belegd. In
 

verhouding tol andere raadsvergaderingen was de opkomst van inwoners daarbil goed Ie noemen.
 

In Oostflakkee heelt de gemeenteraad meI inwoners gesproken. Van de circa 30 aanwezigen heb


ben f\ personen Ingesproken, allen voor fUSie De gemeenteraad heeft samen mel de aanwezige
 

Inwoners een aantal rafldvootWaarden voor de eilandelijke fusie geformuleerd
 

Bij een herindelingsproces is het sireven gericht op het bereiken van een zo grool mogelijk bestuurlijk 

draagvlak. In het Beleidskader gemeentelijke herindeling is aangegeven dat draagvlak niet altijd unani

miteit van slafldpunt hoeft te betekenen. WIJ zijn van menmg dat SÎnds 2007 voldoende gezocht is naar 

draagvlak VQOr een gezamenliike oplOSSing voor de bestuurlijke loekomst van het eiland. 
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GeleI op de door de gemeenten onderkende noodzaak Ie komen tot verslerking van het lokaal bestuur 

op Goeree-Overflakkee en het ontbreken van voldoende bestuurlijk draagvlak voor de 3+ '-variant con

cluderen wij op basis van het vorenstaande dat er sprake is van ruim voldoende draagvlak voor een 

regionaal gewenste herindeling, gericht op het komen tol één gemeentelijk bestuur voor het gehele 

eiland. 

b. Bestuurskracht 

Met de vier gemeenten zijn wij van mening dat de bestuurskracht van het lokaal bestuur op Goeree

Overflakkee versterkt moet worden en dat de huidige 'samenwerking daarvoor onvoldoende perspectief 

biedt. Met de keuze voor samenvoeging van de vier gemeenten ontslaat één eilandbestuur dat verant

woordelijk is voor de noodzakelijke eenheid van bestuur, beleid en uitvoering op hel eiland. De nieuwe 

gemeente zal beter in staat zijn de lokale. bovenlokate en regionale opgaven en vraagstukken adequaat 

voor de langere termijn op te pakken. De keuze voor samenvoeging van de vier gemeenten betekent 

een substantiële vermindering van de bestuurlijke drukte op het eiland waardoor de siagkrachl van hel 

lokaai bestuur wordt versterkt 

Alhoewel uit de bestuurskrachtmeting van Goedereede in 2007 een beeld naar voren komt dat de 

huidige bestuurskracht van de gemeente toereikend is. stellen de onderzoekers helder dat de toekom

stige bestuurskracht niet los kan worden gezien van de toekomst van het eiland. Een keuze voor de 

door Goedereede ingebrachte 3+'-variant komt naar ons oordeel onvoldoende tegemoet aan de nood

zakelijke vermindenng bestuurlijke drukte en vergroling van de eenheid van bestuur, beleid en uitvoe

ring. Een dergelijke keuze betekent een suboptimale versterking van de lokale bestuurskracht op hel 

eiland. 

c. Duurzaamheid 

Wij zijn van mening dat samenvoeging van de gemeenten Dirksland, Goedereede, Middelharnis en 

Oostflakkee de meest duurzame oplossing is voor de noodzakelijke versterking van het lokaal bestuur 

op het eiland. Een keuze voor de 3+'-variant heeft een beperkte duurzaamheid vanwege de (bestuur

iijke en ambtelijke) afstemmingsproblematiek voor eitandelijke opgaven en de (ambtelijke) kwetsbaar

heid van Goedereede. Gezien de duidelijke geografische afbakening van het gebied is er geen aanlei

ding andere gemeenten bij dil voorslelte betrekken. Er is geen sprake van grenscorrecties of opdeling 

van gemeenten. 

d. Interne samenhang 

De vier gemeenten Dirksland. Goedereede, Middelharnis en Oostflakkee vormen samen het eiland 

Goeree-Overflakkee. Er is daarmee sprake van een logisch afgebakende sociaal-geografische eenheid. 

De gemeenten hebben een sterke gezamenlijke oriëntalie op de opgaven voor het eiland. Bij een keuze 

voor de 3+1-varianl dient bestuurlijke afstemming lussen de beide gemeenten georganiseerd te worden 

om samenhang in beleid en uitvoering Ie realiseren. De keuze voor een samenvoeging van de vier 

eilandgemeenten leidt tol een regionaal consistent eindbeeld waarin één democratisch rechlslreeks 

gekozen bestuur zorg draagt voor de afwegingen len aanzien van hellolale gebied. 
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Alhoewel hel eiland een geografisch geheel vormt, kent ieder dorp van oudsher zijn eigenheidlidentiteit. 

Wij zÎen het als de primaire taak van het nieuwe gemeentebestuur de bestuurlijke inrichting van de 

nieuw te vormen gemeente op een zodanige wijze vorm en inhoud te geven dat daarbij recht wordt ge

daan aan de verschillen tussen dorpen en identiteit van de inwoners, maar tegelijkertijd verbindingen 

worden gelegd hier1ussen. Wij zijn van mening dat daarbij expliciel aandacht moet worden besteed aan 

de relatie met inwoners. maatschappelijk middenveld en bedrijfsleven. 

In de Ontwerp Regionale StructuUlvisie Goeree~Overflakkee presenteren de vier gemeenten op Goeree

Over11akkee hun gezamenlijke visie op de toekomstige ontwikkeling van hel eiland lol 2D3D. Onderdeel 

van deze visie is de kernenprofilering. Deze kernenprofilering is het ruimtelijk-economisch kader op hel 

gebied van wonen. zorg, verblijfsmogelijkheden, winkels, maatschappelijke voorzieningen. 

bereikbaarheid en leefbaarheid. Een belangrijk onderdeel is het revitaliseren van cultuurhistorisch 

waardevolle kernen en havens. Vanuit behoefleramingen, doelgroepen, marktvraag en ruimtelijke 

kwaliteiten willen de gemeenten Indicatieve woningbouwprogramma's de komende 20 jaren kwalitatief 

hoogwaardig invullen. De kemenprofilering onderscheidt de volgende kernen: 

streekcentrum, waarbinnen naar een knooppunt van voorzieningen, cultuur, onderwijS en vfljelijd 

wordt gestreefd; 

verzorgingskern, vernieuwen en versterken winkels en woonzorgcomplexen; 

steunkern, dorpsvernÎeuwing en clusteren van voorzieningen met zorgsleunpunten: 

kleine woonkern. verbeteren van leefbaarheid en woonomgeving. 

In het bestuurlijk overleg van 19 januari 2010 hebben de colleges van Burgemeester en Wethouders 

aangegeven met hel vraagstuk van de leefbaarheid en profilering van kernen aan de slag Ie zijn, de 

wijze waarop de belangen van dorpen en kernen worden gepositioneerd maakt hier onderdeel van uit. 

Binnen diverse politieke partijen is eilandbreed de afgelopen periode van gedachten gewisseld over de 

bestuurlijke toekomst van het lokaal bestuur. Door de SGP-fractie in Goedereede is op 19 januari 2010 

aan ons een notihe aangeboden waarin het eilandbrede SGP-overleg aandachlspunten formuleert voor 

de herindeling Goeree-Overflakkee. 

Wij achten het van belang de dienstverlening aan inwoners, maatschappelijk middenveld en bedrijfs

leven op peil Ie houden en Ie versterken, De nieuwe gemeenIe dienl optimaal dienstbaar te zijn aan de 

onderscheidenlijke gemeenschappen. Het is aan de gemeenteraad een keuze Ie maken voor het 

kwalileltsniveau van de dienslverlemng van de nieuwe gemeente. De gemeentebesturen zullen voor

bereidingen dienen Ie gaan treffen om de dienstverlening van de nieuwe gemeente op peil te houden. 

Wij zIjn van mening dal de fysieke afs!and{en) op het eiland voor de meeste inwoners, maatschappelijk 

middenveld en bedrijfsleven geen knelpunt zal zijn, ook omdat voor de meesle inwoners geldt dat zij niet 

frequenl een gemeentehuis bezoeken. 

e. Regionale samenhang en evenwicht 

De regio Goeree-Overflakkee omvat de vier gemeenten op het eiland. Vanwege hel belang van de 

regionale samenhang en het bestuurlijk evenwicht van het eiland kiezen wij voor samenvoeging van de 

vier gemeenten en niet voor de 3+1-variant. Bovendien betekent een keuze voor de 3+1-variant een 

onvoldoende vermindering van bestuurlijke drukte op het eiland. Samenvoeging van de vier gemeenlen· 

belekent een versterking van het eiland ten opzichte van de bestuurlijke partners zoals provinde(s), Rijk 

en de Rotterdamse regio doordat nU één bestuurlijk verantwoordelijke probleemeigenaar ontstaat 

('ownership'). 
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f Planologische ruimlebehoefle 

Het voorstel tol herindeling van de gemeenten Dirksland, Goedereede, Middelharnis en Oostflakkee 

vindt zijn oorzaak niet in de noodzakelijke beantwoording van ruimtelijke knelpunten, De samenvoeging 

van de vier genoemde gemeenten levert slechts in bestuurlijke zin (minder bestuurlijke drukte, meer 

slagvaardigheid) een bijdrage aan de oplossing van regionale ruimtelijke opgaven. 

6.3 Conclusie 

Gezien het belang van eenheid van bestuur, beleid en uitvoering voor de toekomst van het eiland 

Goeree-Overflakkee kiezen wij voor samenvoeging van de gemeenten Dirksland. Goedereede, 

Middelharnis en Oostflakkee tot één gemeente. 

Wij zijn van mening dat sinds 2007 door gemeenten, provincie en de Commissie Schutte op verschil

lende wijzen is gezocht naar draagvlak voor een gezamenlijke adequate oplossing. Wij constateren dat 

die zoektocht niet heeft geleid tot unanimiteit bij colleges van Burgemeester en Wethouders en raden 

van de vier gemeenten: Dirksland, Middelharnis en Oostflakkee kiezen voor samenvoeging van de vier 

gemeenten '01 één gemeente. Goedereede kiest voor zelfstandigheid in de 3+1-variant. Vanwege het 

belang van eenheid van besluur, beleid en uitvoering voor de opgaven van Goeree-Overflakkee achten 

wij dat er ruim vOldoende draagvlak is voor een regionaal gewenste herindeling gericht op het komen tot 

één gemeenlelijk besluur voor hel gehele eiland. 

MeI de samenvoeging van de vier gemeenten ontstaat één eilandbestuur met één ambtelijke organisatie 

dal beter in staat zal zijn lokale, bovenlokale en regionale vraagstukken adequaat voor de langere 

termijn op te pakken. Daarnaast betekenI de samenvoeging van de vier gemeenten een substantiële 

vermindering van de bestuurlijke drukte waardoor de slagkracht van het lokaal bestuur wordt versterkt 

('ownership'). 

Door de geografische afbakening van het gebied is de keuze voor samenvoeging van de vier gemeen

len duurzaam. Daarbij is deze keuze meer duurzaam dan de keuze voor de 3+ l-variant vanwege de 

afstemmingsproblematiek voor eilandelijke opgaven en de kwetsbaarheid van Goedereede. 

Vanwege de ligging van de gemeenten op een eiland is er sprake van een logisch afgebakend sociaal

geografisch gebied. De gekozen kernenprofilering vormt een goede basis voor het verder vorm en 

inhoud geven van het profiel en de strategische visie (waaronder kernenbeleid, dienstverlening) van de 

nieuwe gemeente. 
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I 7. Financiële gevolgen 

In dil hoofdstuk gaan wij op hoofdlijnen in op de financiële gevolgen van de samenvoeging van de vier 

gemeenten tol een nieuwe gemeente. Daarnaasl gaan wij in op het financieel toez~cht op de gemeen

ten. Voor een uIIgebreider overzicht van de financiële gevolgen verwijzen wij u naar het financieel 

onderzoek naar herindelingsvarianten. 

7.1 Gemeen1efinanciën 

In de fase van hel open arhi-overleg heeft het college van Burgemeester en Wethouders van
 

Oostflakkee verzocht om een bijdrage van de provincie vanwege de bijzondere situatie bij de samen


voeging van de vier gemeenlen inclusief de twee gemeenschappelijke regelingen waarbij sprake is van
 

een gelijktijdige krimp van hel gemeentefonds. Wij kunnen niet tegemoet komen aan dit verzoek, maar
 

zullen daar waar mogelijk is dit verzoek overbrengen aan de beheerders van het gemeentefonds.
 

Wij hebben met de vier gemeentebesturen afgesproken een financieel onderzoek naar herindelings


varianten te taten uitvoeren. Dit onderzoek is uitgevoerd door FinanCieel Toezicht van de provincie Zuid


Holland in samenwerking met het Ministerie van Binnenlandse Zaken en Koninkrijksrelaties. In het
 

onderzoek zijn Iinanciële consequenties van de de twee ingebrachte varianten: eilandbrede samenvoe


ging van de vier gemeenten (variant I) en de 3+1-variant in beeld gebracht (variant 11).
 

In d't hoofdsluk nemen wij de belangrijkste elementen uit het financieel onderzoek naar henndelings


varianten over; voor nadere delails verwijzen wij u naar hel onderzoek zelf.
 

Algemeen
 

Voor de vier gemeenten geldl dal de begrotingen onder druk staan door economische crisis. Dirksland
 

en Goedereede hebben al maatregelen getroffen die leiden tot een sluitende meerjarenraming.
 

Middelharnis en Oostflakkee laten dit daarentegen over aan de nieuwe colleges en gemeenteraden.
 

Bij samenvoeging van ge~eenlen wijzigt de algemene uitkering in het gemeentefonds. In onderstaande
 

tabel geven wij een overzicht van de mutaties:
 

Herindelinasvarianten 

I. Dirksland. Goedereede. Middelharnis en OOstflakkee 

11. Dirksland, MiddelharnIS en OOstflakkee 

Mutatie algemene uitkering 

In absolute Bedragen per 

bedraoen Ix € 11 In%'----- inwoner (x € 1) 

·1301000 - 3,01 - 27 

- 871000 - 2.62 - 24 

De tijdelijke verdeelmaalstaf herindeling is bedoeld om in de frictiekosten tegemoet Ie komen. Deze 

tijdelijke maatstaf zou op basis van de inwonersgegevens van 2009 uitkomen op de volgende bedragen: 

Totale opbrengst tijdelijke verdeelmaalstaf herindeling 

(x € 1) 

Heflndelinasvarianlen In absolute bedraQen Bedraaen per inwoner 

I. Dirksland, Goedereede. Middelharnis en Oostflakkee 12.534.821 262 

~,,~, =D";rk"s"l"and=,-,M";",d=d=.'"ha=rn";s,-=.n"-,Oo=s,,,"',,a,,k-,k.,,.~ ~ 8".=2=3_'c,,,7,,0=6 "'2"'2,,7 ...J 
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Herinde/ingsontwerp Goeree·Over1lakkee 

Deze bedragen zouden voldoende moeten zijn om de lasten van de zogenaamde frictiekosten op Ie 

vangen. Voor de volledigheid wordt nog opgemerkt dat de tijdelijke verdeelmaatslaf herindeling met 

Ingang van 2009 is verruimd. waardoor gemeenten die herindelen een hoger bedrag ontvangen dan 

voorheen, 

Herindelingsvariant I: samenvoeging Dirksland, Goedereede, Middelharnis en Oostflakkee 

Om de financiële stanpositie van deze variant te bepalen zijn de actuele cijfers van en gegevens over 

de gemeenten Dirksland, Goedereede, Middelharnis en Oostflakkee samengevoegd en herberekend. 

Woonlastendruk 
Bij het berekenen van de woonlaslendruk (op basis van een woning met een WOZ-waarde van 

€ 250.000. voor overige waarden zie financieel variantenonderzoek) is uitgegaan van het gelijktrekken 

van de percentages van de OlB en de tarieven van de afvalsloffenheffing en de rioolrechten in de 

herindelingsvariant (overigens is alleen bij de OlB onmiddellijke harmonisatie verplicht, bij de twee 

andere belastingen kan de harmonisatie eventueel gefaseerd over twee jaar ingevoerd worden). Oe 

gevolgen van deze harmonisatie zijn, zoals uit onderstaande tabel blijkt. voor de inwoners van de 

huidige gemeenten verschillend (steeds voor een eigenaar/gebruiker met een meerpersoons

huishouden) gebaseerd op de tarieven 2010: 

Gemeente 
Oude woonlasten· 

druk2 
Nieuwe woon· 

lastendrukJ Verschil Verschil in % 

Dir1<.sland 

Goedereede 

Middelharnis 

Oostflakkee 

760 

681 

591 

809 

682 

682 

682 

682 

·78 

1 

91 

-127 

·10,3% 

0,1% 

15.5% 

-15,7% 

Bedragen, € 1.00 

Bij een gelijkblijvende totaalopbrengst gaan de inwoners van Dirksland en Ooslflakkee bij harmonisatie 

van de tarieven minder aan woonlasten betalen. De inwoners van Middelharnis gaan bij harmonisatie 

meer aan woonlasten betalen. 

Herindelingsvariant 11: samenvoeging Dirksland, Middelharnis en Oostflakkee 

Om de finanCiële slartpositie van deze variant te bepalen zijn de actuele cijfers van en gegevens over 

de gemeenten Dirksland. Middelharnis en Oostflakkee samengevoegd en herberekend. In deze variant 

gaal de gemeenIe Goedereede als zelfstandige gemeente verder, 

Woonlastendruk 

Bij het berekenen van de woonlaslendruk (op basis van een woning mei een WOl-waarde van 

€ 250.000.00. voor overige waarden zie financieel variantenonderzoek) is uHgegaan van het 

gelijktrekken van de percentages van de OlB en de tarieven van de afva/sloffenheffing en de 

rioolrechten in de herindelingsvariant (overigens is alleen bij de alS onmiddellijke harmonisalie 

verplicht, bij de twee andere belastingen kan de harmonisatie eventueel gefaseerd over twee jaar 

ingevoerd worden). 

Op basis van belastingverordening en gemecntelondsuiLkering, 
J 

Op basis van gewogen gemiddelde. 
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Herindelmgsonlwerp Goeree-Overflakkee 

De gevolgen van deze harmonisatie zijn, zoals uit de volgende tabel blijkt, voor de inwoners van de 

huidige gemeenten verschillend (steeds voor een eigenaarlgebruiker met een meerpersoons

huishouden) gebaseerd op de larieven 2010: 

Oude woonlasten- NIeuwe woonlas· 
Gemeente druk· tendruk~ 

690 

690 

690 

- . 68' 

Dirksland 

Middelharnis 

Oostflakkee 

760 

591 

B09 

Goedereede 681 

Verschil 

-70 

99 

C- -119 

nll1 

Verschil in % 

-9.2(1/(1 

16.9% 

-14.7% 

nll1 

Bedragen Ä € 1,00 

Bij een gelijkblijvende tolaalopbrengst gaan de inwoners van Dirksland en Oostflakkee bij harmonisatie 

van de tarieven minder aan woonlasten betalen. De inwoners van Middelharnis gaan bij harmonisatie 

meer aan woonlaslen betalen. 

7.2 financieel toezicht 

In de Wet arhi. anikei 21. IS vastgelegd dal met ingang van de dag waarop een gemeente blijkens een 

herindelingsontwerp in aanmerking komt om Ie worden opgeheven. door ons aangewezen besluiten van 

raden en colleges van Burgemeester en Wethouders van de betrokken gemeenten onze goedkeuring 

behoeven. Dit toezicht blijft van krachl tol de datum van herindeling, Doel hielVan is om te voorkomen 

dat gemeenten die bij een herindeling worden betrokken een zodanig financieel beleid gaan voeren, dat 

de nieuwe gemeente in een financieel ongunstige startpositie wordt gebracht. 

Met de vaststelling van dit voorliggende herindelingsontwerp Goeree-Overflakkee geldt daarmee dal de 

gemeenten Dirksland, Goedereede, Middelharnis en Oostflakkee met ingang van heden vallen onder 

preventief arhi-toezicht vanwege de beoogde herindeling. WIJ zullen hierover separaat nadere afspraken 

maken meI de vier gemeenten. 

7.3 Conclusie 

De beide ingebrachle herindelingsvarianten zijn op een aantal onderdelen met elkaar vergeleken. Een 

belangrijke conclusie uit het financieel onderzoek naar herindelingsvarian1en is dat de financiële start

positie van beide varianten voldoende is. maar die van de 3+1-variant is minder sterk dan die van de 

variant ei1andbrede samenvoeging van de vier gemeenlen. Dit komt doordat twee van de drie gemeen

ten een mindere financiële positie hebben. Ook hier ge'dl dat de mate waarin de desbetreffende ge

meenten erin slagen om de meerjarige tekorten te dekken van groot belang is voor de financiële start

positie van de nieuw te vormen gemeente. De gemeenten Middelharms en Oostflakkee hebben van

wege de verkiezingen in maan 2010 nog geen maatregelen getroffen om hun meerjarenraming sluilend 

le maken, Ook de schuldposi\ie van de eilandbrede gemeente is minder dan die van de 3+1-vanant. 

Samenvoeging van de vier gemeenten op Goeree-Overflakkee leidt tot een financieel levensvatbare 

nieuwe gemeente. 

Op basis \lan betasling\lerordening en gemeenlefondsultkering
 

Op baSÎS \lan gewogen gemiddelde.
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Herindelingsontwerp Goeree·Overflakkee 

ca. Vervolg procedure 

In dit hoofdstuk gaan wij in op de verdere procedure nu onze keuze is bepaald met het voorliggende 

herindeiingsontwerp. Wij gaan in op hel kenbaar maken van zienswijzen door een ieder en de gemeen

teraden in het bijzonder. Daarnaast lichten wij een aantal personele aspecten toe. 

8.1 Vervolg van de procedure 

Op basis van artikel 8. lid 3. van de Wet algemene regels herindeling (Wet arhi) leggen de çolleges van 

Burgemeester en Wethouders van de betrokken gemeenten het herindelingsontwerp binnen twee 

weken na ontvangst gedurende acht weken ter inzage op de gemeentesecretarie. Wij verzoeken hen 

her herindelingsontwerp vanaf 15 maart 2010 lol en meI 10 mei 2010 ter inzage te leggen zodat een 

ieder gelegenheid wordt geboden zijn zienswijze over het ontwerp kenbaar maken aan Gedeputeerde 

Staten van Zuid-Holland. 

Wij organiseren op 8 april 2010 een informatieve bijeenkomst in het gebied waarop wij onze keuze 

zullen toelichten en inwoners de gelegenheid willen bieden het gesprek aan te gaan over deze keuze. 

Op basis van artikel 8. lid 4. van de Wet arhi kunnen de gemeenteraden van de betrokken gemeenten 

tot uiterlijk drie maanden na ontvangst van het herindelingsontwerp hun zienswijze kenbaar maken aan 

Gedeputeerde Staten. Wij verzoeken de gemeenteraden bij hel kenbaar maken van hun zienswijze zich 

rekenschap te geven van de ingekomen zienswijzen. Het is immers de verantwoordelijkheid van hel 

gemeentebestuur om lokale opvattingen en belangen tegen elkaar af te wegen en derhalve is het van 

belang om het maatschappelijk draagvlak voor een beoogde gemeentelijke herindeling te bepalen. 

Na het einde van de periode voor het kenbaar maken van zienswijzen zullen wij aan Provinciale Staten 

een voors lel VOOr een herindelingsadvies doen. Op basis van artikel 8, lid 5, van de Wel arhi stellen 

Provinciale Staten uiterlijk vier maanden na afloop van de termijn waarop de gemeenteraden hun 

zienswijze kenbaar kunnen maken het herindelingsadvies vast. 

Provinciale Staten zullen het vastgestelde herindelingsadvies aan de Minister van Binnenlandse Zaken 

en Koninkrijksrelaties zenden. In artikel 11 van de Wet arhi is bepaald dat. indien de minister besluit op 

basis van een herindelingsadvies van Provinciale Staten een voorstel voor samenvoeging van gemeen

ten (in de vorm van een wet) te doen, hij dit voorstel binnen vier maanden na onlvangsl van het 

herindelingsadvies aan de minisierraad zendt. 

Nadal Provinciale Slalen hel herindelingsadvies hebben vastgesleid en verzonden aan de Minister van 

Binnenlandse Zaken en Koninkrijksrelalies, is hij verantwoordelijk voor het verdere traject langs de 

ministerraad. Raad van State. Tweede Kamer en Eerste Kamer. 

Na vaslslelling en pubiicatie van de Wel tol samenvoeging van de betreffende gemeenlen Ireedt de 

samenvoeging op 1 januari van hel jaar daaropvolgend in werk.ng. Naar verwachting is dat op 1 januari 

2013. 
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Herindelingsontwerp Goeree-Overffakkee 

Indien nodig of gewenst zullen wij bevorderen dat de gemeenten Dirksland, Goedereede, Middelhamis 

en Oostftakkee tijdig alle voorbereidingen lreffen om de nieuwe gemeente op een goede wijze van start 

te kunnen lalen gaan. 

8.5 Conclusie 

De colleges van Burgemeester en Wethouders van Dirksland, Goedereede, Middelharnis en 

Oostflakkee leggen vanaf 15 maart 2010 tot en met 10 mei 2010 hel herindelingsontwerp Goeree

Overflakkee ter inzage zodat een ieder de gelegenheid wordt geboden zijn zienswijze over het herin

delingsontwerp Goeree-Overflakkee kenbaar Ie maken aan Gedepuleerde Stalen van Zuid-Holland. Het 

kenbaar maken van een zienswijze kan schriftelijk en digitaal. 

Wij organiseren op 8 april 2010 een informatieve bijeenkomSi in het gebied waarop wij onze keuze 

zullen loelichten en inwoners de gelegenheid willen bieden hel gesprek aan te gaan over deze keuze. 

De gemeenteraden van Dirksland, Goedereede, Middelharnis en Oostflakkee kunnen hun zienswijze 

geven lol drie maanden nadal zij het herindelingsontwerp hebben ontvangen. Bij het kenbaar maken 

van hun zienswijze dienen zij zich rekenschap Ie geven van de ingekomen zienSWijzen. 

Na hel einde van de periode voor net kenbaar maken van zienswijzen zullen wij aan Provinciale Stalen 

een voorslel ~oor een herindelingsadvies doen. Provinciale Staten slellen dil Herindelingsadvies vast 

vóór 15 oktober 2010 en bieden het vervolgens aan de Minisier van Binnenlandse Zaken en 

Koninkrijksrelaties aan. 
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Goeree-Overflakkee werkt samen met de provincie en andere partijen aan een toekomstprofiel in de 

comexl van de Zuidweslelijke Delta. waarin duurzaamheid, klimaatbeslendigheid en leefbaarheid een 

grole rol spelen. Oe sociaal-economische vitaliteit en de leefbaarheid in de kernen staan onder druk 

door onder andere bevolkingskrimp. Daarnaast spelen vraagstukken als waterveiligheid en de toekom

stige verzilting. Een integrale en gezamenlijke aanpak van deze vraagstukken is nodig om een vitale en 

duurzame toekomst voor Goeree-Overflakkee veilig te stellen. Basis hiervoor zijn de landschappelijke 

kernkwaliteiten, de cultuurhistorie en de onderscheidende kwaliteiten van de bestaande bebouwing en 

dorpen in relalie met het water rond en op hel eiland. 

Met vier gemeentebesturen en een samenwerkingsverband is er sprake van relatief veel bestuurlijke 

drukte op het eiland. Deze bestuu~ijke drukte komt de slagvaardigheid van het lokaal bestuur nielten 

goede. Het is gebleken dal het soms moeizaam is tol gezamenlijke keuzes Ie komen terwijl dat gezien 

de opgaven waar hel eiland voor slaal wel van groot belang is. 

Oe bestuurskracht van de vier gemeenten is in 2007 (nel) voldoende. maar de onderzoekers conclude

ren dat met het oog op de toekomst het lokaal bestuur op Goeree-Overflakkee over het geheel gezien te 

weinig bestuurskrachlig is. 

Veel (beleids)ontwikkelingen gebeuren de afgelopen jaren reeds op de schaal van het eiland, veelal 

gezamenlijk georganiseerd door ol via hel/SGO. Oe vier colleges van Burgemeester en Wethouders 

onderkennen het nut en de noodzaak van gezamenlijk optreden bij de versterking van de kwalileit van 

hel lokaal besluur op Goeree-Overflakkee. Naar aanleiding van de bestuurskrachlonderzoeken kiezen 

Goedereede en Oostflakkee daarbij voor versterking van samenwerking, Middelharnis en Dirksland 

kiezen daarbij voor samenvoegen van de vier gemeenten. 

Oe colleges van Burgemeester en Welhouders van de vier gemeenlen kiezen voor een gezamenlijk 

Iraject dal vóór 1 januari 2009 moet leiden tol een gezamenlijke eensluidende adequale oplossing voor 

de bestuurlijke en ambtelijke toekomst van het lokaal bestuur op Goeree-Overflakkee. In 2007 en 2008 

is er door de eilandbesluurders veel tijd en energie besteed aan het zoeken naar een gezamenlijke 

oplossing ter versterking van de bestuurskracht van het lokaal bestuur. Dil leidde echler nieltot een 

gezamenlijk resultaat. 

Het proces van versterken van besluurskracht van het lokaal bestuur op Goeree-Overflakkee kent een 

lange voorgeschiedenis. De vier gemeenlebesturen zijn van mening dat de huidige samenwerking niet 

voldoet. Oe Commissie Schutte heefl - na een vergelijking tussen een samenwerkingsmodel en een 

fusiemodel - geadviseerd om onder provinciale regie op een zo kort mogelijke termijn te komen tot één 

gemeente Goeree-Overflakkee. 

Omdal de gemeentebesturen niet tol een gezamenlijk gedragen opiosslng zijn gekomen, zijn wij 

op 15 september 2009 de arhi-procedure gestart. Tussen 15 september 2009 en 1 lebruari 2010 

hebben wij een open arhi-overteg gevoerd met de colleges van Burgemeester en Wethouders van' 

Dirksland, Goedereede, Middelharnis en Oostflakkee. Daarnaast hebben wij ove~eg gevoerd met de 

gemeenteraad van Goedereede, het dagelijks bestuur van hetlSGO en het dagelijks bestuur van het 

Waterschap Hollandse Delta. Het dagelijks besluur van het Werkvoorzieningsschap Binnenhol en de 

Veiligheidsregio Rotterdam hebben schriflelijk gereageerd. 
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Herindelingsontwerp Goeree-Overflakkee 

Gedurende deze fase zijn door de betrokken gemeenten twee bestuurlijke varianten bepleit: 

a. een samenvoeging van de gemeenten Dirksland. Goedereede. Middelharnis en Oostflakkee; 

b. een samenvoeging van de gemeenten Dirksland. Middelharnis en Oostflakkee (ergo Goedereede 

zelfstandig) met één ambtelijke organisatie voor de beide gemeentebesturen (3+1-varianl). 

Andere varianten zijn daarmee niel (meer) aan de orde en zijn ook niet nader verkend. 

Wij stellen vast dat de vier gemeenten niet tot een eensluidende keuze voor de bestuurlijke toekomst 

komen. Goedereede pleit voor de 3+1-variant. onder meer vanwege het belang van lokaie 

vraagstukken. Dirksland, Middelhamis en Oostflakkee pleiten voor samenvoeging van de vier gemeen

ten op het eiland vanuit hel principe van eenheid in bestuur, beleid en uitvoering. 

De overige gesprekspartners kiezen voor een eitandbrede fusie dan wel zijn daarin neutraal (volgend). 

Op basis van de crileria in het beleidskader gemeenteli;ke herindeling van Binnenlandse Zaken en 

Koninkrijksrelaties. onze nota 'Samenwerken aan de kwaiiteit van het lokaal bestuur in Zuid-Holland', het 

advies van de Commissie SchuIIe en ons Coalilieakkoord 'Duurzaam denken, dynamisch doen' nemen 

wij met dit herindelingsvoorstet onze verantwoordeiijkheid voor de versterking van de kwalileit van hel 

lokaal bestuur op Goeree-Overflakkee. Deze verantwoordelijkheid gaal uit boven de belangen van af

zonderlijke gemeenten. 

Gezien hel belang van eenheid van bestuur, beleid en uitvoering voor de toekomst van het eiland 

Goeree-Overflakkee kiezen wij voor samenvoeging van de gemeenten Dirksland, Goedereede. 

Middelharnis en Oostflakkee tol één gemeenie. 

Wij zijn van mening dat sinds 2007 door gemeenten, provincie en de Commissie Schutte op verschil

lende wijzen Is gezocht naar draagvlak voor een gezamenlijke adequate oplossing. Wij constateren dat 

die zoektocht niet heeft geleid tol unanimiteit bij colleges van Burgemeester en Wethouders en raden 

van de vier gemeenten: Dirksland, Middelhamis en Oostflakkee kiezen voor samenvoeging van de vier 

gemeenlen lol één gemeente. Goedereede kiest voor zelfstandigheId in de 3+1-varianl. Vanwege het 

belang van eenheid van bestuur, beleid en Uitvoering voor de opgaven van Goeree-Overflakkee achten 

wij dat er ruim voldoende draagvlak IS voor een regionaal gewenste herindeling gericht op het komen tot 

één gemeentelijk besluur voor hel gehele eiland. 

Met de samenvoeging van de vier gemeenten ontstaal één eilandbestuur met één arnbte/îjke organrs~lie 

dat beier In staal zal zijn lokale, bovenlokale en regionaie vraagstukken adequaat voor de langere 

termijn op te pakken. Daarnaast belekent de samenvoeging van de vier gemeenten een substantiële 

vermindering van de bestuuriijke drukte waardoor de slagkracht van het lokaal bestuur wordt versterkl 

('ownership'). 

Door de geografische afbakening van het gebied is de keuze voor samenvoeging van de vier gemeen

len duurzaam. Daarbij is deze keuze meer duurzaam dan de keuze voor de 3+1-varianl vanwege de 

afstemmingsproblematiek voor eilandelijke opgaven en de kwetsbaarheid van Goedereede. 

Vanwege de ligging van de gemeenten op een eiland is er sprake van een logisch afgebakend sociaal

geografisch gebied. Oe gekozen kernenprofilering vorml een goede basis voor het verder vorm en 

inhoud geven van het profiel en de slrategische visie (waaronder kernenbeleid, dienstverlening) van de 

nieuwe gemeente. 
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HerondelJngSOrJlwerp Goeree-Over1lalo:kee 

De belde ingebrachte herindellngsvarianlen Zijn op een aantal onderdelen met elkaar vergeleken Een 

belangrijke conclUSie uil het nnancleel onderzoek naar herindelingsvananten is dal de financiele star1

positie van belde varianten voldoende is. maar dIe van de 3+1-varianlls minder sterk dan die van de 

variant eilandbrede samenvoeging va,' de vier gemeenten. Dil komt doe'dallWee van de dne gemeen

len een mindere financiele posille hebben. Oek hier geldl dat de mate wilann de desbelreffende 

gemeenten erin slagen cm de meerjarige tekorten Ie dekken van grool belang is voor de nnandtHe 

startpesille van de nieuw Ie vormen gemeente De gemeenten MiddelharniS en Oost/lakkee hebben 

vanwege de verkiezingen In maart 2010 neg geen maatregelen getroffen om hun meerjarenraming 

sluitend Ie maken. De schuldpesllie van de eitandbrede gemeente is minder dan die van de 3.1-vananl. 

Samenvoeging van de vier gemeenten op Goeree-Overflakkee leidt tol een finan~eellevensvatbare 

nieuwe gemeenie. 

De colleges van Burgemeester en Wethouders van Dirksland. Goedereede. MIddelharnis en 

Oostflakkee leggen vanaf 15 maart 2010 tol en l11et 10 mei 2010 Ilel henndelingsontwerp Goeree

Overflakkee Ier Inzage zodal een leder gelegenheid wordt geboden zijn zienswijze over het herin

detingsontwerp Goeree-Overflakkee kenbaar Ie maken aan Gedepuleerde Slalen van ZUid-Heiland. Het 

kenbaar maken van een zienSWijze kan schriftelijk en digitaal 

Wij erganiseren op 8 eprrl2010 een Informalleve bijeenkomsl in hel gebIed waarop wij onze keuze 

zullen toelichten en ·Inwenels de gelegenheid willen bieden het gesprek aan Ie gaan ever deze keuze. 

De gemeenleraden van Dirksland. Goedereede, Middelharms en Oostnakkee kunnen hun zlenswilze 

geven tot drie maanden nadat zij het henndelingsontwerp hebben onlvangen Bij het kenbaar maken 

van hun zienswlj2e dienen ZIJ Zich relo;,enschap te geven van de ingekomen zienswijzen. 

Na het einde van de periode voor hel kenbaar maken van ZJenswljzen zullen Wil aan Provlnc'ale Slalen 

een veorstel voor een henndehngsadvles deen. Previnciale Staten stellen dil henndelingsadvies vasl 

vóór t5 o~lober 2010 en bieden hel vervelgens aan de MinlSll!r van Binnenlandse Zaken en 

KoninkrIJksreialles aan 
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Bijlage 2 

Verslag bewonersavond 8 april 2010 te Dirksland 



-

Verslag van de informatiebijeenkomst georganiseerd door
 
Gedeputeerde Staten van Zuid·Holland voor
 

inwoners van Dirksland, Goedereede, Middelharnis en Oostflakkee
 
gehouden in Verenigingsgebouw De Schakel te Dirksland
 

op 8 april 2010 van 19.30 - 22.00 uur
 __J
 
Aanwezig: 
Ongeveer 140 inwoners van Dirksland, Goedereede, Middelharnis en Oostflakkee 

dhr. G. Camps gespreksleider 
dhr. M. van Engelshoven-Huls Gedeputeerde Bestuurlijke aangelegenheden 
dhr. J. Evertse Gedeputeerde contactgebied Zuid 

Ambtelijke ondersteuning Provincie Zuid-Holland 

1. Opening 

De heer Camps opent als gespreksleider de bijeenkomst met een woord van welkom. 
Hij steil de vertegenwoordigers van de provincie voor. 
Deze informatieavond is door de provincie georganiseerd om een toelichting te geven op 
het Herindelingsontwerp Goeree-Overflakkee en om zoveel mogelijk vragen, ook schriftelijk 
ingediende vragen, te beantwoorden. Op vragen waarop in deze bijeenkomst geen 
antwoord is gegeven, zal op de website van de provincie een antwoord worden gegeven. 
Het adres van de website is www.zuidholland.nl/herindelingen 
Van deze bijeenkomst wordt een verslag gemaakt dat ook op de website van de provincie 
zal worden geplaatst. 
Diegenen die de website niet kunnen bezoeken, krijgen. als zij hun adres opgeven, het 
verslag en de antwoorden op vragen via de post toegezonden. 

2. Toelichting van de gedeputeerde op de gemeentelijke herindeling 

Het voorstel tot samenvoeging van de vier gemeenten op Goeree-Overflakkee is voor
 
inwoners van die gemeenten een ingrijpend besluit. Vandaar dat een heel traject moet
 
worden doorlopen om een herindeling te realiseren.
 
In dat traject is:
 
•	 al een aantal jaren gesproken over de vraag hoe de vier gemeenten op het eiland hun 

taken in de komende jaren op een goede en effectieve wijze kunnen uitvoeren; 
•	 gemeenten gevraagd een visie te ontwikkelen over hun bestuurlijke toekomst; 
•	 een bestuurskrachtonderzoek uitgevoerd om vast te kunnen steilen hoe het met de 

bestuurskracht van de vier gemeenten is gesteld. welke taken goed en welke minder 
goed worden uitgevoerd; 

•	 door de gemeenteraden van Oostflakkee, Dirksland en Middelharnis de uitspraak 
gedaan dat een fusie van de vier gemeenten inclusief Goedereede. de vorming van 
één gemeenteraad en de vorming van één ambtelijke organisatie die taken voor de 
bevolking van het hele eiland kan uitvoeren, gewenst is: 



•	 door de raad van Goedereede besloten te blijven streven naar behoud van 
zelfstandigheid en het opzetten van één ambtelijke organisatie voor de gemeenten; 

•	 het alternatief dat de gemeente Goedereede heeft voorgesteld bestudeerd en op 
inhoudelijke gronden afgewezen; 

•	 door GS geconcludeerd dat een herindeling noodzakelijk ;s en met de vorming van 
één gemeente de gemeenschappelijke belangen van alle inwoners op een goede 
manier zullen worden behartigd. 

Vervolgens zal het voorstel van GS worden besproken -en besloten- in de: 
•	 vergadering van de Statencommissie Bestuur en Middelen; 
•	 vergadering van Provinciale Staten; 
•	 Ministerraad. door de Minister van Binnenlandse Zaken en Koninkrijksrelaties (BZK); 
•	 vergadering van de Vaste Kamercommissie van de Tweede Kamer; 
•	 hoorzitting die de Vaste Kamercommissie waarschijnlijk op het eiland organiseert; 
•	 Eerste Kamer. 

De gedeputeerde benadrukt dat het gaat om de vraag hoe het gemeentebestuur op het 
eiland het beste kan worden ingericht. Daarbij blijven de dorpen en kernen gewoon 
bestaan; inwoners van de nieuwe gemeente blijven wonen in dezelfde kern en op hetzelfde 
adres. De nieuwe gemeente zal in staat zijn de kernen beter leefbaarheid Ie houden. 
recreatie en toerisme beter te ontwikkelen. het culturele erfgoed beter te behouden en 
goed te organiseren wat voor inwoners van belang is. 

Zienswijze en procedure 
De heer Kleinhesselink deelt mee dat een zienswijze een formele reactie van iemand op 
het besluit van GS is. Iedereen kan een zienswijze indienen; naast tegenstanders kunnen 
ook zij die met de herindeling instemmen. hun zienswijze kenbaar maken. Er kan een brief 
aan GS worden geschreven maar ook een formulier op de website van de provincie 
worden ingevuld en naar de provincie worden verzonden. Van belang is in de zienswijze 
het adres van de afzender te vermelden zodat de provincie kan bevesligen dat de 
zienswijze is ontvangen. 
Nadat de zienswijze is ontvangen. wordt dat een onderdeel van de te volgen procedure en 
kunnen Provinciale Staten, minister en de Tweede en Eerste Kamer kennisnemen van de 
zienswijzen. 

3. Zienswijze Burgercomité Herindeling Nee 

De voorzitter van het Burgercomité Herindeling Nee. de heer Klijn, krijgt de gelegenheid de
 
door het comité opgestelde zienswijze voor te lezen. Deze zienswijze wordt integraal als
 
bijlage 1 aan het verslag toegevoegd.
 
De belangrijkste punten uit de zienswijze zijn de volgende;
 
1.	 Een herindeling is niet nodig en niet wenselijk. 
2.	 Uit de Bestuurskrachtmonitor blijkt dat de gemeente Goedereede goed functioneert. 
3.	 Het lokale bestuur komt bij een herindeling ook in fysieke zin verder van de burgers af 

te staan. 
4.	 Een dorpsraad is geen volwaardig alternatief. 
5.	 Goedereede wenst zijn eigen identiteit te behouden. 
6.	 Er wordt gevreesd voor het verlies van multifunctionele ruimtes in de kernen. 
7.	 Goedereede voert een stabiel financieel beleid en wenst niet de financiële problemen 

van de andere drie gemeenten op te lossen. 
8.	 De herindeling komt niet van onderop en heeft zo blijkt uit de enquête geen draagvlak. 
9.	 Er bestaat geen theorie die schaalvergroting in het openbare bestuur rechtvaardigt. 
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10.	 Schaalvergroting is legen de maatschappelijke trend. 
11.	 Vertrouwde instituties mogen niet worden afgebroken. 
12.	 Het vertrouwen van burgers in het gemeentebestuur en het vertrouwen van burgers 

onder elkaar zal na een herindeling afnemen. 
13.	 De inslapfunctie voor het openbaar bestuur wordt aangelast. 
14.	 Uit onderzoek blijkt dat de kwaliteit van de dienstverlening niel hoger word!. 
15.	 De gemeentelijke lasten zullen stijgen. 
16.	 De nieuwe ambtelijke organisatie wordt inefficiënt en de kosten ervan stijgen. 
17. De kwalileit van de besluurders neemt bij een herindeling niet toe. 
1B. De kwaliteit van de huidige samenwerking is geen reden voor een herindeling. 

Reactie Gedeputeerde 
Een herindeling kenl geen welmatigheid maar blijft het resultaat van politiek bestuurlijke 
keuzes; daarom kan de gedeputeerde ztch vinden in een aantal punten van het betoog. De 
vraagstelling van de enquête is bestudeerd. De enquête was gebaseerd op uitkomsten van 
de commissie Schutte; het samenwerkingsmodel of fusie van de vier gemeenten. 
Er is kennis genomen van de visie van Goedereede en van de drie andere gemeenten. 
De gemeente Goedereede is behoorlijk bestuurskrachtig. heeft zaken op orde, inwoners 
zijn tevreden over het bestuur en is voorstander van samenwerking en de vonning van één 
gemeentelijke organisatie. De andere gemeenten zijn voorstander van de vorming van één 
gemeente, één ambtelijke organisatie en zijn niet voor de voorgestelde samenwerkings
constructie. Er bestaat geen gezamenlijk draagvlak Vaar één oplossing. Dan IS het 
onvermijdelijk dat GS een keuze maken. 
Bij de vorming van één gemeente treden nadelen op. Als gekozen wordt voor een 
gemeentehuis komt dal verder weg. Een voordeel van een nieuw gemeentehuis kan zijn 
dat het vaker, soms op een koopavond, open kan zijn. In dte zin neemt de bereikbaarheid 
van een gemeente toe, ook als gemeentelijke diensten via internet toegankelijk worden. 
Na een afweging van alle mogelijkheden met de daarbij behorende voor- en nadelen 
hebben GSvoor deze oplossing gekozen. 

4. Vragen van inwoners van de vier gemeenten 

Nota Bene: De vragen en opmerkingen van aanwezigen zijn hieronder cursief 
weergegeven. De gedeputeerde geeft anfwoorden op de vragen. 

1.	 De rol van de provincie in dit herindelingproces 
De ro/ van de provincie jn dil proces is nie! duidelijk. Volgens hel stappenplan 
zouden in de eerste mmidde/s afgesloten slap, de gemeenten beslissen of ZIJ 

zouden fuseren. In stap 2 krijgen de gemeenten een keuze. Over de rol van de 
provincie daarin zouden GS transparanter moeten zijn. Volgens de provincie hebben 
Middelharnis, Dirksland en Oostflakkee uiteindelijk voor een fusie gekozen. Het was 
geen kÎezen maar ean noodzaak. Oe provincie denkt al verder vooruit. BesJuiten 
over een herindeling zijn In de Tweede en Eerste Kamer hamerstukken. 

Mevrouw Rijerkerk, lid van de fractie van de VVD in Goedereede, benadrukt dat de 
juiste .gegevens van belang zijn. Van de inwoners van Goedereede heeft 62% de 
enquëte ingevuld en daarvan is 89% voorstander van het zelfstandig blijven voort
bestaan en van een vorm van intenSieve samenwerking. Dat is een hoog percentage 
en wordt gerespecteerd. De fractie van de VVD in Goedereede was voorstander van 
behoud van een zeffstandige gemeente mBar heeft beseft dat de gemeente vanaf 
hel begin moet mee discussitiren om de belangen van visserij, fandbouw, recreatie, 
toerisme en voorzieningen in de kernen van Goedereede veilig te stellen. 
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De uitspraak over het gebrek aan transparantie is verrassend te noemen. GS hebben 
vooraf, gezien de gevoeligheid van de problematiek, uiteengezet op welke wijze de 
provincie Ie wer1< zou gaan. GS hebben geconstateerd dat de gemeenten niet dezelfde 
visie op deze problematiek hebben. Als dat het geval zou zijn geweest, had de provincie 
zich niet genoodzaakt gezien tot het slarten van de arhi-procedure. Dat is bijvoorbeeld in 
Voome-Putten, waar alle gemeenten hebben gekozen voor intensieve samenwer1<ing, 
gebeurd. De situatie op Goeree-Overllakkee was anders. De provincie heeft in lijn met het 
beleidskader, niet zelf eersl een visie ontwikkeld maar de onafhankelijke commissie 
Schutte ingesteld. Deze commissie kwam tot de conclusie dat er sprake was van twee 
mogelijkheden; het intensieve samenwer1<ingsmodel waarbij een aantal taken 
gemeenschappelijk wordt uitgevoerd of de gemeentelijke herindeling. Daarover is 
veelvuldig met de Colleges van B&W en de gemeenteraden van de vier gemeenten 
gesproken. Daarnaast is op het eiland huis-aan-huis een informatiekrant verspreid waarin 
het proces is beschreven en waarin uiteen is gezel waarom op een bepaald moment 
bepaalde keuzes moeten worden gemaakt. Het lijkt aannemelijk dal de meeste inwoners 
weten wat er aan de hand is. 

Wat is de concrete invulling geweest van de bestuurskrachtmeting? 
Wordt een bestuurskrachlmeting alleen toegepast in kleine gemeenten of ook in 
grote gemeenten? 

Een bestuurskrachtmetIng wordt niet alleen op kleine gemeenten toegepast. Met de 
Vereniging van Zuid-Hollandse Gemeenten is afgesproken dat alle gemeenten, ook 
Rotterdam en Den Haag, in 2010 of 2011 een bestuurskrachtmeting zullen laten uitvoeren. 
Dat is inmiddels in circa 60% van de Zuid-Hollandse gemeenten gebeurd. 

Een inwoner van Middelharnis ervaart enige willekeur in de procedure. Er is 
kennelijk een bestuurskrachtprobleem op Goeree-Overflakkee bij drie gemeenten. 
Het is niet logisch daerom de vier gemeenten op het eiland te laten fuseren. De drie 
gemeenten die een fusie voorstaan, kunnen dat doen en Goedereede kan, conform 
de wens van de meerderheid van de bevolking, zelfstandig blijven. 
De opstelling van de gemeenteraad van Goedereede wordt gewaardeerd. De fraclie 
van het CDA in Goedereede heeft een onderzoek verricht wearuit bleek dat de 
meerderheid van de geënquêteerden de voorkeur gaf aan een zelfstandige 
gemeente. Enige tijd later nem deze fractie echter een ander standpunt in. Wetke 
invloed hebben GS op die fracile uiigeoefend? 
Waarom wordt Rockanje niet in deze herindeling betrokken? 

GS stellen niet alleen voor Goeree-Overllakkee een herindeling voor maar doen dat ook 
voor gemeenten in de Krimpenerwaard. Ook die gemeenten is gevraagd een 
bestuurskrachtmeting uit te voeren en is gevraagd een visie te geven op de bestuurlijke 
toekomst van de gemeenten. Onder die gemeenten bestaat ook geen draagviak voor één 
oplossing waarop GS dezelfde conclusie hebben getrokken als voor de gemeenten op 
Goeree-Overllakkee. Ook elders in de provincie zijn gemeenten betrokken in een gelijk
soortig proces. 
Met partijen en organisaties op Goeree-Overllakkee is over de voor- en nadelen van een 
gemeentelijke herindeling gesproken. Op basis van debatten en argumenten heeft de 
fractie van het CDA in Goedereede een ander standpunt ingenomen. Het is nu ook zo dat 
tegenstanders van een herindeling proberen GS te overtuigen. Het is dan mogelijk dat GS, 
PS of het parlement op basis van die argumenten een ander standpunt innemen. 
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Het IS niet logisch om In deze herindeling RockanJe of Hellevoetsluis Ie betrekken, de 
gemeenten hebben in het open arhi-overleg daar ook niet om gevraagd. De nu betrokken 
vier gemeenten werken intenSIef samen in het Intergemeentelijke Samenwenüngsverband 
Goeree-Overflakkee, het ISGO. De nieuwe gemeente zal geen gebruik maken van het 
ISGO Gezien de ligging ...an de2e vier gemeenten op één eiland en het gegeven dat zij al 
samenwerken, IS dit een voor de hand liggende fusie. 

De heer Pijl, vm. raadslid voor de fraella van het CDA in Goedereede, sluit 2ich aan 
bij wat de gedeputeerde over de opstelling van het CDA m deze kwestie heeft 
verklaard De fractie van het CDA was voor zelfstandIg voortbestaan van 
Goedereede maar heeft, omdat de provincie slechts twee mogelijkheden bood. 
gekozen voor de herindeling. Die fusie IS ook financieel gezien voor hel eiland van 
belang. Zelfstandig blijven voortbestaan mer de vorming van één ambtelijke 
orgamsatie, de 3-1 variant, Is geen optie. 

De gemeenten werken een een regionale structuurv!sie waarin eandacht wordt 
besteed ean eilandelljke foekomstgeflchle ontwrkkelingsopgaven. Welke viSie 
hebben GS op de2e strucruurv!sie? 

GS herkennen zich in veel punten die In deze regionale stnJcluurvisie zijn opgenomen 
Elke gemeente behartigt op die terreinen zijn belangen hetgeen ook de laak IS van de 
gemeentebestuurders Het verdelen van voorzieningen over alle kernen op het eiland zal 
beter gaan als er één bestuur IS dal de belangen van alle inwoners behartigt. De ervanng 
bij andere gemeentelijke herindelingen in Zuid-Holland, zo blijk\ uit onderzoek onder 
gemeenten die In de afgelopen 15 jaar opmeuw zjjn ingedeeld. tonen dat aan. De 
gemeenten die in dat onderzoek waren betrokken zijn o.a. Westland, Nieuwkoop en 
Lanslngerland. In de nieuwe gemeente Nieuwkoop is bijvoorbeeld een kwalitatief beter 
nJimtelijk ordeningsbeleid ontwikkeld. 

Hoeveel gemeenten In luid-Holland felien circa 11000 Inwoners of minder? Wat 
gebeurt er met de bestuurlijke toekomst van die gemeenten? 

In de Knmpenerwaard lellen Vhst en Ouderkerk 8.000 tot 10.000 Inwoners. Het aantal 
gemeenten mei minder dan 11.000 Inwoners neemt in Zuid-Holland af door herindeling. het 
gaal daarbij onder andere om gemeenten als Maasland, Schipluiden. Bleiswijk, 
Bergschenhoek en Berkel en Rodenrijs. Ook in die gemeenten IS onderzocht of de lusle 
voordelen heeft geboden hetgeen hel geval was. Tegenstanders van de vorming van de 
gemeente Teytingen zijn tot de conclusie gekomen dat de voormalige gemeenten taken 
nIet hebben kunnen uitvoeren wal na de fUSie wel mogelijk was. 

De provmcie zal, als er één gemeente IS ontslaan. beter In staat Zijn heer visie op 
het gebied van de ruimtelijke ordening op te leggen. De provincie verlangt van de 
gemeenten Dirksland en Goedereede een bestemmlngsplen aen te passen voor 
natuurontwikkeirng. Na de herindeling zal het mogelij"k zijn om de gelden die worden 
verdiend aan toerisme /e bestemmen om problemen In Oostflakkee op fe tossen. 
Goedereede zal overlast en Oostflakkee de voordelen van een herindeling eNaren. 

De redenering van vraagsteller zou juist zijn als de vier gemeenten goed zouden 
functioneren en zelfstandig kunnen blijven hetgeen niet hel geval is. De prOVincie kan 
ongeacht of er op hel eiland sprake is van vier of van één gemeente, een Inpassmgsplan 
op een bestemmingsplan opstellen. BIJ een bestuurskrachtige gemeente die goede plannen 
heeft. of als de gemeente op basis van een visie zelf keuzes kan ma\l.en en die v'ls'le kan 
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waarmaken, zal het voor de provincie en het Rijk minder eenvoudig zijn andere besluiten te 
nemen. 
Rond de Brouwersdam zijn recreatieve en toeristische onlwikkelingen gaande die ook voor 
inwoners van Goedereede, Stellendam en Ouddorp positieve effecten zullen hebben. 
Belastingopbrengsten uit o.a. recreatie en toerisme komen bij de nieuwe gemeente. Het 
door alle inwoners van Goeree-Overflakkee gekozen gemeentebestuur bepaalt op welke 
wijze die inkomsten worden besteed. 

2. Positie Goedereede 
De heer Klepper, fractievoorzitter SGP Goedereede geeft aan dat de gedeputeerde 
in een interview gesteld heeft dal de gemeente Goedereede zou hebben ingezien 
dat zij kwetsbaar wordt als er één ambtelijke organisatie wordt gevormd en de 
gemeenta zelfstanrJig zou bllïven. Die vermeenrJe kwetsbaarheid is echter niet de 
reden waarom de gemeente Goedereede heeft gekozen voor de vorming van één 
ambtelijke organisatie. Goedereede heeft, zoals het GS bekend is, daarvoor 
gekozen om de andere drie gemeenten tegemoet te komen. 

Goedereede is op een positieve wijze tegemoet getreden. De gemeente heeft gekozen 
voor zelfstandig blijven voortbestaan. Dat is ook op basis van de bestuurskrachtmeting 
mogelijk. Maar op basis van ei landelijke overwegingen is een andere keuze gemaakt. Het 
voorstel om te komen tot één ambtelijke organisatie geleid door twee besturen is een 
toenadering geweest hetgeen wordt gewaardeerd. 

GS moeten boven de gemeenten staan en zicht hebben op voor· en nadelen van 
een herindeling, Wat zou Goedereede moeren doen om zijn zelfstandigheid te 
kunnen btijven behouden? 

De procedure die wordt gevolgd is uiteengezet. De gemeente Goedereede kan in elke fase 
van dat proces haar visie geven. 
In deze periode zal Goedereede ook een visie moeten ontwikkelen op haar positie in de 
periode waarin de komst van de nieuwe gemeente wordt voorbereid en wat gebeurt als de 
gemeentelijke herindeling een feit zal zijn. De gemeente wordt ontraden te denken dat 
naarmate haar verzet langer duurt. de kans op het behoud van zelfstandigheid groter 
wondt. Het zou verstandig zijn om rekening te houden meI beide scenario's. 

3. Invloed van burgers op dit proces 
Waarom kunnen burgers hun mening nier kenbaar maken en is dat alleen in 
Goedereede gebeurd? Een onderzoek onder burgers is gewenst omdat raden niet 
weten wat onder burgers teeft. 

De vier gemeenten hebben zelf de keuze gemaakt op welke wijze zij hun inwoners 
raadplegen. Een referendum waarop slechts met ja of nee kan worden geantwoord, doet 
geen recht aan de problematiek. Het uitwisselen van argumenten is van belang. Vandaar 
dat deze informatieavond is georganiseerd waarin inwoners de gelegenheid hebben hun 
mening te geven. Mede op basis van deze informatie kan een advies aan de minister 
worden aangeboden waarin alle voor- en tegen argumenten zijn genoemd. 
De gemeenteraad van Middelharnis heeft over de gemeentelijke herindeling een standpunt 
ingenomen. Een gemeenteraad is representatief voor de bevolking en in de raad zullen er 
voor- en tegenstanders van de herindeling zijn. Als de raad niet representatief voor de 
bevolking zou zijn geweest. was de uitslag van de gemeenteraadsverkiezingen anders 
geweest. De nieuwe gemeenteraad zal een standpunt over het herindelingsontwerp 
moeten innemen. De gemeenteraad bepaalt op welke wijze de inwoners van de gemeente 
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bij het nemen van een besluit wordt betrokken Dat kan door een enquêle te houden of 
door een bewonersavond te organIseren. 

4.	 De financiële problematiek 
De heer Dre/sch, ondernemer Uit Ouddorp. zegl fusies rn het bedrijfsleven re hebben 
begeleid. De financiële scan heeft befrekiflng op de s/1uetie tot aan de darum van de 
fusie van de gemeen/en. Omtrent de finanCIële positie Win de meuwe gemeenre is 
niets bekend. Een dergetijke sI/ua/Ie zal Zich in het bedrijfsleven niet voordoen. Kan 
worden Uitgelegd waerom nlels bekend IS over de s!tualle na de fusie? He/ moel 
moge"}k zijn scenaf/o's op te stellen over de frnanciele pOSlrie van de nieuwe 
gemeente. He//s meI bekend wal Inwoners na de fusie te wachten s/aal 

Zoals gebruikelijk bij gemeentelijke henndelingen is er een scan gemaakt van de financiële 
slluatle van de betrokken gemeenten tol aan hel moment van herindeling. De financiële 
positie van de nieuwe gemeente wordt bekeken door hel samenvoegen van de begrobngen 
van de gemeenten. Daarbij wordt rekening gehouden mei de reductie van het aantal 
burgemeeslers, wethouders, raadsleden en andere zaken zoals een gelijkblijvende 028
opbrengst. Over de inkomsten en uitgaven van de nieuwe gemeente zal de nieuwe 
gemeenleraad besluiten nemen. Die situatie IS niet te vergelijken mei die in het 
bedrijfsleven. De gemeente kent een om de vier Jaar gekozen bestuur en het College van 
B&W kan elke vier jaar van samenslelling veranderen. In een bedrijf beslist de directie die 
doorgaans langer het bewind voert 

Is, zo vreegt een Inwoner van Middelharnis, de toegepaste rekenmefhode juist? Een 
meuwe regering moel bezuinigen waf effect kan hebben op de fmanc/ele posll/e van 
de nieuwe gemeenre. Er zullen mmder besluurders en raadsleden zijn maar 
ambtenaren zullen meer verdienen Uil onderzoek b/!jkl dat gemeenten die zijn 
gefuseerd In de eerste 10 Jaar na de fUSIe er fmancieel nlel op vooruit gaan. Na die 
penode kan dat veranderen De vrees bestaal dal meer belasting moer worden 
betaald en woonlas/en zullen stijgen. 

Een inwoner van Dirksland refereert aan de Deltawerken die uil njksfmanciën Zijn 
gefinanCierd en waarvan de gemeenfe Ouddorp de vruchlen ven dre inspanning 
plukt. Die Inwoners alle inwoners van Goedereede, moe/en op hun beurt bereid zijn 
bij Ie dragen aan de frnanc/èle problematiek van hel eiland en moelen bererd zijn hel 
e!land gezamanlijk Ie besturen. De wil moet er zijn om (e bereiken wat mogelijk IS. 

Als de vIer gemeenten blijven bestaan maar ook als er êén gemeente wordt gevormd, 
zullen er bezumiglngen wortlen opgelegd door hel Rijk waardoor gemeenten minder geld 
ontvangen om taken uit te voeren. Uit de financiële scan blijkt dat voor sommige inwoners 
de gemeenlelijke belastingen zullen dalen en voor anderen die zullen stijgen. De vier 
gemeenteraden hebben afzonderlijk beslissingen genomen over de OZB en rioolbelasting 
waardoor deze per gemeente verschillen. Als er een gemeente wordt gevormd. zullen alle 
Inwoners dezelfde belasting betalen. Dal zal een gemiddelde zijn van de huidige 
belastingen die worden betaald. In de Financiële scan IS een indicatie van de hoogte van 
die belasting gegeven. 

Men vraegt om een uitleg van de fnctiekosren en de fmancièle scan. Volgens GS 
blijven de las/en voor mwoners van Goedereede nagenoeg gelijk, dillen die las/en In 
Oostflakkee en Dlfksland maar stijgen die in Mlddelharms Kan op baSIS van 29 
aanbevelingen en 20 aandachlspunlen een finanCieel ovefZ/ch! worden opgesteld? 

-
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Als gemeenten fuseren. zullen gemeentelijke organisaties worden samengevoegd. moeten 
computersystemen op elkaar worden afgestemd. afdelingen worden samengevoegd .. kan 
een nieuw gemeentehuis noodzakelijk zijn en zullen ambtenaren ergens moeten worden 
gehuisvest. Die kosten worden frictiekosten genoemd en worden door het Rijk vergoed. 
Het Rijk hanteert daarvoor bepaalde normen. Naast deze kosten zijn besparingen mogelijk 
o.a. doordat het aantal raadsleden. burgemeesters. griffiers en gemeentesecretarissen 
afneemt. Op langere termijn leveren deze besparingen meer op dan bij een ongewijzigde 
situatie. De kosten die worden gemaakt. moeten worden afgewogen tegen een stijging in 
de bestuurskracht van de nieuwe gemeente. 
Bij een zelfstandig blijvend Goedereede krijgt deze gemeente geen vergoeding voor de 
kosten die gepaard gaan met de vorming van één ambtelijke organisatie. Die gemeente 
moel de kosten geheel zelf betalen. 

Op welke wijze zal het beschikbare geld over de kernen worden verdeeld? 
Bewoners weten feitelijk niet wat er na deze samenvoeging precies zal gebeuren. 
Dat is een manco in de informatievoorziening. 

Na de samenvoeging zal er één gemeentelijke begroting worden opgesteld en krijgt de 
nieuwe gemeente de inkomsten uit ondermeer het gemeentefonds en gemeentelijke 
belastingen. De uilgaven die zullen worden gedaan zoals voor het ophalen van huisvuil en 
het onderhoud van wegen, worden door de nieuwe gemeenteraad bepaald. De 
gedeputeerde geeft aan dat hij verwacht dat de nieuwe raad een afspiegeling van het hele 
eiland zal zijn. Als zou blijken dat de nieuwe gemeenleraad alleen de belangen van 
Middelharnis zou behartigen, zullen die raadsleden bij verkiezingen niet worden herkozen. 

Vragen GS aan gemeenteraden om een besluilover deze herindeling te nemen? 
Det is storend voor het hele proces omdat onzeker is wal de financiëte positie van 
de nieuwe gemeente zal zijn. Waerom worden geen scenario's opgesteld waarin 
verschillende keuzes worden doorgerekend? Op basis van de samenstelling van de 
huidige gemeenteraden zou kunnen worden ingeschat wat er na een samenvoeging 
zal gebeuren. Een nieuwe raad zal zijn samengesteld uil de huidige lokale politici. 

De uitgaven die na 2013 worden gedaan. zijn afhankelijk van de keuzes die de raad dan 
maakt en dat hangt uiteraard weer af van de samenstelling van de nieuwe gemeenteraad, 

5, Draagvlak 
Kan hel begrip draagVlak worden toegelicht? 
Waarom is er vooraf geen volksraadpleging georganiseerd? 
Waarom wordt bij het nemen van besluiten geen rekening gehouden mei de mening 
van inwoners? 
Is er voldoende draagvlak voor deze fusie? 
ts dit plan van onderaf opgekomen? 

Het draagvlak is gemeten op basis van uitspraken en besluiten van gemeenteraden in hun 
samenstelling van voor de verkiezingen. Voor de recente verkiezingen waren er op 
Goeree-Overflakkee in totaal 60 raadsleden waarvan 50 voor een gemeentelijke 
herindeling. De overige 10 raadsleden hebben gekozen voor zelfstandig blijven 
voortbestaan en een samenwerkingsverband. Dal is een indicatie voor het draagvlak. 
De besluitvorming omtrent een gemeentelijke herindeling is het meest democratische 
besluitvormingsproces dat Nederland kent. Welk proces is doorlopen is hiervoor uiteen
gezet. Niet het aantal voor- en tegenstanders is van belang maar de argumenten die 
worden aangevoerd en het allematief dat door tegenstanders wordt geboden. Het 
altematieve voorstel van de gemeenteraad van Goedereede heeft gezien de ervaring die 
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bij de samenwerking is opgedaan, geen draagvlak bij de andere drie gemeenten. Die drie 
gemeenteraden kiezen met een grote meerderheid of ook unaniem voor een herindeling. 

6. Cultuur en identiteit 
Er bestaan verschil/en in cultuur en identileil tussen de huidige gemeenten. Waar 
zien GS overeenkomsten tussen deze gemeenten die samengaan gewensl maken? 
Goedereede heèft specifieke eigenschappen zoals toerisme en visserij die niel bij de 
drie andere gemeenten worden aangetroffen waardoor er geen basIs is om samen 
te gaan. Welke factoren binden de vier gemeenten? Hel gegeven dal de gemeente 
op één eiland liggen is geen sterk argument. 
De gemeente Goedereede is goed georganiseerd en het contact tussen het 
gemeentebestuur en inwoners is goed. 

Vermoedelijk zijn bij de fusie van gemeenten uit de zestiger jaren dezelfde vraag gesteld. 
Het probleem dat toen werd ervaren, bestaat niet. Bij deze herindeling verdwijnen de 
gemeenschappen of culturen niet. De kern Ouddorp zal zijn specifieke karakter behouden. 
Wat de gemeenten bindt is voor Goeree-Overflakkee duidelijk; hel eiland. De gemeenten 
functioneren nu ook niet zonder enige binding met elkaar zoals blijkt uit de samenwerking 
in het ISGO. De gemeenschappelijke belangen die de nieuwe gemeente moet behartigen 
betreffen het ontwikkelen van bedrijventerreinen. hel behoud van voorzieningen in kernen 
en de vraag of woonwensen aansluiten bij de nieuwbouw die wordt gerealiseerd. De 
culturele samenhang tussen de gemeenten is geen argument in deze discussie over de 
herindeling. 

7. Voorzieningenniveau 
De voorzieningen die er moeten zijn, zijn in Goedereede aanwezig. Na een fusie 
zul/en, zoals ook al is gebeurd met de politie-, ambulancepost en postkantoor in 
Ouddorp, de gemeentelijke diensten uit Goedereede vertrekken en overgaan naar 
Middelharnis. Dal is geen vooruitgang maar wordt gevreesd. Na een fusie zal er 
geen poliliepost in Ouddorp terugkomen. Een gelijksoortige ontwikkeling is Ie zien 
op Schouwen-Duiveland waar al/e voorzieningen in Zierikzee zijn geconcentreerd en 
uit de kernen zijn verdwenen. 
Is mei het oog op de samenvoeging waarover al langer door GS wordt gesproken, in 
der tijd besloten om politie en andere instel/ingen in Middelharnis Ie vestigen? De 
vrees beslaat dal voorzieningen in één gemeente zul/en komen. 
De onlwikkeling van hel toerisme is niel al/een hel belang van Goedereede maar 
ook in het belang van de andere kernen. Naar voren komt een angst voor de 
toekomsl en vrees voor verschraling van voorzieningen in kernen. Die verschraling 
is al jaren een feil; kleine supermarkten zijn al jaren weg uit dorpen. 

De provincie bepaalt niet waar politiebureaus en dergelijke voorzieningen komen. 
Ook nu, terwijl er nog sprake is van vier gemeenten, worden voorzieningen in Middelhamis 
geconcentreerd. Als er één gemeenteraad is gevormd, zal in die raad worden besproken 
waar voorzieningen zullen worden gesitueerd en welk voorzieningenniveau in de kernen 
aanwezig moet zijn. Daarnaast slaat een grotere gemeente sterker in dit soort discussies. 

8. Overige opmerkingen 
Een voorstander van de herindeling verwacht dal de criminaliteit zal dalen als de 
herindeling een feit zal zijn. 

De gemeente Dirksland heeft de gemeenle Goedereede geholpen bij de plannen 
omtrenl de dellanaluur. Er moel een slap worden gemaakt van de eigen huidige 
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gemeente naar het eiland. Op welke wijze kan Goedereede mee gaan bij 
ontwikkelingen op het eiland? Samenwerking is geen goede optie zo is gebleken. 

Gepleit wordt voor het betrachten van naastenliefde. 

lijn er gemeenten aan te wijzen die spijt hebben van de herindelirg? Het lijkt niet 
aannemelijk dat alle gemeenten achteraf tevreden zijn met de herindeHng. 

Een van de gemeenten die de huidige gemeenle Teylingen vormen. heeft zich lang, tot aan 
de behandeling van het wetsvoorstel tot herindeling in de Eerste Kamer. tegen de fusie 
verzet. De Tweede en Eerste Kamer hebben dat wetsvoorstel aangenomen. Dat ging 
sneller dan de gemeenten hadden verwacht waardoor zij zich niet goed hebben kunnen 
voorbereiden op de nieuwe situatie. Dat hebben die gemeenten achteraf betreurd. 
Er zijn geen gemeenten te noemen die achteraf spijt hebben van de fusie Het eerder 
genoemde onderzoek onder gefuseerde gemeenten laat zien dat de nieuw gevormde 
gemeenten beter functioneren dan voor de herindeling. Wel is in dat onderzoek vastgesteld 
dat de relatie tussen raadsleden en inwoners extra aandacht behoeft. In de huidige situatie 
waarin er in tolaal 60 raadsleden op Goedereede zijn, is de kans dat een inwoner van een 
gemeente een raadslid ontmoet groter dan in de gefuseerde gemeente waarin nog slechts 
29 raadsleden aanwezig zullen zijn. De nieuwe gemeente moet dat probleem oplossen 
door bijvoorbeeld burgerparticipatie en dorpsraden vorm te geven. 

De afstand tussen bestuurders en inwoners is ook nu groot. Dat blijkt uit het aantal 
klach/en dat de Ombudsman uil deze gemeenten moet behandelen. Dat aantal 
klachten zal verder toenemen. Er zijn nog geen argumenten gehoord die de 
noodzaak van een herindeling hebben aange/oond. Schaalvergroting is overal aan 
de orde en weinigen profiteren daarvan. Een meerderheid ondervindt er de nadelen 
van; de onderkant van de samenleving wordt steeds groter. Dat zal ook op Goeree
Overflakkee gebeuren. 

In de huidige situatie zijn blijkbaar niet alle inwoners tevreden over het functioneren van de 
gemeentebesturen. Het functioneren van gemeentebesturen moet verbeteren. Drie 
gemeenteraden zijn van mening dat zij niet in staat zijn de huidige en toekomstige taken op 
een goede wijze uit te voeren. de samenwerking in het ISGO ingewikkeld verloopt en 
vragen van bewoners niel goed kunnen worden beantwoord. Deze drie gemeenten zijn ook 
van mening dat Goedereede moet meegaan in die fusie. Het is een bijzondere situatie dat 
gemeenteraden een dergelijke uitspraak doen en aangeven dal schaalvergroting 
noodzakelijk is. GS dienen een dergelijke uitspraak serieus te nemen. 

Afsluiting 

De gedeputeerde merkt op dat veel argumenten voor en tegen een herindeling tijdens deze 
bijeenkomst aan de orde zijn gekomen. Het is niet eenvoudig maatregelen te treffen die de 
kwaliteit van het bestuur verhogen. Een herindeling kent negatieve en positieve aspecten 
Voor- en nadelen moelen tegen elkaar worden afgewogen. Nadat van alle visies kennis is 
genomen. hebben GS een keuze gemaakt. Er moet duidelijkheid ontstaan over de 
bestuurlijke toekomst. In de huis-aan-huis verspreide informatiekrant is daarover meer 
informatie verstrekt. Het is wenselijk dat ook op Goeree-Overflakkee na enige tijd duidelijk 
wordt dat de herindeling voor alle inwoners een verbetering is. 

Niets meer aan de orde zijnde. dankt de voorziller de aanwezigen voor hun inbreng en sluit 
de vergadering. 
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I Bewonersavond 8 april2Q1Q 

Vragen en antwoorden bijlage bij hel verslag 

Op de bewonersa;,tond van e april jL zijn ongeveer 50 vragen ingeleverd. Hieronder ~aal'l WIJ in op de 

geslelde vragen. WIJ doen dal per rubnek zoals ook die in het herrndehngsontwerp zijn gebruIkt 

Draagvlak 

Vraag 

Er ZJJn vragen gesteld ovar wie het iniliatief tot deze fusie heeft genomen en of her proces voldoende van 

ondorop iS gekomen 

Antwoord 

Gedepuleerde Staten zijn op 15 september 2009 de henndelingsprocedure gestart Dit besluit kent echler 

een lange aanloop die rn het herrndelingsontwerp is geschelst Op basis van de 

bestuurskrachtonderz.oeken (zomer 2007) hebben oe "Ier gemeenten uIIgesproken dat de besluurskracht 

op het eiland versterkl moesl worden ProvinCie en gemeenten hebben afgesproken dal de vier gemeenten 

hier een gezamenlijk adequaat antwoord op zouden hebben op 1 ja\1ua\1 2009 Toe\1 dit niet gelukl bleek, 

heen de prOVinCie de CommiSSie Schutte gevraagd te kijken naar de bestuurlijke loekomst ...a\1 het eiland. 

Oe commiSSie Schutte heefT. met alle colleges en gemeenteraden gesproken en kwam uiteindelijk tot de 

conclUSie dat fusie ...an de vier gemeenten de meest duurzame oplossing voor het elland IS Omdal de ...ier 

gemeenten hel hier niet over eens konden worden, IS de pro... inCle de herrndehngsprocedure gestart. liJdens 

deze gesprekken hebben de gemeentebesturen alle vammlen en arrgumenten kunnen Inbrengen waarna 

de prOVincie een keuze heeft ~emaak!. 

Vraag 

Er zyn ...ragen gasteld over wie het draagvlak onder mwoners moer ...erkennen en op welke wijze dat ZOU 

moelen gebeuren. Daarbij IS ook gevraiJgd op welke mamer rekening is gehouden meI het standpunt van 

mwoners, jUisl ook van hen die regen een hermdeling lijn. 

Antwoord 

De Minister van Binnenlandse Zaken en KO\1rnknJksrelatles heel! hIerover het ...olgende gezegd; 

"Hel IS de verantwOOrdelijkheid van het gemeenlebes[uur om lokale op...allingen en belangen legen 

elkaar af Ie wegen." 

"De wijze waarop l1el gemeenlebesluur haar InwQ(lers en andere belanghebbenden betrekt bij het 

herindelingsproces IS een verantwoordelijkheid van de gemeente." 

"Er IS geen ro1 ...oor de provinc"e biJ het organiseren ...an maaischappelijk draagvlak." 

(Tweede Kamer. 2008-2009. 28750. nr 7. vraag 37) 

De vier gemeenteraden hebben de afgelopen penode leder op hun eigen wijze inwoners ge... raagd naar 

hun standpunt over hel samen...oegen van de vier gemeenten Dil hebben zij meegewogen in hun 

standpunt. Dirksland. Middelharnis en OostBakkee kiezen voor herindeling. Goedereede ...oor 

zel{slandl'tlhel(\ maar met één gezamenlijKe ambtelijke organlsalie. De provinCie heeh in zijn besluit de 

beslull!:!n ...an de vier gemeenten als uitgangspunt genomen en gekozen voor samen...oegen ...an de ... ier 

gemeenten tol een n,euwe gemeente Goeree-Overflakkee 



Bestuurskracht 

Vraag 

Er is een vraag gesteld wie de bestuurskracht van gemeenten onden:oekl en wat er mei de uitkomsten is 

gedaan. 

Antwoord 

In Zuid-Holland is een convenant ondertekend tussen de Vereniging van ZUid-Hollandse Gemeenten 

(VZHG) ter bevordering van bestuurskrachtonderzoek bij alle gemeenten in Zuid-Holland. Inmiddels heeft 

zo'n 75% van de gemeenten in Zuid-Holland een bestuurskrachtonderzoek uitgevoerd (zie bko.vzhg.nt). In 

2006 hebben de vier gemeenten op Goeree-Overflakkee besloten tot het gezamenlijk uitvoeren van 

bestuurskrachtonderzoek. Dit onderzoek is door een extern bureau (BMC) gedaan. De rapporten zijn te 

vinden op de websites van de gemeenten. Naar aanleiding van de onderzoeken zijn de gemeenten zelf tot 

het besluit gekomen dal de bestuurskracht van de gemeenten verslerkt moet worden. De gemeenten zijn 

daartoe een proces gestart, maar zijn er niet gezamenlijk in geslaagd tot een adequate oplossing te komen. 

Vraag
 

Er is gevraagd op welke wijze Gedeputeerde Staten zich in de specifieke gemeenten hebben verdiept.
 

Antwoord 

Geen herindeling is dezelfde, dal geldt dus ook voor de situatie op Goeree-Overflakkee. De afgelopen jaren 

is veel overleg gepleegd lussen de gemeenten onderling en met de provincie over de toekomst van de 

gemeenten en het ISGO. De commissie SchuUe heeft voor de vier gemeenten op 14 punten samenvoeging 

en samenwerking vergeleken. Daarnaast hebben de verschillende gedeputeerden vanuit hun inhoudelijke 

porteuille (o.a. recreatie/loerlsme, water, ruimtelijke ordening) regelmatig contact met het eiland. 

Vraag 

Er is gevraagd hoeveel gemeenten er in Zuid·Holland z,ïn met ca. 11.000 Inwoners en wal is hun 

bestuurlijke to"komst is qua zelfstandigheid? 

Antwoord 

Er zijn 18 gem"ent"n tussen de g.OOO en 15.000 inwoners. Er is geen relatie tussen omvang en 

zelfstandigheid; h"t beleid van de provincie Zuid-Holland is gericht op sterke gemeenten. Alle gemeenten is 

gevraagd reg"lmatig hun bestuurskracht te onderzoek"n en daarbij zichzelf de vraag te slellen of de 

gemeente de taken en opgaven waar de gemeente voor staat aankan. nu en in de toekomst. Omdat veel 

gemeenten (intensIef) samenwerken is het bij deze vraag van belang ook met de buurgemeenten te 

overleggen. Dat laatste is op Goeree-Overflakkee gebeurd. 

Vraag 

Er is gesuggereerd dat de gemeente Goedereede zou moeten opdraaien voor het mismanagement in da 

drie andere gemeenten op het eiland. 

Antwoord
 

Op deze suggestie willen en kunnen wij niat ingaan.
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Duurzaamheid 

Vraag
 

Er is gevraagd of het federatiemodel of endere bestuurlijke modellen zjjn overwogen als oplossing.
 

Antwoord 

In het provinciaal beleidskader 'Samenwerken aan de kwalileit van hel lokaal bestuur in Zuid-Holland' zijn 

wij ingegaan op verschillende bestuurlijke modellen. In het overleg mei de gemeenten hebben de 

gemeenlen alle door hen gewensle modellen en varianten kunnen inbrengen. Daarbij ging hel gesprek over 

o( één gemeen Ie of 3+1-variant, andere varianten zijn niel ingebracht door de gemeenten. dus ook niet het 

federatie-model. 

Vraag
 

Er is gevraagd of de keuze vOOr een fusie met Goedereede alleen vanwege de financiën is gemaakt?
 

Antwoord 

Dat Is niel het geval. Voor Gedeputeerde Staten slaan het belang en de opgaven van het eiland centraal. 

Dat betreft de vier gemeenten. Wij vinden daarom dat hel te kie2:en besluurlijke model een adequaat 

antwoord moel geven op de vraag hoe om te gaan met eilandelijk opgaven. De 3+1-variant van 

Goedereede geeft daarop geen antwoord omdat niel helder is wie uiteindelijk de knoop doorhakt als de 

twee gemeenten het niet eens zouden zijn. De uitkomsten van het financieel onderzoek zijn meegenomen 

door de provincie. De conclusie is dal een financieel levensvatbare nieuwe gemeente Goeree-Overflakkee 

zal ontstaan. 

Interne samenhang en Regionale samenhang en evenwicht 

Vraag 

Er zijn vragen gesteld of de leefbaarheid van de kernen in een grote gemeente beter wordt dan in de 

huidige gemeenten, juist omdal het nu a/ een lastig vraagstuk is voor de huidige gemeenten. 

Antwoord 

De leefbaarheid van de kernen is van groot belang voor de vitaliteit van het eiland. Daarbij zullen de 

gemeenten fundamentele keuzes moelen maken om de leefbaarheid Ie waarborgen. In de ontwerp 

Regionale Structuurvisie hebben de gemeenlen hiervoor een aanzet gegeven. Wij zijn van mening dal één 

bestuur voor het hele eiland tol een meer integrale afweging en goede evenwichtige uitvoering kan komen 

bij de verdeling en instandhouding van voorzieningen dan vier afzonderlijke besturen. Het is de 

verantwoordelijkheid van de nieuwe gemeenteraad om een goed kernenbeleid te voeren. 

Vraag
 

Er zijn vragen gesteld over de voorzieningen in de kernen zoals zwembaden, mulJifunclione{e centra, zorg
 

en pofitiebureau, ambulanceposl en postkantoor. Daarbij is een vergelijking getrokken mei Schouwen


Duiveland waar alleen Zierikzee als groeikern is bestempe{d.
 

Antwoord 

Wij onderschrijven hel belang van de leelbaarheid en hel behoud van voldoende voorzieningen in de 

dorpen. Tegelijkertijd hebben sommige ontwikkelingen weinig tot niets te maken met de herindeling. Een 

gemeente kan maar weinig doen om het verdwijnen van een buurtsLJper legen te houden. De plek van een 

politiebureau wordl door de veiligheidsregio Rotterdam-Rijnmond bepaald, niet door de gemeente. Voor de 

zwembaden geldt dat de exploitatie sluitend moet zijn. anders gaat hel op de lange termijn niel goed. Voor 



al deze zaken denken wij dat een grotere robuuste gemeenIe voor het hele eiland sterker beIer kan 

inspelen op deze ontwikkelingen (o.a. kwaliteit van ambtelijke organisatie. onderhandelingspositie). 

In de informatiekrant van maart 2010 is een interview opgenomen met burgemeester Rabelink van 

Schouwen-Duiveland. Hij gaat in op de keuzes die de gemeenteraad van Schouwen-Duiveland heeft 

gemaakt over de verdeling van voorzieningen. Het is verstandig lessen te Irekken uil de ervaringen op 

Schouwen-Duiveland en als de vier gemeenteraden in hel kader van de uil'Nerking van de regionale 

strucluurvisie na te denken over de verspreiding (en betaaibaarheid) van de voorzieningen over hel gehele 

eiland. 

Planologische ruimlebehoelte 

Vraag 

Er is een vraag gesteld of na de herindeling nog minder woningen gebouwd mogen worden dan nu het 

geval is in Goedereede. 

Antwoord 

in de Provinciale Siructuurvisie is door Provinciale Staten bepaald dat voor Goeree-Overflakkee, als 

onderdeel van het landelijk gebied buiten de Zuidvleugel, een migratieasaldo nul geldt. Dal betekent dal hel 

lotaal aantal inwoners nagenoeg gelijk blijft. De samenvoeging van de vier gemeenten zal hieraan niets 

veranderen. Wel is het zo dat nu de verdeling v.an nieuw te bouwen woningen op Goeree-Overflakkee lot 

stand komt na overleg tussen de gemeenten onderling, bij een gemeente is er een bestuur dal een 

integrale afweging kan maken. 

Vraag
 

Er is gevraagd waarom de provincie zich 'druk maakt' over de kwaliteit van het lokaal besfuur op Goeree


Overllakkee terwijl andere ontwikkelingen zoals het Kierbesluit (opnieuw zout worden van hel Haringvliet)
 

gewoon doorgezet worden. Waarom wordt er geen aandacht besteed aan de problematiek van het
 

Krammer-Volkerak?
 

Antwoord 

Het Kierbesluit is een besluit van hel kabinet waaraan provincie en gemeenten uitvoering dienen te geven. 

In hel kader van het uilvoeringsprogramma Zuidwestelijke Delta 2010-2015+ wordt gewerkt aan de 

verbetering van de waterkwaliteit van het Krammer-Volkerak. Op zich heeft de keuze voor één gemeente 

Goeree-Overflakkee hier niels mee te maken, maar wij denken wel dat de vorming van een gemeente (in 

plaals van vier) kan bijdragen aan het voor het voetlicht brengen van de belangen van het geheie eiland. 

Financiën 

Vraag 

Er zijn vragen gesteld over de woonlaslen en belastingen voor de inwoners na de samenvoeging. Daarbij 

verwacht een aantal vragenstelle;s dat de kosten voor inwoners zullen toenemen. 

Antwoord 

In 2008 hebben Gedeputeerde Staten de herindelingen van Zuid-Hollandse gemeenten in de periode 

tussen 1991 en 2007 laten evalueren. Uit die evaluatie komt naar voren dat er geen reden is aan te nemen 

dat de kosten voor inwoners stijgen. Onze inschatting is dat een grole (financieel draagkrachtige) gemeente 

beIer kan inspelen op de verwachte bezuinigingen door het Rijk dan vier afzondenijke gemeenten, Over de 
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hoogte van de woonlasten voor de inwoners is in hel Financieel onderzoek een inschaUing gemaakl op 

basis van de huidige tarieven en opbrengsten. De n'leuw gekozen gemeenteraad (november 2012) gaal 

immers over de tarieven die vanaf 2013 zullen gelden. 

a el uil F onderzoek , D. 32T b InanClee -

~eente 

Dirksland 

Oude woonlasten
druk \ 

76D 

Nieuwe woon
lastendruk' Verschil Verscnil in 010 

682 -78 -10.3% 

Goedereede 681 682 1 0,1% 

Middelharnis 591 682 91 15.5% 

IOostflakkee - 809 BB2 -127 -15.7 % 
_ 

Bedragen)( € 1,00 

Vraag 

Er is een vraag gesteld over de financiële uilgaven die de gemeenten lot 2013 zullen doen en hoe in de 

gaten gehouden wordt dal de gemeenlen geen onverantwoorde uitgaven doen waarmee de nieuwe 
gemeente dan wordt geconfronteerd. 

Antwoord 

Met het vaststellen van het herindelingsontwerp is het financieel toezicht dat de provincie houdt op de vier 

gemeenten geinlensiveerd. Dit prevenlief arhl-toezicht heeft betrekking op de financiele besiuiten van de 

huidige vier gemeenten. De provincie hOlJd\ in de gaten dat de nieuw te vormen gemeente geen financieel 

nadeel ondervindt van besluiten van de op te heffen gemeenten. Daarnaast slemmen gemeenten de 

diverse begrolingen en investeringsplannen onderling af. Op deze wijze wordt bevordert dat de nieuwe 

gemeente een financieel solide basis heef!. 

Vraag 

Er IS de vraag gesteld hoe zeker hel is dal de samengevoegde gemeenten een vergoeding voor de 

frictiekosten ontvangen. 

Antwoord 

Hel is ze~er dat de gemeente die vergoeding ontvangen van de Minister van Binnenlandse laken en 

Koningkrijksrelaties. De minister keert de vergoeding uH În de jaren na de samenvoeging. De hoogle Van de 

vergoeding wordt onder meer berekend op basis van hel aantal gemeenten dat samengaat. In het 

Financieel onderzoek herindelingsvarianten Goeree-Overfla~~ee zijn we hierop ingegaan. Op pagina 31 is 

aangegeven dat de vergoeding voor de frictiekosten bij het samengaan van de vier gemeenten zo'n € 12.5 

miljoen zal zijn. 

Vraag 

Als de gemeente Goedereede niet mee doet met de fusie, hoe gaat het dan met de frictiekoslen? Hoe moet 

de gemeenle Goedereede dan bijdragen aan de koslen om te komen lot één ambtenerenapparaat ? 

Antwoord 

De Minister van Binnenlandse Zaken en Koninkrijksrelaties sleil alleen een vergoeding voor frictiekosten 

beschikbaar indien een gemeente kiest voor herindeling. In de 3+ l-variant lOU de gemeente Goedereede 

Op basis van belastingverordening en gemeemefondsuilkering. 
2 Op basis van gewogen gemiddelde. 
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dus geen vergoeding ontvangen en de andere gemeente wel. In dat model dienl Goedereede derhalve zelf 

de kosten te betalen om te komen tot één ambtenarenapparaat en de ontmanteling van het \SGO. 

Tot slOI 

Vraag 

Er is gevraagd een aan/al voordelen en nadelen van de herindeling te noemen waarop inwoners hun 

standpunt kunnen baseren, mei daarbij in hel bijzonder aandacht voor Goedereede. 

Antwoord 

Wij vinden het van belang te benadrukken dat de gemeenten zelf in de zomer van 2007 de uitspraak 

hebben gedaan dan de bestuurskracht van de gemeenten versterkt moel worden. In het meesI recente 

onderzoek dat Goedereede heelt laten uitvoeren (door WagenaarHoes) vat de onderzoeker de uitdaging 

voor de gemeenten als volgt samen: 

"Alles overwegend zijn in de kern.op hel eiland drie problemen te bestrijden: 

•	 Onvoldoende integrale afweginglkeuzes op de schaal van hel eiland: te sterke focus op lokale 

belangen; 

•	 Onvoldoende strategische kwaliteit van het lokaal bestuur: visie"ntwikkeling, tegenwicht bieden aan 

marktpartijen en omliggende gebieden. rijksbeleid en provinciaal beleid; 

•	 De kwetsbaarl1eid van de ambtelijke organisaties: kwetsbaar door de kleine schaal. onvoldoende 

strategische kwaliteit en op termijn onvoldoende in staat de dienstverlening op adequaat peil Ie 

houden." 

Het voordeel van de keuze voor één eilandbestuur met één amblelijke organisatie is dal er minder 

bestuurlijk overleg en afstemming nodig is om lol besiuiten te komen. Er ontstaal een robuuster 

gemeentebestuur dat sterker (professioneler) slaat ten opzichte van marktpartijen en andere overheden. 

Een eilandbestuur draagt verantwoordelijkheid voor alle ontwikkelingen en opgaven op het hele eiland en 

zal beier in slaat zijn lot Integrale afwegingen Ie komen in het belang van het eiland. Hel zal eenvoudiger 

worden om ondermeer hel recreatieve-toeristische beleid (en uitvoering) op de kop van het eiland af te 

stemmen op de rest van het eiland (en andersom). Er onstaal een grotere amblelijke organisatie die minder 

kwelsbaar Is dan de huidige (zes) ambtelijke organisaties. 

Mei de keuze voor het samenvoegen van de vier gemeenten lot één gemeente met één bestuur en één 

ambtelijke organisatie maken we een keuze die niet over een aantal jaar tot een nieuwe (schaal)discussie 

leidt. waar bij een keuze voor de 3+1-varianl wel een grote kans op zou bestaan. 
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Burgercomité Goedereede 

1, Een berindeling is niet nodig: Goedereede heert voldoende bestuurskracht 

I. I	 De recent uitgevoerde bestuurskrachtmonitor heet! uitgewezen dat de gemeente 
Goedereede over voldoende bestuurskracht bescbikt '

1 Bestuur & Management Consultants (2007). Geen kop zonder eilanti 
8estuurskrachtmonitor Goeree-Overflokkee. Goedereede. 

I .2 Goedereede scoort op de diverse beoordeelde punten heel goed, zowel op
 
strategisch als uitvoerend gebied.
 

1.3	 Het niveau van dienstverlening is zelfs zeer goed te noemen. 

1.4	 Bovendien blijkt dat Goedereede het meeste heet! geïnvesteerd in de eilandelijke 
samenwerking en er ook het meeste uit heet! gehaald. 

1.5	 Bij enkele andere gemeenten is dit een punt van kritiek. 

1.6	 Goedereede is goed in staat om in de toekomst aan haar opgaven te voldoen. 

1.7	 Ik zie een verdere intensivering van de samenwerking dan ook als kans om de 
eilandelijke uitdagingen op Ie pakken. 

2. Een berindeling is niet wenselijk: de nadelen voor Goedereede zijn groot 

2. J	 Ik ben van mening dat een herindeling veel nadelen met zich meebrengt. 

2.2	 Allereerst vind ik het van belang dat het lokale besluur dicht bij de burgers staat 

2.3	 Betrokken raadsleden die makkelijk aan te spreken zijn, weten wat er leet! onder 
de bevolking en zich hard maken voor de lokale belangen. 

2.4	 Een dorpsraad zie ik niet als volwaardig alternatief omdat zij niet dezelfde invloed 
kunnen uitoefenen op de besluitvorming als raadsleden. 

2.5	 Het door u uitgevoerde onderzoek 'Herindeling gewogen' bevestigt dat de afstand 
tussen bestuur en burger toeneemtZ. 

2 Berellschot (l008). Herindeling gCH'ogen. Een onderzoek naar de doelen, effecten en het 
proces "an herindelingen. pp. 71-73. 

2.6	 Een ander zorgpunt is de toename van de fysieke afstand. In een gemeente waarbij 
de afstand van west naar oost circa 50 kilometer lang is zal ook de fYsieke afStand 
tot de gemeente aanzienlijk toenemen. Ook dit wordt in het zojuist genoemde 
onderzoek bevestigd. 
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Burgercomité Goedereede 

2.7	 Goedereede heeft enkele zeer specifieke eigenschappen. Te denken valt aan de 
eigen unieke identiteit, de politieke stabiliteit, de beleidsvelden toerisme en visserij 
en een hoog voorzieningenniveau. 

2.8	 Ik ben er van overtuigd dat een nieuwe gemeente Goeree-Overflakkee er op de 
lange termijn niet voor zal kiezen om drie zwembaden op het eiland open te 
houden. 

2.9	 Bovendien bezit iedere kern in de gemeente Goedereede een eigen 
multifunctionele ruimte. Ik vrees voor het voortbestaan van deze publieke 
voorzieningen, die juist zo'n belangrijke maatschappelijke functie vervullen. 

2.10	 Goedereede heeft al vele jaren een stabiel financieel beleid. 

2.11	 Een herindeling zal mogelijk een negatief effect hebben op de financiële stabiliteit, 
die juist in een tijd van economische crisis zo belangrijk is. 

2.12	 In het herindelingsontwerp wordt bevestigd dat de deelname van Goedereede 
noodzakelijk is om de financiële problemen van de andere gemeenten op te 
lossen3. 

3 Gedeputeerde Stalen van Zuid-Holland (2010). Herindelingsontwerp Goeree
O\·erf1akkee. Den Haag, pp. 31-33. 

2.13	 Twee gemeenten hebben zelfs nog geen sluitende meerjarenbegroting. 

2.14	 Dit is een ernstige situatie die wat mij betreft aantoont dat een eventuele nieuwe 
gemeente geen gezonde financiële basis zal hebben. 

3. Een herindeling heeft geen draagvlak: 89% is tegen herindeling 

3.1	 Bij de bevolking van Goedereede is geen draagvlak voor een herindeling op 
Goeree-Overflakkee. 

3.2	 De gemeente Goedereede heeft in 2009 besloten om de uitkomst van het rapport 
van de commissie Schutte aan ons als burgers voor te leggen in de vorm van een 
schriftelijke enquête. 

3.3	 De uitslag van deze enquête was duidelijk. 

3.4	 Met een opkomst van maar liefst 62% heeft 89% gekozen voor zelfstandigheid en 
intensievere samenwerking. 

3.5	 Een duidelijk signaal waaruit nogmaals duidelijk blijkt dat een herindeling geen 
steun heeft van de bevolking. 
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Burgercomité Goedereede 
3.6	 Het doorzetten van een herindeling is naar mijn mening in strijd met het 

uitgangspunt dat een herindeling van onderop zou moeten komen. 

3.7	 Zoals u uit mijn zienswijze kunt opmaken ben ik een tegenstander van de 
voorgenomen ei landelijke herindeling. 

3.8	 Ik verzoek u dringend de herindeling niet door te voeren en het duidelijke geluid 
van de burgers van Goedereede serieus te nemen. 

4.	 Theoretische argumenten tegen berindelingen. 

I.	 De voorstanders van herindeling hebben geen theorie. 

a.	 Er bestaat niet een theorie die schaalvergroting In het openbaar bestuur 
rechtvaardigt 

b.	 Dat komt omdat de optimale schaal van een gemeente niet bestaat en ook nooit 
zal bestaan. 

c.	 Een relatief kleine gemeente heeft dus niet per definitie een minder goed lokaal 
bestuur dan een grote gemeente 

2.	 Verdere schaalvergroting is tegen de maatschappelijke trend. 

a.	 Op dit moment is de algemene maatschappelijke onrust en onvrede één van 
de grootste problemen waar de Nederlandse overheid zich terecht wrgen over 
maakt. 

b.	 Die onrust en onvrede komt deels door de weerzin van burgers tegen de 
schaalvergrotingen in bijvoorbeeld het onderwijs, de economie (kredietcrisis), 
de gezondheidszorg maar ook in het openbaar bestuur. 

c.	 Wat men dan juist niet moet doen is het afbreken van vertrouwde instituties 
zoals de eigen gemeente. 

d.	 Gemeentelijke herindeling is dus wat deze maatschappelijke onrust betreft 
niets anders dan olie op het vuur gooien. 

3.	 Door een herindeling neemt de kwaliteit van de democratie af. 

a.	 Na een omstreden herindeling hebben burgers minder vertrouwen in het 
gemeente- bestuur. 

b.	 Het vertrouwen in de hele Nederlandse overheid hangt daar sterk mee samen 
en wordt dus ook minder. 

j,
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Burgercomité Goedereede 
c.	 Ten tweede kunnen burgers van de oude opgeheven gemeenten minder 

gemakkelijk aan het politieke proces deelnemen omdat afdelingen van 
politieke partijen er verdwijnen en zich alleen nog maar in de nieuwe 
centrumplaats concentreren. 

d.	 Als derde wordt door deze verschraling de instapfunetie voor het 
openbaar bestuur aangetast omdat het lokale bestuur voor gewone burgers in 
een grotere gemeente veel minder toegankelijk is dan in een kleine gemeente. 

e.	 Als laatste is er het verschijnsel dat na een herindeling de oude gemeenten nog 
steeds zichtbaar zijn in de nieuwe gemeenteraad omdat mensen alleen nog op 
personen uit de eigen vroegere gemeente stemmen. 

f.	 Zo verandert politieke en partijpolitieke activiteit In a-politieke 
belangenbehartiging. 

4.	 Het ~ynisme en wantrouwen onder burgers neemt toe. 

a.	 Na een omstreden gemeentelijke herindeling neemt het vertrouwen in de 
politiek en in de overheid af. 

b.	 Nog veel ernstiger is echter dat daardoor het algemeen vertrouwen van burgers 
onder elkaar ook afneemt. 

c.	 Dat komt omdat mensen hun algemeen vertrouwen deels baseren op het 
vertrouwen dat zij in de overheid hebben. 

d.	 Want de overheid schept als het ware de condities en de juiste context waarin 
algemeen vertrouwen kan noreren. 

e.	 Neemt het vertrouwen in de overheid af, dan neemt ook het algemeen 
vertrouwen af. 

f.	 Die afname moet natuurlijk niet overdreven worden. 

g.	 Toch moeten de herindeIers zich goed realiseren dat dil morrelen aan het 
algemeen vertrouwen, spelen met vuur is. 

Praktische bezwaren tegen herindelingen. 

1.	 De dienstverlening wordt niet beter. 

3.	 De kwaliteit van de gemeentelijke dienstverlening is na een herindeling niet 
beter dan voor de herindeling. 

b.	 Voorstanders van herindeling houden de mensen graag voor dat de 
dienstverlening na een herindeling veel beter zal zijn. 

V?..d., .. 
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Burgercomité Goedereede 

c. Kennelijk weten zij n..iet dal hier al heel veel onderzoek naar gedaan Îs. 

d. Uit geen enkel van die onderLOeken komt naar voren dal de dienstverlening na 
een herindeling beler is geworden. 

c. Sterker nog: er zijn wel onderzoeken waaruit blijkt 
dien!itverlening na een herindeling juist slechter vinden. 

dal burgers de 

2. De gemuntelijke lasten nemen toe. 

8. De gemeentelijke lasten voor de burgers nemen na een herindeling, als direct 
gevolg van die herindeling eigenlijk altijd toe 

b. Wal voorstanders van 
bijna altijd duurder. 

herindeling ook beweren, nel wordt voor de burgers 

L Zeker is dat na een h.erindeling" juist door die herindeling, de OZB belasting 
omhoog gaal. 

3. De kosten \loor de bele maal.Sthappij worden nid mioder. 

a. Door een herindeling ontstaat een grotere gemeentelijke organisatie die veel 
meer bureaucralisch van aard zal zijn dan de vroegere kleinere organisatie. 

b. Hierdoor is de nieuwe organisatie 
vroegere kleinere organisatie. 

per definitie minder efficient dan de 

c.. Dat is n..iet alleen vervelend voor burgers maar het betekent ook dat de kosten 
voor de hele maatschappij door hel opheffen van een or twee gemcenlen niel 
minder zijn geworden. 

d. Dat komt vooral omdat het aanlal ambtenaren na een herindeling toeneemt. 
Heringedeelde gemeenten hebben over hel aJgemeen twinlig procent meer 
ambtenaren in dienst Vooral hel aantal managers neemlloe. 

4. De kwaliteit \l3n de bestuurders neemt niet loe. 

a. Indien de kwaliteit van de huidige bcstuurders en van de gemeenteraad 
onvoldoende zou zijn, betekent dit nict dat na een herindeling die kwaliteit 
beIer zal zijn. 

b. Het rollen immers vaak dezelrde mensen zijn of in ieder geval mensen meI 
der.eJrde bestuurlijke ervaring. 

5 van 6 
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Ook de kwestie van intergemeentelijke samenwerking is geen reden om tol 
herindeling over te gaan. 
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d.	 Herindelers begrijpen niet dat na een herindeling de noodzaak tot 
samenwerking met andere gemeenten gewoon blijft bestaan. Het is dan ook 
veel verstandiger om de discussie over samenwerking als bestuurlijk vraagstuk 
los te koppelen van de discussie over herindeling. 

5.	 De fysieke afstand naar het gemeentehuis wordt te groot. 

a.	 Het herindelen van de vier gemeenten op het Eiland Goeree en Overflakkee 
betekent dat sommige bewoners bijna denig kilometer zullen moeten reizen 
voor zij in het gemeentehuis zijn . 

b.	 Dat is onacceptabel voor de burgers als het nieuwe gemeentehuis In 

Middelharnis komt. 

c.	 Herindeiers beweren dat er dan in de voormalige gemeenten een 
servicekantoor zal worden opengehouden. 

d.	 Deze servicekantoren hebben echter maar beperkte openingstijden en het komt 
ook voor dat deze kantoren al een half jaar na de herindeling worden 
wegbezuinigd. 

Tot slot 

Namens Herindeling Nee Burgercomité Goedereede, wil ik u bedanken voor de gegeven tijd 
en wens u als bestuurders Provinciaal en gemeentelijk alle wijsheid toe in het nemen van 
besluiten in het belang van alle burgers op ons Eiland, ook die van Goedereede 

Ik wil u als voorzitter van het Burgercomité Goedereede een eerste zienswijze overhandigen, 
een burger uit de stad Goedereede heeft mij gevraagd dit namens haar en alle overige 
vrouwen uit de stad Goedereede te doen, want zij zijn bij afwezigheid van de manen, al 
eeuwen lang de bewaaksters van de stad, ik raad u dan ook aan vriendschap te sluiten met 
deze vrouwen 

o~~Y_an.Keetje_VanBekaf 
/ _-',.--- :>.,..-- I
 

.-------1"Hoogachten ;
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\ Namens de Ichting 

Herindeling Nee 

Burgercomité Goedereede 
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Onderwerp: z:ienswijz:e Herindelingsontwerp Goeree-Overflakkee 

Geacht college, 

Uw college heeft op 2 maart 2010 het Herindelingsontwerp Goeree-Overflakkee vastgesteld. Vanaf 
15 maart 2010 heeft dat herindelingsontwerp voor iedereen ter inzage gelegen. Vóór 15 juni 2010 
kunnen de betrokken gemeenteraden zienswijzen indienen. De gemeenteraad heeft in zijn 
vergadering van 27 mei 2010 unaniem ingestemd met de tekst van deze brief. 
Wij hechten eraan te melden dat deze zienswijze in gezamenlijkheid met de gemeenten 
Middelharnis en Oostflakkee is opgesteld. De gemeente Goedereede heeft een eigen zienswijze 
geformuleerd. 

Na jaren van beleidsnotities en bestuursonderzoeken (vanaf 2001) heeft het college van 
Gedeputeerde Staten van Zuid-Holland besloten dat de bestuurlijke toekomst van de gemeenten op 
Goeree-Overflakkee een herindeling vergt. De bestuurlijke drukte en de oplossingen die door de 
gemeenten in het kader van de samenwerking door de vier gemeenten zijn opgepakt worden door 
het college van GS niet als voldoende duurzaam gezien. In de Koersnotitie van de vier gemeenten 
uit 2008 (startdocument voor de eilandelijke ruimtelijk-economische visie) is het bestuurlijke 
ambitieniveau voor het eiland als volgt neergezet en door de gemeenteraden ook onderschreven. 

'We hebben te maken met een stagnerende economische ontwikkeling, een ijle productiestructuur, 
geringe innovatie en investeringen, sterk teruglopende voorzieningen in veel kleine kernen, 
achterblijvende recreatiesector, zwaar verouderde tot soms verpauperde delen van de 
woningvoorraad, openbare ruimtes en bedrijventerreinen, stagnerende herstructurering en renovatie 
van de bestaande voorraad, verbetering in landschapskwaliteiten die niet van de grond komen, 
onvoldoende ontwikkelde zorgstructuur, te weinig voorzieningen voor jongeren, en een landbouw en 
visserij die stevig onder druk staan. Daarbij speelt in het bijzonder het waarborgen van een goede 
zoetwatervoorziening voor de landbouw en het op een adequate manier omgaan mei dreigende 
verzilting... 

Gemeenlel1uls :Voo~lrllat 15·3247 CO DIRKSLAND Telefoon : 0187·8013080 Webaell'1!B : WNW.dirtS/8nel,nl 
Postadres : Postbus 10 - 3247 ZG 01RKSLANQ Telelax : 11187· 6Q3799 Emailadres ·lnfo@dir1l:sland nl 
Kvk;·nr : 240454995 BIC : BNGt-INl2G IBAN :tIIl040.BtIIG.HD.2BSO.D1.930 
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In de ver1<enningen van de bestuurlijke toekomst van Goeree-Overflakkee is voor onze 
gemeenteraad de vraag aan de orde geweest welke bestuurlijke setting de beste oplossing biedt 
voor het verbeteren van de (nu onvoldoende) integrale afwegingen van deze eilandelijke 
vraagstukken, van de huidige strategische kwaliteit van het lokale bestuur en de ambtelijke 
organisatie. Daarbij zijn de volgende punten steeds leidend geweest: 
- democratische legitimatie; 
- professionaliteit; 

klantgerichtheid;
 
- duurzaamheid;
 
- kostenaspect;
 
- gebiedsregie.
 

Democratische legitimatie 
Vanuit de noodzaak tot een eilandelijke benadering van veel maatschappelijke vraagstukken zijn de 
laatste jaren veel (beleids-)ontwikkelingen en uitvoeringsontwikkelingen gezamenlijk in gang gezet. 
De milieutaken liepen daarin al lang voorop. De bestuurlijke afstemming met betrekking tot een 
groot aantal andere beleidstaken is opgenomen in de aangepaste gemeenschappelijke regeling van 
het ISGO. De ervaringen hebben ons inmiddels geleerd dat de bestuurlijke drukte hierdoor niet is 
afgenomen. in tegendeel. Het eiland is er niet in geslaagd eenduidig naar buiten te treden. Een 
beeld van bestuurlijke stroperigheid is blijven overheersen. Een uitgebreid regionaal ambtelijk en 
bestuurlijk netwerk is gevormd. Dat heeft de transparantie van beleidsvoorbereiding en 

. besluitvorming niet op een voldoende democratisch niveau kunnen brengen. Vooral de positie van 
de onderscheiden raden is er onvoldoende door versterkt. De relaties tussen colleges en raden zijn 
evenmin versterkt. Een meer compacte bestuurlijke setting draagt naar onze mening wel bij tot de 
door onze gemeenteraad gewenste transparantie. De democratische legitimatie van het regionale 
beleid wordt daardoor directer en dus versterkt. 

Professionaliteit 
De rol van de lokale overheid, zowel ambtelijk als bestuurlijk, is nog steeds van grote betekenis. De 
gemeente als "Eerste Overheid" vergt daarbij wel aanzienlijke kwaliteitsverhoging. Een verhoging 
die nadrukkelijk samenhangt met de schaal van de organisatie. De door de landelijke overheid 
vereiste kwaliteit van dienstverlening vergt van gemeenten nieuwe professionaliteit. Los van de 
uitspraken over de bestuurlijke toekomst is daarom door de vier gemeenten al uitgesproken dat het 
eiland gaat werken aan de totstandkoming van één eilandelijke ambtelijke organisatie. Uitbesteding 
van vooral de eilandelijke beleidsontwikkeling wordt hierdoor gereduceerd, waarmee zowel de 
kostenbeheersing als de democratische controle verbeterd wordt. Ambtelijke schaalvergroting zien 
wij als een noodzakelijke weg om de door Rijk en burgers gevraagde professionaliteit duurzaam te 
borgen. Los daarvan zien wij ook eenduidig bestuurlijk optreden als een uiting van professioneel 
bestuurlijk handelen. 

Klantgerichtheid 
Ambtelijke schaalvergroting kan bijdragen tot een zakelijker model van klantgerichtheid. Moderne 
wijzen van klantcontacten zijn minder dan vroeger afhankelijk van de fysieke nabijheid van 
gemeentelijke functionarissen. De bereikbaarheid van de gemeente voor de burgers is anders 
geworden maar niet minder. 
De wetgever speelt hier al geruime lijd op in door gemeenten te verplichten de dienstverlening naar 
de burgers ook digitaal te verzorgen. Ontwikkelingen zoals informatie op de website, gebruik van 
e-mail, invoering van het burgerservicenummer, de Wet algemene bepalingen omgevingsrecht 
(Wabo), de Basisregistratie Adressen en Gebouwen (BAG) en dergelijke dragen ook bij tot meer 
proactieve dienstverlening. Hel actief naar burgers toegaan (bijvoorbeeld met de laptop op 
huisbezoek) is in onze visie een inzet die de gemeentelijke service meer plaatsonafhankelijk invult. 



,
 
Wij kennen de bezwaren aangaande de fysieke afstand ten opzichte van een verder weg liggend 
gemeentekantoor, maar zijn .van oordeel dat deze met modeme dienstverlening adequaat zijn te 
ondervangen. 
Daarnaast geldt in dit vlak de bereikbaarheid van de bestuurders. Het kennen en gekend worden 
zal in een grotere gemeente anders zijn. Een andere Invulling van de bestuurdersrol is 
onmiskenbaar verbonden met bestuurlijke schaalvergroting. De invloed die dat heeft op de 
klantgerichtheid achten wij meer een politieke dan bestuurlijke dimensie. 

Duurzaamheid 
De sociaal-maatschappelijke en sociaal-economische samenhang van Goeree-Overflakkee leidt tot 
het beeld dat de samenstellende delen van het eiland onlosmakelijk met elkaar verbonden zijn. 
Ontwikkelingen worden niet meer bepaald door wat lokaal gebeurt, maar door de samenhang van 
de maatschappelijke processen op het gehele eiland. In die zin is het eiland te vergelijken met een 
waterbed. 
Op de terreinen landbouw, recreatie, toerisme, regionale bedrijfsterreinprogrammering, 
winkelvoorziening, onderwijs, crisisorganisatie, ruimtelijke ordening en handhaving zijn de 
ontwikkeiingen nog uitsluitend eilandelijk te duiden. Ze vragen daarom integrale eilandelijke 
bestuurlijke sturing. 
Wij wijzen in dat verband ook op de Regionale Structuurvisie voor Goeree-Overflakkee als 
Uitvloeisel van die gemeentelijke visies. Daarin is die rode draad in de maatschappelijke samenhang 
en het gewenste maatschappelijk ontwikkelingsperspeclief helder terug te vinden. 

Kostenaspect 
De bedrijfsvoering van de overheid vergt in toenemende mate werken op een nieuwe schaal. Het 
meest pregnant zien we dat in de ICT·seclor waar extra investeringslasten per afzonderlijke 
gemeente niet meer verantwoord zijn, omdat ze de draagkracht van de individuele gemeenten te 
boven gaan. 
In het personeelsbeleid is eenzelfde lijn te onderkennen en zien wij hetzelfde belang. Willen wij als 
gemeente blijvend kunnen binnenhalen (boeien en binden) dan vergt dat ook een bepaald 
werkvolume; een volume dat in één afzonderiijke gemeente van onze schaal niet stabiel geboden 
kan worden. Het alternatief ligt dan in duurdere inhuur, wal in het frnanciêle perspectief van de 
afzonderlijke gemeenten op het eiland een niet-verantwoorde keuze is. Het meerjarenperspecllef 
laat geen verdere uitbreiding of verzwaring van de personeelslasten toe. 
Doorgaan zonder opschaling maakt de organisaties uitermate kwetsbaar, zo bleek uit de 
bestuurskrachtonderzoeken. Daarmee wordt tevens gewezen op een fors finanCieel risico ingeval 
van uitval van medewerkers op eenmansposten. 

Gebiedsregie 
Ruimtelijk, economisch en maatschappelijk nemen wij op hel eiland een sterke onderlinge 
samenhang waar. Diverse studies uit de afgelopen jaren laten dit zien De eilandelijke visie die door 
de raden inmiddels wordt besproken geeft de bestuurlijke vertaling van die (gewenste) samenhang. 
Erkenning van die bestuurlijke samenhang leidt nauwelijks onverwacht tot de conclusie dat een 
adequate bestuurlijke regie congruent zal moeten zijn aan die beoogde gebiedsonlwikkeling. In dit 
perspectief is de samenvoeging van het gehele gebied tot een bestuurlijke autoriteit een logische 
stap. 

3+1-variant 
Tijdens enkele bestuurlijke overleggen is de zogenaamde 3+ 1-variant (zijnde het voortbestaan van 
de gemeente Goedereede en het ontstaan van een fusiegemeente van Dirksland, Middelharnis en 
Oostflakkee) besproken. 



•
 
Wij hebben tijdens die overleggen aangegeven dat wij deze variant geen duurzaam antwoord 
vinden op de bestuurlijke problematiek op Goeree-Overflakkee. Wij ondersteunen dan ook uw 
standpunt in dezen. Wij voegen er nog aan toe dat volgens ons deze variant geen inhoudelijke 
betekenis kan hebben. omdat er bij ons geen politiek-bestuurlijk draagvlak is voor het laten ontstaan 
van een gemeente Overflakkee (bestaande uit de huidige gemeenten Dirksland. Middelharnis en 
Oostflakkee). 

Reactie op ingediende zienswijzen 
Bij een aantal van de bij uw college ingediende zienswijzen van burgers. instellingen en bedrijven 
vinden wij een reactie van onze kant wenselijk, omdat er in die zienswijzen een verzoek aan de 
gemeente wordt gedaan c.q. een opvatting aan de gemeente wordt toegeschreven. Voor deze 
aanvullende reactie verwijzen wij u naar de bijlage bij deze brief. 

Tot slot 
Alles overziende heeft onze gemeenteraad geconcludeerd dat de bestuurlijke toekomst van de 
gemeente het best gediend is met samenvoeging van de vier gemeenten op Goeree-Overflakkee. 
De vorming van één gemeente voor het gehele gebied van Goeree-Overflakkee borgt op duurzame 
wijze de belangen van alle burgers op het eiland. 

Hoogachtend, 



Reactie op de voor Dirksland relevante zienswijzen Herindelingsontwerp Goeree
Overflakkee 
St 131-05-2010 

Kenmer1o; Beknopte Inhoud Reactie 
079052502 Eén gemeente geeft een Slagvaardigheid is een belangrijk voordeel. 

slagvaardiger en slanker Substantiële financiële voordelen zijn niet op 
bestuursapparaat, korte termijn te verwachten, maar wel op iets 
harmonisatie van beleid en langere termijn. 
uniforme service aan de 
burger. Een behoorlijke 
kostenbesparing op het 
bestuur en het 
ambtenarenaoparaat. 

217954790 Er is geen blauwdruk voor de In deze fase is het ontwerpen van een visie 
nieuwe gemeente. voor de nieuwe gemeente nog niet aan de 

orde. Een stuurgroep uit de huidige 
gemeenten zal voorstellen moeten 
ontwikkelen voor de wezenskenmerken van 
een nieuwe aemeente. 

073153230 3+ 1-variant is inefficiënt en Mede daarom heeft de gemeente Dirksland 
ineffectief deze variant afgewezen. 

-
144243052 =2 gemeenten failliet De kwalificatie is onterecht. De gemeente 

=1 gemeente op randje van Dirksland. heeft een sluitende begroting, die 
faillissement volgens de wettelijke regels is goedgekeurd. 
= Goedereede financieel zeer 
gezond 

073153461 ,. Lastenverzwaring 
(J. Klijn) 2. Werkgelegenheid 2.2: Conform wettelijke regels gaan alle 

medewerkers in beginsel over naar de 
nieuwe organisatie. Afspraken worden 
vastgelegd in een sociaal plan. 
Vanzelfsprekend is dit er nu nog niet. 

3. Procedure 3.14: De provincie heeft de 
verantwoordelijkheid voor de Arhi-procedure. 
Het is niet aan de gemeenten om deze "stop 
te zetten". 

4. Democratie 4.5: Het is niet juist dat de gemeente 
5. Historie Dirksland de tijd te kort vond om een 
6. Maatschappelijk middenveld volksraadpleging te houden. De 

gemeenteraad vond (en vindt) een complexe 
materie rond de bestuurlijke organisatie niet 
geschikt voor een vorm van referendum. 
Bovendien voelde de gemeenteraad zich als 
volksvertegenwoordiging voldoende 
competent om namens de inwoners te 
spreken en standpunten te bepalen. De 
gemeenteraad heeft uit de inbreng van 
inwoners tijdens de bewonersavonden sleun 
ervaren voor deze opvatling. De resultaten 
van de gemeenteraadsverkiezingen van 3 
maart 2010 zijn een ondersteunina van een 
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7, Vragen 

8. Reactie financieel 
onderzoek 

al sinds 2007 ingenomen standpunt. Tot slot: 
in de lopende procedure is het niet meer 
opportuun na te denken over de vraag of er 
een referendum gehouden moet worden. 
7,1.17,7,: Uit de financiële scan blijkt dat over 
hel gehele gebied genomen de 
lastenverdeling op basis van de huidige 
gegevens binnen acceptabele bandbreedte 
valt. Het is aan de nieuwe gemeente om 
uitspraken te doen over de hoogte van de 
lasten voor burgers en bedrijven, 
Op dit moment wordt nagedacht over de 
vraag of een nader verdiepend financieel 
onderzoek wenselijk en mogelijk is. 
1, De gemeente zal gevolg geven aan de 
aanbevelingen uit het Financieel onderzoek 
herindelingsvarianten Goeree·Overfiakkee, 
2. Het geven van garanties over de 
toekomstige ambtelijke organisatie is niet 
aan de orde, 
3, Er zal in Dirksland geen referendum 
worden Qehouden. 

NT 7·5· 
2010 

Referendum voor inwoners 
van Middelharnis, Dirksland en 
Oostflakkee. 

Het vraagstuk van de bestuurlijke 
organisatie is niet geschikt voor een 
referendum, Er zal in Dirksland geen 
referendum worden oehouden, 
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GEMEENTE GOEDEREEDE
 

ZieluK'ij:e in liet kader 'Jan het Herilldelingsollrwerp Goeree-Overflakkee l1an Gedeputeerde 
Slalen t.lQIJ Zuid-HoJlalld vQn J5 mQarl 2010. 

Gedeputeerde Staten van Zuid·Holiand hebben op 15 maart 2010 het Herindelingsonlwerp 
Goeree-Overllakkee vastgesteld. Tot en met 10 mei 2010 kan eenieder zienswijzen indienen. 
Vóór 15 juni 20 I0 kunnen de betrokken gemeenteraden zienswijzen indienen die door het 
provinciaal bestuur verwerkt zullen worden in het op te sLeJien conceptherindelingsadvies, dal 

.uiterlijk 15 oktober 2010 behandeld en vastgesleId zal worden door Provinciale SUlten. 

Voor de gemeente Goedereede is de kern van de zienswijze gelegen in de beantwoording van 
de volgende vraag: 

'Voor de oplossing van de bestuurlijke problematiek op hel eiland is door Goedereede een 
duurzaam ufrernariefcumgedragen in de l.'orm \lcJn een 3+ I-variam. In hoc\lerrc is /lel 
provincioal besluur bereid gt!h/eÁcn medewerking Ie verlenen om de variam nader Ie 
onderzoeken en af ll!. wegen regen de provinciale wens lol fusie van de besraande vier 
gemeenten op hel eiland 101 één gemeente?' 

Voorop stond dat de te kiezen variant een oplossing moet bieden voor: 
De onvoldoende integrale afweging en keuzen voor de eilandelijke vraagstukken. 

De huidige strategische kWHlileit van hel lokaal bestuur. 

De robuustheid van de ambtelijke organisatie, nu of op termijn. 

Hel. vraagsluk ligt voor Goedereede genuanceerd omdat de uitgevoerde beslUurskrachlmeling 
Isat zien dat Goedereede op dil moment een bestuurskraehlige gemeente is en dal op lermijn 
ook kan blijven. De eerste voorkeur van Goedereede ging uil naar volledige zelfstandigheid mei 
verdergaande samenwerking. Daar waar naar de toekomst eventuele zorg is in de robuustheid 
van de eigen organisatie, heeft Goedereede de bereidheid getoond mee le werken aan een 
ei landelijke oplossing. In de 3+ I-variant wordt daarop een adequaat antwoord gegeven door de 
vorming van een ei landelijke ambtelijke organisatie. 

Goedereede is daarbij op zoek gegaan naar de voordelen van ambtelijke schaalvergroting en hel 
behouden van de kleine afstand lUssen bestuur en burger. Een uitgangspunt dat juist op 
rijksnive.u door hel in 2009 vemieuwde Beleidskader voor gemeentelijk herindelingsbeleid 
telkenmale genoemd wordt. De provincie heeft op geen enkele wijze laten blijken serieus deze 
variant te onderzoeken en zet daarmee bestuur en inwoners van Goedereede te kijk. 

De 3+ I-variant voorliet in de oplossing van de bestaande knelpunten waarbij: 
Drie gemeenten fuseren tal één nieuwe gemeente (Dirksland, Middelharnis en 
Oostflakkee). 

Eén gemeente zelfstandig blijft (Goedereede). 

•	 Eén eilandelijk professionele organisatie tol stand wordt gebracht. 

•	 In de borging van de eilandelijke vraagstukken wordl voorzien. 

Binnen hel eiland invulling wordt gegeven aan de verschillende sociaal-culturele 
identiteilen van de eilanddelen. 
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De 3+ I-variam kan in ruime mate voldoen aan de rijks- en provinciale toetsingscriteria. Sterker 
nog: in ons land zijn recent met succes een aantal samenwerkingsvarianlen in het leven 
geroepen in combinatie meI fusies, waarbij het ultimum remedium van fusie op een 
genuanceerde wijze benaderd is. Het Beleidskader van het Rijk nodigt gemeenten en provincies 
uitdrukkelijk uil om maatwerk te kiezen, niet zijnde de grootst mogelijk struclUuroplossing. 

De staatssecretaris is van oordeel dat (zie brief van 19 november 2009): 

... 'Zowel samenwerking als herindeling zijn mogelijke oplossingen om (boven)lokale 
bestuurskracht Ie versterken. Hel kabi/let geeft hier geen voorkeur aan en beziel samenwerking 
en herindeling en fusie als bestuurlfik gelijkwaardige oplossingen. Het gaat erom de 
.bestuurlfike gelijkwaardigheid van samenwerking en herindeling lot uitdrukking te brengen 
door samenwerking zichtbaar als alternatiefin Arhi-processen en dus ook in de uiteindelijke 
herindefingsadviezen IC betrekken. Wanneer een gemeente samenlVerkingsvarianlen in lVii 
brengen in een discussie over de bestuurlijke toekomst van een gemeen/eo dient dille gebeuren 
voorafgaand aan oftijdens een Arhi-proces en niet na aj/oop daarvan. Dat verSIOart de 
zorgvuldige weging van mogelijke oplossingsrichtingen, zoals in het Beleidskader verwoord' ... 

Mede op basis hiervan vindt Goedereede dat de 3+ I-variant een volwaardige kans verdient. 
Uiteraard heeft de 3+ I-variant ook nog enkele vragen op te lossen in de richting van 
stuurbaarheid en kosten. Er is echter niel afgewogen onderzocht waar men dan cxact over praal 
en hoe zich dat verhoudt binnen het gehele scala van voor- en nadelen. Dat is waar met name in 
Goedereede de schoen wringt: een eerlijke kans krijgen in een bestuurlijk proces dat met vele 
emOlies omgeven is. 

Ondanks de lengte van het dossier bestuurlijke vraagstuk Goeree-Overflakkee is deze variant 
niet nader underzoeht en heeft de provincie op de vraag vanuit Goedereede dit nader onderzoek 
tc faciliteren een 'nee gegeven. Goedereede zou het op prijs stellen op basis van verschillende 

~ criteria (lwee inrichtingsvariamen onderzocht op democratische legitimafie, professionaliteif, 
klantgerichtheid, duurzaamheid en kostenaspect) te komen lot een integrale en gewogen 
benadering. En Clp basis daarvan uilspraak doen om op die manier in de manco's van het proces 
tot nu toe te voorzien. Een deskundig onafhankelijk onderzoek in plaats van een provincie die 
niets nader onderzoekl en alleen standpunten herhaall op basis van bestaande argumenten. Hel 
is ondertussen ieder duidelijk vanuit welk slandpunt de provincie opereert: eilandelijke fusie. 
Herindeling is hiermee verheven lol doel in plaats van een middel. Dit is in strijd met het eerder 
genoemde Beleidskader. 

Wij constateren bij de provincie geen bereidheid tot nader objectief onderzoek, hetgeen bestuur 
en bevolking in Goedereede diep raakt. Per slot van rekening gaat het over het wel of niet 
bestuurlijk voortbeslaan van een gemeente (en gemeenschap) op de kop van hel eiland, die 
bewezen heeft zijn taak aan te kunnen en te investeren in het eiland. Het vertrOUWen van de 
burger neeml zienderogen af als het gevoel bestaat dat 'met twee maten gemeten wordt'. 

Dat gevoel kan alleen weggenomen worden door een provincie die mede het voortouw neeml in 
een objectief onderzoek op basis waarvan bestuur en burgers voldoende inzicht krijgen om een 
keuze te maken en uiteindelijk ook een keuze te kunnen begrijpen. Wij zijn van oordeel dat er 
nu voldoende basismateriaal ligt om hel verzoek van Goedereede inzake de 3+ )-varianl serieus 
te nemen. Wij betreuren dat de provincie hierin niet mede het initiatief wil nemen. De provincie 
laat op deze wijze van bestuurlijke vernieuwing in de praktijk weinig zien. 
Bovendien laat de provincie kostbare tijd verlopen, die er duidelijk is, nu de Tweede Kamer 
zelfs de staatssecretaris - bij controversieel verklaren van de voorstellen rond Bussum, Muiden, 
Naardel/ en Wcesp en Woudel/berg, Renswoude Cl/ Scherpenteel • gevraagd heeft de tijd goed 
te gebruiken om overeenstemming te bereiken. Wij missen het lef en de durf bij de provincie 
om daarvoor Ie gaan. 
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Een en ander is ingegeven door hel feit dat wij in het dossier geen bereidheid zien bij de 
provincie om af te wijken van het door hen gebaande pad van ei landelijke fusie. Dat beeld leeft 
heel sterk en kan dc provincie alleen wegnemen door mee te werken aan een objectieve ~ vooraf 
niet ingekleurde - benadering van hel vraagstuk. Wal wij missen is een provincie die ruimte 
biedt aan een volwaardig objectief vergelijk van de twee voorliggende varianten op basis 
waarvan raden en provincie een definitief standpunt kunnen innemcn. Naar de opvatting van 
Goedereede zou een dergelijke handelwijze ook recht doen aan hel vernieuwde Beleidskader. 

Wij zien tot op heden slechts een provincie die 'op herhaling is binnen hel bestaande 
denkkader' . Dat betreuren wij. Wij doen een oproep aan het prov\nciaal bestuur om mee \e 
denken in lijnen van bestuurlijke vernieuwing en dat een eerlijke kans te bieden. De reactie van 
de provincie op ons verzock vinden wij ontluisterend. Selectief worden niet bewezen 
tegenargumenten legen de 3+I·variant te berde gebracht. In dat kader vinden wij de uitlatingen 
van gedeputeerde Van Engeishoven~Huls in 'Eilandennieuws Goeree-Overflakkee' van 9 maan 
2010 bestuurlijk niel gepast en doen minachting aan het adres van Goedereede vennoeden. Het 
beeld van een provincie die ten koste van alles uit is op eilandelijke fusie wordt daardoor alleen 
maar verslerkt. 

Wij constateren dal de provincie niet expliciet op hel verzoek van Goedereede is ingegaan, 
maar in de teksten in het Herindelingsontwerp min of meer impliciet door herhaling van eerder 
genomen st.andpunten cen oordeel heeft geveld over het verzoek van Goedereede rol een nader 
onderzoek. Wij kunnen een bloemlezing geven van voorbeelden waarbij dat gebeurd is, maar 
daar kiezen wij niet voor. Het gaat in wezen om een basishouding rond de vraag: krijgt de 3+1
variant een eerlijke objectieve kans tegenover het ei landelijke fusiemodel? 

Objectiefnader ondcrzoek is noodzakelijk om een gewogen en volledig aniwoord te kunnen 
geven op de vraag welke variant uitcindelijk de beste oplossing biedt In onze ogen is dil een 
eerste vereistc om hel proces als zuiver en eerlijk te kunnen blijven betitelen en een transparante 
en democratisch verantwoorde keuze te kunnen maken. Tot op heden heeft hCI in hel proces 
ontbroken beide varianten in een volledige en eerlijke setting op de planken te brengen. Het 
argument 'dat het proces al zo lang duurt en dat alles onderzocht is' is niet juist en roept wrevel 
op. 

Ons grootste bezwaar is dat we nÎet geloven in de maakbaarheid van de eil8ndelijke fusie als 
oplossing, gezien de bestaande historisch gegroeide verschillen binnen de ellanddelcn. 
Eilandelijke fusÎe Îs voor ons op dil moment geen maaiwerk. Eilandelijke fusie als de oplossing 
voor alle vraagstukken wordt te eenzijdig neergezet zonder nadere ofseleclieve argumentatie. 
Van acute en grootschalige problematiek op het eiland is onvoldoende sprake. Uiteraard liggen 
er ontwikkelingsvraagstukken, zowel op hel bord van de provincie, het eiland als de individuele 
gemeenten. Deze vragen om samenwerkende overheden. Wij ervaren ~ anders dan dc provincie 
- de samenwerkingszin als groeiend en lOekomSlbc:itendig. Is eilandelijke fusie derhalve een Ie 
zware bcstuurlijke oplossing? Zekcr in het licht van de mogelijkheid om de kwetsbaarheid van 
de gemeenlelijke organisaties op te lossen door op te gaan in één eilandelijkc organisatie. 
Cultuurverschillen zich vertalend in anders samengesteld bestuur en beleid worden genegeerd. 

Waar het om gaal is de bestaande samenv..'erkingsdynamiek op het eiland cn proberen die te 
veranderen, te beïnvloeden en aan te passen aan de huidige en toekomstige bestuurlijke 
vraagstellingen. Dit·overigens in hel kader van de gewenste opgaven. Het komIons voor dar te 
snel en te gemakkelijk een beeld wordt neergezel dat het eiland onvoldoende presteen. Hel 
lopende proces van de eilandelijke structuurvisie laat zien dal we wel in staal zijn knopen door 
te hakken, lokaal en eilandelijk. Dat geldt uiteraard ook voor alle afgeronde dossiers op velerlei 
gebied binnen hel huidige ISGO samenwerkingsverband. Maatwerk is dus niet alleen nadenken 
over strucluuroplossingen, maar ook op zoek naar een bestuurscultuur waar vanuil respecl naar 
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lokale identiteiten de eilandelijke ontwikkeling verder vorm kan worden gegeven, waarbij de 
provincie 'op afstand' blijft. 

Wat niet onbelangrijk is, is dal door inwilliging van het verzoek van Goedereede een inlegraai 
deugdelijk afwegingskader ontstaat voor alle betrokkenen en instanties in het verdere proces. 
We zeggen u daarbij ook toe de consequenties van hel onderzoek in volle breedte onder ogen Ie 
willen zien. De tijdsfactor kan naar onze opvatting hierin geen belemmerende rol spelen. 

Wat betreft het rapport Financieel onderzoek herindelingsvarianten Goeree-Overnakkee van 
februari 20 10 merken wij op dal inzicht gegeven is in een aantal specifieke financiële aspecten 
van beide herindelingsvariamen. Wij constateren daarbij dat: 
•	 De gemeente Goedereede de financiën op orde had en heeft. 

•	 Beide varianten vanuil de in het rapport onderzochte invalshoeken financieel mogelijk en 
verantwoord zijn. 

Om zelfstandig verder te kunnen gaan dient Goedereede te beschikken over voldoende 
weerstandscapaciteit, zowel in incidentele als structurele zin: in het rapport is aangegeven 
dat Goedereede voldoende weerstandscapaciteit heeft om de gekwantificeerde risico's op 
Ie vangen. 

,	 Er is in het rapport aangegeven dat er geen sprake is van achterslallig onderhoud t.a.v. de 
onderhoudsplanning kapitaalgoederen, meI uitzondering van I&A. In de lopende begroting 
zijn hiervoor ondertussen -conform de EGEM-i rapportage- middelen beschikbaar gesteld. 

•	 Tot en met de programmabegroting voor 2010 is door Goedereede altijd een sluitende 
meerjarenbegroling vastgesleId. Actief wordt geanticipeerd op de onvermijdelijke 
rijkskortingen om te komen tot strategische kostenbeheersing. Het betreft een bewuslC 
keuze om de leruglopende financiële middelen aan waarde creërende activiteiten te 
besteden. Dit betreffen in de eersle plaals die waarden die kenmerkend zijn voor 
Goedereede. Door deze slralegisehe verankering krijgen de bezuinigingen een duur711am 
karakter. 

Het rapport in7.icht en beleidsinformatie geeft waar bij beide varianlen op gestuurd kan 

worden. 

•	 Zonder afbreuk te willen doen aan de berekeningen het rapport een beperkte betekenis heeft 
omdat 

•	 Door de systematiek veel extrapolatie en cumulatieve effecten plaatsvinden. 

,	 Daardoor een fictief beeld ontstaat, waannee politiek speculatief gedrag in de hand 
kan worden gewerkt. 

•	 Hel onze zorg is daarvoor Ie waken en dit vraagt om een nadrukkelijke regierol van 
de provincie. 

,. Door nog te maken beleidskeuzen in de oude en nieuwe gemeenten financiële 
veronderstellingen wezenlijk beïnvloed kunnen worden.
 

De financiële overgangsproblematiek nog moeilijk in beeld kan worden gebracht,
 
bijvoorbeeld hel potverteren en keuzen bij de start van de nieuwe gemeente.
 

Bij de 3+ I-variant in het rapport uitgegaan is van 2 organisaties (terwijl de 
bedoelingjuist één gezamenlijke organisatie is). 

•	 De feitelijke en toekomstige risico's (Ien aanzien van bijvoorbeeld grond
exploitatie, beheer van kapilaalgoederen, beheerplannen en overige risico's), zoals 
ook besproken in het open Arhi-overleg tussen uw college en onze raad, zijn bij 

beide varianten niet onderzocht. 
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CONCLUSIES: 

Gedeputeerde Staten zijn op geen enkele wijze ingegaan op de vraag van Goedereede, alleen 
hel bestaande denkkader van vóór de zienswijze is herhaald. Wij zijn van mening dat: 

Er geen (h)erkenning is van de eÎgenslandige positie van Goedereede en haar inwoners als 
deel van het eiland. 
Er geen bereidheid is van de provincie tot nader onderzoek van de 3+ I~varianl als variant 
voor eilandelijke fusie: de provincie wil nader onderzoek niet faciliLercn. 

Alles gezegd is en geschreven, alleen nicl op hCllerrein van hel 3+ I-variant. Dit geeft een 
gevoel van onvolledigheid in proces en leleurstelling bij de Goereese bevolking. 

GS geen bestuurlijke houding heeft getoond, sleehls een politieke. 

GS geen hand uitsteekt naar Goedereede. 

De groo151c teleurstelling gelegcn is in hel feit dat GS alles uitlegt in de door hen gewenste 
vorm van fusie, waardoor nutomatisme van redeneren ontstaat dal geen ruimte biedt voor 
andere denkwijzen. Dit terwijl veel veronderstcllingen over oplossingsvermogen van fusies 

op zijn minst onjuist, niet overtuigend of niet bewezen zijn. 

Wij twijfel hebben aan de bestuurlijke vernieuwingsdrang van de provincic, anders dan 
fusies. 

Dat niet strookt met het Rijksbeleid en ontwikkelingen in hel land: er is geen innovatief 
concept mogelijk van wal ciders is toegepasl. 

De uitlatingen van de gedeputeerde kwctsend en bestuurlijk onnodig zijn. 

Er is onvoldoende aandacht geweest voor de financiële risico's bij zowel de 3+I-variam als 
bij de variant voor eilandelijke fusie. 

Wij de provincie oproepen tol een eerlijk en objectief onderzoek van beide varianten. 

In eerdere reacties aan uw college zijn wij meerdere malen ingegaan op onze inhoudelijke 

argumenten. Deze hebben wij als bijlagen aan deze zicnswijze toegevoegd: 

a. Bestuurlijke toekomst Goeree-Overnakkee J Positie Goedereede, mcmorandum van 
burgemeester en wethouders van Goedereede d.d. 23 februari 2009. 

b. Briefvan de gemeenteraad van Goedereede aan de Commissie Schutte d.d. 8 juni 2009, 
met als onderwerp: standpunt inzake het verzoek van de Commissie Schulie. 

c. Inspraakreactie besloten vergadering Slatencommissie Bestuur en Middelen (3 I augustus 
2009). 

d. Gespreksnotitie tcn behocve van het Arhi-overleg op 21 oktober 2009 lussen burgemeester 
en wethouders van Goedereede en een delegatie van Gedeputeerde Staten van Zuid~ 

Holland. 
e. Het in opdracht van de gemeente Goedereede opgeslelde rappor! van WagenaarHoes d.d. 8 

januari 20 I0 "Op zoek naar een duurzaam alternatief voor eilandelijke herindeling Goeree
Overflakkee". 

f. Bijdrage gemeentcraad van Goedereede in het kader van de Arhi-procedure (19 januari 
2010). 
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GEMEENTE GOEDEREEDE
 

Bestuurlijke toekomst Goeree-Overnakkee I Positie Goedereede 

Rinnenkon zullen zowel de gemeeIl1eraad als ons college een gesprek hebben mei de Adviescommissie 
bestuurlijke toekomst lokaal bestuur op Goeree-Overflakkee (Commissie Schutte). Mei het oog hierop 
hebben wij hel wenselijk geacht om in samenspraak met de gemeenteraad dil memorandum op te stellen, 
met daarin de visie van de gemeente Goedereede. 

Inleiding 
De gemeenIe Goedereede is verbaasd oVer hel voorgenomen besluit van Gedeputeerde Stalen (Ot 

herindeling van de gemeenlen op Goeree-Overflakkee. Gedeputeerde StaLen heeft tevens een 
onderzoekscommissie geïnstalleerd om tol samenvoeging van de gemeenten op Goeree-Overflakkee Ie 

komen. Deze commissie moet haar rapport op I april 2009 hebben ingediend bij Gedeputeerde Staten, 
Gekozen is voor I januari 2012 als streefdatum van de gemeenlelijke herindeling. 

De gemeente heeft de mening over de gang van zaken aan de provincie overgebracht door middel van een 
brief \';)0 16 januari 2009 waarin, op basis van argumenten, wordt benadrokt dat het zeer wenselijk is dat de 
beswurlijke regie terug op hel eiland komt. 
De gemeente Goedereede Îs het oneens mei de huidige gang van zaken, om verschillende redenen waar in 
dit memorandum op zal worden ingegaan. Daarbij is de positie van Goedereede helder: de gemeenle wil 
constructief meewerken aan oplossingen voor hel eiland, waarbij aandacht moel zijn voor de identiteit van 
de verschillende gemeenten en er serieus gekeken wordt naar alle alternatieven. 

Identiteit voorop 

Het behoud van de kenmerkende waarden en identÎteit van de gemeente is voor Goedereede een van de 
meest wezenlijke punten in hel proces waarin we nu terecht zijn gekomen. 
Rust en respect voor elkaar zijn kernbegrippen in Goedereede, die deels maar niet uitsluitend zijn terug te 
voeren op de confessionele achtergrond van veel van onzc inwoners. Daarbij gaal het in de eerste plaats om 
een houding die onze inwoners bebben ten opzichte van elkaar, bezoekers en hun omgeving. Die houding 
zal ongetwijfeld blîjvcn bestaan, welke oplossing ook gekozen wordt VOor Goeree-Overflakkee, Het is 
echter meer dan een houding alleen. Rust en respect worden ook ondersteund door keuzen die een 
zelfstandig gemeentebestuur voor Goedereede kan maken, bijvoorbeeld op bel gebied van het respecteren 
van de zondagsrust. 

Mede als gevolg hiervan heeft Ouddorp in 2007-2008 de t;tel "beste badplaats van Nederland" gekregen om 
reden dat er "\eegte en rust" heerst. Dit voorbeeld toont aan dat het mogelijk is een goede balans te vinden 
tussen rust en respeel enerzijds en economische belangen anderzijds. In een heringedeelde gemeente is het 
de vraag of deze balans in stand zal blijven. 
Oe voor Goedereede kenmerkende identiteit komt nicl alleen tot uitdrukking in rust en respecl, maar ook in 
de bedrijvigheid: de visserijseclor is een typerende bedrijfstak voor Goedereede, waar vanuit de 
gemeenschap en de gemeente heel veel aandacht voor is. 

Mei name dele kenmerkende waarden zorgen voor de identiteit \-'an de inwoners van Goedereede. Dit 
is hetgeen mensen bindt en wat, in welk toekomstig bestuurlijk model dan ook, ingebracht zal worden 
als randvoorwaarde. 
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Argumenlen \'an Gedepuleerde Slalen 

Gedeputeerde Slalen signaleert in haar brief van 19 januari 2009 een aamal problemen op Goeree
OverOakkee. Die problemen brengen GS lot de conclusie dal fusie de besle en enige optie is voor het eiland. 

In sommige gevallen hebben wij inhoudelijke vraaglekens bij de door GS gesignaleerde problemen. In 
andere gevallen zien we hel door GS gesignaleerde probleem wel, maar zien wij niel in wal een evenluele 
fusie kan bijdragen aan de oplossing. 

\Vij gaan hieronder in op deze argumenlen. 

Argument I: Teruglopende voorzieningen in de kleine kernen 

Eilandelijk gezien is dil een belangrijk onderwerp. We vragen ons echler afwal een fusie kan bijdragen aan 
hetlegengaan van hct teruglopen van voorzieningen. Het onderzoek dal Berenschot in 2008 in opdrachl van 
de provincie heeft uilgevoerd naar het effect van herindelingen loont geen duidelijke relatie aan lussen 
herindeling en het voorzieningenniveau in een gemeente (p. 13S). 

Ook een relalie tussen het zijn van een kleine gcmeente en hel hebben van een laag voorzieningenniveau is 
niet zonder meer te leggen. Zo speelt hel onderwerp eilandelijk wel, maar in Goedereede niet ornauwclijks. 

Goedereede hecht in dit proces dan ook sterk aan het waarborgen van zorg\'Uldig opgebouwde 
voorzieningen die van "levensbelang" zijn voor met name de leefbaarheid van de kleine kernen. In 
december 2006 is een raadsbesluit genomen in het kader van hel accommodatiebeleid. Het voen op deze 
plaals te ver om alle zaken die daarin geregeld en inmiddels gerealiseerd zijn Ie noemen maar hel gaal hier 
over een substantiële investering in maatschappelijke voorzieningen van zwembad tOl 
verenigingsgebouwen. In de in november 2008 unaniem door de raad vastgesteldc toekomstvisie is 
vastgelegd welke voorzieningen er per kern orin de gemeente beschikbaar zijn en blijven. 

Argumenl 2: Eenzijdige en achterblij\lende recrealieseclor 

Dit is een probleem dal niel alleen op Goeree-OverOakkee speeh, maar bijvoorbeeld ook in de provincie 
Zeeland. De vier gemeemen op het eiland we",en samen om de recreatieseclor een impuls te geven. In de 
eilandelijke slrucluurvisie zijn projeclen opgenomen die bedoeld zijn om "meer van helzelrde" Ie 
voorkomen en de spreiding van voorzieningen zo maximaal mogelijk te laten zijn. 

Tevens is in de toekomstvisie Goedereede vastgelegd welke keuzes wij gemaakt hebben voor voorzieningen 
op plaatselijk dan wel op eilandelijk niveau. Een voorbeeld daarvan is dat er in Goedereede voor gekozen is 
om geen ui'breiding van bedrijventerrein meer op te nemen, maar dat bij voorkeur elders op hel eiland Ie 
realiseren. Een ander voorbeeld is Ouddorp Duin. Dil is een project waar lokale (recreatie) ondernemers een 
projecl willen gaan realiseren waarin een aamal aan de recreatie verwanle functies worden gecombineerd. 
Door eilandelijk nadrukkelijk Ie kiezen voor "recreatie op de kop" is er voor ondernemers ook "ruimIe" om 
een dergelijk initiatief te nemen. 

In dit geval conSlateren we evenals de provincie een probleem, maar zetten we in onze visie als vier 
gemeenten de goede stappen en zien we niet wat een evenluele fusie hieraan zou kunnen bijdragen. 

ArgumenT 3: Onder druk Slaande landbouw en visserij 

De landbouwsector in Goedereede heeft zich in de Joop der jaren zodanig aangepast aan de economische 
realiteit, dat cr nu sprake is van bedrijven die zowel sec binnen hellandbouwsegment toekomst hebben of 
in combinatie met een bedrijrsmatige neventak. Goedereede is er trots op dat jonge landbouwgrond van 
prima kwaliteit in met name de omgeving van Stellendam en Goedereede voorkomt. Dil gegeven garandeert 

2 



in elk geval de basÎsvooN'aarden voor het kunnen produceren van hoogwaardige landbouwproducten met 
een bedrijf wat past bij de eeonomische schaal van dit moment en voor de nabije toekomst In voorkomende 
gevallen is gekozen voor een bedrijfsmatige neventak en ook is zogenaamde verbrede landbouw op 
aangewezen locaties mogelijk. Er is dus btwust ingezet op diversiteit 

In de visserijsector is hel afgelopen jaar er één geweest van grole lorg over het voortbestaan van dele 
economische drager. Echter doordat de brandstofprijzen significant zjjn gedaald en de sector met kracht 
investeert in nieuwe vismelhoden, waarbij (veel) minder brandstof wordl gebruikt en waarbij de vangst 
eerste klasse vis oplevert, is de verwachting dat nok deze sector weer zal opveren uit een diep dal. 
Vervolgens is in de toekomstvisie van Goedereede voorzien dal mei name rond de visafslag van Stellendam 
er zogenaamde visgerelaleerde activiteiten zullen worden aangetrokken om zo de eenzijdigheid in deze 
sector te verminderen en daarmee de kwetsbaarheid te beperken. De relatie met o.a. de visserijschool en de 
visgerelateerde ontwikkelingen in Stellendam (op het terrein bij de visafslag) is een voorbeeld van 
innovatief beleid ter zake. 
Wij constateren dat visserij een zeer belangrijk thema voor ons is; de bestuurders van Goedereede steken 
hier dan ook veel tijd en energie in. Zij hebben door hun komaf niet alleen affiniteit met de sector maar 
tevens ook met de vissers. Voorts zijn zij În staat om benodigdc subsidies binnen te halen zodat de sector 
zich mede door deze stimuleringsbudgerten kan blijven ontwikkelen en vernieuwen. De betrokkenheid van 
de provincie bij deze dossiers wordt immers node gemist; zo is er in de provincie geen bestuurlijke 
portefeuille visserij. Het verbaast ons dan ook enigszins dat de provincie dit probleem nu zo prominent naar 
voren brengt. 

Argumenr 4: stagnerende economische ontwikkeling 
Economische ontwikkeling is bij uitstek een onderwerp dat vraagt om een cilandelijke aanpak, zeker in deze 
lijd. De economische paragraaf in de toekomstvisie van Goedereede en de eilandelijke slrucluurvisie hebben 
duidelijk gemaal.a wal er lokaal en regionaal aan onlwikkelopgaven ligt. 
Met name het zogenaamde Pac Vroez (ISGO) is verantwoordelijk voor de eilandelijke afstemming. Mede 
doordat in Goedereede de toekomstvisie recent unaniem door de gemeenteraad is vastgesteld kan onze 
wethouder Economische Zakcn vanl.lit dit beleidskader opereren. De ontwikkeling Brouwersdam, Ouddorp 
Duin, en de plannen in en rond Slellcndam zijn daarbij leidend. 
Tevens is het van groot belang dat de mogelijkheid wordt geboden om woningen voor eÎgen behoefte te 
bouwen. Met nadruk is er behoefte aan starter5- en ouderen huisvesting. In de afgelopen jaren is er in 
Goedereede met voortvarendheid gewerkl aan het realiseren van bouwplannen. Het restrictieve beleid van 
Zuid-Holland zorgt er echter voor dal er onvoldoende woningen kunnen worden gerealiseerd, hetgeen 
(lokaal) bestuurlijk tot grote zorg stem!. Een meedenkende en acrieve (faciliterende) houding van provineie 
Zuid-Holland wordt hier node gemist. 

Argumenl 5: waarborgen landschappelijke klaarden 

Hel is voor hct eiland, en zeker \Ioor Goedereede, van grool belang dal de landschappelijke waarden worden 
gewaarborgd. Kort door de boeht gefonnuleerd is dil de "kip meI de gouden eieren" voor het eiland en 
Goedereede. 
Dat is precies de reden dat Goedereede, zowel În haar toekomstvisie als in de discussie over (o.a.) de 
Zuiderdieppolders zulke zwaarwegende argumenten heeft om met alternatieve oplossingen te komen voor 
de provinciale plannen. Hel simpele gegeven dat er dijken worden doorgestoken om zout (brak) water 
toegang te geven tot een deel van het eiland sluit heel veel bewoners tegen de borst. Vandaar dat op basis 
daarvan naar alternaticven wordt gezocht die wel door de bevolking kunnen worden geaccepteerd. Met 
name deze discussie heeft crtoe geleid dat in de conlacten tussen de bestuurders van de provincie er meer en 
meer hel besef is gegroeid dat er oplossingen te bedenken zijn maar dat deze een zorgvuldige balans moeten 



kennen lUssen hetgeen de provincie wil realiseren en wij kunnen accepteren. Hel venrouwen dat voor dil 
dossier een aoceptabele oplossing wordt gevonden groeit in Goedereede. 

Argumelll 6: walcr 
Hel recenl opgestelde eilandelijke waterplan heeft (mede) als oorzaak hel besef dal voor het vraagstuk van 
zowel hel stijgend waterpeil, de verzilting en de waterkwaliteit antwoorden moeten worden gevonden op 
eilandelijke schaal. 

Dil is juist een voorbeeld waarbij door eilandelijke samenwerking een nOia is opgesteld die duidelijk maakt 
welke maatregelen er noodzakelijk zijn om de problemen tijdig hel hoofd te kunnen bieden. Ook hier zien 
we niet welke meerwaarde een fusie kan bieden bij de opgaven waar wij ons als eiland voor gesteld zien. 

Overige argumenten tegen herindeling 

In het bovenstaande hebben we omschreven hoe we aankijken legen de argumenlatie van de provincie: in 
onze ogen draagt een herindeling niet wezenlijk bij aan oplossingen voor het eiland. Daarnaast hebben we 
nog een aantal fundamentele bezwaren tegen herindeling, naast de bedreiging die wij zien van de al eerder 
genoemde kenmerkende idenliteit van Goedereede: 

I. Afnemende polilieke belangslelling van burgers bij herindeling 

Uit het onderzoek naar de effeclen van herindeling dal de provincie Zuid-Ilolland in 200S door Berenschot 
heeft lalen uitvoeren blijkt dat de betrokkenheid van burgers bij het lokaal bestuur na een herindeling 
afneemt (p.IIS). De kone lijnen die er nu zijn worden zowel door de burger als door het bestuur zeer op 
prijs gesteld. Wij vinden het zeer onwenselijk dat on1.e burgers 1.ieh minder betrokken gaan voelen bij wat 
er zich in hun omgeving afspeelt. 

2. Fysieke afstand op hel eiland erg groot 

De afsland lUssen burger en bestuur is in onze gemeente in fysiek opzichl ook erg klein. Niet alleen 
besluurders maar ook de ambtelijke organisatie is hierdoor laagdrempelig bereikbaar. Goeree-Overflakkee 
is een uItgestrekt eiland, wij vinden de nabijheid tussen burger enerzijds en bestuur/organisatie anderzijds 
een belangrijke waarde. 

3. Hogere kosten producten en diensten 

Wij zien een eventuele herindeling als een financieel risico voor onze inwoners. Waar onze producten nu 
tegen een goede kwaliteit en een goede prijs worden aangeboden aan onze burgers, is onduidelijk wat een 
herindeling ons op dat gebied zal brengen. 

Ook wij vinden dat er meer moel gebeuren 

Uit het bovenstaande kan wellicht de indruk ontstaan dat wij ons als het ware 'Ierugtrekken op ons eiland' 
en geen enkele aanleiding zien om stappen te zetten. Dat is niet het geval. Uiteraard hebben ook wij kennis 
genomen vim de bestuurskrachlonderzoeken die in 2007 zijn uitgevoerd en deze zijn voor ons zowel 
aanleiding geweest individueel als in de gezamenlijkheid van de vier gemeenten slappen te zeilen. Daar 
stonden wij niet alleen in; tijdens de bijeenkomsten van de vier colleges gedurende het afgelopen jaar is 
helder geworden dal iedereen het erOver eens is dal er wat moet gebeuren. De gemeente Goedereede 
begrijpt dal er een eolleciieve verantwoordelijkheid ligt op het eiland om te zorgen dat de individuele 
gemeenten goed funclioneren en de samenwerking goed verloopt. Daarom is er de afgelopen jaren veel 
geïnvesteerd in intergemeentelijke samenwerking en hebben de gemeente Goedereede en de overige 
gemeenten over en weer handreikingen gedaan om elkaar zowel bestuurlijk als ambtelijk te onderSleunen 
(zie volgende paragraaf). AI met al begrijpen we heel goed dat dit tOl nu toe weliswaar mooie resultaten 
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heeft opgeleverd, maar tegelijkertijd onvoldoende is om alle opgaven goed op Ie pakken. Ook voor de 
gemeen Ie Goedereede is van belang dat de gemeemen op Goeree-Overtlakkee, in wal voor besluurlijke en 
organisalorische VOnTI dan ook, goed funetioneren. We zijn dan ook zeker bereid om constructief mee te 
denken over en te werken aan oplossingen die hel functioneren van hel openbaar bestuur op het eiland 
versterken. Daarbij is de visie van Goedereede dat de vier gemeenten gezamenlijk op korte termijn concrele 
stappen moeten zetten. 

Successen in de samenwerking 

Het eilandelijke secretarissenoverleg heeft nadrukkelijk geïnvesteerd in verdieping van de relaties om zaken 
qua timing, kwaliteit en inhoud beter op elkaar af te stemmen of via intervisie te begeleiden en te volgen. 
MeI name deze contacten hebben er bijvoorbeeld toe geleid dat op het gebied van ICT lOtensief met 
Dirksland (niet vrijhlijvend) samengewerkt gaat worden. Dit alles overigens op gelijkwaardige basis! AI 
met al blijkt dit uitgangspunt sowieso de kritische succesfactor te zijn voor de verbetering, verbreding en 
verdieping van de eilandelijke samenwerking. Doordat de secretarissen het mogelijk hebben gemaakt dat er 
in "elkaars keuken werd gekeken" is de ambtelijke eilandelijke afstemming een stuk eenvoudiger geworden. 

Door de stappen die nu gezet worden, kan de indruk ontstaan dat de samenwerking lUssen de gemeenten op 
Goeree-Overflakkee onvoldoende is geweest. We hechten eraan hier vanuit een ander perspectief naar te 
kijken: de gemeenten hebben de afgelopen jaren heel veel bereikt in de samenwerking met elkaar' 
Hieronder volgt een niel uitputtende opsomming van zaken die in de afgelopcn tijd cilandelijk via 
samenwerking zijn gerealiseerd of aangepakt: 

Visie Maatschappelijke Ondersleuning vastgesteld 
Regiovisie OGGZ+ vastgesteld 
Beleidsplan WMO opgesteld 
Fasering Modernisering Sociale Werkvoorziening Binnenhofvastgesleld 
Regiotaxi Goeree-Overtlakkee gestart 
WMO adviesraad ingesteld 
Regionale nota Jeugdbeleid (Jeugd in perspectief) vastgesteld 
Bibob beleid vastgesteld 
Handhavingprotocol vastgesleid 
Eil.ndelijk inkoopbureau opgezet 
Economische visie vastgesteld 
Nota vitale regio vastgesteld 
Eilandelijke stnJctuurvisie (loopt) 
Principebesluiltot hel instellen van eilandelijke innovatiemanagement gerealiseerd 
Significame bijdrage aan het traject bestuurlijke en ambtelijke samenwerking geleverd 
Regionalisering van de (vrijwillige) brandweer gerealiseerd 
Structurele aanpak verslavingsproblematiek vastgestcld 
Centrum voor jeugd en gezin opgezet 
Regionaal Bureau Leerplicht opgezet 
Detailhandels visie wordt opgesteld 
Kantorenvisie wordt opgesteld 
Nota "Het eigenwijze eiland in de della" opgesteld (EZ) 
Eilandelijke rekenkamer ingesteld 
Milieutaken en handhaving gecentraliseerd bij ISGO 

De bovenstaande opsomming maakl duidelijk dOl de gemeenten elkaar op stralegisch.bestuurlijk niveau 
goed weten Ie vinden. Maar ook op organisalOrisch niveau word! intensief samengewerkt, wal de kwaliteil 
len goede komt en de kwetsbaarheid vermindert. 
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Aanvullend wijzen we met nadruk op de voor dil onderdeel van toepassing zijnde argumenten genoemd in 
de brief van onze gemeenteraad aan Provinciale Staten met als titel "Voornemen gemeentelijke herindeling 
Goeree-Overflakkee" d.d. 16 januari 2009' 

Conclusies 

In het raadsvoorstel gemeentelijke samenwerking op Goeree-Overflakkee is een aanlal uitgangspunten 
benoemd dat wat ons betreft nog steeds geldt: 
Mer de samenwerking op Goeree-Overflakkee wordr her volgende beoogd: 

I. Verbereren van de kwalireir van de diensrverlening aan inwoners en bedrijven 
2. Vergroren van de ambtelijke en be.rruurlijke slagkrachr 
J. Toekomslige raken krachrig oppakken 
4. De belangen van her gebied samen berer beharligen 
5. Versrerken van inregralireir bij regionale onrwikkelingen 
6. Beperken van de kwersbaarheid 
7. Mogelijk efficiencyvoordeel 
8. Berer inspelen op arbeidsmarkrproblemen 

Deze uitgangspunten sluiten ook aan bij de buidige verkiezingsprogramma's van alle politieke partijen in
 
Goedereede. In al deze progranuna's wordt uitgegaan van zelfstandigheid.
 
Alles overziend pleit Goedereede primair voor het onderzoeken van alternatieven voor herindeling en het
 
vergelijkend inzichtelijk maken van de voor- en nadelen van de diverse bestuurlijke/ambtelijke modellen.
 
Daarbij vraagt Goedereede aan Gedeputeerde Staten de gemeenten op Goeree-Overflakkee ruimte en tijd te
 
geven om voor een bepaalde datum een standpunt in te nemen op basis van de onderzoeksresultaten.
 

Tegelijkertijd realiseren we ons dat herindeling het onderwerp is dat nu door de provincie op de agenda is
 
gezet en daannee onvermijdelijk een van de opties is geworden. Daarom zien wij als realistisch standpunt
 
van onze kant: 

De voor- en nadelen van samenwerking en herindeling dienen naost elkaar Ie worden gezer om ror een 
goede besluirvorming re kunnen komen. Enkel een uirgebreid ondenoek naar samenwerking en herindeling 
kan als gemeenschappelijk standpunr worden aangemerkt. 
De uilkomsren van dir ondenoek kunnen medio 2009 beschikbaar zijn. Op basis hiervan zal de 
gemeenreraad van Goedereede een afgewogen keuze maken voor de besre besruursvorm mer her oog op her 
dienen van de belangen van de burgers. 
Wij huldigen hierbij her srandpunt dat de burgers van de gemeen re Goedereede in de gelegenheid gesreld 
moeren worden zich middels een volksraadpleging over dir onderwerp uir re spreken. alvorens ror finale 
besluirvorming wordt gekomen. 

Goedereede 23 februari 2009 
, 

BURGEM~S1ER EN WETHOUDERS VAN GOEDEREEDE
 
De secre~ De burgemeester,
 

" 

.I1 IL'" ' 
1\ f. IJ ~ '-' . ' ....... '< .....
I. 

G.J. van de Velde-de Wilde 
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GEMEENTE GOEDEREEDE
 

A.an Commissie Schutte 
I.a.v. de heer drs. J. Kleinhesselink 
Postbus 90602 

2509 LP DEN HAAG 

Uw brief ; lapril 2009 
Uw kenmerk 

~:~a~~:%e~or .~~ 4J:g\.::;~LI2 Goedereede, 8 juni 2009 

Bijl.gen 

OnderNerp : Standpum inzake het verzoek 
van de Commissie Schutte. 

Geachte dames en heren, 

Inleiding 
Op ) I maart 2009 presenteerde uw commissie een rapport over de bes[UurJijke toekomst van 
Goer~e-O"erflakkee: "Samen voor ons eiland", Goeree·Overflakkee - een eenheid in verschei
denheid. 
Uw commissie verzocht de gemeenteraden op Goeree-Overflakkee bij brief van I april 2009 
vóór 15 juni 2009 een keuze Ie maken tussen de twee modellen die uw commissie in het rapport 
heeft vergeleken: 
[. Een samenwerkingsmodel met verregaande overdracht van taken en bevoegdheden aan ecn 

samenwerkingsorgaan, inclusief de vorming van één ambtelijke organisatie. 
2. Een fusiemodel~ waarbij de gemeenten Dirksland, Goedereede, Middetharni.s en Oostflakkee 

worden samengevoegd. 
In antwoord op uw briervan 1 april 2009 deelt onze raad u hel volgende mede. 

Ei/andcJijk overleg 
In de periode van I april lot heden zijn er verschillende bijeenkomsten van .de gemeenten ge
weest om lol een gezamenlijke aanpak te komen. AI spoedig werd duidelijk dat over de inrich
ting van het lokaal besruur op Goeree-Overflakkee door de vier gemeenten verschillend werd 
gedaçht en dat deze verschillen niet waren te overbruggen. Daarbij kwam dat onze raad de bur
gm van Goeree-Overflakkee graag wilde betrekken bij het bepalen van een standpunt over de 
bestuurlijke toekomst "an Goeree-Overflakkee. Een wens die door de overige gemeenten op 
Goeree-Overflakkee niel werd gedeeld. 

Eilande/ijke brochure 
Het is wel gelukt om met de vier gemeenten tot een gezamenlijke brochure met infonnatie over
 
hel rapport van de Commissie Schutte Ie komen (zÎe bijlage). Op deze manier wilden de ge

meenlen op Goeree-Overflakkee de inwoners infanneren over de inhoud van het rapport en de
 
slappen die genomen moeten worden.
 
Deze brochure is in week 20 bij elk huishouden op Goeree.OverfÎakkee thuisbezorgd.
 

Tramlijn .....eg 2. )2~2 BR Goeder~tdt Poslbl.ls J8. )25) lG Ovddorp - Tel. (0187) 49 1500 flllC (0187) 49 29 24 
e-mail: lItmetntehl.lls@goe6treede.nl-\lIww.goedereede.nl - Blink Nederlandse Gemetrl\tn: OlS5001S\ 3 
IBAN NUl I BNGH 0285002111] - BTW·nummer NLOOI9.11 J87.8.01l02 
De genl,"1l" GO"'dtreede gaal be'OJW,l 011'1 _I !\el rniliN, O.tanlm i' dil document dubboeWjdig If&oednJln op papier mei fSC- "'eurmer~ 



Besluit 10/ schriftelijke enquête 
Onze nlad heeft op 23 april 2009 beslaten om een schriftelijke enquêle Ie houden onder aUe 
kiesgerechtigde inwoners van de gemeente Goedereede. Dil besluit is genomen meI de stemmen 
van de fractie van de VVD legen. Overwegingen van de raad waren: 
I. de burgers zijn in dit proces nog niet gehoord; 
2. grole waarde wordt gehecht aan de mening van de burgers. te meer omdat de bestuurlijke 

loekomst geen onderwerp is geweest lijdens de gemeenleraadsverkiezingen in 2006; 
3. de raad had de burgers eerder via diverse communicatÎc-uilingen de belofte gedaan om de 

burgers bij dil belangrijke onderwerp te betrekken. 

/"formotiebijeenkomst 20 mei 
Op 20 mei 2009 heeft de gemeente Goedereede in zalencentrum Dorpstienden in Ouddorp een 
informaliebijeenkomst gehouden. Tijdens deze bijeenkomst is een nadere toelichting gegeven 
op het proces en de twee door de Commissie Schutte omschreven bestuurlijke vananten. Beide 
modellen zijn door een externe presemator/gespreksleider zo objectief mogelijk aan de orde 
gesteld, zonder een voorkeur uil te spreken voor een van beide modellen. Verder konden de 
inwoners van Goedereede hier hun opmerkingen kwijt en vragen stellen over de bestuurlijke 
toekomsl van Goeree-Overflakkee en de positie van de gemeente Goedereede daarin. Hierbij
 
wordt benadrukt dat van de zijde van de gemeente de infonnalie volkomen neumal is verstrekt.
 
De burger is op geen enkele wijze aangezet tot een bepaalde keuze.
 
De bijeenkomst is bezocht door circa 120 personen en is zeker zinvol geweest. Uit de vragen en
 
opmerkingen moet de algemene conclusie getrokken worden dal de meeSte aanwezigen noch 
zitten te wachten op een lUsie van de gemeenlen op Goeree-Overflakkee, noch op een samen
werkingsrnode) met verregaande overdracht van laken en bevoeg.dheden inclusief de vonni~g 

van êên ambtelijke organisatie. Voortzening van de huidige situatie had de voorkeur van de 
meeste aanwezigen tijdens de bijeenkomst. 

Schrifte/y'ke enquête 
Op 13 mei 2009 is aan alle kiesgerechtigde inwoners van de gemeente Goedereede een brief 
gestuurd met objectieve informatie over dc keuze waar de gemeenteraad van Goedereede Zich 
voor gesteld zag. Bijgevoegd is een kopie van de verzon.den brief en de antwoordkaart. 
De kiesgerechtigde inwoners is gevraagd de antwoordkaarten in te vullen. re ondertekenen en 
tijdig lerug te sturen. De antwoordkaanen moesten uiterlijk op 29 mei 2009 om 12.00 uur op 
het gemeentehuis van Goedereede zijn ontvangen. 
Van de zijde van de gemeenle Goedereede is aan de kiesgerechtigde inwoners geen stemadvies 
uitgebracht, zodat de inwoneB in volle vrijheid hebben kunnen bepalen wat zij het beste voor 
de gemeente Goedereede achten. 
Op 29 mci 2009 is de uitkomst van de schriftelijke enquête bestuurlijke toekomst gemeente 
Goedereede vastgesteld. Van de 8.880 verzonden antwoordkaarten >:ijn er 5.494 terugontvan
gen, dat wil zeggen 61,9 procent. Onze raad had uitgesproken dat de enquête als geldig zou 
worden beschouwd indien meer dan veertig procent van de kiesgerechtigde inwoners de hun 
toegezonden kaan zou retourneren. Hieraan is dus zeker voldaan. Van de 5.494 terugomvangen 
antwoordkaanen waren er 5.426 geldig en 68 ongeldig. 
Op de antwoordkaart waren de volgende twee keuzemogelijkheden aangegeven. 

Ik wil dat de gemeente Goedereede zelfslandig blijft. De gemeente Goedereede gaat wel 
over lOt verregaande overdracht van taken en bevoegdheden. inclusief de vomning van êên 
ambtelijke organisatie. (optie I: samenwerkingsmodel) 

of 

Ik wil dat de gemeente Goedereede wordt samengevoegd met de gemeenten Dirksland, 
Middelharnis en Oostflakkee. (optie 2: fusiemodel) 
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De geldige antwoordkaarten gaven de volgende uitkomst aan: 

Voor optie I (het samenwerkingsmodel) heeft het volgende aanlal personen 
zijn voorkeur uitgesproken: 4.825 (88,9 %) 
Voor optie 2 (het fusiemodel) heeft het volgende aantal personen zijn 
voorkeur uitgesproken: 601 (11,I%l 
Tolaal aantal geldige antwoordkaanen 5.426 (100%) 

Kortom de kiesgerechtigde inwoners van de gemeente Goedereede hebben, zonder beïnvloe~ 

ding van de te maken keuze van gemeentezjjde, een duidelijk signaal afgegeven: bijna 90% van 
de kiesgerechtigde inwoners van de gemeente Goedereede hebben uitgesproken dat de gemeen
te Goedereede zelfstandig zou moeten blijven. 

Standpunt gemeenteraad Goedereede 
Op 3 juni j.1. is onze raad in vergadering bijeen gekomen om een standpunt te bepalen met be
trekking tot de keuze die uw commissie in uw brief van I april 2009 aan onze raad heeft voor
gelegd. 

Onze raad heeft gemeend bij het bepalen van zijn standpunt de uilkomsl van de schriftelijke 
enquête zwaar te lalen meewegen en heeft zich overeenkomstig de uitkomst van de enquête 
uitgesproken voor zelfstandigheid van de gemeente en het samenwerkingsmodel. 
Opgemerkt zij dat het standpunl van onze raad niet is gebaseerd op unanimheit. Een m,nderheid 
binnen onze raad, bestaande uit de fracries van CDA en VVD, kiest (gedwongen door de feilen 
en omstandigheden) voor het fusiemodel. 

Voor de onderbouwing van hel bij meerderheid ingenomen standpunt wordt hier konheidshalve 
allereersl verwezen naar bijgaand memorandum Bestuurlijke loekomst Goeree-OvcrtJakkee I 
Positie Goedereede, dat u reeds tijdens Ons gesprek met uw commissie op 23 februari 2009 is 
overhandigd. [n dit memorandum wordt ingegaan op de door Gedeputeerde Staten van 
Zuid-Holland gehanteerde argumenten in haar brief van 19 januari 2009 en op onze argum·enlen 
tegen herindeling. 

Tijdens de ..adsvergadering van 3 juni j.1. zijn de eerdergenoemde argumenten tegen fusie van 
de gemeenten Dirksland, Goedereede, Middelharnis en Oostflakkee lol één nieuwe gemeenIe 
(Goeree-OvertJakkee) nog eens genoemd en verder aangevuld. De belangrijkste argumenten 
worden hier nog eens opgesomd. 

• Er is geen enkele reden op korte tennijn te komen tot een fusie van de vier gemeenten op 
Goeree-Overflakkee. De gemeente Goedereede is een gezonde gemeente, met een visie op 
de toekomsl van de gemeenle en vol ambitie om inhoud te geven aan de plannen die in de 
Toekomstvisie gemeente Goedereede 2020 zijn opgenomen. 
De gemeente Goedereede slaat er goed bij en beschikt over ruim voldoende bestuurskracht. 
Oe financiën zijn op orde, onder meer blijkend uit een goedkeurende accountantsverklaring 
over 2008 voor zowel de doelmatigheid als de rechtmatigheid. De gemeente heeft een hoog 
niveau van dienstverlening. In verschillende onderzoeken die de afgelopen tijd zijn uitge
voerd scoon de gemeente Goedereede goed (zoals het bestuurskrachlOnderzoek, het recente 
onderzoek van het MKB, de Staal van de Gemeente). 
Ook kunnen hier zaken genoemd worden als het predicaal "Ouddorp, beste badplaats van 
Nederland", de ontvangen Blauwe Vlaggen en de recente toekenning van de Quality Coast 
Award. 
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•	 Waarom het overhaast en geforceerd besluiten lot fusie van de gemeenten op Goeree
Overflakkee? Onze raad ziet meer heil in het zelfstandig vaangaan van de gemeente Goe
dereede, waarbij het wel wenselijk is de samenwerking tussen de gemeenten op Goeree
Overflakkee te intensiveren. In "en in gezamenlijk overleg te bepalen mate en op een in 
overleg met elkaar te bepalen lempo. 
Er is geen enkele noodzaak lot het opleggen van fusie, gezien de vele mogelijkheden die 
samenwerking biedt. 

•	 MeI fusie zal de afsland tussen de gemeente en de burger worden vergroot. Het afnemen 
van politieke belangstelling van de burger is een slechte 7.aak. De afstand tussen de ge
meente en de burger moet (letterlijk en figuurlijk) zo klein mogelijk gehouden worden. 
Hel afnemen van lokale bekendheid van de plaatselijke bestuurders in een gefuseerde ge
meente is geen goede ontwikkeling en zal de afstand gemeente-burger alleen maar doen 
vergroten. 

•	 He1 service~ en voorzieningenniveau van de gemeente moel zo hoog mogelijk blijven. Met 
een zelfstandige gemeente is dit het best gewaarborgd. Bij fusie is de kans groot dat er in de 
loop van de tijd een centralisatie van voorzieningen op gang gaat komen ten kos[c van de 
bestaande voorzieningen op de Kop van Goeree. 

•	 Gevreesd moet worden dal bij rusie de lokale lasten voor de burgers van Goedereede fors 
hoger zullen gaan worden door de harmonisatie van de verschillende belastingtarieven. 
In uw rapport heeft u een opsomming gegeven van enkele belangrijke geldende tarieven 
voor de belastingen en heffingen in 2009. Bij hannonisatie van deze tarieven betekent dit 
voor de inwoners en bedrijven van de gemeente Goedereede een substantiële verhoging van 
de tarieven van de OZB met 10% voor hel zakelijk recht en 22,5% voor het gebruikersdeel. 
Mede gelet op de hogere WOZ-waarden in onze gemeente leidt dit tot een onacceptabele 
verhoging van de lokale lasten. Hierbij komt nog dat de hannonisatje van de rioolrechten 
eveneens een aanzienlijke verhoging van ruim 18% inhoudt. Hienegenover staat slechts een 
verlaging van het tarief van de afvalstoffenheffing met I1 %. 
Naast de verhoging van de tarieven van de aZB als gevolg van de hannonisatie zullen de 
uiteindelijke tarieven van deze belasting naar verwachting nog hoger uitvallen doordat een 
fusie zeker hoge extm kosten met zich meebrengt. 
Onze raad staat geen verhoging van de lasten vOor de burgers van Goedereede voor. 

•	 Zelfstandigheid van de gemeente Goedereede biedt de meeste garantie dal de identiteit van 
de huidige gemeente Goedereede en haar afzonderlijke woonkernen behouden blijft. 

•	 Voor velen is de huidige zondagsrust een belangrijke waarde. Zelfstandig blijven van de 
gemeente Goedereede geeft de meeste waarborg dat er geen verruiming van.de openingstij
den van horeca, winkels en gemeenlelijke accommodalies op zondag plaatsvindt en dat met 
evenementen op zondag terughoudendheid wordt betracht. De huidige identiteil en zon
dagsrus! moeten als een kemkwaliteit gezien worden, die behouden moet blijven. 

•	 Onder de inwoners van de gemeente Goedereede is een schriftelijke enquête gehouden. 
Nogmaals benadrukt onze mad dal Van de zijde van de gemeente Goedereede objectieve in
formatie is verstrekt en dat geen enkele sturing heeft plaatsgevonden met betrekking lot de 
keuzemogelijkheden. De kiesgerechtigde inwoners van de gemeente hebben in volle vrij
heid zelf een keuze kunnen bepalen met betrekking tot de Iwee opties voor de bestuurlijke 
toekomst van de gemeente. De uitslag van de enquête is daarom veelzeggend en van grote 
betekenis. 
Onze raad is onder de indruk van de respons op de schriftelijke enquête en steil vast dat de 
burgers een niel mis te verstaan signaal hebben afgegeven. 
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De: betrokkenheid die: de inwoners van OQede:n::eue te: Z;len hebbc:.n gegeven moel tlls W!lIT


devol worden ervaren en gel.l1l~h! moel worden deze dan ook ViJSt Ie ~ouden.
 
Duieclijk \5 dat er <Inde, de Înwoner, VElon Goedereede geen draagvlak is voor een fusie van
 
de gemeenle Goedereede meI de andere drie gemeemen op Goeree-OverllaJckee.
 
Als een fusie daadwerkelijk van onderop moet komen. dan zou Gedeputeerde Stalen of
 
moeten zien van ~el plan om de gemeente Goedereede onder dwang le Liten fuseren me! de
 
gemeenlen DirkJllllnd, Middel~ami5 en Oostflakkee.
 

Slo( 

De gemeenteraad van Goedereede kiest voor :telfsLandigheid van de gemeenle en voor salT.en
werking. OnZe raad verroekt uw Commilsie her. bovenstaande te betrekken bij uw alln Gedepu
leerde Slolen Uille brengen adVICS 

Een afschrift. v~n deze hrief IS loegezondl':ll aan de gemeenteraden VBn DlrkJl[and. Middelharnis 
en Oosll1akkec. 

Haogacbtend, 

DE RAAD VAN DE GEMEENTE GOEDEREEDE, 
de fficr.~, ~e. voorrirer, 

IJ / -«11\ "n~.'---
!//} ~L~ 

. Koppcnol G J. van de Velde-de WIlde 
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Inspraakreactie besloten vergadering commissie Bestuur 
en Middelen (31 augustus 2009) 

Geachte commissieleden, 

Hartelijk dank voor uw uitnodiging om op informele wijze Ie spreken over 
de bestuurlijke toekomst van Goeree-Overflakkee. We stellen het 
bijzonder op prijs dat wij als gemeente Goedereede in de gelegenheid 
worden gesteld om onze zienswijze hierover naar voren te brengen. 

Het zal u waarschijnlijk al duidelijk geworden zijn dat de gemeente 
Goedereede pleit voor zelfstandigheid. Een herindeling is wat ons betreft 
om drie redenen niet wenselijk: 

1. Het is niet democratisch 
2. Het is niet van onderop 
3. Het is niet nodig . 

We zullen aan de hand van deze drie punten ons standpunt 
verduidelijken, waarbij ikzelf de eerste twee punten zal toelichten en om 
de spanning erin te houden zal mijn collega het derde punt 
toelichten. Daarbij gaan wij ook in op de onderwerpen die u in uw 
uitnodiging noemt. Vanzelfsprekend zullen we ons nu beperken tot de 
hoofdlijnen In onze brief aan de commissie Schutte van 8 juni jl. zijn wij 
uitvoeriger op onze argumenten ingegaan. Als het goed is heeft u daar 
ook een afschift van ontvangen. 

1. Het is niet democratisch 
Allereerst willen wij kanttekeningen plaatsen bij het, in onze ogen, 
onzorgvuldige proces zoals dat tot op heden gevolgd is. Onze 
gemeenten werken al langere tijd samen binnen het Intergemeentelijk 
samenwerkingsverband Goeree-Overflakkee en weten hierin het nodige 
te bereiken. Rond de zomer van 2008 komen de gemeenteraden pas 
voor het eerst bij elkaar om inhoudelijk (op basis van hetzelfde 
raadsvoorstel) met elkaar van gedachten te wisselen over de bestuurlijke 
toekomst van het eiland. In januari vernemen wij via onofficiële kanalen 
dat Gedeputeerde Staten het voornemen heeft om tot een herindeling 
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over te gaan. Op dat moment waren de gemeenten op Goeree

Overflakkee nog volop in gesprek en stonden wij op het punt om als 
ei landelijke gemeenten zelfstandig een commissie in te stellen om de 
bestuurlijke toekomst van de gemeenten op het eiland te onderzoeken. 
Hierdoor is abrupt een einde gekomen aan de bestuurlijke besprekingen, 
maar ook aan het naar elkaar toegroeien, het ontstaan van onderling 
vertrouwen en de ontwikkeling van bestuurlijk en maatschappelijk 
draagvlak voor de uiteindelijke keuze. 

In januari 2009 stelde Gedeputeerde Staten de commissie Schutte in, 
die een onderzoeksopdracht krijgt die tegelijkertijd de eindconclusie 
bevat. Namelijk: Hoe te komen tot één gemeente Goeree-Overtlakkee. 
De vraag is dan niet óf het moet gebeuren, maar hoe het moet 
gebeuren. De commissie gaat vervolgens aan het werk, waarbij 
uitsluitend de gemeenteraden en de maatschappelijke organisaties 
gevraagd worden om hun mening kenbaar te maken. De burger komt op 
geen enkele wijze aan bod. Bovendien maakt de commissie regelmatig 
gebruik van hel rapport 'Herindeling gewogen' van Berenschot. Dit 
rapport zou de voordelen van een herindeling aantonen. Alleen werd ook 
in dit rapport de burger niets gevraagd. En dat maakt het geheel tot een 
ondemocratisch proces dat zich uitsluitend op bestuurlijk niveau 
manifesteert. Dat is naar onze mening zorgelijk in een tijd dat de kloof 
tussen burger en bestuur verkleind zou moeten worden. U en ik moeten 
ons de vraag blijven stellen: Voor wie en waarom doen we dit eigenlijk 
allemaal? 

De commissie komt met twee keuzes: herindeling of een stringent 
samenwerkingsmodel. De commissie zegt niet alleen wat we moeten 
doen, maar ook gedetailleerd hoe we dat moeten doen. Bovendien 
vinden wij de opties erg zwart/wit. Het wordt daarmee kiezen uit twee 

niet optimale keuzes. Naar onze mening hadden meer opties belicht en 
uitgewerkt moeten worden. Op basis van het huidige voorliggende 
rapport kiest een ruime meerderheid van de gemeenteraad voor 

zelfstandigheid met een intensievere samenwerking. Desondanks is de 
gemeenteraad het unaniem eens dat zelfstandigheid van de gemeente 
de meest wenselijke optie is. 
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Wat wij zeer betreuren is dat de provincie Zuid-Holland op geen enkele 
wijze een poging heeft gedaan om het samenwerkingsproces tussen de 
vier gemeenten te stimuleren. In het beleidskader gemeentelijke 
herindeling zoals dat recent is vastgesteld door het kabinet, wordt 
gesproken over de rol van de provincie als moderator. Van de provincie 
mag verwacht worden dat zij steun geven aan gemeenten waar de 
gesprekken over de bestuurlijke toekomst naar hun mening moeizaam 
verlopen. Er is dan ook geen sprake van enige vorm van ondersteuning, 
in welke zin dan ook. Op basis van dit gegeven, in combinatie met de 
beschrijving van het eerder genoemde proces, komen wij tot de 
conclusie dat er niet wordt gehandeld in overeenstemming met het 
Beleidskader gemeentelijke herindeling van het ministerie van 
Binnenlandse Zaken. Tot slot willen we u graag meegeven dat noch 
Gedeputeerde Staten, noch de commissie Schutte in is gegaan op de 
door ons aangedragen argumenten. Voor- en nadelen worden 
beschreven, maar op een wijze dat fusie voor de hand ligt. Hieruit 
trekken wij de conclusie dat het einddoel al vast staat en dat argumenten 
geen rot spelen. Daarmee wordt de lokale democratie om zeep geholpen 
en worden wij als gemeente Goedereede gezien als dwarsligger. 

2. Het is niet van onderop 
Diverse politieke partijen, zowel in uw Staten als in de Tweede Kamer, 
hebben het standpunt ingenomen dat een herindeling van onderop zou 
moeten komen. In dit proces is daar geen sprake van. De raden noch de 
burgers hebben het initiatief genomen tol een herindeling. Door 
Gedeputeerde Staten is de brief van enkele maatschappelijke 
organisaties als argument gebruikt dat een herindeling op Goeree
Overflakkee gewenst is door het maatschappelijk middenveld. Diverse 
indieners hebben achteraf onderkend dat de achterban niet 
geraadpleegd is en dat dit uitsluitend een uitspraak was van enkele 
bestuursleden. 

Bij de bevolking van Goedereede is geen draagvlak voor een herindeling 
op Goeree-Overflakkee. Ook uit andere gemeenten horen en lezen wij 
afwijzende geluiden. Omdat in het proces tot op heden de burger op 
geen enkele wijze betrokken is, hebben wij gemeend om de uitkomst van 
het rapport van de commissie Schutte aan de burgers voor te leggen in 
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de vorm van een schriftelijke enquête. In samenwerking met de overige 
drie gemeenten op het eiland is een huis-aan-huis folder ontwikkeld 
waarin het onderzoeksrapport van de commissie Schutte op een 
neutrale wijze samengevat wordt. Dus met een pre voor fusie. Ook is in 
mei een bijeenkomst georganiseerd waarbij een externe, onafhankelijke 
gespreksleider in een presentatie uitleg gegeven heeft over het rapport. 
De bijeenkomst is druk bezocht en er is veel afkeuring gehoord over de 
voorgenomen fusie. 

De uitslag van deze enquête was duidelijk. Met een opkomst van maar 
liefst 62% heeft 89% gekozen voor zelfstandigheid en intensievere 
samenwerking. Een duidelijk signaal waaruit nogmaals duidelijk blijkt dat 
een herindeling geen steun heeft van de bevolking. 

Draagvlak ontbreekt omdat de bevolking onvoldoende vertrouwen heeft 
in hetgeen men er voor terug krijgt. En men wil dat de identiteit van de 
kernen in Goedereede (die deels een christelijk karakter heeft) 
gehandhaafd blijft. Dit als gevolg van andere politieke verhoudingen na 
een eventuele fusie. Aspecten als toename van de recreatieve druk op 
de bevolking en daarmee het verdwijnen van de zondagsrust spelen 
daarbij een grote rol. Ook in onze Toekomstvisie, die eind vorig jaar in de 
gemeenteraad is vastgesteld, is dit een kernkwaliteil. 

Tot zover de punten: niet democratisch en niet van onderop. Het derde 
punt zal mijn collega toelichten. 

3. Het is niet nodig 
Als laatste argument kunnen we op basis van onderzoek stellen dat een 
herindeling van de gemeente Goedereede helemaal niet nodig is. 

De gemeente Goedereede staat er momenteel goed bij. Er is een hoog 
niveau van dienstverlening, er wordt gewerkt aan diverse strategische en 
ambitieuze plannen, de financiën en rechtmatigheid zijn prima op orde, 
de verhouding tussen college en raad verloopt soepel en de 
belastingdruk is ;n verhouding met de andere gemeenten op het eiland 
relatief laag. Goedereede scoort heel goed in het 
bestuurskrachtonderzoek, een recent onderzoek van het MKB en in een 
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onderzoek van De Staat van de Gemeente. Kortom: Gemeente
 
Goedereede heeft haar zaken goed op orde en zit nog vol ambitie.
 

Gemeente Goedereede heeft enkele specifieke kenmerken waarvan wij 
verwachten dat deze bij een fusiegemeente onvoldoende gewaarborgd 
zijn. Wij denken dan bijvoorbeeld aan de toeristische sector, de visserij 
en de visafslag United Fish Auctions waarvan Goedereede groot 
aandeelhouder is. Ook de identiteit is een belangrijk punt. Wij maken ons 
zorgen dat deze elementen voor onze burgers onvoldoende 
gewaarborgd zijn bij één gemeente Goeree-Overflakkee. Ook maken wij 
ons zorgen over de diverse financiële verschillen en risico's. De 
werkelijke financiële situatie en financiële risico's van andere gemeenten 
zijn niet altijd op te maken uit de mee~arenbegrotingen. Daarnaast staan 
alle gemeenten in Nederland, ook op Goeree-Overflakkee, voor enorme 
bezuinigingstaakstellingen om de meerjarenbegroting sluitend te krijgen. 
Voor Goeree-Overflakkee betreft dit alleen al enkele miljoenen. Het is 
zorgelijk te noemen dat bij een samenvoeging er ook nog eens een 
substantiële korting van toepassing is op de algemene uitkering van 
circa 1,5 miljoen per jaar. Tot slot zijn ook de verschillen in belastingdruk 
een punt van zorg. Bij harmonisatie van de belastingtarieven zullen de 
belastingen voor de burgers van Goedereede met circa 20% stijgen. De 
raad van Goedereede staat geen verhoging van de lasten voor de 
burgers van Goedereede voor. 

Onze raad en college werkt zeer interactief met de bevolking samen. De 
lijnen zijn kort, we weten wat er in de samenleving speelt en er is een 
bovengemiddelde betrokkenheid. Dit laatste is af te leiden uit de 
opkomstcijfers bij onder andere verkiezingen of openbare 
bijeenkomsten. De afstand tussen burger en bestuur dient naar onze 
mening zo klein mogelijk te zijn. Dat geldt zowel voor de fysieke afstand 
als de bestuurlijke afstand. 

Op eilandelijk niveau is er de afgelopen jaren veel gebeurt binnen het 
Intergemeentelijk Samenwerkingsverband Goeree-Overflakkee, zowel 
op uitvoerend niveau als strategisch niveau. Voorbeelden zijn de 
Regionale Agenda Samenleving, de WMO Adviesraad, de economische 
visie, het eilandelijk inkoopbureau, de detailhandelsniveau, de 
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eilandelijke structuurvisie, de gezamenlijke uitvoering van mi/ieutaken, 
de regionale nota jeugdbeleid, het centrum voor jeugd en gezin, de nota 
vitale regio en nog veel meer. Uit de bestuurskrachtonderzoeken blijkt 
ook dat de gemeente Goedereede veel uit de samenwerking haalt en er 
ook veel instopt. Bovendien werkt Goedereede intensief samen met 
andere gemeenten, zoals de gemeente Schouwen·Duiveland inzake de 
Brouwersdam, Quality Coast en kustbeheer of bijvoorbeeld binnen de 
SVHW als het gaat om de belastingen. 

Recent heeft de eilandelijke rekenkamer een rapport opgeleverd aan de 
gemeenteraad van Dirksland over het ISGO. Hieruit blijkt dat het ISGO 
voldoet aan het wettelijk kader en zeker niet te duur is. Uiteraard in de 
loop der jaren wel duurder, maar dat komt voort uit diverse nieuwe taken 
die we bij het ISGO hebben ondergebracht op het gebied van veiligheid, 
regionale visies, milieu etc. Oe kritische noot is echter naar raadsleden 
van buurgemeenten zelf die nauwelijks betrokkenheid en 
verantwoordelijkheid tonen. Uiteraard zijn er verbetermogelijkheden 
binnen het ISGO, maar de negatieve toonzetting over het huidige 
samenwerkingsverband die met regelmaat wordt geventileerd is 
onterecht en meer gebaseerd op gevoel dan op feiten. 

Wij zijn van mening dat voorstanders van een gemeentelijke herindeling 
daar veelal te positief over zijn, terwijl daar wetenschappelijk 
onvoldoende bewijs voor is. Het heersende idee is dal grotere 
gemeenten beter bestuurd worden en dat bestuurskracht het leidende 
instrument is om tot een optimale schaalgrootte te komen. Hierdoor 
ontstaat een beeld dat bestuurskracht en schaalgrootte onlosmakelijk 
met elkaar verbonden zijn. Ook de commissie Schutte slelt dat een 
groter gemeentelijk apparaat tot meer bestuurskracht zou leiden. De 
Raad van State ontkracht dit. In de tweede periodieke beschouwing hall 
juli over interbestuurlijke verhoudingen in Nederland geeft de Raad van 
State aan dat grotere gemeenten niet per definitie meer bestuurskracht 
hebben en soms zelfs minder. Ook geeft de Raad aan dat behoud van 
de lokale identiteit een belangrijk argument kan zijn om juist niet over te 
gaan tot herindeling. Tot slot stelt de Raad dat de afstand tussen burger 
en bestuur alleen maar verder dient te worden verkleind en zeker niet 
vergroot. Ook de Tilburgse School voor Politiek en Bestuur (onderdeel 
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van de universiteit van Tilburg) stelt in het VNG Magazine van 15 mei jl. 
dat er weinig positieve effecten van fusie aantoonbaar zijn. Zij stellen 
zelfs dat schaalvergroting de bestuurskracht niet ten goede komt en 
gemeenten soms zelfs minder efficiënt maakt. Daarnaast stellen zij dat 
de democratische legitimatie in grotere gemeenten minder is. Die 
conclusie deelt ook de commissie Schutte. evenals Berenschot. 

Een ander punt waarover wij van mening verschillen met Gedeputeerde 
Staten en de commissie Schutte is de rol van de gemeente ïn de 
samenleving. De discussie over fusies fixeren zich vooral op 
organisatorische overwegingen. veel meer dan maatschappelijke 
overwegingen. In onze visie is de rol van de gemeente coördinerend en 
faciliterend. De gemeente als een tussenheid in plaats van een overheid. 
En daarvoor is een nauw contact met de burgers noodzakelijk. De 
afstand tussen burger en bestuur moet zo klein mogelijk zijn. Dorps- en 
wijkraden zien wij niet als volwaardig alternatief voor gekozen 
volksvertegenwoordigers die dichtbij de bevolking staan. 

Samengevat is een herindeling volgens ons dus niet wenselijk om drie 
redenen: het is niet democratisch omdat de burger op geen enkele wijze 
betrokken wordt. Bovendien hebben wij kanttekeningen geplaatst bij het 
proces. Ten tweede is er geen draagvlak vanuit de bevolking en politiek. 
Tot slot blijkt het op basis van feitelijkheden niet nodig om een 
herindeling te starten. Niet alleen omdat Goedereede de zaken goed op 
orde heeft. maar ook omdat het huidige samenwerkingsverband goed en 
steeds beter functioneert. Door een betere samenwerking zullen ook de 
overige drie gemeenten hun voordeel kunnen doen. Wij zijn dan ook van 
mening dat zelfstandigheid van de gemeente Goedereede een heel reële 
en goede optie is, zonder daarbij de belangen van de overige 
gemeenten op het eiland uit het oog te verliezen. 

Tot zover onze reactie in eerste ronde. Tot slot zal 
nog kort een toelichting geven op het afwijkende 

standpunt van WO en CDA naar aanleiding van het rapport Schutte. 
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GEMEENTE GOEDEREEDE
 

GESPREKSNOTITIE ten behoeve van het arhi-overleg op 21 oktober 2009 lussen 
burgemeester en wethouders van Goedereede en een delegatie van Gedeputeerde Stalen van 
Zuid-Holland. 

Algemeen 
Het standpunt van de gemeente Goedereede ten aanzien van gemeentelijke herindeling van 
Goeree-Overflakkee is verwoord in de volgende documenten: 
I.	 Besluurlijke toekomsl Goeree-Overflakkee I Positie Goedereede, memorandum van
 

burgemeester en wel houders van Goedereede d.d. 23 februari 2009.
 
2.	 Brief van de gemeenteraad van Goedereede aan de Commissie Sehune d.d. 8 juni 2009, 

mei als onderwerp: standpunt inzake het verzoek van de Commissie Sehune. 
3.	 Inspraakreac!ie beslolen vergadering Statencommissie Bestuur en Middelen (J I augustus 

2009). 
Geconstateerd moet worden dat lOl op heden niet inhoudelijk is ingegaan op de door de 
gemeente Goedereede aangedragen argumenlen voor haar keuze voor zelfstandigheid van de 
gemeente Goedereede. Het lijkt alsof fusie op voorhand al vast staal en dat inhoudelijke 
argumenlen er niet loe doen. Wij achten dil een kwalijke zaak! 

Reactie op de vragen van Gedeputeerde Staten ten behoeve van het arhi-overleg Goeree
Overnakkee. 

I.	 Hoe staat u tegenover de door Gedeputeerde Stalen gest'n1e arhi-proeedure gericht 
op duurzame versterking Van de kwaliteit van het lokaal bestuur en ccn consistenl 
regionaal eind beeld op Goeree-Overnakkee? 

Wij zijn van mening dat Gedeputeerde Staten er niet verstandig aan hebben gedaan 010 dc arhi
procedure te slarten mct bClrckking tot Goeree-Overflakkee. 

Het Beleidskader gemeentelijke herindeling gaal er van uil dat door de belrokken gemeenlen 
gekomen wordt lOt een gezamenlijk gedragen oplossing. De gemeenten op Goeree-Overflakkee 
waren met elkaar in gesprek om de mogelijkheden van verdergaande bestuurlijke 
samenwerking te onderweken. In de gemeenten op Goeree-Overl1akkee was intergemeentelijke 
samenwerking en mogelijke herindeling al enige tijd ecn onderwerp van gesprek. De gemeenten 
op het eiland gingen zorgvuldig om mei dil gevoelige onderwerp. Het proces werd ruw 
verstoord door berichten die werden opgevangen tijdens de Nieuwjaarsreceptie van de 
provincie begin januari 2009 overeen voornemen van Gedeputeerde Slalen tot herindeling van 
de gemeenten op Gocree-Overflakkee en het instellen van een adviescommissie. 
Later werden de cilandelijke colleges geïnformeerd en ontvingen de gemeenten een brief van 
Gedeputeerde Staten waarin het genomen besluit was verwoord. 

Wij zijn niel te spreken over de ingreep van Gedeputeerde Slaten injanuari van dit jaar in de 
bestuurlijke gesprekken die nog niet lang daarvoor (vanafmaan 2008) op gang waren gekomen 
tussen de vier gemeenten op Goeree-Overflakkee en het onder dwang opleggen van een fusie. 
Doordat er een abrupt einde is gekomen aan de bestuurlijke besprekingen tussen de vier 
gemeenten is er ook een einde gekomen aan het naar elkaar toegroeien, het ontstaan van 
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onderling vertrouwen en de ontwikkeling van hel zo nodige bestuurlijk, maatschappelijk en 
lokaal draagvlak voor fusie dan wel samenwerking. 

2.	 Gedeputeerde Staten constaleren dat drie van de vier gemeenteraden kiezen vaar een 
eilandelijke herindeling. Benl u het eens met Gedeputeerde Staten dat deze 
bestuurlijke impasse waarin de gemeenten ol' Goeree-OverDakkee zich bevinden 
doorbroken moet worden? 

In zekere zin is er inderdaad sprake van een bestuurlijke impasse. Deze is echter ontstaan en 
blijft voortbestaan door de ingreep van Gedeputeerde Staten. Op dit moment hebben drie 
gemeenteraden gekozen voor gemeentelijke herindeling. De gemeenteraad van Goedereede 
kiest daar, met goede argumenten, uitdrukkelijk niet voor. 

Graag zouden wij zien dal de druk die momenteel door Gedeputeerde Staten wordl uitgeoefend 
wordt beëindigd en dal de gemeenlen zelf weer de ruimte krijgen om in samenspraak met elkaar 
te komen tot de gewenste inrichting van het lokaal bestuur op Goeree-Overflakkee. 

3.	 Vindt u het gewenst dat de bestuurskracht van de gemeenten op Goeree-Overflakkee 
duurzaam wordt versterkt? Hoe kijkl u aan tegen de bestuurskracht "an uw eigen 
gemeente? 

Wij zijn van mening dat er altijd naar gestreefd moel worden om de bestuurskracht van de 
gemeenten duurzaam te versterken. 

In de inleiding van het Beleidskader gemeentelijke herindeling staat uitdrukkelijk dat het 
oplossen van mogelijke bestuurskrachtvraagstukken niel noodzakelijkerwijs dienl plaals te 
vinden door gemeentelijke fusie, maar dat dit ook kan door samenwerking. Verder staat er dat 
hel gemeentebestuur als eersle verantwoordelijk is hierin initiatief te nemen en een keuze te 
bepalen. 

In genoemde brief van 8 juni 2009 heeft de gemeenteraad aangegeven dat de gemeen Ie 
Goedereede een in alle opzichten gezonde gemeente is, meI een visie op de loekomst van de 
gemeente en vol ambitie om inhoud Ie geven aan de plannen die in de Toekomstvisie gemeente 
Goedereede 2020 zijn opgenomen. De gemeente Goedereede staat er goed bij en beschikl o"er 
ruim voldoende bestuurskracht, terwijl de financiën op orde zijn. Er is voor de gemeente 
Goedereede geen enkele reden op korte termijn te gaan fuseren met de overige gemeenten op 
het eiland Goeree-Overflakkee. Volstaan kan worden met het imensiveren van de bestuurlijke 
samenwerking. 

Er is enkele jaren geleden een bestuurskrachtonderzoek uitgevoerd met betrekking tot de 
gemeente Goedereede. Het was meI de bestuurskracht van de gemeente Goedereede goed 
gesteld. Er waren natuurlijk enkele verbeterpumen. Deze zijn inmiddels opgepakl en 
uitgevoerd. 

Wij zijn verder in algemene zin van mening dal voorstanders van gemeenlelijke herindeling 
daar doorgaans te veel heil van verwachten. "Hel heersende idee is dat grotere gemeenten beter 
bestuurd worden. Allerlei evaluatieonderzoeken bieden echter weinig steun voor dat 
uitgangspunt", aldus Linze Schaap, universitair hoofddocent bestuurskunde verbonden aan de 
Tilburgse School voor Politiek en Bestuur (TSPB), in VNG Magazine van 15 mei 2009. "Er 
zijn maar weinig positieve effecten van fusie aantoonbaar." En verder: "Schaalvergroting komt 
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bestuurskracht niet ten goede en maakt gemeenten soms zelfs minder efficiënt. Daarnaast is de 
democratische legitimatie van grotere gemeenten minder. Vast staat dat gemeenten steeds meer 
en ingewikkelder taken toebedeeld krijgen. Vaak wordt verondersteld dat grotere gemeenten die 
beter aankunnen. De TSPB heeft vorig jaar voor het ministerie van BZK de decentralisatie 
geëvalueerd van taken die de laatsle vijrtienjaar zijn gedecentraliseerd naar gemeenlen. 
Daaronder laken die voortkomen uit de Wel maatschappelijke ondersteuning en laken op het 
gebied van werk en inkomen. Wat bleek? Er is weinig verschil tussen de taakuitvoering van 
kleine en grote gemeenten. En ook de grootste gemeenten worstelen mel hun taken." 

Wij sluiten ons ook aan bij de bijdrage van Hugo Schorer, burgemeester van Renswoude en Wil 
van den Berg, burgemeester van Ferwerderadiel in Binnenlands Bestuur van 25 september 
2009. week 39, naar aanleiding van hel rapport ';Deeentraal moet, tenzij het aBeen centraal kan" 
van de Raad van State over interbestuU\'~ijkeverhoudingen. Kern van de bijdrage \s de 
constatering dal gemeentelijke fusie niet nodig is, omdat kleine gemeenten in de praktijk laten 
zien dal zij gedecentraliseerde taken prima aankunnen. 

Graag verwijzen ",ij hier naar hel rapport "Te rade gaan" dar de Rekenkamercommissie 
Goert:e·Overnakkee begin september 2009 aan de gemeenteraad van Dirksland heeft 
aangeboden, over de kostenbeheersing van het Intergemeentelijk Samenwerkingsverband 
Goeree-Overnakkee (ISGO). In dit rapport is goed te zien dat er de laatste jaren grote 
vorderingen zijn gemaakt met het gezamenlijk oppakken van (nieuwe wenelijke) taken en dal 
de stelling in de recent verspreide Informatiekrant }-Ierimleling Goeree·Overflakkee dat 
samenwerking duur is, niet wordt onderschreven. 
Hel rapport onderstreept dal de samenwerking op hel eiland breed is, breder wordt en over her 
algemeen goed verloopt. 

4.	 Gedeputeerde Stalen hebben de gemeenlen Goedereede, Dirksland, Middelharnis en 
Oostnakkee uilgenodigd voor dit overleg gerichl op een wijziging l'an de 
gemeentelijke Îndeling op Goeree-O"ernaklcee. Bent u van oordeel dat de juisle 
gemeenten in hel arhi-proces betrokken zijn? 

Ja. 

s.	 Gedeputeerde Slalen hebben met de srarll'an de arhi-procedure de regie in dil proces 
naar zich toegdrukken. Vindt u hel denkbaar dal de vier gemeenten op Goeree
Overflakkee zelf in goed onderling ol'erleg lol een wijziging l'an de gemeentelijke 
indeling kunnen komen en zo ja, op welke wijz~ en wanneer kan een regionaal 
consistenl eindbeeld worden gerealiseerd? 

Wij zijn van mening dat Gedeputeerde Staten de arhi-procedure zou moeten beëindigen en dal 
de regie over de bestuurlijke toekomst van Goeree·Overflakkee weer daar wordt gelegd waar 
deze behoort: bij de ~ier gemeenten op Goeree-Overnakkee. 

In het beleidskader staat onder hel kopje complemenlarileit over de rolverdeling tussen 
gemeenten el1 provincies het volgende: "voorop dient te slaan dat gemeenlen als eerste aan zet 
Lijn als het gaal om hel vinden van oplossingen om hun maalschappelijke opgaven beter te 
kunnen oppakken. Tegelijkertijd is hel zo dat gemeenten en provincies in deze discussie 
optrekken in partnerschap, vanuil ondcrscheidenlijke verantwoordelijkheden in het belang van 
hel lokaal bestuur." 
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Wij zijn van mening dat Gedeputeerde Staten de gemeenten op Goeree-Overflakkee 
onvoldoende tijd gegeven heeft er samen uil te komen. De gemeenten op Goeree-Overflakkee is 
niet de gelegenheid· gegeven Om het bestuurlijk overleg succesvol afte ronden. Door de ingreep 
van Gedeputeerde Stalen is hel proces abrupt geslapt, terwijl er wel degelijk sprake was van 
stappen voorwaarts. Het college van Gedeputeerde Staten heeft Ie snel besloten gebruik te 
maken van zijn doorzeningsmacht. 

De gemeenle Goedereede wil de regie niet terug op het eiland om het herindelingsani werp voor 
samenvoeging van de vier gemeenten op Goeree-Overflakkee zelfle gaan vormgeven. De 
uitslag van de schriftelijke enquête onder de inwoners van Goedereede en het standpunt van de 
gemeenteraad van Goedereede over same':'lyoeging van de vier gemeenten op Goeree

Overflakkee is duidelijk. 

Wij willen Ons blijven inzetten om de huidige samenwerking verder vorm Ie geven en uitte 
nunen. 

6.	 Kunt u andere duurzame varianten of alternatieven aandragen die eveneens leiden lol 
duurzame versterking van de besluurskTaeht \'an het lokaal bestuur en een eonsislenl 
regionaal eindbeeld op Goeree-Overnakkee? Zo ja, kunt u aangeven op welke wijze en 
wanneer u met de andere gemeenten op Goeree-OverRakkee die "arianlcn ur 
alternatieven gaat realiseren? 

Wij dragen hierbij hel volgende allernalief en de volgende varianl aan. 

Wij zijn van mening dal op dit moment het intensiveren van de hestuurlijke samenwerking op 
Goeree-Overflakkee het beste is voor de vier gemeellien op Goeree-Overflakkee. Op dit 
moment is al veel bereikt en wij zijn van mening dat er nog meer valt te bereiken. 

Graag gaan wij mei de andere gemeenlen hierover in gesprek. Wij zijn van mening dat deze 
gesprekken alleen vruchtbaar kunnen zijn, als de druk van Gedeputeerde Staten is 
weggenomen. 

Alleen al in de uitvoerende taken en beleidsvelden kan in eerSIe instamie winst worden behaald, 
denk dan aan handhaving, P&O. I&A, etc. 

Voorls zien wij nog een aiternatiefvoor samenvoeging van de vier gemeenlen op Goeree
Overflakkee. De gemeenten Dirksland, Middelharnis en Oostflakkee willen graag fuseren. Laai 
deze gemeenten opgaan in een nieuwe gemeenten Overflakkee en laai de gemeente Goedereede 
zelfslandig vooribestaan. De gemeeme Goedereede kan op deze manier blijven profileren van 
de voordelen die een.kleine gemeente heeft, zoals hel dichier bij de burger staan, grotere 
betrokkenheid van burgers bij het lokaal beSluur e.d. 

Graag verwijzen wij hier naar hel onlangs uitgebrachte rapport Waarstaatjegemeente.nl, waaruit 
blijkt dal de gemeeme Goedereede op alle onderzochte pumen uitstekend (boven gemiddeld) 
scoort. 

Zoals hiervoor al betoogd is de gemeente Goedereede een vilale gemeeme. De gemeeme 
Goedereede neeml verder een bijzondere positie in op Goeree-Overflakkee. Wij noemen hier 
zaken als de identiteit van de inwoners van Goedereede en de ligging van de gemeente 
Goedereede aan de Noordzee. Er zijn nog meer relevante verschillen te noemen tussen de 
gemeeme Goedereede en de andere drie gemeenlen op Goeree-Overflakkee, zoals het 
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aanwezige karakteristieke landschap op de Kop van Goeree, het gegeven dat Goedereede een 
visserijgemeenle is en dat in Goedereede recrealie en toerisme een belangrijke economische 
pijler is. 

Naar onze mening is hel de moeite waard om deze variant verder te onderzoeken en uitte 
werken. Wij gaan er dan in hoofdlijnen van uit dat de vijf bestaande ambtelijke organisaties 
(van de vier gemeenten op Goeree-OverOakkee en het ISGO) opgaan in de ambtelijke 
organisatie van de nieuwe gemeente Overnakkee en dat de zelfstandig blijvende gemeente 
Goedereede (meI een afgeslankt ambtelijk apparaat) middels een dienslverleningsovereenkomst 
diensten afneemt bij de nieuwe gemeente OverOakkee. 

7.	 Deel! u de conclusie van de Commissie Schutte dat de vorming van één bestuur betere 
voorwaarden biedt voor integraliteil, kwalileil, efficiency en beheersbaarheid dan 
samenwerking door de vorming ,'an één amblelijke organisalie die wordt aangestuurd 
door vier gemeentebesturen? 

Wij merken allereerst op dat deze vraag bij ons vreemd overkomt, aangezien de Commissie 
Schuue zowel een samenwerkingsmodel met verregaande overdracht van laken en 
bevoegdheden aan een samenwerkingsorgaan, inclusief de vorming van één ambtelijke 
organisatie, als een fusiemodel waarbij de vier gemeenten op Goeree-Overflakkee worden 
samengevoegd, als een reële, duurzame oplossingsrichting heeft aangemerkt. 

Wij onderschrijven dat samenvoeging van de vier gemeenten op Goeree-OverOakkee voordelen 
heeft. Wij 7.ijn echter van mening dat na afweging van de voordelen en de nadelen, het opgaan 
van de gemeente Goedereede in een nieuw te vormen gemeente Goeree~Overtlakkee niet in het 
belang is van de gemeente Goedereede en haar inwoners. 

8.	 Op welke wijze heef! u lol nu loe de inwonen en andere belanghebbenden in uw 
gemeenle geïnformeerd o"er de besluurlijke toekomst van uw gemeenIe? 

Graag verwijzen wij hier kortheidshalve naar eerdergenoemde brief van 8 juni 2009. 

9.	 Bij het bepalen van maalschappelijk draagvlak voor gemeentelijke herindeling geldt 
op basis "an hel vernieuwde Beleidskader gemeentelijke herindeling ,'an hel kabinet 
het uitgangspunt dal gemeenten zelf verantwoordelijk zijn "oor het betrekken "an 
inwon'ers en andere belanghebbenden bij hel herindelingsproces. Op welke wijze gaat 
u het maatschappelijk draal:\'lak organiseren? 

In hel Beleidskader gemeentelijke herindeling slaal de passage uit hel coalitieakkoord over 
gemeenlelijke herindeling genoemd: "Herindeling van gemeenten vindl plaals indien daarvoor 
voldoende lokaal draagvlak bestaal. " 

In Goedereede om breekt het lokaal draal!Vlak voor een fusie van de vier gemeenlen op Goeree
Overnakkec. Uit een in de gemeente Goedereede gehouden schriftelijke enquête blijk1 dat. 
zonder beïnvloeding van de Ie maken keuze van gemeeme7.ijde, bijna 90% van de 
kiesgerechtigde inwoners van de geineente Goedereede die hun slem hebben lalen horen bij de 
gehouden schriftelijke enquête (de opkomst was bijna 62%), hebben uitgesproken dat de 
gemeente Goedereede zelfslandig zou moeten blijven. Een duidelijk signaal van de7.e inwoners 
dat niet genegeerd mag worden! 
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Wij vinden het spijtig dat de andere drie gemeenten op Goeree-Overflakkee niet wilden 
participeren in een eilandelijke schriftelijke enquête. Een gemiste kans om de mening van de 
kiesgerechtigde inwoners te horen. Ons heeft geen signalen bereikt op grond waarvan is afle 
leiden dat de mening van de inwoners van Dirksland, Middelharnis en Oostflakkee belangrijk 
afy,'ijkt van die van de inwoners van de gemeente Goedereede. 

De gemeenleraad van Goedereede vertegenwoordigt de burgers van de gemeeme en is daarom 
van mening dat bij zo'n duidelijke uitspraak van de burgers die uitspraak overgenomen moet 
worden. De gemeenleraad heeft daarom gekozen voor zelfstandigheid en samenwerking. Hel 
door de Commissie Sehu"e geadviseerde model is daarbij een mogelijke optie. Het is uiteraard 
aan de autonome gemeenten Ie bepalen welke vorm van samenwerking wordt gekozen en 
binnen welke termijn deze samenwerkingsvorm gestalte zou moeten krijgen. Het in het 
Beleidskader gemeemelijke herindeling gehuldigde credo van maatwerk spreekt ons zeer aan. 

10.	 Op welke wijze wilt u bijdragen aan een gezamenlijke profielschets (ambitie, fysieke 
en sociale omge\'ing, identiteit, dienstverlening, besturingsfilosofie enzovoorts) ,'an de 
nieuw te vormen gemeente Goeree-Overnakkee? 

De gemeente Goedereede slaal geen samenvoeging van de gemeenten Dirksland, Goedereede, 
Middelharnis en Oostflakkee tol een nieuwe gemeente Goeree-Overflakkee voor. 

De gemeente Goedereede heeft veel input geleverd voor de eilandelijke slructuurvisie. De 
gemeente Gocdereede ondersteuni de uilgangspulllen in die visie, welke een goed beeld geeft 
van de (gezamenlijke) ambitie en de opgaaf die het eiland heeft. 

Wij	 zijn bereid aan Gedepuleerde Staten benodigde feitelijke informatie aan Ie reiken. 

11.	 Op welke wijze kan naar uw oordeel de identiteit van de kernen en dorpen op Goeree
Overnakkee bij een gemeenlelijke herindeling bewaard blijven? Wal is uw visie op 
kernenbeleid? 

Naar Onze overtuiging is de beste manier om de identiteit van de kernen en dorpen op Goeree
Overflakkee te bewaren de huidige vier gemeenlen haar zelfstandigheid te lalen behouden. 

Hoog voorzieningenn;veau, optimale dienstverlening, leefbaarheid en hoog onderhoudsniveau 
van de openbare ruimie zijn voor inwoners heel belangrijke pumen. De gemeente Goedereede 
heeft haar kernen op een "gelijkwaardige" manier behandeld, dat kan worden teruggezien in hel 
ruimtelijk beeld van de kernen. Geen verpaupering, woningbouw verspreid over de 
verschillende woonkernen gericht op van te voren vastgestelde doelgroepen, hoog 
onderhoudsniveau van de openbare ruimte. etc. 

De gemeente Goedereede organiseert periodiek kernbezoeken, bctrek1 de inwoners bij 
belangrijke zaken in hun leefomgeving. Er is veel direct contact lussen bestuurders en 
raadsleden enenijds en inwoners anderzijds, hetgeen wij koesteren. 

Wij verwijzen hier nogmaals naar het onlangs uilgebrachte rapport Waarstaatjegemeente.nl, 
waaruit blijkt dat de gemeente Goedereede op alle onderzochte punten uitstekend 
(bovengemiddeld) scoort. 

·6· 



In de recent verspreide Informatiekrant Herindeling Goeree-Overflakkee wordl het model 
geopperd van het instellen van dorpsraden. 
Wij zien het in~:;[e"en van dorpsraden nier als de oplossing voor hel kJeine kernenbeleid. 
Uiteraard kunnen dorpsraden daarin wat betekenen, maar het oplossen van de grote prohlemen, 
stads- en dorpsvernieuwing, hel tegengaan 'Wan krimp, etc. los je niet op met het inSlellen van 
dorpsraden en als er loch toe overgaan wordt. geven wij mee dat het een politieke keuze is en 
het verstandig is om dil punt eerst goed uit te diepen. Aan dorpsraden moel dan eell status 
gegeven worden. en een budget, en een gerichte opdracht; waar de gemeentelijke organisatie op 
ingericht zal moeten zijn. Aan de voorkant moet aangegeven worden dal de dorpsraden een 
serieuze laak krijgen en dal ze serieus worden genomen! 
Wij denken dat de kosten hiervan niet onderscha.t moeten worden. Buurgemeeme Schouwen
Duiveland geeft hiervoor ruim 300.000 euro uit. 
Als dorpsraden alleen voor de "kleine ergernissen" hel doorgeefluik mogen worden, dan 
voorspellen wij dat ze snel lullen afhaken, er veel communiealieproblemen komen en hel op 
voorhand een mislukklng wordt. 

12.	 Rent u bereid mee te werken aan een herindelingscan (onderzoek naar effecten 
financieel beleid bij een herindeling) uit te voeren door de prm'incic en het Minislerie 
van Binnenlandse Zaken en Koninkrijksrelulies? 

Ja. Wij achten het van groot belang dat de financiële POSilic in beeld wordt gebracht van een 
eventueel nieuw Ie vormen gemeenIe Goeree-Overnakkee. De resultalen kunnen meewegen bij 
de besluitvorming hierover. 

Wij gaan ervan uit, dat bij het opslellen van de herindelingscan de volgende zaken in ieder 
geval meegenomen zullen worden: 

•	 de huidige financiële situatie in verband mei de economische crisis; 
•	 de in het vooruitzicht gestelde extra kortingen op het Gemeenrefonds, los van welke 

gemeemelijke herindeling dan ook; 
•	 de onzekerheden over de rijksuitkeringen vanaf 2012; 
•	 de vraag of de beheerplannen van de vier gemeenten op orde zijn, mei name die 

beheerplannen die direct leiden lot belastinginning bij de burger, zoals bijv. dic over de 
rioleringen. Uit een rapporr van het Walersehap Hollandse Delta blijkt dal sommige 
gemeenten niel voldoen aan de werlelijke eisen, hetgeen dus een wissel op de toekomst 
trekt; 

•	 de harmonisatie-effecten bij de gemeentelijke belastingen als gevolg van een eventuele 
gemeentelijke herindeling; 

•	 de korling van hel Rijk per de mogelijk dalum van herindeling (I januari 2013); 
•	 alle risico's inventariseren. Door het aetÎefzoeken naar risico's kan worden voorkomen dat 

er na een eventuele gemeentelijke herindeling per I januari 2013 nog lijken in de kast 
worden aangetroffen. 

Wij gaan er verder van uil dat u voorwaarden lUlt stellen a.an de huidige programmabegrotingen 
en meerjarenbegrotingen van de gemeemen op Goeree-Overnakkee, lodat er door elke 
gemeente vanuit een zelfde startpositie wordt vertrokken met een sluitende meerjarenbegrolmg 
2013! 

De opmerking van gedepuleerde Van Engelshoven-Huls, zowel in de Stalencomm,Îssie Bestuur 
en Middelen op 2 seplemher j.l., als bij de presenlalie in hel ISGO gebouw op 16 seplember j.1. 
dat de staatssecretaris extra middelen beschik haar zou willen stellen, nemen wij \'oor 
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kennisgeving aan. \V(j vinden deze opmerking niet realistisch, gezien de huidige malaise waarin
 
we verkeren. Er is ook nog nergens in Nederland een voorbeeld dat dit is geschied.
 
Het zou goed zijn als bij de vaststelling van de herindelingscan over dit aspect ook direcl
 
klaarheid zou worden gegeven.
 

\Vij verwachten dat cen herindelingscan zal aantonen dat uit financiccl oogpunt samenvoeging
 
van de vier gemeenten op Gocree-Overflakkee niet nagestreefd dient te worden.
 

Wij merken hier nog op dat over de inrichling van hel lokaal bestuur op Goeree-Overflakkee
 
binnen de gemeenteraad van Goedereede niet gel ijk wordt gedacht. Een raadsminderheid
 
bestaande Uil de leden van het CDA en de VVD kiest (gedwongen door de feilen en
 
omstandigheden) voor het fusiemodel.
 

Tot slOl
 
Graag besluiten wij met de oproep aan Gedeputeerde Staten serieus in Ie gaan op de door de
 
gemeente Goedereede aangedragen argumenten voor haar keuze voor zelfstandigheid van de
 
gemeente Goedereede.
 
Graag zouden wij gelegenheid krijgen om (eventueel samen mei de provincie) met de andere
 
gemeenten op Goeree-Overflakkee in gesprek te gaan over het alternatieC dat·wij hebben
 
genoemd in onze reactie op vraag 6 (inlensiveren van de bestuurlijke samenwerking) en de
 
variant die wij hebben aangedragen in onze reactie op vraag 6 (vorming van een gemeenle
 
Overflakkee).
 

Bijlagen bij deze gespreksnotitie:
 
a. Bestuurlijke toekomsl Goeree-Overflakkee / Positie Goedereede, memorandum van 

burgemeester en wethouders van Goedereede d.d. 23 februari 2009. 
b. Brief van de gemeenteraad van Goedereede aan de Commissie SehuNe d.d. 8 juni 2009, 

met als onderwerp: standpunt inzake hel verzoek van de Commissie Schulte. 
c. Inspraakreactie besloten vergadering Statencommissie Bestuur en Middelen (3 I augustus 

2009). 
d. Artikel "Stop met schaalvergroting gemeenten". Binnenlands Bestuur 2S september 2009, 

week 39, bladzijde 40. 
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Fusie van gemeenten is nier nodig. Kleine gemeenten kunnen gedecentraliseerde raken 
prima aan, betogen burgemeesters Hugo Schorer en Wil van den Berg 

Stop met schaalvergroting gemeenten 
Onlangs vemheen onder de tirel 
Decent nlal moel, tenzij htl al/ttn 
renlraal kan van de Raad van Stale 
over intert!tnuurlîjke verhoudin
gen. Dit nuccige rapporrverdiem 
meer a.mdacht dan her [Ot nu (oe 
gekregen heefr. Hetgaac in op 
decentralisalievan rijk.staken. 
De raad constateert d.n decen· 
(rillisatievoorstellen [elken~ in 
él:n adt:m genoemd worden mN 
bestuur~krachr en schaalgroot
te V''ln gemrenren. Dar is vol
gens de ra.1d opmerkelijk omdat 
uil onderzoek blijkt dat de 
schaalgrootte van een gemeen· 
tr slechts tén van de fanoren is 
die de beuuur~k[achr belnvloe
den. Bestuurskracht hangt min· 
der samen merschaalgroorre 
\lan gemeenlen dan wel wordt 
gedache. zaken al~ organiso:lde
en bestuursculruur,doorzet· 
ringsvermogen ,de5ku ndigheid 
ell ambirie~ van individuele 
1)'~[5onen binnen de organISatie 
Liln l"venleervan groor belang
en zijn niel uiuluitendafhanke
lijk van l'en hoog inwom:rtal. 
De Raiid van Stare concludeert 
op grond van wf'lenschappelijk 
onderzoek dal hel decenrra Iise· 
rl"n Viln rijksraken naar gemeen
ren gedurende de laarsre dertig 
jdar noch bij grore, noch bij 
k.leine gemeenten lOl proble· 
men heeft geleid. 
In Ferwerderadiel en Renswou
de kunnen we dar beamen. Het 
legt wel een lOenemende druk 

op gemeenten. maar zij zijn niet 
overbelast geraakt De gemeen
len mnen grme veerkracht en 
zoeken crealiefnaar mogelijk· 
heden om de overged ragen ta
ken naar behoren uil te voeren. 
Opvallend daarbi; is dal de ver
schîllen tutsen grou" en kleiJlL" 
p,emeemen niergroolzijn. 
Kleine gemeenten blijken goed 
in staat de gedecentraliseerde 
laken naar behoren uil te voc
ren. Zij makron durbij lonodig 
gebruik van intergemeentelijke 
samenwerking, uitbesreding~' 

construct its en inhuar van ex

geHeid alvorens tOl decemrêlli· 
sJlie te besluÎten. Het dI':Cl"nrrc1
Useren van [aken draagt name· 
lijk zelflJij aan vf'rgroring van 
de besruursk Tacht 

Her idee dar sch.:ldlgroocrt' de 
bestuurskracht bepaalt. ligt 
mede len 8TlJndsiag aan de 
meeste herindelingsvoorstel. 
len van provinCIe en rijk van de 
argelopen ja reil. De redenering 
is dan ook dat dl' be5(uurs
kracht van dl' betrokken ge
mf'enre weliswaar nu nog vol
doende is. maar in dl' toekomst 

Meer verkokering in grote gemeente 

ternf'adviseurs.
 
Eveneens blijkt uil onderzoek
 
d.11 grotere gemeen ren nier 
méér besluurskradu hebben en 
soms zc!rs minder, omdat door 
de grooHe van de interne orga
nisatie ook op cecenuilIa\. verko· 
kering ontstaat. 
De Raad V;l,n Srate blijrl een 
groot voorstander van decen
rralis,uie omdat he[ dl' bel,l.n· 
gen van de burger dient. De 10' 
kille dcmorr.1lie worde er door 
versterkt. de toegankelijkheid 
van het bestuur wordt vergrom 
en de afsland lUne-n burger~ en 
benuur wordl verkleind. Oe 
be~[uur.!ikracht \'an provIncies 
en gemeenten mag daarbij niet 
aIs voorwaarde vooraf worden 

rekon zal schieten om de raken 
die op de gemeente afkomen, 
goed ce vervulleJl. 
Op deze manier scheppen Rijk en 
provincies ten onrechte het beeld 
dar kleine gemeenten inde htlidi
ge complexe samenleving nier 
mt-er kunnen meekomen. 
Sommige provincies adviseren 
dan ook vrij snel tot. herinde· 
lingzodra een kleine gemeentf' 
mer een probleem geconfron. 
teerd wordt. 
Kleine gemeenren zijn op hun 
beu rt geneigd om hetop Ie ge· 
ven en te kiezenvuor hetindl"
ling in plaats van andere oplos
si ngen zoaIS.!iamenwerking. 
Dar is jammer want inwoners 
v(l.n kleine gemrenr.en hebben 

WIndmolenpark op Goeree·Ove...nakkee. De vie... gemeentenop dit Zuid·Hollandse eiland rijn 
al mlUlnden In de blln van een discussie over wel of nlel fuseren 

meeslalve-ei waardering voorde 
korre afstand COl hun gemeente
bestuur. Zij tonen zich zeer be
Hokken en zijn vaak bereid om 
zich voor hun gemeente in te 
zenen. Bovendien stellen zij in 
eengloba/iserende wereld juist 
de lokale kleimchaligheld en df' 
menselijke maar op prijs, 
De keuze Voor herindeling 
wordt dan echter niel bepaald 
door Will deze inwoners vinden 
en willen, maar meer door ovrT· 
wegingen, die te maken hebben 
mrt regionale verhoudingen en 
een verondersteld g~brek aan 
beuuurskrache. Inwoners beo 
grljpen deze bestuurlijke over· 
wegingen niet en verliezen zo 
hun berrokkenheid bij en \ler
trouwen in de overhrid die hUil 
gemeenre ophefc. 
Gemeenten plukken jarenlang de 
wrangt'vrurhten van herindelin
gen die op bestuurlijke gronden 
r.ijn doorg~drukL 

20 Iigl er nu een e,urm advies 
om een ruim I ..... inlig jaar gele
den heringedeelde gemeen{~ 

in Friesland (Boarnsterhim) 
wrl'rop te delrn en de delen bij 
buurgemeencen te voegen om
dal de gemeence nooir ("("n een
heid is geworden en ook nooit 
kon .....orden. 
Dus wal ons berrcflgaan we 
door mer decentraliserl'n V.oln 
rijks((l.ken. hebben we verrrou
wen in de bestuurskrachr van 
grote en kleine gcmcenlen om 
die raken goed lIit re voeren, en 
stoppen we met schaalvergro
tîng van gemeenten a.ls ge
meenteraad en inwoner.!i dui· 
delljk Ie kennen geven dar nirt 
nodig te vinden. 

Hugo Scherer, burgemeestel van 
Rell5woude en Wil van den Berg, 
blJrgemeeslervan Ferwerderadiel 

D@rubrl@kOplnlest••t.p@n 
voor leesb.re, oplnlërlnde 
bijdrlleendle betrekklnf hlbbln 
op .ctuele lillen In het openbnr 
blltl.lur. De mul mum lenete YOOr 

Inzendingen 11750 woorden. 
Inlerldlneen grlllg n'.r 
info~blnnenlandlbestuur.nl 

•.v .... 'Rubriek opinie'. VI. dit 
e·mllllli'drel kllnt 11 ook reageren. 
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INLEIDING 

Afgelopen jaren is de besluurlijke toekomst van het lokaal bestuur op het eiland Goeree
Overtlakkee În velerlei opzichten onderwerp van gesprek geweest. De voorhistorie 
kenmerkt zich door vele onderzoeken, zoals bestuurskrachtmetingen van de vier 
gemeenten, het samenwerken (o.a, În het 15GO) en het daarbij le kiezen bestuurlijk 
model. Dil alles in sterke relatie. tol de strategische eilandelijke on!YJikkeUhema's. 

De vier gemeenten op hel eiland - Dirksland. Goedereede, Middelharnis en OostOakkee
zijn er voor 1 januari 2009 niel in geslaagd te komen tot een eensluidende adequate 
oplossing voor de bestuurlijke en ambtelijke toekomst van het lokaal bestuur op hel 
eiland, Dil was aanleiding voor Gedepuleerde Staten (GS) de vier gemeenten in januari 
2009 te laten weten dat zij tot de conclusie zijn gekomen dal de vorming van één 
gemeente Goeree-Overtlakkee per 2D12. bestaande uit de huidige vier gemeenten op het 
eiland, het meest gerede toekomstige eindbeeld lijkt te zijn. 

Om een antwoord Ie kunnen geven op de vraag hoe te komen lot één gemeente Goeree
Overflakkee hebben GS gekozen voor het inslellen van de 'Adviescommissie bestuurlijke 
toekomst lokaal bestuur op Goeree-Overflakkee' (Commissie Schune). Deze commissie 
heeft als opdracht meegekregen een advies uit te brengen hoe te komen lot één 
gemeenle Goeree-Overflakkee per 2012, Daarbîj is de commissie meegegeven dat van 
deze variant kan worden afgeweken in het geval dat de commissie constateert dat alle 
vier gemeenten lol een eensluidende alternatieve oplossing beslUiten, die duurzaam en 
toekomslbeslendig is, 

Oe commissie is in haar werk uitgegaan van lwee oplossingsrichtingen: 

Een vergaande vorm van niel-vrijblijvende samenwerking: 
Een fusie van de vier gemeenten tot één gemeente. 

Voorop stond dat de te kiezen variant min'lmaal een op)oss'lng moet bieden voor; 

De onvoldoende integrale afweginglkeuzes op de schaal van het eiland; 
De huidige strategische kwaliteil van het lokaal bestuur; 

De kwetsbaarheid van de amblelijke organisaties. nu of op termijn. 

Oe commissie heeft in haar eindrapport GS geadviseerd het initiatief te nemen om onder 
prOVinciale regie de procedure \e starten om op zo kon mogelIjke termijn te komen lol één 
gemeente Goeree·Overfiakkee, beslaande uit de huidige vier gemeenten, 

De commissie is tot dil advies gekomen nadat de commissie de vier gemeen1en in de 
gelegenheid heefl gesterd een voorkeur uit te spreken voor hel samenwerkingsmodel of 
het fusiemodel als de meest adequate oplossing voor de toekomstige inrichting van het 
\o~aal bestuur op hel eiland. De raden van Dirksland. Middelharnis en Oos1flakkee 
hebben gekozen voor samenvoeging van de vier gemeenten. De raad van Goedereede 
heeft gekozen voor samenwerking en zelfstandigheid, De commissie zie! het als een 
gemis\e kans dat de vier gemeenten niet lo\ een eensluidend standpunt zijn gekomen en 
heeft op basis van deze bestuurlijke patslelHng G5 geadviseerd hel initiatief te nemen om 
te komen lot een gemeente Goeree-Overflakkee. 
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De provincie verwacht niel dat de vier gemeenlen zelf het iniilatief zullen nemen om te 
komen tol de vorming van één gemeenle en heeft hel voornemen uiigesproken om de 
procedure op grond van de Wet Arhi (Wet algemene regels herindeling) Ie starten lot 
wijziging van de gemeentelijke indeling op hel eiland per 1 januari 2013, Mede gelei op de 
gedachtewisseling in de Statencommissie Bestuur en Middelen van 2 september 2009 is 
op grond Van artikel 8 van de Wet Arhi op 15 september het open over1eg gestar1 met de 
betrokken colleges van burgemeester en welhOuders. 

Op 21 oktober is het overleg feitelijk van star1 gegaan: het college van GS heeft 
afzonderlijk gesproken met de vier colleges van B&W en hen o.a, de vraag voorgelegd of 
andere duurzame varianten of anernatieven aangedragen kunnen worden die eveneens 
leiden tot duurzame versterking van de bestuurskracht van het lokaal bestuur en een 
consistenl regionaal eindbeeld op Goeree-Overflakkee. Daarnaast is gevraagd in het 
bevesligende geval aan te geven op welke wijze en wanneer met de andere gemeenlen 
die alternatieven of varianten gerearlseerd kunnen worden. 

De gemeenle Goedereede heeft - om een antwoord te geven op de door GS gestelde 
vraag - onderzoek gestart naar de variant: 

Waarin drie gemeenten fuseren (Dirksland, Middelharnis en OosWakkee) tot één 
nieuwe gemeente; 

Waarbij één gemeente zelfstandig blijft (Goedereede); 
• Waarbij één eilandelijke ambtelijke professionele organisatie voor de twee nieuwe 

gemeenten tot stand wordt gebracht; 
c. Waarbij in de borging van de eilandelijke vraagstukken wordt voorzien. 

Goedereede heell WagenaarHoes Organisatieadvies in de arm genomen om dit nader 
onderzoek te begeleiden, WagenaarHoes heeft het gemeentebestuur van Goedereede 
afgelopen twee maanden ondersteund," haar zoektocht naar de haalbaarheid van de 
variant. We zijn dit de '3+ I-variant' gaan noemen, Daar10e zijn gesprekken gevoerd mei 
de raad, de raadsfracties en het college van B&W van Goedereede, met de drie colleges 
van B&W van Dirksland, Middelharnis en Ooslflakkee en de secretaris/directeur van het 
ISGO, het eilandelijk samenwerkingsverband. Tussentijds vond afstemming plaats met de 
betrokken ambtenaren van de provincie Zuid-Holland. 

Wij hebben daarbij geconstateerd dat in de ogen van Gedeputeerde Staten de eilandelijke 
autoriteiten niet echl uitgeblonken hebben in het aanpakken van de eilandelijke thema's 
en dal er als gevolg daarvan termijnen zijn gesteld om te komen lot een oplossing op het 
eiland. Dat - ondanks de ruimie in tijd - de discussie over de bestuurlijke 10eKomst in 
proceslermen veel beter gevoerd had moelen worden, In termen van regie en volledigheid 
van onderzoek zijn kanttekeningen te maken. Dat is wellicht ook de verklaring dal het 
eiland nooit verder gekomen is dan samenwerking op een aantal 'doe-laken' en dal geen 
van de eitandelijke par1ners voor het samenwerkingsverband - in welke vorm dan ook 
een actief bestuurlijke rol zag weggelegd. Naar Onze opvatting is dat niet alleen een 
bestuurlijk maar ook een sociaal-cullureel gegeven op het eiland. 
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Van belang is te melden dat: 
Het gemeentebestuur van Goedereede In geen opzicht de beslissingen tot een later 
tijdstip wil opschuiven: men vindt dit onverantwoord gezien de ontwikkelingen op het 
eiland (2012 of 2013). 
De inzet van de provincie gevoeld wordt als het aansturen op eilandslijke fusie. wat 
ook het proces tot op heden mede bepaald heeft. Dil Ook uiteraard als gevolg van hel 
feit dat hel eiland zelf de handschoen in onvoldoende mate opnam. 
De primaire wens van Goedereede zelfstandig Ie blijven (en daartoe sleekhoudende 
argumenten heeft) niet voldoende aan bod is gekomen. 
De onderliggende sociaal-culturele verschillen op het eiland onvoldoende aan bod zijn 
gekomen, C.q. voor hel voetlicht gebracht zijn. 

t- De daarbij behorende onderliggende samenwerklngspalronen (of juist het gebrek 
daaraan) als structureel verstorende factor te weinig onderwerp van bredere studie 
zijn geweest. 
De vraag legitiem is of de ellandelijke fusie een waarborg is voor de oplossing van die 
problemen. 

De gemeente Goedereede spreekt haar waardering uil aan het adres van de provincie. 
die - mede gezien de uitspraak van de bevolking van Goedereede in juni 2009 - de 
mogelijkheid alsnog geboden heeft voor een mogelijk duurzaam alternatief. 

De vraag voor de bestuurlijke loekomst van het eiland is dan vanuit de positie van 
Goedereede als volg\ te formuleren: hoe kunnen we de drie problemen op het eiland 
(integrale keuzen voor het eiland, strategische kwaliteit lokaal bestuur en kwetsbaarheid 
van de ambtelijke organisaties) oplossen, met hel oog op de belangen van de inwoners 
van Goedereede. met behoud van zoveel mogelijk zelfstandigheid. In wezen gaat het dan 
om maatwerk, zoals bedoeld in het in april 2009 vernieuwde Beleidskader gemeentelijke 
herindeling van het rijk. In dit beleidskader wordt juist gewezen op de kracht van 
samenwerking voor de oplossing van bestuurlijke vraagstukken en minder specmek op 
gemeentelijke herindeling als enige. beproefde besluurlijke oplossing. 

Vanuit dil gegeven doorredenerend ontslaan meerdere oplossingen wanneer de oplimale 
bestuurlijke schaal niet gelijk hoeft te zjjn aan de optimale ambtelijke schaal. De oplossing 
kan dan gezocht worden in het zoeken naar een passende samenwerkingsvorm. 

De prangende vraag die overigens steeds overeind blijft is: welke bestuursvorm biedt de 
meeste garantie om het samenwerkingsprobleem op het eiland op te pakken mei zo 
weinig mogelijk Ingrepen? In Goedereede IS men ervan overtuigd dat eilandelijke fusie 
hierin een te grote stap is. Voor Goedereede geldt het uitgangspunt: structuur volgr 
strategie.' Culluurverschillen verplaatsen zich niet en zullen oplossingen belasten. Daar 
moet dus ook rekening mee gehouden worden in de te kiezen strategie. 

Er zal meer kans op succes zijn als het schaalvraagstuk afgestemd wordt op de afstand 
burger·bestuur in meerdere opzichlen. De fysieke afstanden op het eiland zijn al groot en 
worden ook als zodanig ervaren. EHandelijke fusie draagt hel risico mee van verlies aan 
vertrouwen en gebrek aan herkenbaarheid in de ontstane ruimtelijk grote gemeente. In 
Goedereede wordt dit ook ervaren als \Ierhes \lan identiteit en structurele ruimte tegemoet 
te komen aan de specifieke belangen van haar inwoners. Komen de kernen in hun 
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identiteit en hun belangenbehartiging, afgezet tegen hel eilandelijke belang, in het 
fusiemodel voldoende aan bod? Zijn de eilandelijke problemen niet ook op Ie lossen 
zonder complete bestuurlijke integratie? Zeker gezien de bestaande sociaal-culturele 
verschil/en op het eiland heeft Goedereede daar weinig vertrouwen in. De fusievoorstellen 
lopen het risico de problemen vooruit te schuiven en moeilijker oplosbaar Ie maken. 

Goedereede wil op zoek gaan naar een combinatie van de voordelen van ambtelijke 
schaalvergroting en het behouden van de kleine afstand tussen bestuur en burger, 
waarbij ook de eilandelijke belangen een goede behartiging krijgen. Kleinere gemeenten 
hebben als voordeet dat de afstand tussen burger en bestuur nog klein is Dit is nu juist 
een doel van vernieuwingen die de rijksoverheid naslreef!. Het is ook een sterk punt van 
de 3 +1~varjanl. 

Niet onvermeld mag blijven dal Goedereede afgelopen Jaren flink geïnvesteerd heeft in de 
eilandelijke vraagstukken en samenwerking. Die ingezette lijn wil Goedereede voortzetten 
en aanscherpen. In de 3+1-varianl wordt de eilandelijke belangenbehartiging zelfs een 
expliciete regeling. 
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SAMENVATTING
 

Raad en college van S&W in Goedereede zijn van mening dat op basis van geschetste 
overwegingen de 3+1-variant nader onderzoek verdient Deze verkenning van afgelopen 
maand - mede op basis van samenwerkingsresultalen elders in hel land· vraagt om een 
nadere studie. Deze studie hebben wij binnen dit korte lijdsbeslek nog niet kunnen doen. 
De globale verkenning van afgelopen periode heert ons versterkt in de kansen die het 
nader onderzoek zou kunnen bieden. 

Het verzoek van Goedereede is nu aan de provincie de mogelijkheid van een nader 
onderzoek mogelijk te maken, in tijd en mogelijk ook În middelen. Goedereede wil hierover 
graag met het provinciale bestuur verder in gesprek, over het onderzoek als zodanig en 
over door de provincie Ie stellen nadere voorwaarden. Op deze wijze ontstaan ook een 
breder inzicht en onderbouwing om hel provinciale voorstelle vergelijken met de 3+1
variant en kunnen we sowieso komen tol een uiterst zorgvuldig proces. Ook de betrokken 
raden kunnen zich meI de dan opgedane kennis daarover uitspreken. 

Niet inwilligen van het verzoek belekenl voor Goedereede dal dil als een gemis in het 
proces gezien zal worden, zeker gezien het beleidskader. Daarnaast zal dan het gevoet 
blijven bestaan dat de 3+1-variant geen volwaardige kans in het proces heeft gekregen. In 
belang van de toekomst van hel eiland vragen wij dan ook aan GS in te stemmen me~ 

bedoeld nader onderzoek. Naar onze opvatting hoeft dat geen gevolgen te hebben voor 
de datum van 1-1-2013. 

Oe drie colleges van B&W van Dirksland, Middelharnis en Oostflakkee hebben 
aangegeven op dil momenl op basis van een globale verkenning van de 3+1-optie geen 
bereidheid te hebben verder mee Ie denken in de 3+1·optie om de volgende redenen: 

Hel proces loopt al (te) lang: er is een mentaal gevoel Ie willen afsluiten; 
De raden hebben gesproken: er is geen politiek-bestuurlijke ruimte op dit moment; 
De 3+1-optle geeft in eerste opzicht mogelijk een groter nsico dan eilandelijke fusie. 

Overigens wordl het verzoek van Goedereede om de 3+1 variant Ie onderzoeken door de 
drie colleges wel als legitiem ervaren en een gemis in het proces tot nu toe. 

Raad en college van Goedereede hebben de intentie uitgesproken om te blijven inzetten 
op (bestuurlijke) zelfstandigheid in de 3+1-variant. Teneinde de voortgang in hel gehele 
proces niet te frustreren zijn raad en college bereid mee Le investeren in de vorming van 
één ambtelijke organisatie op het eiland. Met de voorbereidîngen daartoe kan zo snel 
mogelijk gestart worden. Het 'bestuurhjk traject' wordl dan min of meer losgekoppeld van 
het 'ambtelijk fusietraject', Op deze wijze wordt geen schade geleden in de voortgang van 
hel proces en de inhoudelijke belangen voor het eiland. Goedereede blijft zich vanuit haar 
positie constructief opstellen. 

Dil 'dubbelbesluil' of 'tweesporenbeleid' hoef! geen gevolgen te hebben voor de door de 
provincie beoogde fusiedatum van 2013. Er is zelfs bereidheid Ie werken aan 2012, 
alhoewer dit tijdstip in Goedereede· gezien hel vele werk dal op het eiland afkomt als 
gevolg van de fusie - als nieL realistisch wordt ervaren. 
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HET DUURZAME ALTERNATIEF
 

GLOBALE VERKENNING 

1. POSITIE VAN DE WETGEVER 

Bij deze verkenning is gekozen voor een onderzoeksbenadering en niet uitgegaan van de 
politiek.e haalbaarheid. Het bestuurlijke draagvlak zal door de verschillende bestuurders 
aangegeven dienen Ie worden. Het maalschappelijk draagvlak voor de 3+1-varianl is 
buiten beschouwing gebleven. 

In de Grondwet is bepaald dal bij wel gemeenten kunnen worden opgeheven en nieuwe 
gemeenten kunnen worden ingesteld. In de Wel Arhi is geregeld hoe betrokken 
gemeenten, provincie en minister van alK het initiatief kunnen nemen en welke 
procedureregels dan gehanleerd moeten worden. 

Er is een kader voor gemeentelijk herindelingsbeleid dal inhoudelijke criteria formuleert 
aan de hand waarvan initiatieven kunnen worden getoelst. Het beleidskader beval 
voornamelijk inhoudelijke crileria: draagvlak, bestuurskracht, duurzaamheid, interne 
samenhang nieuwe gemeente, regionale samenhang en evenwicht en planologische 
ruimtebehoefte. Daarnaast zijn ook procesmatige criteria genoemd. 

Overeenkomstig hel coalitieakkoord wordl in het beleidskader aangegeven dat het 
initiatief lol gemeentelijke herindeling van onderop plaatsvindt, dat wil zeggen dat 
gemeenten of provincies het initiatief kunnen nemen. Tevens is uitgewerkt dat provincies 
verantwoordelijk zijn Vaar de Inhoudelijke toets van een gemeenlelijk of provinciaal 
voorslel tot herindeling en dat de nadruk voor de wetgever liglap een procedurele loels. 

Van belang is verder de volgende passage uil het kader: "Bestuurlijk draagvlak is 
essentieel en ontstaat bij betrokken gemeenten door het vaststellen van een herindelings
adVIes. Het is echter niet gewenst dat één gemeente een regionaal gewenste herindeling 
tegen kan houden. Dil kan de belangen van de regio onaanvaardbaar schaden. Oe 
provincie heeft daarin een eigenstandige verantwoordelijkheid: het is aan de provincie die 
afweging te maken.'" Tot sial zijn bij de afweging in dit proces nog een aantal 
procesmatige voorwaarden opgenomen: 
• Er dient voldoende te zijn aangetoond dat de provinCie geslreefd heeft naar en 

gewerkt heeft aan een zo groot mogelijk draagvlak; 
De betrokken gemeenlen in de gelegenheid gesteld zijn alternatieven aan Ie dragen; 

• Deze alternatieven door de provincie in samenspraak mei de betrokken gemeenten 
zijn beoordeeld; 
De provincie motiveert waarom naar haar oordeel afgeweken kan worden van de 
andere zienswijze van een gemeente en deze gemeente loch in hel provinciale 
voorsIe/ moet worden opgenomen. 

Hiernaast gelden uileraard ook de andere criteria onverminderd. 
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;,. SITUATIE OP HET EILAND 

Het eiland Goeree-Overflakkee heeft een oppervlakte van ruim 397 km' en bijna 48.000 
inwoners, 18 dorpen/kernen opgedeeld in vier gemeenten: Goedereede (ruim 11.500 
inwoners), Dirksland (ruim 8.300 inwoners), Middelharnis (ruim 17.600 inwoners) en 
Oostflakkee (ruim 10.100 inwoners). Hel eiland vormt een schaket tussen de Zuidvleugel 
van de Randstad en het Deltagebied (Zeeuwse en Zuid-Hollandse eilanden) en 
onderscheidt zIch door zijn groene karakter en de aanwezigheid van rust, ruimte en 
recrealie. Goeree-overflakkee heeft een agrarisch karakter, bedrijvigheid en wat betreft 
recreatie een accent op watersport. rust en kleinschaligheid. Religie, zorg voor elkaar en 
handen uit de mouwen zijn belangrijke aspecten die de band meI het eigen dorp en eiland 
sterk maken. 

De laatste jaren dienen zich vraagslukken aan op het gebied van hel gehele eiland die 
een antwoord vragen. Deze opgaven hebben te maken met een stagnerende 
economische ontwikkeling, geringe innovatie en investeringen. teruglopende 
voorzieningen in kernen, achterblijvende recreatîesector, veroudering en verpaupering 
van de woningvoorraad, verbetering van de landschapskwaliteiten, onvoldoende 
zorgstructuur, te weinig voorzieningen voor de jeugd en landbouw en visserij die onder 
druk slaan. Dal alles vraagt om robuuste lokale en regionale bestuurskracht. 

Relevant op dil gebied is hel onderzoek van hel tVA Tilburg in 2001. De onderzoekers 
kwamen tol een aantal uitspraken: 

Er is geen urgentie en aanleiding voor vergaande ingrepen in de ambtelijke en 
besluurlijke organisaties, de gemeenten zulten wel acties moeten nemen om te 
voorkomen dat in de toekomst knelpunten onlstaan. 
Van acute en grootschalige problematiek op het eiland is geen sprake, een samen· 
voeging van de gemeenten zou derhalve een te zware bestuurlijke oplossing zijn. 

, Niet-vrijblijvende samenwerking biedt voor Goeree-overflakkee de meeste 
meerwaarde. 

Dil rapport is door de gemeenten omarmd en heeft geleid tot de nieuwe gemeen
schappelijke regeling ISGo voor het eiland in 2004. 

Na herhaald verzoek van GS hebben de vier gemeenten in 2006 opdracht gegeven hun 
bestuurskracht Ie onderzoeken. Deze onderzoeken gaven aan dal de bestuurskracht van 
de gemeenten (net) voldoende is voor de huidige opgaven. De gemeenten Goedereede 
vorml hierbij een positieve uitzondering, met name op het terrein van de dienstverlening. 
Ook de strategische kwaliteit van enkele besturen schielte kort en op termijn zijn de 
ambtelijke organisalies te weinig rObuust om de dienstverlening aan de burgers op peil te 
houden en de strategische functies van de gemeenten op niveau Ie houden, Tevens 
wordt geconstaleerd dat hellSGD er door gebrekkige uitvoeringspraktijk en onde~ing 

wantrouwen niet in slaagt een goed samenwerkingsklimaat neer ta zetten. 

De uitkomsten van de besluurskrachtondet2oeken hebben geleid tot veel discussie in en 
lussen de vier gemeenlen In de afgelopen jaren, maar hebben geen gemeenschappelijk 
resullaal opgeleverd. Slerker nog: er is sprake van een patstelling die vraaglom een 
oplossing. Het gebrek aan hel benodigde onderlinge vertrouwen in de afgelopen jaren is 
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daar debet aan. Er is naar hel oordeel van Goedereede momenteel een siluatie waarin er 
nieuwe kansen zijn en heL niet goed zou zijn door te schieten in de Ie kiezen oplossing. 

De vraag bLijft daarbij overeind welke bestuurlijke opschaling de meest effectieve is om 
met succes een antwoord te geven op de gerezen inhoudelijke opgaven voor het eiland. 
Niet onbeLangrijk detail daarbIj is dat ook in 2008 de vier gemeenten op hel eiland nog van 
oordeel waren dat hun zelfstandigheid zou kunnen blijven beslaan in een SETA
modelachtige benadering; één organisatie voor de vier gemeenten. 

~. ANALYSE 

ALles overwegend zijn in de kern op hel eiland drie probLemen Ie bestrijden: 
~J Onvoldoende integrale afweging/keuzes op de schaal van hel eiLand: te sterl<e focus 

op lokaLe beLangen. 
I)) OnvoLdoende slrategische kwaliteiL van het lokaal bestuur: het ontwikkelen van visie, 

tegenspeL bieden aan marl<tpartijen en omringende gebieden om het eiland te 
beschermen, ontwikkelen waar nodig en aanhaken op het rijksbeleid en provinciaal 
beLeid gebeurt te weinig. 

:j De kwetsbaarheid van de ambteLijke organisaties: kwelsbaar door de kleine schaaL, 
onvoldoende strategische kwaLiteit en op termijn onvoldoende in staat de 
dienstverlening op adequaat peil Ie houden. 

UiteindeLijk wordt de burgers, ondernemers en insLellingen op het eiland tekort gedaan. 

Het door de provincie ingezette Arhi-lraject zal volgens opvatling van de provincie moelen 
Leiden tot het opheffen van de vier bestaande gemeenten en de vorming van één 
gemeente voor het geheLe gebied van het eiLand. Het door Goedereede gewenste modeL, 
de 3+1-varianl, bestaat uit: 
•	 Een fusie van de drie gemeenten Dirksland, Middelharnis en Oostflakkee; 

De gemeente Goedereede bLijft zeLfstandig; 
"	 De twee nieuwe gemeenten hebben één ambtelijke gemeentelijke organisatie die 

aangestuurd wordt door raden en colleges van twee gemeenten. Om de eilandelijke 
belangen te behartigen wordt een aparte bestuursvorm in hel leven geroepen die 
besluitvorming op dit vlak n',et te afhankelijk maakt van de beide individuele 
gemeentebesturen. 

Dil model gaal uil van een aantal uitgangspunten: 
• Zelfstandigheid behouden voor zover gewenst;
 
., Er is ruimte voor (sociaal cultureel) verschil op het eiland tussen Goeree en
 

Overflakkee, waarbij de bestuurlijke vormgeving aansluit bij deze verschillen', 
, De borging van de eilandelijke vraagstukken en verantwoordelijkheden wordt expliciet 

vorm gegeven; 

De kwalileit van de ambtelijke organisatie komt tot uitdrukking in één gemeenteLijke
 
organisatie voor het eiland;
 
Voor de borging van de eilandelijke vraagstukken wordt speciaLe beleidsambtenaren
 
aangetrokken.
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::. VOORGESTELD MODEL NADER GECONCRETISEERD 

Uitgangspunt IS de fusie van de ambtelijke apparaten in de vorm van een gemeen

schappellj~ bedrijf dal wer"! voor de twee part!(;iperende gemeenlebe5turen. Naast hel 

samengaan van de ambtelijke org20nisa!les behouden de twee gemeenten een eigen 
aUlonome POlitiek-bestuurliJke idenl:lel\. 

Ambtelijk onderdeel 

In de beSluurskrachtmelingen valt Ie lezen dat de orgamsa'les van Dirksland, Oostflakkee 
en Middelha,rnis \loor de 10ekomU J)l"oblemen knjgen om de d'ens:vet1ening aan de burger 

00 <ldequaat niveau te blijven uitoefenen Voor Goedereede geldt dat niet of in mindere 
m<lte De besluurskrachlmetingen worden in dir rapport mei verder onder de loep 
genomen Wel is in dit verband nog vermeldenswaardig dat hoe dan oo~ de graac vaf 
samenwerking tussen de gemeenten lafS zou moelen mlens'veren 

De kwaliteit van de amb:eliJke organisatie wordt bepaald aan de hand van de 
u'tgangspunlen: 

OperatlO'lele IcwaJilell, bepaald door de ....raaggeflcrltheid en cedrijfsmatig wer~en; 

Beleidsmatige en besluurlijke kwaliteit. bepaald door hel op open en zorgvuldige Wijze 
Invulling geven aan democratische besluilvorm1ng en beleidsvorming: en 

Weerbaarheid. bepaald door Slabl'ilel!, maatschappelijk draag"dak en vertrouwen. 

De lnnchlii".g van de organisatie op de schaal van het eIland geen de mees\e garanlie 

....oor een rotll.Jusle organisatie die kan ....oldoen aan deze uitgangspunten Efficiency In de 
bednjfsvoenr'lg 15 maxlmllill mogelijk. De k....ctsD"ameden v"n de baslaanda orga.1<sal'cs 

kunnen in dil model he! meest ....erminderd worden De taa~stelling zal met name komen Ie 

liggen op beheersIaken. Ook zal In beperkte male sprake zijn ontwikkellaken. Mel name 
.....ordl daarbi) gedacht aan de eilandelijke lhema's. Voor die ontwikkeling zal een sterker 
slr"teg;sch vermogen nOdig zijn c.q zullen spe~ifieke beleidsambtenaren aangetrokken 
dienen Ie werden. De ontwikkeltaken liggen meI name OIJ het gebied ~an econOmische 

ontwikkeling. vitalileit ....an de kernen, recreatie, jeugd.....olkshUiSveS!lng, landbouw en 
visserij 

Een belangrijk onderdeel ....an de beheerstaken IS gelegen In de directe dienstverlening 

naar de bUrger. Gezien oe Inhoudelijke en ICT.vraagstukken die hielti] komen kijken 

(EGEM.i, etc.) biedt de sch"al van "et eitand de besle waarborg ....oor profeSSIOnele 
kwaliteit. Een UIlwerking dearblJ zal In de ogen ~an Goedereede moeten zijn dat een 

servicepunl 'aar de burger In Goedereede zeker aanwezig zal blijven. Dit om de directe 

dienstverlening naar de burger zo dicht mogelijk bil de bestaande slluatie te hOUden, ook 

ge:t:len de fysieke afslanden op het e,land. De ambitie zaJ moelen lijn dal de burger geen 
I'I&galle\le effecten ondervlndt ....an hEIl Invoeren van de nieuwe organisatie. 

Er komt eén ambtelijke organisatie die beide gemeenten bedient en d'e in prinCipe alle 

laxen o ....erneeml van de ....ier gemeenren alsmede de gemandaleerde la~en bi) riet rSGO 
Wat betrert het ISGO zal nader onderzoek plaats dienen Ie .... Inden wal daarnaast 

evenlueel aan uitbestede laken 'Ier...ggaar naar de gezamenlijke organisalie. Per saldo 

betekent een en ander Qat zowel de UItvoerende laken als de ontwlkke!laken 
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samengevoegd worden in de nieuwe organisatie. De in het kader van de WSW bestaande 
gemeenschappelijke regeling op he! eiland zal ook betrokken dienen te worden bij de 
vormgeving van de nieuwe organisatie. Tegelijkertijd kan een eenduidige gemeentelijke 
regie op de eilandelijke vraagstukken ontwikkeld worden met een transparante 
democratische regie daarop. 

De kosten van deze organisatie zullen verdeeld worden over de twee gemeenten. 
Daarvoor geldt het uitgangspunt 'betalen op basis van gewenste kwaliteit en kwantiteit'. 
Uiteraard zal dit verder uitgewerkt dienen te worden. Hetzelfde geldt voor de wijze van 
aansturing van de organisatie door beide gemeenten. Temeer daar dit laatste door de 
andere drie gemeenten op voorhand als problematisch wordt ervaren. In ons land zijn 
ondertussen met succes een aantal modellen ontwikkeld (o.a. BEL-combinatie, 
Groningen-Ten Boer) die mede als voorbeeld kunnen dienen voor een nadere uitwerking. 
De essentie daarvan is dat de aansturing van de gezamenlijke organisatie in wezen niel 
veel anders zal. Er zijn twee opdrachtgevers, twee gemeentebesturen, die op basis van 
een 'dienstvel1eningsovereenkomsl' bediend worden tegen een bepaalde prijs (begroling). 
Het koppelmecnanisme lussen die ene organisatie en twee besturen dient goed geregeld 
te zijn, maar de praktijk leert inmiddels (evaluatie) dat dil goed mogelijk is. Ook de 
kostencomponent zal daarin betrokken worden. Er is dikwijls een soort primaire reactie die 
het model als duur en gecompliceerd betileld. Groningen en Ten Boer hebben lalen zien 
dat een dergelijke constructie ook goedkoper kan zijn. 

Bestuurlijk 'lnderdeel 

Voor Goedereede is hel belangrijkste uitgangspunt: behoud van de identiteit en behoud 
van een democratisch gelegitimeerd bestuur. Hel is dit uitgangspunt dat legitimatie vormt 
om niet over te gaan lot een herindeling. De diep gevoelde wens specifieke keuzen te 
maken voor hun burgers op de kop van hel eiland - uiteraard afgeleid van een eilandelijke 
benadering - ligt hieraan ten grondslag. Deze eigen identiteit door middel van eigen 
beleidsmatige keuzen geeft ook het verschil met de eilandelijke fusie. Deze wens is 
tevens ingegeven door de geringe afstand tussen burger en bestuur te willen handhaven, 
Goedereede heeft ook aangetoond vanuit een eilandelijke benadering de lokale 
behartiging goed te kunnen invullen. 

Daarbij is identiteit een sleutelbegrip. Bij identiteit gaat het om de wijze waarop burgers 
hun sociale en fysieke omgeving beleven. Voor de inwoners van Goedereede is het van 
essentieel belang dal die idenliteil bewaard blijft en vanuit de gemeenle ondersteund 
word!. Hel is de taak van het gemeentebestuur aan te voelen wat in de dorpen leeft en dit 
in de raad te bespreken. Nogmaals: uiteraard in sterke samenhang meI een eilandelijke 
benadering. Identiteit gaat hierbij verder dan religie: het gaat ook om specifieke 
inhoudelijke zaken als visserij en recreatie. In Goedereede wordt ook een 'mentaal 
verschil' gevoeld tussen de kop en de rest van het eiland (ondernemerschap en durf). De 
3+ '-varlant als maatwerkoplossing refereert ook aan het sociaal-cullureel verschil en 
identileiltussen de beide eilanddelen. Naast de taakinhoudelijke verschillen (wie doet wat 
op hel eiland) is er In Goedereede ook sprake van gevoeld verschil in ondernemings
geest. betrokkenheid en kwaliteit. De 3+'-varianl sluit aan bij de twee (verschillende) 
eilanddelen. De verschillen tussen de 'kop en de rest van het eiland' zijn cultuurhistorisch 
o.a. Ie verklaren door hel feil dal hel twee eilanden zijn gewees\. 
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Bij besturen hoort ook verantwoording aneggen voor de gemaakte keuzen door 
besluurders lO dicht mogelilk bil de burger Die verantwoordelijkheid moel waargemaakt 
kunnen worden door de manier waarop de besturing IS ingericht richting de ambtelvke 
organisatie. 

Gezamenlijke 
organisatie 

3+1 variant 

r" - -......... I 

I/". I 
,/ 'I 
I( Geltleente '1 
:\ Goedereede ~ 
I " /. 

'----~/ ,, , 
,, , 

',;. 

-.l} •. 

Uitgangspunten voor de verdere Ultwerldng' 
Er ontslaan t..... ee bestuurskrachtige gemeenten mei één ambtelijke organisatie 
De Juridische vormgevmg (bevoegdheden, laken, begrollng) kan door middel van een 
Gemeenschappelijke Regeling (GR), kan ooK door een 'Inkoopmodel'. 

De GR IS niet meer dan een goed huisvader voor de begroling en facililalor voor de 
t.....ee gemeenten. 

De GR als IranspaJant slagvaardig bestuurtijk platform met ma",imale alweglng van de 
eilandelijke vraagslukken, expliCiete regeling inclUSief connlclregeling en mogelijkheid 
e~lerne vO()l"ziller 

In het bestuur van de GR wordt jaarlijks de ellandelijke agenda bepaald. 
In de GR Lal een lakeflltJst uilgewerkt worden mei betrekking lot. 

oeilandelijke laken, jaarlijks Ie bepalen; 
o beleidsmatige laken; nader te bepalen (soort keuzemenu); 
Q uitvoerende laken (geldt VQor beiden). 

De velwa<;;hting IS gerechtvaardigd dal In de 3+ l-varianl aan de VOOrwaarden el!laar 
te vinden In ellandeliJke vraagstukken beIer IS voldaan dan Ifl de huidige regeling 
Belde gemeenten dienen hun besluursondersteuning Ie regelen voor raad en college: 
grimer, gemetmlesecretaris en verder zo veel als gewenst. 



Goedereede is voorstander van het zo licht mogelijk houden van de samenwerkings
constructie. Deze is geen doel op zich maar een middel om inhoudelijke opgaven te 
bewerkstelligen 

drie dimensies van de GR 

, 
GR Goeree-Overflakkee 

Bestuurlijke verantwoordelijkheid 

Juridische grondslag 

I 

I 

\=l 
Goedereede 

& 

Overflakkee 

I 

I , 
Organiserend vermogen I 

(3 gemeenten) 

In Groningen is door de gemeenten Groningen en Slochieren een constructie gemaakt om 
de gezamenlijke ontwikkeling van Meerstad mogelijk Ie maken. Dat model zou hier ook 
van dienst kunnen zijn als hel om de realisalie van eilandelijke vraagstukken gaat. 

'; MODEL GEWOGEN EN OVERIGE PROCESASPECTEN 

De 3+1-varianl is door Goedereede in dit rapport getoelsl aan de door rijk en
 
provincie gestelde criteria en kan daaraan naar haar oordeel in alle opzichten
 
ruimschoots voldoen. Helzelfde geldt voor de eis van duurzaamheid.
 

Bij de vergelijking van de 3+1-variant meI eilandelijke fusie is de vraag opgeroepen 
waarom niel gekozen is voor (bestuurlijke) fusie naast de intensieve vorm van 
ambtelijke samenwerking. Fusie heeft bovendien als extra voordeel dat hel aanlal 
besturen afneemt en daarmee de bestuurskoslen; hel samenwerkingsmodel is 
mogelijk duurder. Daartegenover slaat dat in geval van fusie veel geïnvesteerd zal 
moelen worden in kernenbeleid (denk bv. aan dorps- of wijkraden) om de afstand 
burger-bestuur te overbruggen. Daarnaast speelt de vraag van twijfelachtige 
legitimatie van deze organen. 
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Het grole ...oordeel ...an de 3+1-...ariantls hel behoud ...an de geringe afsland tussen 
bestuur en burger (in belde gemeenten) en hel behoud ...an eigen Idenlitelt. terwijl een 
grool deel ...an de efficlency- en kwalileils ...oordelen die gepaard gaan met een lusle 
ook gerealiseerd kunnen worden In de keuze ...oor één gemeenschapPelijke 
organisatie. 

De Wijze waarop thans wordl samengewerkl op hel eiland wordt als onyoldoendfl 
ervaren om de eilandelijke "'raagstukken op Ie lossen. De oon:aa~ hiervan IS gelegen 
In de aard en idenllteit ...an het eiland en Zijn bewoners. Ook hel model van de 
eilandelijke fusie zal pas slagen als er bereidheld l.a1 onlstaan o...er de randen van hel 
nesl heen (e willen kijken. De ...raag is ol een max.imale S(flJCluurOplossing daarbij 
helpt c.q niet te geforceerd is. In dat ge...alloopl de nIeuwe ellandelijke gemeente het 
riSICO een ·...echtgemeenle· Ie worden. Naar ons oordeel ...erdieflt hel aanbe...elIng 
eerst te werken aan de verbetering ...an die samenwer~angsmecha",smen. De prille 
start die daartoe gemaakl is ...erdient professloneel ...ervolg. De 3+1-...ananl gaal meer 
UI! ...an bestaande ...erhoudingen op hel eiland en bouwt daarop ...oort en wil max.imaal 
In...esleren om het 'Ieren om ellandellJk le denken· te faCiliteren. He! lokale ...ertrouwen 
wordl daarin geen Ol minder geweld aangedaan Maatwerk dal past In de rijke lraditle 
... "n hel eiland. 

Het verdlenl aanbe...eling eefl analyse Ie maken ...an de inschatting ..."n de te 
...efWachten InCidentele en structurele kosten voor belde modellen en daaro...er te 
beschikken bij de finale besIUlt ...ormlng o...er beide modellen 

Hoe hel ook "iJ. Goedereede heeft er behoefte aan d"l de 3+1-vanant seneus mee wordl 
genomen en gewogen. Er Zijn bo...endien nog een aanlat vragen naar het oordeel ...an 
Goedereede cie van een antwoord moeten worden ...oorzien 

Er is vanuit Goedereede zorg om de financiele Sllualie ...an de "ndere drie gemeenten 
op het eiland. Inzicht m de finanoéle posities door middel van financiêle scans en 
herindelingsscans en verificatIe door een accounlanl zijn noodzakelijk ...oor het 
verdere bestuurlijke besluityarmingslraJect 

Door heJ riJk IS in hun beleidskader als procesmatig critenum bepa"ld dat een daar 
één betrokken gemeenIe. i.c. Goedereede. aangedragen alternalief door de pro...inCle 
In samenspraak meI de andere betrokken gemeenten beoordeeld dien[ te ZIJn. Dal 
belekent naar de op...atting ...an Goedereede dal de raden van de betrOkken 
gemeenten een oordeel zouden moeten uilspreken over óe 3"1-vanafl\ teneinde 
In...ulling Ie ge...en aan hel criterium ...an "'oldoende maatschappelijk draagvlak De 
colleges an Dir1c.sland. MiddelharniS en OostflakKee heDt>en op dit mOment 
aangege en dal er nog geen standpunten ...an drie raden l"Iggen over Oe 3+1.yar"lanl. 
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CONCLUSIES
 

•	 De betrokken gemeenten zijn van oordeel dal de Arhi-procedure juridisch juist 
verlopen is. Goedereede vindl dal de procedure lol nu loe inhoudelijk niet goed 
gevoerd is. In de oplossing wordt het doel voorbij geschoten. Door de 3+1-variant een 
volwaardige kans te geven kan in dat gemis worden voorzien. 

Provincie en betrokken gemeenten op het eiland zijn het eens met de geformuleerde 
probleemstelling voor hel eiland en dal een oplossing snel moel komen (2012 of 
2013). 
Wat betreft de bestuurlijke oplossing is er verschil van opvalling tussen de gemeenten 
op hel eiland. Goedereede blijft voorstander van bestuurlijke zelfstandigheid. Ten 
aanzien van de oplossing voor de ambtelijke schaal (één eilandelijke organisalle) is 
men het eens. 

•	 De 3+1-variant kan een loets aan ee rijkscrileria en provinciale crileria doorstaan. 
De 3+1-variant verdient een eerlijke bestuurlijke kans tegenover het voorstel van 
eilandelijke fusie.
 
Daartoe zal nog nadere uitwerking en onderzoek moelen plaatsvinden.
 
De provincie zal zijn regiefunctie vereer op dienen Ie pakken.
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Bijdrage gemeenteraad van Goedereede in het kader van de 
Arhi-procedure (19 januari 2010) 

Allereerst heten we u welkom in onze meer dan mooie gemeente 
Goedereede en we waarderen het dat u de moeite heeft genomen om ons te 
horen. We vonden het als gemeenteraad van belang om ook nog een keer 
rechtstreeks met u in gesprek te gaan over de bestuurlijke toekomst van onze 
gemeente en het eiland Goeree-Overflakkee. 

Goedereede kiest voor bestuurlijke zelfstandigheid 
Afgelopen jaar heeft u als college van Gedeputeerde Staten het besluit 
genomen om een herindelingsprocedure te starten. De gemeenteraad van 
Goedereede was hier onaangenaam door verrast. Met name omdat uit 
meerdere rapportages, waaronder het bestuurskrachtonderzoek, gebleken is 
dat Goedereede haar zaken goed op orde heeft. Het is dan ook de wens van 
een ruime meerderheid van de raad van Goedereede, en van de inwoners, 
om zelfstandig te blijven. Wij hebben de vaste overtuiging dat een fusie met 
de overige 3 gemeenten niet nodig is. Onze motieven voor zelfstandigheid 
zijn goed weergegeven in de documenten voor het ARHI-overleg van 21 
oktober j.1. Belangrijke speerpunten hierbij zijn het behoud van de lokale 
identiteit, het effectief kunnen inspelen op lokale thema's (zoals bijvoorbeeld 
toerisme of visserij), behoud van de politieke stabiliteit en behoud van hel 
hoge voorzieningen- en onderhoudsniveau. Maar ook de afstand tussen 
burger en bestuur en de grote fysieke afstand van de kop tot de staart van 
het eiland spelen hierbij een rol. Wij vinden dat de burger tot op heden te 
weinig centraal wordt gesteld in de discussie. 

Goedereede heeft op basis van een zorgvuldige afweging van'argumenten 
een besluit genomen voor bestuurlijke zelfstandigheid. Wij hebben tot nu toe 
nog geen enkele reactie op onze argumenten mogen ontvangen en dat 
betreuren wij. Wij vinden dat onze argumenten en alternatief serieus 
genomen dienen te worden en dat zij evenwichtig en transparant dienen te 
worden afgewogen bij uw uiteindelijke keuze in de Arhi-procedure. 
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Rol van de gemeente 
Belangrijk punt in deze is ook hoe de functie en rol van een gemeente 
beoordeeld wordt. Er is sprake van een toenemende decentralisatie. En niet 
voor niets De gemeenten hebben beter zicht op de maatschappelijke 
opgaven waar zij voor staat. In Goedereede is de afstand tussen burger en 
bestuur klein te noemen. De betrokkenheid van burgers is bijzonder groot. 
Dat blijkt onder andere uit de opkomst bij verkiezingen, maar ook bij de vele 
interactieve avonden die de gemeente organiseert. Dit zorgt voor een 
versterking van de lokale democratie, een sterke toegankelijkheid van het 
bestuur en een kleine afstand tussen burger en bestuur. Een formule die 
werkt en zorgt voor gedegen en gedragen beleid, zowel op uitvoerend niveau 
als op strategisch niveau. Een formule die zorgt voor een sterke 
bestuurskracht. En een formule die de burger centraal stett in plaats van 
organisatorische of territoriale overwegingen. Zoals uit het 
bestuurskrachtonderzoek van Goedereede blijkt zegt schaal niets over de 
bestuurkracht van een gemeente. 

Goedereede zoekt naar een oplossing 
Tegelijkertijd sluiten wij als gemeenteraad niet de ogen voor de eilandelijke 
opgaven waar wij voor staan. Ook zijn wij ons bewust dat sommige 
gemeenten op het eiland inschatten dat zij niet aan de toekomstige opgaven 
zullen kunnen voldoen. Wij hebben daarom in de afgelopen periode proactief 
gezocht naar een oplossing die recht doet aan de bestuurskracht van 
Goedereede en de wens van de burger om zelfstandig te blijven. 

Anderzijds dient het een oplossing te zijn die een positieve bijdrage kan 
leveren aan de eilandelijke opgaven en de knelpunten die de overige 
gemeenten ervaren. Integraliteit, strategische kwaliteit en het beperken van 
de ambtelijke kwetsbaarheid staan hierbij centraal. Uitgangspunt is daarbij 
wat ons betreft dat de bestuurlijke schaal van de gemeente niet gelijk hoeft te 
zijn aan de ambtelijke schaal. 

Het resultaat is een zogenoemde 3+ 1 variant. Dit model is vanmiddag door 
ons college aan u gepresenteerd. Een variant waarbij de gemeente 
Goedereede bestuurlijk zelfstandig blijft en de overige drie gemeenten op het 
eiland fuseren. In het model wordt uitgegaan van één ambtelijk apparaat voor 
het hele eiland. Hierbij zijn twee opties mogelijk: door middel van een 
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gemeenschappelijke regeling or een principe dat gebaseerd is op een 
dienstverleningsovereenkomst. 

De 3+1 variant 

Goedereede kan in deze variant haar diensten inkopen bij danwel het 
gezamenlijke ambtenarenapparaat binnen de Wgr of via de nieuwe gemeente 
Overflakkee. Het ambtelijk apparaat wordt primair aangestuurd door één 
gemeentesecretaris, waarbij regulier afstemming kan plaatsvinden met de 
gemeentesecretaris van Goedereede. Ook op uitvoerend niveau zal 
afstemming plaats moeten vinden tussen zogenoemde beleidsregisseurs bij 
Goedereede en bij het gezamenlijke ambtelijk apparaat. Op deze wijze wordt 
de integraliteit versterkt en kunnen tegelijkertijd signalen uit de samenleving 
voldoende worden verankerd in nieuw beleid. Op deze wijze kan het hoge 
niveau van dienstverlening zoals Goedereede dat kent worden 
gecontinueerd. 

Voordelen van de 3+1 variant 

Deze 3+1 variant heeft diverse voordelen. Een lokale invulling van beleid blijft 
gewaarborgd doordat het mogelijk is om andere accenten te leggen zowel in 
de beleidsontwikkeling als qua beleidsthema's. Maar ook omdat de 
beleidsregisseurs een politiek en maatschappelijk gevoel houden met de 
beleidsthema's in Goedereede. De arstand tussen burger en besluur wordt 
hierdoor geen geweld aangedaan. Bovendien kan er door beide gemeenten 
geprofiteerd worden van schaalvoordelen door gezamenlijk beleid op te 
pakken. Het model zorgt voor integralileit van beleid en een goede 
afstemming tussen de twee gemeenten. Immers wordt er gewerkt met de 
ambtenaren uit hetzelfde ambtenarenapparaat. Hierdoor wordt de ambtelijke 
kwetsbaarheid van beide gemeenten beperkt. Bovendien is er een afname 
van bestuurlijke drukte en voldoet het aan de wens van de overige 

gemeenten om te komen tot een gezamenlijk ambtenarenapparaat Uiteraard 
zullen diverse organisatorische punten verder onderzocht en uitgewerkt 
moeten worden, maar het model Groningen-Ten Boer of de BEL-gemeenten 
laat zien dat er vernieuwende bestuurlijke oplossingen zijn die werken. 
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Financiële scan 
Als laatste vragen wij aandacht voor de financiële scan. Wij maken ons 
ernstig zorgen over de financiële draagkracht en risico's van de andere 
gemeenten. Wij hebben hierin momenteel onvoldoende inzicht. Wij hebben 
vernomen dat er een financieel onderzoek in 'lichte vorm' zal plaatsvinden. 
Tot op heden hebben wij geen onderzoeksopdracht of onderzoeksmethodiek 
mogen ontvangen. Wij gaan ervan uit dat er een gedegen en inhoudelijke 
financiële scan zal plaatsvinden, waarbij ook gekeken wordt naar de 
beheerplannen van de vier gemeenten, de harmonisatie-effecten, de 
mogelijke financiële risico's, eventuele kortingen op het Gemeentefonds etc. 
In de gespreksnotitie van 21 oktober jl. voor het arhi-overleg tussen uw 
college van GS en ons college van B&W hebben wij hier eerder al aandacht 
voor gevraagd. Wij vernemen graag van u waarom besloten is over te gaan 
tot een lichter financieel onderzoek in plaats van een uitgebreide financiële 
scan. Ook is het ons onvoldoende duidelijk welke aspecten hierin wel of niet 
worden betrokken. Tot slot worden wij graag in de gelegenheid gesteld om 
een bestuurlijke reactie te geven zodra de financiële rapportage gereed is 
alvorens u daarover een beslissing neemt. 

Samenvatting 
Ik kom tot een afronding. Uw college heeft meerdere malen kennis mogen 
nemen van onze argumenten. Nu hebben wij ook een werkbaar en duurzaam 
alternatief gepresenteerd. Goedereede heeft inmiddels meerdere malen 
stappen gezet richting de andere gemeenten om gedegen oplossingen te 
zoeken voor de problemen waar wij gezamenlijk voor staan. De 3+1 variant 
biedt een oplossing die toekomstbestendig is en past binnen de 
randvoorwaarden zoals deze benoemd zijn in het beleidskader gemeentelijke 
herindeling van het Rijk, maar ook binnen de kaders die geformuleerd zijn 
door u als provincie. Wij gaan er vanuit dat u de 3+1 variant een serieuze 
kans zult geven. 

Zoals u weet luidt het formele standpunt van de gemeenteraad dat 
Goedereede kiest voor zelfstandigheid, dat is immers het standpunt van de 
ruime meerderheid. Binnen de gemeenteraad hebben het CDA en WO een 
afwijkend standpunt. En omdat wij hier verder volledig transparant over zijn, 
zullen deze partijen zelf een korte toelichting geven op hun standpunt. 

- 4 



Ons Kenmerk: 
Behandeld door: 

Doollde'.:inurnmer. 
Uw ksnmert: 
Uw ooel 'lan: 

Bijlagen: 
Oooerwerp' 

Middelharnis, 

Verzonden: 

Bezoekadres 
Kon Julianaweg 45 

3241 XB 

Middelharnis 

POt-\ldres 
POilbL15 1 

3240 AA 
MiddelharnIS 

Inle-rntlldrM 
WebsllB 

www.middelrumrs.nl 
E-ma" 

into@middelharnis.nl 

Teleloonnelelll 
lel." (0187) .1175555 
lal" (0187) t75547 

8ankrol.lIes 
RabODilnk 

3420.36.300 
8NG 

2850.05.510 

Provinciaal !:lestuL.ó' 
.... - "-- . . ~:. n.:.~ I h.· 

14 JUNi (Jij 

Datum ontvangst 

Gedeputeerde Slaten van Zuid-Holland 
Postbus 90602 
2509 LP DEN HAAG 

PZH-2010-158370538 

4 maart 2010 

ZienS'Nijze herindelingsonr.....erp
 
Goeree·Overllakkee
 

11 juni 2010 

1 1 JUN 1010 

Geacht college, 

Uw college heeft op 2 maart 2010 het Henndelingsontwerp Goeree-Overtlakkee vastgesteld. 
Vanaf 15 maart 2010 heeft dat herindelingsontwerp voor iedereen ter inzage gelegen. Vóór 
15 juni 2010 kunnen de betrokken gemeenteraden zienSwijzen indienen. De gemeenteraad 
heeft in zijn vergadering van 10 juni 2010 ingestemd met de tekst van deze brief. 
Wij hechten araan ta melden dat deze zienswijze in gezamenlijkheid met de gemeenten 
Dirksland en Oostflakkee is opgesteld. De gemeente Goedereede heeft een eigen zienswijze 
geformuleerd. 

Na jaren van beleidsnotities en bestuursonderzoeken (vanaf 2001) heeft het college van Ge
deputeerde Staten van Zuid-Holland besloten dat de bestuurlijke toekomst van de gemeen
ten op Goeree-Overflakkee een herindeling vergt. De bestuurlijke drukta en de oplossingen 
die door de gemeenten in het kader van de samenwerking door de vier gemeenten zijn op
gepakt worden door het college van GS niet als voldoende duurzaam gezien. 
In de Koersnotilie van de vier gemeenten uit 2006 (startdocumenl voor de eilandelijka ruim
lelijk-economische visie) is het bestuurlijke ambilieniveau voor het eiland als volgt neergezet 
en door de gemeenteraden ook onderschreven: 

"We hebben te maken met een stagnerende economische ontwikkeling, een ijle productie
structuur, geringe innovatie en investeringen, sterk teruglopende voorzieningen in veel kleine 
kernen, achterblijvende recreatiesector, zwaar verouderde lot soms verpauperde delen van 
de woningvoorraad, openbare ruimles en bedrijventerreinen, stagnerende herstructurering 
en renovatie van de bestaande voorraad, verbetering in landschapskwaliteiten die niet van 
de grond komen, onvoldoende ontwikkelde zorgstructuur, te weinig voorzieningen voorjonge
ren, en een tandbouw en visserij die stevig onder druk staan. Daarbij speelt in het bijzonder 
het waarborgen van een goede zoetwatervoorziening voor de landbouw en het op een ade
quate manier omgaan met dreigende verzilting. " 

In de verkenningen van de bestuurlijke toekomst van Goeree-Overflakkee is voor onze ge
meenteraad de vraag aan de orde geweest welke bestuurlijke setting de beste oplossing 
biedt voor het verbeteren van de (nu onvoldoende) integrale atwegingen van deze eilandelij-
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ke vraagstukken, van de huidige strategische kwaliteit van het lokale bestuur en de ambteliJ
ke organisatie. Daarbij zijn de volgende punten steeds leidend geweest: 

democratische legitimatie 
professionaliteit 
klantgerichtheid 
duurzaamheid 
kostenaspect 
gebiedsregie. 

Democratische legitimatie
 
Vanuit de noodzaak tot een eilandelijke benadering van veel maatschappelijke vraagstukken
 
zijn de laatste jaren veel (beleids-)ontwikkelingen en uitvoeringsontwikkelingen gezamenlijk
 
in gang gezet. De milieutaken liepen daarin allang voorop. De bestuurlijke afstemming met
 
betrekking tot een groot aantal andere beleidstaken is opgenomen in de aangepaste ge

meenschappelijke regeling van het ISGO. De ervaringen hebben ons inmiddels geleerd dat
 
de bestuurlijke drukte hierdoor niet is afgenomen, in tegendeel. Het eiland is er niet in ge

slaagd eenduidig naar buiten te treden. Een beeld van bestuurlijke stroperigheid is blijven
 
overheersen. Een uitgebreid regionaal ambtelijk en bestuurlijk netwerk is gevormd. Dat heeft
 
de transparantie van beleidsvoorbereiding en besluitvorming niet op een vpldoende demo

cratisch niveau kunnen brengen. Vooral de positie van de onderscheiden raden is er onvol

doende door versterkt. De relaties tussen colleges en raden zijn evenmin versterkt. Een
 
meer compacte bestuurlijke setting draagt naar onze mening wel bij tot de door onze ge

meenteraad gewenste transparantie. De democratische legitimatie van het regionale beleid
 
wordt daardoor directer en dus versterkt.
 

Professionaliteit
 
De rol van de lokale overheid, zowel ambtelijk als bestuurlijk, is nog steeds van grote bete

kenis. De gemeente als "Eerste Overheid" vergt daarbij wel aanzienlijke kwaliteilsverhoging.
 
Een verhoging die nadrukkelijk samenhangt met de schaal van de organisatie. De door de
 
landelijke overheid vereiste kwaliteit van dienstverlening vergt van gemeenten nieuwe pro

fessionaliteit. Los van de uitspraken over de bestuurlijke toekomst is daarom door de vier
 
gemeenten al uitgesproken dat het eiland gaat werken aan de totstandkoming van één ei

landelijke ambtelijke organisatie. Uitbesteding van vooral de eilandelijke beleidsontwikkeling
 
wordt hierdoor gereduceerd, waarmee zowel de kostenbeheersing als de democratische
 
controle verbeterd wordt. Ambtelijke schaalvergroting zien wij als een noodzakelijke weg om
 
de door rijk en burgers gevraagde professionaliteit duurzaam te borgen. Los daarvan zien wij
 
ook eenduidig bestuurlijk optreden als een uiting van professioneel bestuurlijk handelen.
 

Klantgerichtheid
 
Ambtelijke schaalvergroting kan bijdragen tot een zakelijker model van klantgerichtheid. Mo

derne wijzen van klantcontacten zijn minder dan vroeger afhankelijk van de fysieke nabijheid
 
van gemeentelijke functionarissen. De bereikbaarheid van de gemeente voor de burgers is
 
anders geworden maar niet minder.
 
De wetgever speelt hier al geruime tijd op in door gemeenten te verplichten de dienstverle

ning naar de burgers ook digitaal te verzorgen. Ontwikkelingen zoals informatie op de websi

te, gebruik van e-mail, invoering van het burgerservicenummer, de Wet algemene bepalin

gen omgevingsrecht (Wabo), de Basisregistratie adressen en gebouwen (BAG) e.d. dragen
 
ook bij tot meer proactieve dienstverlening. Het actief naar burgers toegaan (bijv. met de lap

top op huisbezoek) is in onze visie een inzet die de gemeentelijke service meer plaats onaf·
 
hankelijk invult. Wij kennen de bezwaren aangaande de fysieke afstand ten opzichte van een
 
verder weg liggend gemeentekantoor, maar zijn van oordeel dat deze met moderne dienst

verlening adequaat zijn te ondervangen.
 
Daarnaast geldt in dit vlak de bereikbaarheid van de bestuurders. Het kennen en gekend
 
worden zal in een grotere gemeente anders zijn. Een andere invulling van de bestuurdersrol
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is onmiskenbaar verbonden met bestuurlijke schaalvergroting. De invloed die dat heeft op de 
klantgerichtheid achlen wij meer een politieke dan bestuurlijke dimensie. 

Duurzaamheid 
De sociaal-maatschappelijke en sociaal-economische samenhang van Goeree-Overflakkee 
leidt tol het beeld dat de samenstellende delen van het eiland onlosmakelijk met elkaar ver
bonden zijn. Ontwikkelingen worden niet meer bepaald door wal lokaal gebeurt, maar door 
de samenhang van de maatschappelijke processen op het gehele eiland. In die zin is het ei
land te vergelijken met een waterbed. 
Op de terreinen landbouw, recreatie. toerisme, regionale bedrijfsterreinprogrammering, win
kelvoorziening, onderwijs, crisisorganisatie, ruimtelijke ordening en handhaving zijn de ont
wikkelingen nog uitsluitend eilandelijk te duiden. Ze vragen daarom integrale eilandelijke be
stuurlijke sturing. 
Wij wijzen in dal verband ook op de Regionale Structuurvisie voor Goeree-Overflakkee als 
uitvloeisel van die gemeentelijke visies. Daarin is die rode draad in de maatschappelijke sa
menhang en het gewenste maatschappelijk ontwikkelingsperspectief helder terug te vinden. 

Kostenaspect 
De bedrijfsvoering van de overheid vergt in toenemende mate werken op een nieuwe schaal.
 
Het meest pregnant doet zich dat voor in de ICT-sector, waar extra investeringslasten per af

zonderlijke gemeente niet meer verantwoord zijn, omdat ze de draagkracht van de individue

le gemeenten te boven gaan.
 
In hel personeelsbeleid is eenzelfde lijn te onderkennen en zien wij hetzelfde belang. Willen
 
wij als gemeente blijvend kunnen binnenhalen (boeien en binden) dan vergt dat ook een be

paatd werkvolume; een volume dat in één afzonderlijke gemeente van onze schaal niet sta

biel geboden kan worden, Het alternatief ligt dan in duurdere inhuur, wat in het financiële
 
perspectief van de afzonderlijke gemeenten op het eiiand een niet-verantwoorde keuze is.
 
Hel meerjarenperspectief laai geen verdere uitbreiding of verzwaring van de personeelslas

ten toe.
 
Doorgaan zonder opschaling maakt de organisaties uitermate kwetsbaar, zo bleek uit de be

stuurskrachfonderzoeken. Daarmee wordt tevens gewezen op een fors financieel risico inge

val van uitval van medewerkers op eenmansposten.
 

Gebiedsregie 
Ruimtelijk, economisch en maatschappelijk nemen wij op het eiland een sterke onderlinge 
samenhang waar. Diverse studies uit de afgelopen jaren laten dit zien. De eilandelijke visie 
die door de raden inmiddels werd besproken geeft de bestuurlijke vertaling van die (gewens
Ie) samenhang. Erkenning van die bestuurlijke samenhang leidt nauwelijks onverwacht tot 
de conclusie dat een adequate bestuurlijke regie congruent zal moeten zijn aan die beoogde 
gebiedsontwikkeling, In dil perspectief is de samenvoeging van hel gehele gebied tot een 
bestuurlijke autoriteit een logische stap. 

3+1-varianl 
Tijdens enkele bestuurlijke overleggen is de zogenaamde 3+1-variant (zijnde het voortbe

staan van de gemeente Goedereede en het ontstaan van een fusiegemeente van Dirksland,
 
Middelharnis en Oostflakkee) besproken.
 
Wij hebben tijdens die ove~eggen aangegeven dat wij deze variant geen duurzaam ant

woord vinden op de bestuurlijke problematiek op Goeree-Overflakkee. Wij ondersteunen dan
 
ook uw standpunt in dezen. Wij voegen er nog aan toe dat voigens ons deze variant geen
 
inhoudelijke betekenis kan hebben, omdal er bij ons geen politiek-bestuurlijk draagvlak is
 
voor het laten ontstaan van een gemeente Overflakkee (bestaande uit de huidige gemeenten
 
Dirksland, Middelharnis en Oostflakkee).
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Tot slot 
Alles overziende heeft onze gemeenteraad geconcludeerd dal de bestuurlijke toekomst van 
de gemeente het besl gediend is met samenvoeging van de vier gemeenten op Goeree
Overflakkee. De vorming van één gemeente voor het gehele gebied van Goeree-Overflakkee 
borgt op duurzame wijze de belangen van alle burgers op het eiland. 

Overweging met betrekking tot de door derden ingediende zienswijzen 

De gemeenteraad heeft kennis genomen van door derden ingediende zienswijzen met be
trekking lot de voorgenomen herindeling, zoals deze van de zijde van de provincie Zuid
Holland zijn toegezonden. Het overgrote merendeel van de zienswijzen keert zich tegen dit 
voornemen. Gemiddeld gezien zijn de argumenten voor deze mening gegrond op vermeen
de ontwikkelingen die deels weerlegt moeten worden met huidige concrete gegevens en 
deels op verwachte ontwikkelingen die nu niet zijn te slaven door feitelijke ontwikkelingen. 
De raad is van mening dat deze zienswijzen niet van dusdanige aard zijn dat die een herzie· 

.--......van het eerder ingenomen standpunt rechtvaardigen. 

I Hooga htend, ,;
i : 
: Burgem t 
'I de sec 

\ / 
i ' . 

en wethouders van Middelharnis,
 
de·wr.ld:-burgemeester,
 

,,'
./ 

/ 
/ )/G /.MA .....~~~. 

oltens. drs. P. Zevenbergen. L- . 
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ZjenJwl~eJI~.~. ~eqWerindalingSOnlwerp Goeree-Overl1akkee 
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College van Gedeputeerde Staten van Provlnciaai Bestuur Zuid·Holland
 
'~an Zuid-Holland Postbus 90602
 

2509 LP DEN HAAG
 

14 JUNI 2010 

Datun-. ontvangst 
Geacht college. 

Uw college heeft op 2 maart 2010 het Herindeljngsontwerp Goeree·Overflakkee vastgesteld.
 
Vanaf 15 maart 2010 heeft dal herindelingsontwerp voor iedereen ter inzage gelegen. Vóór
 
15 juni 2010 kunnen de betrokken gemeenteraden zienswijzen indienen. Van die gelegenheid
 
maken wij graag gebruik.
 
Wij vinden het belangrijk te melden dat deze zienswijze in gezamenlijkheid met de gemeenten
 
Dirksland en Middelharnis is opgesteld. De gemeente Goedereede heeft een eigen zienswijze
 
geformuleerd.
 

Na jaren van beleidsnotities en bestuursonderzoeken (vanaf 2001) heeft het college van Ge·
 
deputeerde Staten van Zuid·Holland besloten dat de bestuurlijke toekomst van de gemeenten
 
op Goeree-Overflakkee een herindeling vergt. De bestuurlijke drukte en de oplossingen die
 
door de gemeenten in het kader van de samenwerking door de vier gemeenten zijn opgepakt
 
warden door het college \lan GS niet als voldoende duurzaam gezien.
 
In de KoersnDtitie van de vier gemeenten uit 2008 (startdocument voor de eilandelijke ruimte·
 
lijk-economische visie) is het bestuurlijke ambitieniveau voor het eiland als volgl neergezet en
 
door de raad ook onderschreven:
 

gWe hebben te maken met een stagnerende economische ontwikkeling. een ijle productie· 
structuur, geringe innovatie en investermgen, sterk teruglopende voorzieningen in veel kleine 
kernen, achterblij"vende recreatiesector, zwaar verouderde rot soms verpauperde delen van de 
woningvoorraad, openbare ruimtes en bedrijvenrerreinen, stagnerende herstructurering en 
renovatie van de bestaande voorraad, verb9t9ring in landschapskwalUeilen die niet van de 
grond komen, onvoldoende ontwikkelde zorgstructuur, te weinig voorzieningen voorjongeren, 
en een landbouw en visserij die stevig onder druk staan. Daarbij speelt in het bijzonder hef 
waarborgen van gen goede zoetwatervoorziening voor de landbouw en het op een adequate 
manier omgaan met dreigende verzilting. " 

In de verkenningen van de bestuurlijke toekomst van Goeree~Overf1akkee is voor de raad aan 
de orde geweest de vraag welke bestuurlijke setting de beste oplossing biedt voor het verbe
teren van de (nu onvoldoende) integrale afwegingen van deze eilandelijke vraagstukken, van 
de huidige strategische kwaliteit van het lokale bestuur en de ambtelijke organisatie. Daarbij 
zijn de volgende punten steeds leidend geweest: 

democratische legitimatie 
professionaliteil 
klantgerichtheid 
duurzaamheid 
koslenaspec1 
gebiedsregie. 
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Democratische legitimatie 
Vanuit de noodzaak lot een eilandelijke benadering van veel maatschappelijke vraagstukken 
zijn de laatsle jaren veel (beleids- )ontwikkelingen en uitvoeringsontwikkelingen gezamenlijk in 
gang gezet. De milieutaken liepen daarin al lang voorop. De bestuurlijke afstemming m.b.t. 
een groot aantal andere beleidstaken is opgenomen in de aangepaste gemeenschappelijke 
regeling van heliSGO. Oe ervaringen hebben ons inmiddels geleerd dal de bestuurlijke druk
te hierdoor niet is afgenomen, in tegendeel. Hel eiland is er niet in geslaagd eenduidig naar 
buiten te lreden. Een beeld van bestuurlijke stroperigheid is blijven overheersen. Een uilge
breid regionaal ambtelijk en bestuurlijk netwerk is gevormd. Dat heeft de transparantie van 
beleidsvoorbereiding en besluitvorming niet op een voldoende democratisch niveau kunnen 
brengen. Vooral de posilie van de onderscheiden raden is er onvoldoende door versterkt. Oe 
relaties tussen colleges en raden zijn evenmin verslerkt. Een meer compacte bestuurlijke 
setting draagl naar onze mening wel bij tot de door uw raad gewenste transparantie. Oe de
mocratische 'legitimatie van het regionale beleid wordt daardoor directer en dus versterkt. 

Professionaliteit 
Oe rol van de lokale overheid, zowel amblelijk als bestuurlijk, is nog steeds van grote beteke
nis. De gemeente als "Eerste Overheid" vergt daarbij wel aanzienlijke kwaliteitsverhoging. Een 
verhoging die nadrukkelijk samenhangt met de schaal van de organisatie. Oe door de landelij
ke overheid vereiste kwaliteit van dienstverlening vergt van gemeenten nieuwe professionali
teit. Los van de uitspraken over de bestuurlijke toekomst is daarom door de vier gemeenten al 
uitgesproken dat het eiland gaat war\(en aan de totstandkoming van één eilandelijke ambtelij
ke organisatie. Uitbesteding van vooral de eilandelijke beleidsontwikkeling wordt hierdoor 
gereduceerd, waarmee zowel de kostenbeheersing als de democratische conlrole verbelerd 
wordt. Ambtelijke schaalvergroting zien wij als een noodzakelijke weg om de door rijk en bur
gers gevraagde professionaliteit duurzaam te borgen. Los daarvan zien wij ook eenduidig 
bestuurlijk optreden als een uiting van professioneel bestuurlijk handelen. 

Klantgerichtheid 
Ambtelijke schaalvergroting kan bijdragen tot een zakelijker model van klantgerichtheid. Mo
derne wijzen van klantcontaclen zijn minder dan vroeger afhankelijk van de fysieke nabijheid 
van gemeentelijke functionarissen. De bereikbaarheid van de gemeente voor de burgers is 
anders geworden maar niet minder. 
De wetgever speelt hier al geruime tijd op in door gemeenten te verplichten de dienstverlening 
naar de burgers ook digitaal Ie verzorgen. Ontwikkelingen zoals informatie op de website, 
gebruik van e-mail, invoering van het burgerservicenummer. de WABO, BAG e.d. dragen ook 
bij tot meer proactieve dienstverlening. Het actief naar burgers toegaan (bijv. met de laptop op 
huisbezoek) is in onze visie een inzet die de gemeentelijke service meer plaats onafhankelijk 
invult. Wij kennen de bezwaren m.b.t. de fysieke afstand t.o.v. een verder weg liggend ge
meentekanloor, maar zijn van oordeel dat deze mei moderne dienstverlening adequaat zijn Ie 
ondervangen. 
Daarnaast geldt in dit vlak de bereikbaarheid van de bestuurders. Het kennen en gekend wor
den zal in een grolere gemeente anders zijn. Een andere invulling van de bestuurdersrol is 
onmiskenbaar verbonden meI bestuurlijke schaalvergroting. De invloed die dat heeft op de 
klantgerichtheid achten wij meer een politieke dan bestuurlijke dimensie. 

Duurzaamheid 
Oe sociaal-maatschappelijke en sociaaleconomische samenhang van Goeree-Overflakkee 
leidt tot het beeld dal de samenstellende delen van het eiland onlosmakelijk mei elkaar ver
bonden zijn. Ontwikkelingen worden niet meer bepaald door wal lokaal gebeurt. maar door de 
samenhang van de maatschappelijke processen op het gehele eiland. Op de terreinen land
bouw. recreatie. loerisme, regionale bedrijfslerreinprogrammering. bewinkeling, onderwijs 
crisisorganisatie. nuimtelijke ordening handhaving zijn de ontwikkelingen nog uitsluitend eilan
delijk te duiden. Ze vragen daarom integrale eilandelijke bestuurlijke sluring. Wij wijzen in dat 
verband ook op de Regionale Stnuctuurvisie voor Goeree-Overflakkee als uitvloeisel van die 
gemeentelijke visies. Daarin iS die rode draad in de maatschappelijke samenhang en het ge
wenste maatschappelijk ontwikkelingsperspectief helder terug Ie vinden. 
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Kostenaspect
 
Oe bedrijfsvoenng van de overheid vergl In toenemende male werken op een nieuwe schaal
 
Het meest pregnanl zien we dat in de ICT -sector waar el/Ira inveslerlngslasten per a/zonder

Iijke gemeente niet meer verantwoord zijn omdat ze de draagkracht van de Individuela ge

meenten Ie boven gaan.
 
In het personeelsbeleid IS eenzelfde lijn Ie onderkennen en zien wij netzelfde belang Willen
 
wij als gemeente Oostflakkee blijvend kunnen binnenhalen boelen en binden dan vergt dat
 
ook een bepaald 'WBrkvolume; een volume dal In één afzonderlijke gemeente van onze schaal
 
niet slabiel geboden kan worden. Alternalielligl dan In duurdere inhuur, wat in het finanCiële
 
perspeclief van de afzonderlijke gemeenten op het eiland een niel-verantwoorde keuze is Het
 
meerjarenperspeclief laaI geen verdere uitbreiding of verzwaring van de personeelslasten toe
 
Doorgaan zonder opschaling maakt de organisaties uitermate kwelsbaar, zo bleek Uit de be

sluurskrachtonderzoeken. Oearmee wordt levens gewezen op een fors finanCieel risico inge

val van uilval van medewerkers op eenmansposten
 

Gebiedsregie
 
Ruimlelilk. economisch en maatschappelijk nemen wij op het eiland een sterke onderlinge
 
samenhang waar. Diverse studies uil de afgelopen jaren talen dil zien. Oe eilandelijke visie
 
die door de raden inmiddels wordl besproken geeft de bestuurlijke vertaling van die (gewens

Ie) semenhang. Erkenning van die bestuurlijke samenheng leldl nauwelijks onverwacl1! lot de
 
cOl"\cJusle dat een adequate bestuurlijke regie congruent zal moelen zijn aan die beoogde
 
gebiedsontwikkeling. In dit perspectief is de samenvoeging van hel gehele gebied tot een
 
bestuurlijke autoriteit een logische stap
 

3-t1-varlant
 
Tijdens enkele besluurlijke overleggen is de zogenaamde 3-t1-variant (zijnde het voorlbeslaan
 
van de gemeente Goedereede en hel ontstaan van een fusiegemeeme van Dirksland, Mld

delhamls en Ooslflakkee) besproken.
 
Wij hebben lljdens dIe overleggen aangegeven dat wij deze variant geen duurzaam antwoord
 
Vinden op de bestuurlijke prOblematiek op Goeree-Overflakkee. Wij ondersteunen dan ook uw
 
standpunt In dezen. Wij voegen er nog aan toe dal volgens ons deze variant geen mhoudelij

ke betekenis kan hebben, omdat er bij ons geen politiek-bestuurlijk draagvlak 's voor hellalen
 
ontslaan van een gemeenle Overflakkee (bestaande Uil de huidige gemeenten Dirksland.
 
Middelharnis en Oostflakkee).
 

Burgerparticipatie
 
Wij achten hel van groot belang dat duurzaam draagvlak wordt gecreeerd voor de nieuwe
 
bestuurlijke settIng van Goeree-Overflakkee. Door middel van burgerparliclpalie vanuit alle
 
kernen op het eiland kan dal draagvlak worden versterkt. Om die reden achten WIJ het van
 
groot belang dal hel provInCIaal bestuur voor dil speCifieke trajecl gerichte steun geeft
 

Door derden ingediende zienswijzen
 
Wij hebben kennis genomen van door derden Ingediende zienswijzen mei betrekkrng tot de
 
voorgenomen herindeling, zoals deze van de zijde van de provincie Zuid-Holland zijn toege

zonden Hel is raadzaam de door velen lot uildrukking gebrachte zorg len aanzien van hel
 
herinde!lngsproces In het verdere traject sleeds op het netvlies Ie houden
 

Totslol
 
Alles overziende heett de raad van de gemeente Ooslnakkee geconcludeerd dat de besluurliJ

ke loekomst van de gemeenle hel best gediend is mei samenvoeging van de vier gemeenten
 
op Goeree·Overflakkee. Oe vorming van één gemeente voor het gehele gebied van
 
Goeree-Overflakkee borgt op duurz.ame wilze de belangen van alle burgers op het eiland.
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Hoogachtend,
 
De Gemeenteraad van Oostflakkee
 

~ " 
~ 1:/p<~1li 
"~ 
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Bijlage 4 
Overzicht ontvangen zienswijzen particulieren, bedrijven en maatschappelijke organisalles 
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Bijlage 5 
Kaart gemeente Goeree-OverflQ~~ee 
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Bijlage 6 

Overzichlllan de gemeenschappelijke regelingen waaraan de gemeenten op Goeree-Ollerflakkee 

deel....emen 



Over;tlcht gemeenschilppelijlle regelingen 

Ovemchl van de gemeenschappelijke regelingen waaraan de gerneenlen op Goeree-Overflakkee 

deelnemen: 

Dirksland 

Intergemeentelijk samenwerkingsverband Goeree-Overflakkee (ISGO) 

Ve',ligheldsreglo Rotlerdam-Rijnmond (VRR) 

Bureau HALT Rotlerdam Rijnmond 

Openbaal Lichaam Volwasseneneducatie Rijnmond (Ollver) 

Natuur- en recrealieschap De Grevelingen 

Natuur- en recre<ltleschap Haringvliet 

Regionale WelXvOOfZlemngschap 'Binnenhof 

GGD Zuidhollandse ellenden 

Samenwerkingsverband Vaslgoedinformalle Heffing en Waardebepaling (SVHW) 

Goedereede 

Intergemeenlelijk samenwerkingsverband Goeree-Over(lakkee (ISGO) 

Bureau HALT Rol\erdam Rijnmond 

VeilIgheidsregio Rotterdam-RiJnmond (VRR) 

Openbaar Lichaam Volwasseneneducatie Rijnmond (Ollver) 

Naluui- en recreatieschap De Glevelingen 

N<lluur- en recrealieschap Hanngvlret 

GGD ZUldhoJlandse eilanden 

Regionale Werkvoorzieningschap "Binnenhor 

Samenwel1t.mgsverband Vastgoedinlormatll~ Heffing en Waardebepaling (SVHW) 

Middelharnis 

Imergemeentelijk samenwerkingsverband Goeree-Overf,akkee (ISGO) 

Veiligheidsregio ROlterdam-Rijnmond (VRR) 

Bureau HALf Rotterdam R;Jnmond 

Naluur· en recreaheschap De Grevelrngen 

Natuur· en recrealieschap Haringvliel 

Regionale WelXvoorzlenlngschap "BInnenhor 

GGD Rolterdam·Rljnmond (Gemeenschappelijke Regeling Openbare Gezondheidszorg 

ROllerdam·RiJnmond) 

Oostflakkee 

Inlergemeentelljk samenwerkingsvelband Goeree·Overflakkee (ISGO) 

VeJIlgheidsregio Rollerdam.RiJnmond (VRR) 

Bureau HALTRollerdam Rijnmond 

Natuur· en recrealieschap Oe Grevelingen 

Natuur- en recreatieschap Hanngvllet 

Regionale Werkvoorzieningschap "Binnenhof 

GGD ZUIdhollandse eilanden 






